
 

 

 VATAN, MĠLLET VE ATATÜRK AġKIYLA ÇALIġAN                     

M  Ü  L  K  Ġ             A  M  Ġ  R  Ġ  N              H  A  Y  A  T  I               

 

                 ''Ey Yükselen Yeni Nesil, Cumhuriyeti Biz Kurduk, Onu YaĢatacak 
ve Yüceltecek Sizlersiniz.'' 

                ''Türk Milleti Ebediyete Akıp Giden Her On Senede Bu Büyük 
Millet Bayramını Daha Büyük ġereflerle, Saadetlerle Kutlamanızı Gönülden 
Dilerim. Ne Mutlu Türküm Diyene.'' 

                                                                              Mustafa Kemal ATATÜRK 



 

 

 

         T Ü R K Ġ Y E        C U M H U R Ġ Y E T Ġ        D E V L E T Ġ                              
ÜLKESĠ VE MĠLLETĠYLE BÖLÜNMEZ BĠR BÜTÜNDÜR  

 

 

                         ''Muallimler Yeni Nesil Sizin Eseriniz Olacaktır, Sizin BaĢarınız 
Cumhuriyetin BaĢarısıyla Mütenasip Olacak. Cumhuriyet Fikri Hür, 
Vicdanı Hür, Ġrfanı Hür, Nesiller Ġster.'' ''Köylü Milletin Efendisidir.'' 
''Memleket ÇalıĢkan Ġnsanların Omuzlarında Yükselecektir.'' 

                          ''Türkiye Cumhuriyetinin Temeli Kültürdür.'' ''Sanata Sanatçıya 
daha Çok Önem veriniz. '' ''Sanatsız Kalan Bir Milletin Hayat Damarlarından 
Biri KopmuĢ Demektir.'' ''Hayatta En Hakiki MürĢit Ġlimdir." ''Egemenlik 
Kayıtsız ġartsız Milletindir.'' ''Vatan Bir Bütündür Parçalanamaz.''  
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             ''Türk Öğün ÇalıĢ Güven.'' 

                                                                     Mustafa Kemal ATATÜRK 
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              ÖNSÖZ 
 
             Köyde doğduğum günden itibaren hayatımı gerçekleĢen haliyle olduğu 
gibi yazdım. Köydeki çocukluk yıllarımı, zor ve çetin Ģartlar altında Sivas Ġli 
Gemerek Ġlçesi Eğerci köy ilkokulundan baĢlayarak Kayseri Nazmi Toker 
Ortaokulu ve Kayseri Lisesinde orta öğretimi tamamlayıp,  Siyasal Bilgiler 
Fakültesine girerek mezun olup Türkiye Öğretmenler Bankasında MüfettiĢ 
Yardımcısı olarak iĢ hayatına baĢladığımı, asil müfettiĢ olduktan sonra 
Kaymakamlık sınavını kazanarak Gemerek Ġlçesinde yetiĢen ilk Kaymakam 
olduğumu, Alın teri, Göz nurumla Ġstanbul Vali Yardımcılığına kadar 
Yükseldiğimi, Askerliğimi, görev yaptığım ilçelerdeki Kaymakamlık görevim ile 
Vali Yardımcılığı dönemini kaleme aldım. 
         Bu kitabın yazarı ve editörü benim. Edebi bir eser olmayıp tamamen özel ve 
resmi hayatımı özetlemektedir. Nokta, virgül, kelime ve cümle hatası olabilir. 
Okuyucularımın hoĢgörüsünü bekliyorum. Özellikle köy hayatındaki kelime ve 
deyimleri söylendiği gibi kullandım. Görev yaptığım yerlerde, Milli bayramlarda, 
açılıĢ ve temel atma törenlerindeki konuĢmalarımdan örnekler vererek, 
Ġlçelerdeki hizmetlerimizi veda mesajlarımda ayrıntılı olarak açıkladım. Hizmet 
götürürken karĢılaĢtığım önem arz eden olaylar ile anılarımı vurgulamaya 
çalıĢtım.   Kesinlikle ticari bir düĢüncem yoktur. Temel amacım Anadolu'nun 
köyündeki bir ailenin çocuğunun ne Ģartlarda eğitim aldığını, ne tür sıkıntılar 
yaĢadığını, hayata atılınca, Vatan, Millet, Bayrak ve Atatürk aĢkıyla ne Ģekilde 
hizmetler gerçekleĢtirdiğini göstermektir. Gelecek kuĢaklara örnek teĢkil eder, 
ders çıkarılırsa kendimi mutlu addedeceğim. 
           
 
    Türkiye Cumhuriyetinin Okullarında okudum. Tek evladımızı da Devletin 
okullarında okuttuk. Devletimize olan yükümlülüğümü doğruluktan 
dürüstlükten ĢaĢmadan gece gündüz çalıĢarak yerine getirmeye çalıĢtım. 
Vatanıma hizmet edebildiysem öncelikle Anne ve Babamın, KardeĢlerimin, 
Akrabalarımın, Saygı Değer Öğretmenlerim ile Sayın Valilerimin, 
MeslektaĢlarımın, Üstatlarımın, Mesai ArkadaĢlarımın önemi çok büyük 
katkıları olmuĢtur. Kendilerini Ģükranla, minnetle anıyorum. Bu eseri yayınlayan 
......matbaaya teĢekkürlerimi bildirirken,42 yıllık eĢim Hava Hanım ile Oğlumuz 
Halil Alpay, Memleketimizin Doğusunda, Güneydoğusunda her zaman  her 
yerde gece gündüz çalıĢmalarımda devamlı benimle birlikte olarak destek 
olmuĢlardır. Eğer baĢarılı hizmetler verebildiysek onların destekleri, katkıları çok 
anlamlı ve önemlidir. Bu eseri  Dünya Güzeli Sevgili EĢime ve YakıĢıklı Aslan  
Oğlumuza armağan ederek, sağlık, baĢarı ve mutluluk dileklerimle saygı ile 
sevgiler sunuyorum..../.../2017 
                 
                                                                                                   
                                                                        Mustafa Kemal KESKĠN 
                                                            MüfettiĢ, Kaymakam, Vali Yardımcısı 
 
                                                                        MÜLKĠ ĠDARE AMĠRĠ 
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I-   ÖZGEÇMĠġĠM 

1952 yılında Sivas ‟ın Gemerek Ġlçesi Eğerci Köyünde doğdum. Eğerci 

Köy Ġlkokulu, Kayseri Nazmi Toker Ortaokulu ile Kayseri Lisesinde Ġlk ve Orta 

Öğrenimini baĢarıyla tamamladım. 1975 yılında Siyasal Bilgiler Fakültesi 'nin 

Ġktisat ve Maliye bölümünden mezun olduktan sonra 1976-79 yılları arasında 

Türkiye Öğretmenler Bankası MüfettiĢliği yaptım.  

1979 yılında Maiyet Memurluğu sınavını kazanarak Kayseri Valiliği 'nde 

Kaymakamlık stajına baĢladım. ArdeĢen ve Çamardı Kaymakam Vekilliklerinin 

ardından 1981 de Kaymakamlık kursunu baĢarıyla bitirdim. Sırasıyla; Kayseri 

Sarıoğlan, Edirne LalapaĢa, Erzurum Karayazı, Mardin Derik, Manisa 

Kırkağaç, Gaziantep Nizip, Ġzmir Aliağa, Bursa MustafakemalpaĢa ve Ġstanbul 

Büyükçekmece Kaymakamlık görevinde bulundum. 4 ay Ankara, 8 ay Ġngiltere 

'de olmak üzere toplam 12 ay Ġngilizce ve mesleki eğitimi gördüm.  

 2002-2007yılları arasında Ġstanbul,2007-2012 tarihleri arasında NevĢehir 

Vali Yardımcılığı görevinde bulundum. 5540 sayılı Kanunla DeğiĢik 1700 sayılı 

Dâhiliye Memurları Kanunu gereğince ĠçiĢleri Bakanlığı Müdürler Encümeni 

Kararıyla Birinci Sınıf Mülki Ġdare Amirliğine yükseldim. 10.10.2006 tarihinden 

12.03.2007 tarihine kadar beĢ ay Üsküdar ve Kadıköy Kaymakamlığını, NevĢehir 

Vali Yardımcısıyken yaklaĢık 4 ay Avanos ve 3 ay Ürgüp kaymakamlığı, Bolu 

Vali Yardımcılığı görevimi yaparken kısa bir süre Mudurnu Kaymakamlığı 

görevini yürüttüm. 

 Kaymakamlık görevine baĢladığım yıldan itibaren Valilerin sicili ve 

Bakanlığın değerlendirme notu çok iyi olup Mülkiye MüfettiĢleri görüĢleri ise 

'Görevde Çok BaĢarılıdır'. Görev yaptığım yerlerde Vatana, Millete, hizmet 

aĢkıyla gece gündüz dürüstçe, tarafsızca disiplinli çalıĢarak; Halkın, Valilerin, 

Milletvekillerinin, Bakanların hatta CumhurbaĢkanının takdirlerini kazanarak 

80 in üzerinde takdir, teĢekkür ve Ģükran belgesi aldım. 1997 Yılında Aliağa 

Kaymakamı iken yılın baĢarılı idarecisi seçilerek Merhum Vali Hüseyin 

ÖĞÜTCEN baĢarı ödülüne layık görüldüm. 

 1 Ekim 2012 tarihinden itibaren Bolu Vali Yardımcılığı görevinde 

bulunmaktayım. NevĢehir ve Bolu da zaman zaman Vali Vekilliği görevi de 

yaptım. 

Hava Hanımla Evliyim. Ġstanbul Teknik Üniversitesinde liman yapıları 

konusunda yüksek lisans yapıp inĢaat yüksek mühendisi olan oğlumuz Halil 

Alpay KESKĠN bulunmaktadır. 
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  II-   MUSTAFA KEMAL KESKĠN 

 

 

                          ĠLKOKULA KADAR OLAN BÖLÜM ÖZEL YAġANTIMI KAPSAMAKTA 

OLUP MERAK EDENLER OKUYABĠLĠR  

                  
KÖYDEKĠ ÇOCUKLUĞUM 

 

                    1952 Yılının Haziran ayının baĢında Sivas'ın Gemerek Ġlçesinin Eğerci Köyünde 

DoğmuĢum. Rahmetli Anam Firdevs KESKĠN Köyün ortasından geçen Göksu'ya büyük sel geldi 

bazı evleri su götürdü iĢte o zaman doğmuĢtun derdi. Doğduğum yıl, iki odalı ortasında tandır ve 

yemek piĢirme ocağı olan taĢ duvardan evimiz inĢa edilirken tavan örtü tahtasına 1952 yazılmıĢ 

Babam o tarihin benim doğum yılım olduğunu söylerdi. O yıl amcamın oğlu da doğmuĢ. Seyit 

Mehmet amcam, benim adımın Mustafa Kemal ATATÜRK 'ün, amcaoğluna da Fevzi ÇAKMAK 

adının konulmasını istemiĢtir. Rahmetli Babam Halil KESKĠN KıĢ gelip köydeki iĢler bitince 20 

Aralık 1952 de Ġlçeye gidip nüfusa kaydımı yaptırmıĢtır. Ancak Dedemin Adı Mustafa Olduğu 

için Mustafa olarak yazdırmıĢ, Kemal‟i yazdırmamıĢtır. Bebekliğimizde Dedem Babam ve 

amcalarım beraber yaĢadıklarından Annelerimiz tarlada çalıĢırken ağaçların arasına iki ılıngaç 

kurarlarmıĢ birinde beni yatırırlar diğerinde emmioğlu Fevzi'yi yatırırlarmıĢ. Seyit Mehmet 

Emmimi baĢımıza bekçi olarak koyarlarmıĢ. Ben ağlarsam emmim kırmızı mendili sallarmıĢ. 

Anam gelip emzirirmiĢ. Fevzi ağlarsa beyaz mendili sallar annesi gelip emzirirmiĢ. Seyit Mehmet 

Amcam bu olayı hep anlatırdı. 

             Ailede iki ablamdan sonra doğmuĢum. O nedenle bana karĢı ilgi fazlaydı. Küçük ablamla 

sürekli kaĢık kavgası yapardık. Ablam en kibar boyalı tahta kaĢığı sofra kurulurken alır cebine 

saklardı bende elinden almaya çalıĢınca kavga baĢlardı. KaĢığı aldığımda yatar yuvarlanır ağlardı. 

Benden sonra iki erkek bir kız kardeĢim daha doğdu, toplam altı kardeĢtik. Ġlkokulda okuldan 

çıkınca Ablalarımla tarlaya gider ailemize yardım ederdik. Patates soğan söker, onları eĢeklerle 

eve taĢıdık. Yaz tatilinde ekilen tüm sebzeleri çapalar sulardık. Çok iyi kavun karpuz, domates 

salatalık yetiĢtirirdik. Hırsızlık olmaması için Bostan bozumuna kadar Bostanı bekler, geceleri de 

alaçıkta yatardık. Üzümler olgunlaĢtığında Üzüm bağını beklerdik. Tarlada çalıĢırken çok Ģiddetli 

yağmur yağdığında ağaçların altıda yağmurdan korunmaya çalıĢırdık. Gök gürleyip ĢimĢekler 

çakınca, Yıldırım DüĢmemesi için Babam 'EĢedu enla Ġlaha Ġllallah ve eĢhedü enla Muhammed 

en Abduhu veresulullah' diyerek yağmur dininceye kadar tekrar ederdi. Çok yağmur yağarsa 

tarlada çalıĢma olmaz. Köye dönerdik. O gün bizim için tatil olurdu. Bu duruma sevinirdik. 

Bazen dönüĢ yolunda yağmura tutulurduk eve gelinceye kadar ıslanırdık. Köyün ortasından akan 

Göksu'ya sel gelirdi. Seli seyretmek çok zevkliydi. Selde giden ağaçları köylüler tutmaya 

çalıĢırdı. Bazıları da balıklar kenara vuruca tutmaya çalıĢırlardı. Sebzelerin sulanma zamanında 

sabah namazından erken tarlaya gider, soğan, domates, salatalık gibi sebzeleri, kuĢluk vaktine 

kadar sular köye dönerdik. Sabah erken kalkmak, uykudan uyanmak çok zor gelirdi. Ablalarımla 

GüneĢ doğarken tarlaya gider soğan, domates, salatalık, pancar, patates, kavun, karpuz çapasını 

yapardık. Anamız kuĢluk vakti azık getirir, ağaçların altına sofrayı kurar yemek yerdik. Sabah 

yemeğimiz genelde bulgur pilavı olurdu. Öğleyin tereyağlı omaç, pekmezden haside, Süzme 
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yoğurtan ayranla cacık yapılır, Domates salatası, üzüm, kaysı hoĢafı, mevsimine göre kavun, 

karpuz, üzüm baĢlıca yemeklerimizi oluĢtururdu. Tarla iĢi erken bitecek olursa yakındaki çeĢme 

baĢında öğle yemeği sofrasını kurar orada yemek yerdik çok lezzetli olurdu. Babam besmele 

çekerek yemeğe baĢlardı. Tabakta yemek artığı bırakmaz. Ekmekle tabağı sıyırırdı. Ġsraf haram 

derdi. Ġsraf ettirmezdi. Cuma günleri Babamla tarlaya çalıĢmaya gittiğimizde sela verilirken 

babam iĢi bırakır köye döner, cuma namazını kılmaya camiye giderdi. Bende eve dönerdim. 

Ġkindi vakti yine tarlaya çalıĢmaya giderdik. Babamla birlikte olduğumuz zamanlar hep doğruluk, 

dürüstlük öğütleri verirdi. KomĢuların meyvelerinden almamamız gerektiğini çok zaruri olursa 

yiyebileceğimiz kadar almamızı, daha sonra bahçe sahibine söylememizi öğütlerdi. Annem 

bizleri hep okumaya teĢvik ederdi. „Okursan sana kısa pantolon alırım. Bisiklet alırım ortaokula 

komĢu karaözü köyüne bisikletle gidersin' derdi. Rahmetli Sevim Ablam Takvimdeki yazıları 

okumayı, Ģiir okumayı fıkra anlatmayı severdi. Bir gün Dedemlerin tarlasında çapa vururken 

KonuĢmasıyla ırgatları oyalıyor düĢüncesiyle ” Sevim yarın kendi tarlanızda anlat” diyerek 

Dedem tarafından uyarılmıĢtı.  

             Mart Nisan ayları ekim, dikim iĢleriyle geçerdi. Üzüm Bağları önce budanır. Filiz verip 

yeĢerirken kütüklerin dibi açılır ve Erkekler tarafından bellenir biz çocuklar da çıkan ayrıklar 

toplar eve Hayvanlara yem olarak getirirdik. Mayıs ayında çapa iĢleri olur. Bir sene, günlük 5 

liradan 40 gün sebze, pancar, patates ve bostan çapasına gitmiĢtim. Çapa iĢine gittiğimizde 

genelde traktör römorkunda dönerken türküler söyleyerek köye gelirdik. O zaman 'Bolu Dağı 

YokuĢtur. Manzarası Çok HoĢtur. ġoför kölen olayım. Beni yara kavuĢtur. Gazla Ģoförüm gazla. 

Seviyorum çok fazla seksen doksan yol almaz. Kilometreyi yüzle.' türküsünü koro halinde 

söylerdik. Ekili bir tarlaya Ġki veya üç defa çapa yapılırdı. Çapa iĢi bitince Haziran ayında sulama 

iĢi baĢlardı ki Eylül ayı ortasına kadar sürerdi. Sebzeler, salatalık, soğan haftada bir sulanır, 

Karpuz kavun, üzüm bağlar, buğday, arpa gibi ürünler sezonda bir iki defa sulanır, pancar, 

patates gibi ürünler on, on beĢ günde bir sulanırdı. O yıllarda Köy arkı imece ile bahar ayında köy 

halkınca iĢlenir. Göksu 'dan su getirilirdi. TaĢ köprüde su taksimi yapılırdı. Her istikamet için 

gece veya gündüz sırası verilirdi. Gece fener veya lüks ıĢığında sulama iĢi yapılırdı. Ay ıĢığı 

olduğunda çok rahat olurdu. Suya müdahale edilmemesi için taksim yerlerinde nöbetçiler 

beklerdi. Su kavgası çok olurdu. Sabaha karĢı, Çayırlı geverde su içinde, babamla, uzun boylu 

Sefa kavga etmiĢler, Babam Sefayı bacaklarından tutarak suya yatırmıĢ, yeniĢemeyince olay 

yerinde barıĢmıĢlar. Bu olayı köylüler anlatırdı. Ġkindi vakti ile sabah saatlerinde su sırasına 

uyulmaz. Kimin geveri yukarıda ise suyu açar sebzesini sulardı. Buna suyu kapıĢmak denirdi. 

Gündüzleri genelde yaĢlı kadınlar gever baĢında bekçilik görevi yapardı. Bizde Annemin 

Annesine büyük aba derdik. O da bu görevi yapardı. Osman Amcamı senin yeğenlerin geveri 

yıktı diye tahrik etmiĢler. Çayırlı geveri yıktınız düĢüncesiyle Amcam Bizi BeĢ altı kilometre 

uzaktaki Kızılırmak‟a kadar dövmek için kovalamıĢtı. Hâlbuki biz yıkmamıĢtık, bizden önce 

baĢkaları yıkmıĢ, Haklı olduğumuzu savunma fırsatı olmadı. Çok sinirlenmiĢti, yakalasa belki de 

bizi feci Ģekilde dövecekti. Irmak kenarındaki sık ağaçlıklar arasına saklanarak kurtuldum. Bu 

olayı sonradan anlattığımda çok üzülürdü. Bizim evin çok yakınında Derede kavaklarımız vardı. 

Ġlkokula gelen su arkından sulardım. Baharda ark iĢlenir. Değirmenin arkının üzerine bent 

kurularak okul arkına su çıkarılırdı. Okul arkı yüksekte olduğundan bendi kurmak çok zordu. Bir 

kez yalnız bendi kurmaya gittim. Yukarıdan kayaları, taĢları yuvarlayarak ağaçlarla bendi 

oluĢturdum. Su dereye gelmeden bent yıkılmıĢtı. AkĢama kadar aç susuz çalıĢarak tekrar bendi 

daha sağlam kurdum. Suyu getirmeyi baĢardım. Kavakların dibini kazarak Dolan gel yaptığım 

için suyu baĢtan bıraktığımda dolanarak sonuna kadar akardı. AkĢamdan suyu verirdim sabaha 

kadar kavaklar sulanırdı. Amcaoğlu Fevzi ile Ağamızın(Dedemizin) tarlasını sulamaya gittik. 

Karanlık olduğu için biz sırayla fener tutuyoruz ağam pancarı suluyor. Bizde birer saat tarlada 
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sırayla uyuyorduk, nöbet sırası gelince uyanmak çok zor oluyordu. Sabaha kadar sulama iĢi 

sürdü. Sabahleyin su azalınca suyu çoğaltmaya gittik Oradan da Ağama söylemeden köye 

kaçmıĢtık.    

           Haziran temmuz aylarında salatalıklar olur, kaysılar, dutlar, erikler yeter, arpalar 

buğdaylar biçilir. Malatya kaysılarımızın tadına doyum olmazdı. Salatalık ve kaysılar toplanır, 

Yeni çubuk salı pazarında satılırdı. Kaysının bir kısmı doğal haliyle, bir kısmı da yarılarak 

çekirdeği alınarak güneĢte kurutulurdu. Kuruyan kaysılar KıĢın ailece tüketilir veya satılırdı. 

Ağustos ayından itibaren domates, patates, soğan, mısır tarlada yetiĢir. Dalından koparır 

soframızı oluĢtururduk.  TavĢan baĢı dediğimiz elma, armut yeter. YetiĢen meyve ve sebzeleri 

yaklaĢık yirmi kilometre mesafedeki Sarıoğlan, Bazen de 15 km. uzaktaki Gemerek Ġlçesine 

satmaya götürülürdü. Ġki eĢekle gidildiğinde Babam beni de götürürdü. Sarıoğlan‟a giderken gece 

saat 01 de yola çıkardık. Ben eĢek üzerinde uyuyarak giderdim. Sabahleyin Sarıoğlan'a varır. 

Önce Belediye zabıta memuruna uğranarak kaça satılacağı konusunda fiyat belirlenerek narh 

konulurdu. O fiyattan Öğleye kadar cadde ve sokaklar dolaĢarak götürülen sebze ve meyveler 

genelde buğday karĢılığında satıĢ yapılırdı. Para veren pek olmazdı. Zabıta memuruna iyi narh 

vermesi için satılacak Ģeylerden bir sepet hediye olarak verilirdi. DönüĢte fırından somun ekmek, 

bakkaldan karpuz, üzüm alırdık yol kenarında oturur yerdik. Ekmek çok lezzetli olurdu. AkĢama 

ancak köye dönerdik. Ertesi gün hazırlık yapar. Yakın olduğu için gece 03 - 04 de kalkarak 

Gemerek veya Yeniçubuk'a satıĢa gidilirdi. Gece uykudan uyanmak çok zor gelirdi. Yıllar sonra 

Sarıoğlan Ġlçesinin Kaymakamlığına atandım. Gece gündüz çalıĢarak, anlamlı ve önemli 

hizmetler verdim. Hayatımın duygu dolu yıllarını yaĢadım. Otoriter Zabıta memuru yaĢlanmıĢ 

emekli olmuĢtu.  

        Kavun karpuzlar olgunlaĢınca Bostan tarlalarının yanına alaçık yapılır Köyden yatak yorgan 

getirilir gece gündüz orada kalınırdı. Temel yiyeceğimiz domates salatası kavun karpuz olurdu. 

AkĢamları ateĢ yakar mısır piĢirir çay demlerdik. Çok zevkli olurdu. Geceleri Ya büyük abamla 

kalırdık. Yalnız kaldığım zamanlarda korkmamak için türkü söylerdim. Yakında Hatun halanın 

alaçığı vardı bazen oraya akĢamlar gider yatma saatine kadar orada otururduk. Bazen Dedemlerin 

alaçığına giderdim. Oraya Seyit amcam ile Mehmet ağabeyim gelirdi. Onlarda genç delikanlıydı. 

Seyit emmim, eĢi Nazmiye Ablaya âĢıktı. Sürekli 'Cevizin Yaprağı Dal Arasında Güzeli Severler 

Bağ Arasında' türküsünü söylerlerdi. Geceleri Sivas, Kayseri'ye giden trenleri zevkle seyrederdik. 

On beĢ gün hatta bir ay köye gidemediğimiz olurdu. Öğleyin Kızılırmak'ta çimer yüzerdik. 

Kızılırmak suyu çok temiz ve duru olurdu. Bazen susayınca içerdik ama tuzlu olurdu.  ġimdi öyle 

temiz akmıyor. Kızılırmak kenarından geçen tren yoluna çıkar Yolcu treninin geçiĢini 

seyrederdik. Trendeki yolculara el sallayarak selam verirdik. Yolcularda bizi selamlardı. Ada 

tepenin dibinde ektiğimiz karpuz kavunlar ağustos ayıda olgunlaĢır yöresel olarak karpuz kavun 

yetti derdik. Karpuz, kavun tadından çatlardı. Yediğimizde çok lezzetli bal gibi olurdu. Önce 

olgunlaĢan karpuz ve kavun hasat edilir. Köyde yüzleme denir. Yarısını toprak sahibi alır. Yarısı 

da emeğimizin karĢılığı ailemize kalırdı. Babam kavun ve karpuzlar eĢeklerle Gemerek veya 

Sarıoğlan Ġlçelerine götürür buğday karĢılığı satardı. Eylül baĢında bostan bozulur. Yine mülk 

sahibiyle paylaĢılır, bir kısmı satılır, bir kısmı Babamın akrabaları Sızır, Çepni 'den geldiğinde 

onlara hediye konur, kalanı da YılbaĢına kadar evde tüketirdik. Bostan yüzleme ve bozma günü 

Mülk sahibi helva, Ģeker sucuğu gibi yiyecekler getirirdi. Bu durum adettendi. Helva sucuk 

geldiğinde çok sevinirdik. Samatlıdaki tarlamızda Sevim Ablam bostan beklerken çevrede bostan 

bekleyen gençler bizim bostanın kenarında dolaĢarak olgunlaĢan kavun, karpuzları bıçakla 

keserek yemiĢler. Ablam akĢam babam geldiğinde söylemiĢ. Babamda o gençlere iyi bir dayak 

atmıĢ. Bu olayda hep anlatılırdı. RaĢit amcam Zonguldak Ereğli'de maden ocağında çalıĢıyordu 

Trenle geleceğini söylediler Emmioğlu Fevzi ile eĢeklerle Karaözü Ġstasyonuna karĢılamaya 
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gittik. Her gelen trene merakla baktık. Gelmeyince çok üzülmüĢtük. Köye boĢ döndük. Ertesi gün 

trenle geldi. Kıyafeti çok düzgündü. Hele bir ayakkabısı vardı yürüdükçe gıç gıç ötüyordu. Çok 

hevesleniyorduk. 

             Bostan bozumundan sonra üzüm bağları yeter, Sınır deresindeki bağımızı beklemeye 

gider orada kalırdık. Üzüm bağında kalıcı alaçığımız vardı. GüneĢten yağmurdan korurdu. Bir 

sabah kalktığımda yatağımı düzeltirken yastığımı kaldırdığımda altında koca bir yılan kıvrılmıĢ 

yatıyordu. Daha sonra kıvrılarak ağaçlık yere doğru giderek kayboldu. Bu olayın bir süre 

etkisinde kaldım. Bir kaç gün alaçıkta yatmadım. Yakında bağ bekleyen Urhuc halanın çadırında 

kaldım. Biraz uzakta Dursun amcanın Alaçığı vardı korktuğum zaman akĢamları yatma zamanına 

kadar onların yanına giderdim. Pancarlar büyüdüğünde pancardan kirtiĢli araba tekeri yapar, Ay 

çiçeği sapından sürme sopası yaparak iki tekerli veya dört tekerli araba yapar sürerdik. Kendi 

oyuncağımızı kendimiz yapardık. Köye gelip giderken yaptığımız arabayı sürerdik. Çok zevkli 

olurdu. Eylül ayının sonuna doğru üzümler tam olgunlaĢır. Sabah erkenden Üzüm salkımını 

koparıp yemek çok leziz olurdu. Temel yiyeceğimiz üzüm ve domates salatası olurdu. Evden 

gelen yufka ekmek ve tandırda piĢirilen kalın simit benzeri Gilik ekmeği, tandır ekmeğinin tadına 

doyum olmazdı. AkĢamları ateĢ yakıp mısır, patates piĢirmek çok zevkliydi.  

               Çocukluk döneminde baĢka bir görevimiz de Ġnekleri otlatmaya götürmekti. Bizim 

Kırmızı bir ineğimiz vardı. Kaçtığı zaman yakalamak imkânsızdı. Kızılırmak‟a kadar giderdi. 

Adını deli inek koymuĢtuk. Tüm köy hayvanları çoban tarafından otlatılır, Bazı inek ve öküz 

sahipleri bizim gibi kendileri otlatmaya götürürdü. Öğleyin hayvanları Kızılırmak'a götürür sular 

gölgede yatırır, Bizde azığımızı ortaya açar birlikte yerdik. Genelde tereyağlı Omaç revaçta 

olurdu. Kuru üzüm ezmesi de yiyeceklerimizden sayılırdı. Suyla sıvılaĢtırılarak yenirdi. 

Yemekten sonra Kızılırmak'ta çimer, öğleden sonra hayvanları otlatarak akĢam olunca köye 

dönerdik. Ġnek ve eĢekleri otlatmaya götürmediğimiz zaman Pancar, patates, ekin tarlalarından ve 

sınırlardan ot yolar heybelere doldurur eve getirirdik. Özellikle inek sağılırken ot verilirdi. Gece 

yük götürecek eĢekler iyice otlanarak beslenirdi. Babam eĢeklerle satıĢa gitmediği zaman 

arkadaĢlarla eĢekleri otlatmaya götürürdük. ArkadaĢların çoğunun bir eĢeği vardı, Bizim boz 

eĢeğimiz ve kör eĢeğimiz vardı. Birine biner, birisini de yularından çekerek otlatmaya 

götürürdüm. Bu iĢ biraz zor olurdu. ArkadaĢların tek eĢeği olduğu için onların iĢi kısmen kolaydı. 

Onlara çok heveslenirdim. Öğleyin hava ısınınca eĢekleri ahıra bağlar, Köyümüzün ortasından 

akan Göksu'ya gider yıkanırdık, ikindi vakti eĢekleri ya tekrar otlatmaya götürürdük, ya da 

Bahçeye, bağa gider, satıĢa gidecek, kaysı, salatalık, elma, domates, patates, soğan gibi sebze ve 

meyveleri getirirdik. Göksu' da çok küçükken kayanın dibinde çimerdik, biraz büyüyünce daha 

derin olan erkli kuyu, Ağacagil‟in kuyusu veya Değirmenin önünde yıkanırdık. Bu yerler öğleyin 

plaj gibi olurdu. Bir gün gediğin arkasında ki bahçemizde yularından tutarak boz eĢeği otlatırken 

soğuktan uyumuĢum. EĢek armudu kemirmiĢ. O sebeple Babam çok sinirlenmiĢ ki hayatımda hiç 

unutamadığım bir dayak yemiĢtim. Bu olayı anlattığımda Babam üzülürdü. Armut ağacı kendisini 

toparlayıp büyüyemedi. Hep yaralı kaldı. 

   Yazın ekinler biçilince önce yığın yapılır, daha sonra harman kurulur, öküz veya atlar koĢularak 

dövenle sürülür. Daha sonra akĢamları rüzgâr estiğinde savrularak çec çıkarılırdı. Çıkan buğdaya 

çec denirdi. Çec çıktığında bakkaldan helva Ģeker sucuğu almak adettendi. Bizim Atımız, 

öküzümüz olmadığı için harman iĢini baĢkalarına yaptırırdık. Saman ve yonca kesi geldiğinde 

Samanlığa Yaba veya dirgenle pencereden atardım Tamamen samanlığı doldurur KıĢın bahara 

kadar hayvanlara yedirirdik. Buğdaylar ambara taĢınır, Aile ihtiyacında kullanılırdı. Bir kısmı 

yıkanıp kurutularak su değirmeninde un yayılır. Bir kısmı da yıkanarak büyük kazanlarda 

kaynatılır buna hedik denilir, sıcakken yemesi lezzetli olurdu. Yıkanan buğday ve hedik evin 

damına serilir kurutulur. Buğday ve hedik kurutulurken akĢamları çalınmaması için yıldızları 
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seyrederek yanında yatardık. Açık havada Uyumak çok iyi olurdu. Hedikler kuruduktan sonra 

mahalledeki sohu taĢında genç delikanlılarca tokmaklarla dövülür. Daha sonra mahallenin genç 

kızları maniler söyleyerek el değirmeninde çekilerek bulgur yapılırdı. 

     Sonbaharda tandırda yakacak olarak kullanmak için Bahçelerden gazel, Beserekten geven, 

boruk söker eve getirirdik. Bir gün gazel toplamak için tırmık yapacaktım. Tırmık için küçük bir 

tahtayı keserek, rendeleyerek Bakkaldan aldığım büyük çivileri çaktım. Tırmık sapını yapmak 

için deredeki kavaklığımıza gittim. Kavağa çıkıp sap olacak dalları kestim. Kavaktan inerken iki 

üç metre kalınca yere bakmadan aĢağı atladım. Atlayınca çivi çaktığım tırmığın üç çivisi ayağıma 

saplandı. Çivinin birisi ayağımın üstünden çıkmıĢtı. Meğer tırmığı çivileri yukarıya gelecek 

Ģekilde koymuĢum. Nasıl ağlayarak bağırdıysam KoĢarak Osman emmim yetiĢti. Çekerek 

ayağıma saplanan tırmığı zorlanarak çıkardık. Beni sırtına alarak köyün fahri sıhıyelik görevi de 

yapan Nazım Ağaya götürdü. Nazım ağa çiviler yeni, paslı olmadığı için korkulacak bir Ģey yok 

dedi. Ağrı kesici iğne yaptı. Öylece iyileĢtim. Küçükken tahtadan oturak, kayıĢlardan eĢeklere 

yular yapmaktan çok zevk alırdım.  

      Tandırda her çeĢit ekmek piĢirilir, tandır ekmeğine, keteli ve yağlı çöreğe, yufka, gilik ve 

ekĢili ekmeğe doyum olmazdı. Tandır üzerine sac konarak, üzerinde patatesli ve sirken böreği, 

hatta kuru fasulye dahi piĢirilir, çok nefis olurdu.  KıĢın tek odada oturulur, sobayla ısınılır, orada 

sofra tahtası kurulur yemek yenir, oturulur, misafir kabul edilir, tüm aile efradı o odada yatardı. 

Odadaki Tahta sedirin kapıya bitiĢik tarafında çağ bulunurdu. Sobada su ısıtılarak, sedirin üst 

tahtası kaldırılıp, çağda yıkanılırdı. Odanın giriĢinde tandır, tandırın yanında ocak ve üzerinde 

geniĢ baca bulunurdu. DıĢ kapı giriĢinde Su kovalarının bulunduğu, duvarında sini, kazan, kap, 

kaçak bulunduğu açık çağ vardı. Sol tarafında bir oda daha vardı. Biz çok küçükken, Babam 

orayı dükkân olarak kullanmıĢtır.  Dükkânda köylünün ihtiyaç duyduğu Ģehirden getirilen Ģeker, 

yağ, çay gibi temel gıda maddeleri ile kadınlar için elbiselik pazen, Nazilli basması gibi kumaĢlar 

satılırmıĢ. Daha sonraki yıllarda biz büyüyünce bu odayı oturma odası olarak kullandık. Evin 

yanına ahır, samanlık ve büyük tandır, ambar evi yapılmıĢ, Ambar üç gözlüydü, birine yıllık un 

konur, birine bir sonraki yılın buğdayı, bir gözüne de hayvanların yemi arpa, çavdar konurdu. 

Ġkici Dünya savaĢında kıtlık yaĢandığı için köylü bir sonraki yılın yeygisini ambara koyarlardı.  

    Evlerin üzeri toprakla kaplıydı. KıĢın gece kar yağdığında ilk iĢimiz damdaki yağan karı 

sürgülerle iterek temizlemekti. Don çözülüp yağmur yağdığında Eve su damlamaması için dama 

loğ taĢı çekerek sıkıĢtırırdık. ĠĢ bitiminde eve indiğimizde Anam, ya sıcak mercimek çorbası 

(Helle denirdi),ya da mısır unundan yapılmıĢ Kaçamak yemeği hazır ederdi. (üzerine tereyağı 

yakılarak yenirdi.)iĢtahlıca yerdik. Ġçme suları çeĢmeden gelirdi. Bu görev ablalarımın iĢiydi. 

Bazen çeĢme hattında arıza olur, köy içindeki Keziğin pınarından veya kuru çay çeĢmesinden 

içme ve kullanma suyu getirilirdi. AkĢama doğru aydınlatma lambasının isi alınıp temizlenerek 

gaz doldurulup akĢama hazır edilerek fiskeliğe konulurdu. Hava kararınca lamba yakılırdı. 

Önceleri lamba yerine idare veya çıra yakarlarmıĢ. Zengin aileler Lüks ile aydınlanır. Lüks daha 

pahalıydı. KıĢın çok kar yağardı. Çocukluk arkadaĢlarımızla Beserek tepesinde kızak kayardık. 

Babam kaysı ağacından kızak yapmıĢtı. Çok hızlı kayardım. KıĢ günleri geceler uzun olurdu. 

AkĢamları Radyosu olan Annemin akrabası Kalaycı Ali Emmilere oturmaya giderdik. Duvara 

monte edilmiĢ batarya ile çalıĢan kocaman radyo vardı. Ali amca Yurttan sesleri veya türküleri 

çalan Ankara radyosunu veya Ġstanbul radyosunu açardı. Ali amca olmazsa oğlu Mustafa amca 

açardı. Çok sevinirdik. Haber saatini pek sevmezdik. Habere ajans denirdi. Adamlar,  Radyonun 

içine nasıl sığıyor diye arkasına bakardık. Ali emmi ileride türkü söyleyenleri de göreceksiniz 

derdi. Hep nasıl olacak diye merak ederdik. Televizyon çıkınca 1970 den sonra  türkü 

söyleyenleri görmeye baĢladık. Batarya zayıflayınca radyonun sesi bozulurdu ona da üzülürdük. 

Mahallemizde Nazım Ağanın evinde de radyo vardı bazen de onlara giderdik. YılbaĢı akĢamları 
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çok heyecanlı ve zevkli olurdu. Genelde yılbaĢında Nazım Ağalara giderdik. Hem bilete para 

çıkacak diye heyecanlanırdık. Büyük ikramiye 1 milyon lira olurdu. YılbaĢı gecesi türkülerde çok 

olurdu. Nazım Ağa Hasta olanlara iğne vurur  O zaman ağrısı, sancısı olan Hep Nazım ağaya 

gelir penesil iğnesi vurdururdu. Köyde doktor hemĢire eczane yoktu. KıĢın Küçük kardeĢim 

Ġsmet ateĢlenerek hastalanmıĢtı Babam Kızılırmak‟ı geçip karlı dağları aĢarak Gemerek Kazasına 

gidip ilaç getirmiĢti.  Baharda karlar erir don çözülünce sokaklar çok çamur olurdu. AkĢamlar 

sokakta saklambaç, eĢ gördüm gibi oyunlar oynardık. Üstümüz çamur olurdu. Gündüzleri hava 

güneĢli olursa Dam üstünde bilye, fırıldak, ilik oyunu oynardık. Hayvan kılından yapılmıĢ 

toplarla evin veya okulun duvarında mağa değdirmeli top oynardık. Harmanda çelik, çomak, fot 

oyunu onardık.  Nazım ağanın bizim evin karĢısında Demircilik atölyesi vardı. Bu atölyede 

Köylünün çifti. Sabanı yapılır, tamir edilir, atölyenin önünde köylünün, atları, öküzlerinin 

tırnakları kesilir, nal çakılırdı. Çok kalabalık olurdu. Nazım ağanın ailesinin lakabı Demircilerdi. 

Tüm kardeĢleri demir iĢleriyle uğraĢırlardı. KardeĢlerinden ġevki de köylünün sobasını, 

peĢgesini(fırınında ekmek de piĢirilen soba kuzine de denilir.) yapar tamir ederdi. Küçük 

kardeĢimiz Ġsmet çocukken ocak baĢında ısınırken elbisesi ateĢ alıp tutuĢunca dıĢarı kaçıyor, ĠĢlik 

önündeki köylüler ve komĢular görünce yardıma koĢuyorlar. Yanan elbiseye su dökerek veya 

üstünü kapatarak söndürmek yerine alev alan elbiseyi vücuduna bastırarak söndürmeye 

çalıĢmıĢlar. Tedavi edilse de yanık izleri kalmıĢtır. 

           Çocukluğumda, Sefa‟nın Mehmet Ali, herkesin sevdiği bir delikanlı olduğunu, Babasının 

traktörüyle zirai iĢlerde çalıĢtığını hatırlıyorum. Genç yaĢta hastalananınca Kayseri‟de tedavi 

gördü. Maalesef kurtarılamadı. Cenazesi geldiğinde tüm köy halkı toplanmıĢtı. Yürekler 

dağlandı. Çok acımıĢtık. Hastanede Yattığı sırada, „Portakalı Soyamadım. BaĢucuma 

Koyamadım. ġu Derdimden Kurtulup da Gençliğime Doyamadım. Anam Ağlar Ġçin Ġçin. Babam 

Ağlar Benim için. Ağla Anam Ağla Babam. Benim ġu Gençliğim Ġçin.‟ Türküsünü yazıp 

söylemiĢ. Rahmetli Babamda bu türküyü içten duygulu bir Ģekilde söylerdi 

. 

               2) AĠLEMĠZ 

 

        Dedem Mustafa Keskin'e Bakkal, Babasına, Kel ÇavuĢ, Köydeki Sülalesine Talak UĢağı 

derlerdi. Kel çavuĢ askerliğini çavuĢ olarak yapmıĢ. Çok otoritermiĢ. Askerlik yaparken, yazın 

güneĢinden korunması için askerlere yorganı tutturur altında uyur dinlenirmiĢ. Köyde Kel 

çavuĢun yorgan tutturduğu olayı anlatılırdı. Atalar, ġarkıĢla Kazasından Köyümüze gelip 

yerleĢmiĢler. Soyadı Kanunu çıkınca Toprak Zengini taraf köyün Ağaları ÖZEL soyadını 

almıĢlar. Dedem ve amcalarına da KESKĠN soyadı verilmiĢtir. Babam Halil KESKĠN çocukken 

annesi, Babaannem Gülsüm vefat etmiĢ. Babaannem Çepni Köyünden olup Türklerin Çepni 

boyundanmıĢ. Dedem Mustafa KESKĠN Ġnköy'den Hava Nineyle evlenmiĢ. Babam küçük yaĢta 

öksüz kalmıĢ. Dedemin ikinci evliliğinden Mehmet Ali, RaĢit ve Seyfi amcalarım olmuĢ. Seyfi 

amca engelliydi. Yürüyemezdi. Sürünerek dolaĢırdı. Dedem tekrar Köyümüzden Asiye Nineyle 

evlenmiĢ. Üçüncü evliliğinden de Osman, Seyit Mehmet amcam olmuĢ. Ġkisinin arasında da 

Möhteber ame doğmuĢ. Babam tüm kardeĢlerinin en büyüğü olup babaları bir anaları ayrıdır. 

Dedem tembel olduğu için Öksüz Babam çok küçük yaĢlarda çalıĢmaya baĢlamıĢ. Babama 

hayatını anlat dediğimizde; Dağda çobanlara çeltek olduğunu, Biraz büyüyünce Öküzleri 

yaydığını, çift sürdüğünü, ekin biçtiğini anlatırdı. Çoğu zaman yürüyerek, kağnı, at arabası, 

kamyonla Kayseri, Adana, Mersine giderek, Bağ, bahçe, yol iĢlerinde çalıĢtıklarını peynir ekmek, 

yediklerini, Çimento kâğıtlarının üzerinde yattıklarını, Bu Ģartlarda kazandıkları paraları getirip 

Dedeme verirmiĢ. Tüm kardeĢlerinin, üvey annelerinin geçimini Babam temin edermiĢ. O 

bakımdan tüm KardeĢleri Babamı çok severdi. Babam Delikanlı olunca Köyde güreĢ 
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yaptırırlarmıĢ, Emsallerini hep yıkarmıĢ. Annemin Babası Yusuf Dedem Demiryollarında 

çalıĢırmıĢ, Babamı desteklermiĢ. Benim pehlivanım DermiĢ. Daha sonra çalıĢkan Babama en 

büyük kızını vererek evlendirmiĢler. Önceleri Babam evlenmesine rağmen Dede, Dedemin 

kardeĢi ve amcalarımla birlikte yaĢamıĢlardır. Dedeme. Ağam, Köyün ağası Ali efendiden 

veresiye bir çift öküz almıĢ. Babamda o sıralar dükkan çalıĢtırdığından, elinde parası varmıĢ. Ali 

efendi Babamın dükkânında Ağamın ve köyün ileri gelenlerinin bulunduğu bir ortamda, 

öküzlerin parasını babamdan istemiĢ. Babam önce karĢı çıkmıĢ. Öküzleri ben almadım neden 

parasını benden istiyorsun demiĢ. Ağa Babamın gururunu kırıcı konuĢunca Babam kasadan 

parayı çıkarıp Ağanın önüne atmıĢ. Babam, köyün hayvanlarını toplayıp iki ay otlatmaya 

götürerek verdiği parayı tekrar kazanmıĢtır. Babama bu olayı anlattırırdık. Büyük abam çok akıllı 

sevilen bir kadındı.(annemizin annesine Büyük aba derdik. Hani okulda Öğretmen, öğrencisine 

Kızım senin annen yok' mu dediğinde abam var öğretmenim demiĢ.)BakmıĢ' ki Babam çalıĢıyor 

tüm geniĢ aile efradının ihtiyaçları karĢılanıyor. Çepni‟den annesinin mallarını da satıp getiriyor. 

Yine harcanıp bitiriliyor. Benim doğduğum 1952 yılında üç bölümlü ağaç ve toprakla kaplı 

evimizi yaparak, Dedemlerden ayrılmaları sağlanmıĢ. Rahmetli Sevim, Ümmügülsüm( aile içinde 

Zeycan deriz) ablalarım ve ben Babamlar ayrılmadan önce doğmuĢuz. Nazender(ailece Gülsüm 

deriz),Ġsmet, Necati yeni evimizde doğmuĢlar. Büyük Abamın Anamdan küçük, Cemile, Ġbrahim, 

Nazmiye ve Türkan olmak üzere dört kızı bir oğlu bulunmaktadır. Türkan Halam Ankara‟da 

kaybolmuĢtu. Ailece çok üzüntü içindeydik. Ahmet Emmi radyodan bulunduğunu öğrenmiĢ. 

Babam Ankara‟ya gidip getirince çok sevinmiĢtik. Büyük abamın Annesine Medaba derdik. Çok 

uzun boyluydu. Kocası askerde  ġehit olmuĢ. Ġki kızı bir oğluyla Hayat mücadelesi vermiĢ. 

Oğluna Ali dayı derdik. Parfümlü, süslü gezerdi. Parfüm satar. Çevrede eski fotoğraf makinesiyle 

fotoğraf çekerek geçimini sağlardı. Diğer Kızına Gulübe hala derdik. Yusuf Dedemin Musa(sofu 

Musa derlerdi.) ve Ömer(Bayraktar denirdi.) adında iki kardeĢi varmıĢ. Anamın Musa emmisi 

mektepte hademelik yaptığı için muallimlere torpil yapmıĢ. Anam ve Musa emmimin Kızı 

AyĢe'yi yaĢları büyüdü düĢüncesiyle okula göndermemiĢler. Anam bu olayı hep anlatırdı. Musa 

emmimin torpili sayesinde cahil kaldık derdi. Babamın Çepni Köyünde Halaları vardı. Çocukken 

Çepni'ye giderdik. Biz giderken hediye olarak, kaysı, domates, salatalık, karpuz kavun 

götürürdük. Onlarda bize, tereyağı, peynir, yün koyarlardı. Babamın Halasının oğlu Cabir Çelik 

Sivas Eğitim Enstitüsü Müdürlüğü yaptı. Babamın Gemerek'te Sait ÇavuĢ ve Ahmet Aksoy 

dayıları vardı. Gemerek Kazasına gittiğimizde onlara misafir olurduk. Sızır „da Ali Osman 

Emmisi vardı.  

       Dayım Ġbrahim ĠNAN zeki ve Ģair ruhlu idi. Kızlarının ismini Esengül, ġengül, Songül, 

Nurgül olarak kafiyeli tek oğlunun ismini de Babasının ismini Yusuf koymuĢ. Çok Ģık giyinir, 

ava gider, Keklik avı ve balık avlamasını çok severdi. Ġlkokuldan sonra hocaları öğretmen 

okuluna gönderilmesini istemiĢler. Yusuf Dedem bir oğlan, bizim bağa kim bakacak düĢüncesiyle 

öğretmen okuluna göndermemiĢ. Sadece birer dekar iki bağı vardı. Dayımın Ģiirlerinin basıldığı 

gazeteyi halaoğlu Mehmet'le tediyesi 25 kuruĢ diye hem okur hem de satmaya çalıĢırdık. 27 

Mayısla ilgili Ģiirinin ilk kıtası; 

                                                         27 Mayıs saat tam beĢte 

                                                         Açıldı radyolar söyler ateĢle 

                                                         KapanmıĢ dilimi getirdi aĢka  

                                                         Nur olsun PaĢam da yaĢasın ordu. 

       Dayım, Ġstasyonda karĢılaĢtığı kiĢiye nerelisin diye sormuĢ oda sen bil deyince, Çevre 

köyleri sırasıyla tanıtıcı nitelikte söyleyiĢte bulunmuĢ Bizim köy için de Ģöyle demiĢ; 

                                                          Gelinleri süslü 

                                                          Erkekleri medeni uslu 
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                                                          Suyu bol meyvesi tatlı  

                                                          Yoksa Eğerci' den misin? 

  DemiĢ. 

              Dayım, „„Yarab Ver Rızkımı Namerde Değil Merde dahi Muhtaç Eyleme.'', ''Zalimin 

Zulmü Varsa Mazlumunda Allah‟ı Var. „La Ġlaha Ġllallah.'' vb. önem arz eden veciz sözlerle 

oturma odasının raflarını donatırdı. 

            Dayım‟ da Almanya ya gitmek için yazılmıĢ, Ġsteği geldi iĢlemler için Sivas'a gidecek 

para yok. Büyük Abamla, para istemeye Ali dayıya gittik. Seferin Hasana selamımı söyleyin 

versin demiĢti. Seferin Hasana gittik istediğimiz parayı verdi. Dayım öylece iĢlemlerini yaptırdı 

Almanya‟nın Essen Ģehrine gitmiĢti. Çok sevinmiĢtik. Ġzine gelince büyük bir makaralı teyp 

getirmiĢti, sürekli çalar dinlerdik. Kayseri‟ye ġavrole kamyonla kiremit almaya gittik. Halaoğlu 

Mehmet'le bana harçlık verdi bisiklete bindik. Lokantaya götürdü yemek yedik. Ġlk defa lokanta 

görmüĢtük. Kiremitleri yükledik dönüĢte Yahyalı Köyünü geçince Kamyon Çamura çöktü. Gece 

yolda kaldık. Karaözü‟ye traktörlerle geldik. Lokantaya oturduk. ÂĢıkları topladı onlar çaldı 

dayım kafayı çekti. Kamyonu çamurdan çıkarıp geldiklerinde gece yarısı olmuĢtu öylece köye 

döndük. 

         Büyük abam, maaĢı için evlendiği, harp malulü eĢinden dolayı maaĢ almaktaydı. MaaĢını 

almak için kıĢ günü Gemerek Kazasına eĢeklerle gittik, Hava çok soğuk, Yol ıssızdı, Büyük 

Abam dönüĢte sıkıca tembih etti. EĢkıyalarla karĢılaĢırsak Mahkemeden Ģahitlikten geliyoruz 

diyelim dedi. 

           Babam siyasetle aktif olarak ilgilenmez Ama Menderes Döneminde Kızılırmak üzerine 

yapılan köprüleri anlatmakla bitiremezdi. Önceleri Kazaya gitmek için ya ġahruk Köprüsünden 

geçip Kılıç Dağını aĢarak gidilirmiĢ, ya da Kızılırmak' tan yaya geçerek gidilirmiĢ. KıĢın buzlar 

geçiĢ esnasında bacakları kestiğinden kan akarmıĢ. Bazen buzlar çok kalınlaĢtığından üzerinden 

yürüyerek geçilirmiĢ, ancak o zaman da buzun kırılıp suya düĢme tehlikesi olurmuĢ. Menderes 

idam edildiğinde Köyde günlerce yas tutuldu. Radyodan türküler çalınmadı;  

                                             Menderesin donu güzel 

                                            Girince Orduyu bozar 

                                           MaĢallah dememiĢ Gürsel 

                                          Nazar değmiĢ Menderese 

ġeklinde ağıtlar yakılmıĢtı. Babam daha sonra DEMĠRELCĠ oldu. Her zaman doğrunun, 

dürüstün, haklının yanında olmaya, fakirlere yardım etmeye çalıĢtı.   

       Dedemlerden ayrıldıktan sonra Babama, Ana malı olarak Samsatlıdaki tarla ile Bezirgânın 

BaĢındaki tarla verilmiĢ. Gediğin arkasındaki bahçe, Höllüklüdeki Kavak ve Söğüt dikili yer ile 

Hiç ekmediğimiz Kuru çay' da ki Kıraç tarla baba malı olarak verilmiĢtir.  Karnı tarla satın 

alınmıĢ. Daha sonraki zamanda Babam. Anam, Ġki ablam ve ben Gece Gündüz bağda bahçede, 

tarlada çalıĢtık. Benden küçük kız kardeĢimiz evde kalıp hem evin temizliğini yaptı, su getirdi, 

bulaĢıkları yıkadı, hem de akĢamın yemeğini hazırladı. Bu çalıĢma temposuyla evimizin geçimini 

sağlayarak, tüm ihtiyaçlarımızı karĢıladık. Tasarruf edilen paralarla Önce Sınır Deresindeki tarla, 

daha sonra Ġsmail'in Tarlası, En sonunda Çakırgil'in tarlası satın alındı. Babam ilk önce Gediğin 

arkasına üzüm bağı dikmiĢ. Bağ kütüğü yaĢlanınca,  karnı tarlanın bir bölümüne bağ dikmiĢ, daha 

sonra Gediğin arkasındaki bağ sökülerek, Sınır Deresindeki tarlaya bağ dikildi. Ġsmail'in tarlası 

alınınca bir parçasına bağ dikildi. En sonunda Karnı tarladaki bağ da sökülerek, Babama ana malı 

olarak verilen Samatlı' daki tarlaya da bağ dikildi. Babam üç oğlana üç üzüm bağı yeter, derdi. 

Babam Gediğin arkasında ki bağı sökünce, Baharda, tepeyi kazma ve kürekle kazıp, el arabasıyla 

taĢıyarak, üç barsamba Ģeklinde düzelterek, evin ihtiyacı olan sebzeleri oraya ekerdi. Köye 

yakındı sulaması kolaydı. Ancak yolu yoktu hep komĢunun tarlasından geçilirdi. KomĢulardan 
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birisi cüce Ömer'di. Onların bahçeden geçemezdik. Bir seferinde geçerken bizi görmüĢ. Bizi 

kovaladı. Ablalarımla birlikte Bahçemizdeki Çot kaysıya çıkarak kurtulduk. Yine de Cüce Ömer 

kaysıya çıkamadığı için bizi taĢa tutmuĢtu. Köyden tarlaya giderken köy çıkıĢında birde çot kız 

vardı. Onların evinin yanından geçerken çok korkardık. Sürekli besmele çekerdik. Babam Ġsmail' 

in tarlasını da satın alınca kazma, kürekle çalıĢarak üç bölüm Ģeklinde düzeltmiĢti. Sınır 

deresindeki tarlayı, Derenin içindeki tarlayı da iki bölüm halinde kazma kürekle düzeltmiĢti. 

Zaman zaman Babama azık götürürdüm. ÇalıĢmaları bizzat görürdüm. Çakırgilin tarlaya sulama 

iĢine gitmiĢtim. Suyun kesilmemesi için Erkek kardeĢlerimden Ġsmeti taĢ köprüye Necati‟yi 

Çayırlı gevere nöbetçi olarak koydum. Su kesilince suyun baĢına doğru gittiğimde Necati'nin 

görev yerinde olduğunu gördüm. Ġsmet nöbet yerinden ayrılarak köye oynamaya gitmiĢ o nedenle 

su kesilmiĢti. Ġsmet zeki olmasına rağmen tembeldi. Liseyi de ancak bizim çabamızla okudu. 

Necati her zaman çalıĢkandı. 

            Cemile Halamızın EĢine Ahmet emmi derdik. AkĢamları ailece bize geldiklerinde 

Babama haydi bacanak Gaviye(Kahveye) gidelim derdi. Bende taklit ederek haydi bacanak 

gaviye gidelim derdim. Cemile halam bana sürekli tekrarlatırdı. Gulübe Halamızın oğlu Mustafa 

Ağabi Dayımın yaĢıtıydı. Çocukları çok severdi. Bizde onu çok severdik. Zaman zaman bizim 

eve gelirlerdi bana leylak resimleri yapardı. Çok sevinirdim. Mustafa Ağabey niĢanlanınca 

NiĢanlısının evine ailece NiĢanlı görmeye gitmiĢtik. Eve dönüĢte çocuk sayısı fazla olduğundan 

Küçük Kız kardeĢim Nazender orada uyurken unutulmuĢtu. Daha sonra Mustafa ağabey 

kucağında bizim eve kadar getirmiĢti. 

          Günümüzde ailemizin geldiği durum; 

            Sivas Gemerek Ġlçesinin Merkez kasaba ve köylerinden yetiĢen ilk Mülki Ġdare 

Amiri Kaymakamım. Oğlum Halil Alpay KEESKĠN Ġstanbul Teknik Üniversitesi ĠnĢaat 

Fakültesinde Kıyı ve Liman Yapıları Konusunda mastır yaparak mezun olup özel sektörde 

çalıĢmaktadır. 

            1985 yılında trafik kazasında kaybettiğimiz ablamız Sevim KESKĠN'ĠN büyük oğlu Ömer 

KESKĠN kadın doğum uzmanı oldu. Evlendirdik eĢi Peyzaj mimarı, bir kızı birde oğlu var. Ġzmir 

Aliağa Ġlçesinde hizmet veriyor. Ortanca oğlu Taner KESKĠN Makine Mühendisi oldu banka 

Ģefiyle evlendirdik iki oğlu var. Kayseri Valiliğinde görev yapmaktadır. Küçük oğlu Deniz 

KESKĠN Elektrik Elektronik Mühendisi oldu. HemĢire öğretmenle evlendi. Ġki kızı 

bulunmaktadır. 

          Zeycan ablamız, halaoğlu Yılların yıpratamadığı Bedfort ġoförü, ticaret erbabı Mehmet 

ÇAĞLAR'LA evli olup Belçika'da yaĢıyorlar. Oğulları Ahmet beni örnek alıp SBF ĠĢletme 

bölümünü bitirdi. Belçika'da Bursalı kızla evlendi. Belçika'da ticaretle iĢtigal ediyor. Bir oğlu 

birde kızı bulunmaktadır. Ablamın üç kızı da Belçika'da eğitim gördüler. Aycan, Nüket evli, 

küçük kızları Sevim yüksek tahsilde yaptı Banka ve Sigortacılık dalında çalıĢmakta olup hepsi 

Belçika'da yaĢıyorlar. 

          Kız KardeĢim Nazender Öğretmenlik yaparak emekli oldu. EĢi Urfa'da Hastane afet acil 

durum müdürü. Üç kızı olup büyük kızı AyĢe Gazi Üniversitesi Kamu Yönetiminden mezun 

oldu. PTT de iĢe baĢlaması bekleniyor. Ortanca kızı Hasret, Gaziantep Üniversitesi ĠnĢaat 

Fakültesinden mezun olarak özel bir Ģirkette çalıĢmaya baĢladı, Küçük kızı Firdevs Ġzmir 9 Eylül 

Üniversitesinde Tarih bölümünde öğrencidir. 

           KardeĢimiz Ġsmet, Kayseri Sağlık TeĢkilatına çalıĢarak emekli olup Antalya'ya yerleĢti. 

EĢi hemĢirelikten emekli oldu. Kızları Firdevs Uludağ Kamu yönetiminden mezun olup, 

Ġstanbul‟da Gümrük Muayene Memuru olarak görev yapmaktadır. Oğlu Mümtaz UlaĢ Anadolu 

Lisesinde okuyor. 

        En küçük kardeĢimiz Liseyi Ġsmetle birlikte Ankara'da yanımızda okuttuğumuz Necati, 



14 

 

Ankara Üniversitesi DTCF Alman Dili ve Edebiyatı bölümünden mezun olarak, Antalya Side'de 

rehberlikle baĢladığı iĢ hayatına, tamamen kendi kazancıyla oluĢturduğu tasarrufla, Keskinler 

Turizm ĠnĢaat Ticaret Ģirketini kurarak devam etti. Fakülteden sınıf arkadaĢı Almanca 

öğretmeni ile evlendi. Gece gündüz çalıĢarak Villalar yapıp, yabancılara satarak ailenin patronu 

konumuna geldi. Turizmde olumsuzluklar görülünce UPS kargonun Ġzmir ve Bodrumdaki 

Ģubelerinin bir kısmına ortak oldu. Ekonomik durumu iyi olup düzgün bir iĢ adamı olarak 

faaliyetini sürdürmektedir. Kızı Yağmur Ġstanbul Maltepe Üniversitesinde Psikoloji, Oğulları 

Halil Yeditepe Üniversitesinde ĠĢletme ve BiliĢim eğitimi görmekte, Kemal Deniz ortaokulda 

okumaktadır. Manavgat‟ta ikamet etmektedir. 

         Mehmet Ali Amcanın yaĢayan çocukları ile Möhteber Amenin çocuklarnın bir kısmı 

Almanya‟da, birkısmıda Türkiye'de yaĢıyorlar. RaĢit Amcamın çocukları Hollanda'da çalıĢıyorlar 

Seyit Mehmet Amcam Avustralya'da çalıĢarak emekli oldu. Oğlu Memduh Mühendis olarak 

Avustralya'da çalıĢıyor. Diğer çocuklarıda Avustralya'da yaĢıyor.  . 

            Rahmetli Türkan Halamızın oğlu Tekin KARABIYIK'DA beni örnek alarak SBF 'nin 

Kamu Yönetiminden Mezun Oldu Mersin BüyükĢehir Belediyesinde MüfettiĢ olarak 

çalıĢmaktadır. Merhum Cemile halamın oğlu Levent'in oğullarından birisi Denizcilik 

Fakültesinden mezun olarak gemilerde kaptanlık yapmaktadır. Diğeri SBF' den mezun oldu. 

           EĢimin amcaoğullarından ikisi doktor, biri emekli savcı, yeğenlerinden biri Tekfen'den 

emekli Muhasebe Müdürü, ikisi doktor, dördü öğretmen, ikisi iĢletmeci mühendistir. 

         Ailemizde yaprak dökümü; 

          Dedem Mustafa KESKĠN 1990, Nezahat baldız 1992,Seyit Amcamın oğlu Mustafa 

1993,Kayın Peder Hamit ĠNEM 1995, Halamın oğlu Mahmut ĠNAN 1998, Mehmet Ali Amcam, 

Cemile Halamın eĢi Ahmet ÇAĞLAR 1999,Kayın Valide Hacer ĠNEM 2002, Remzi eniĢte2003, 

Nazmiye Halam, Amcaoğlu Erdoğan KESKĠN, RaĢit amcanın kızı Yüksel, Ömer Eminin EĢi 

Keziban KESKĠN 2004, Cemile Halam2007, Babam Halil KESKĠN 19 Temmuz 2010,Nazmiye 

Halamın Kızı Hülya 2010, Osman Amcamın EĢi Firdevs KESKĠN 2012, Dayı Kızı Nurgül 2014, 

Mehmet KESKĠN ağabey 2015, Möhteber Eme 2015,Annem Firdevs KESKĠN 1 Aralık 2015, 

Türkan halam 2016,EĢimin Ağabeyi Ġsmet Mustafa ĠNEM 26 Eylül 2016, yeğeni Hamiyet 

06.02.2017 tarihinde, Ablası Hatice(Zeycan) TÜRKOĞLU,07.03.2017 Salı günü vefat 

etmiĢlerdir. Tüm geçmiĢlerimize Allahtan rahmet diliyorum.  

 

                3) EĞERCĠ KÖYÜMÜZ 

 

        Köyümüz Eğerci, Türkiye haritasının tam ortasında bulunmaktadır. Köyümüzün içerisinden 

Göksu akmakta, köyü ikiye bölmekte, tahta bir köprüyle karĢıya geçilir. Sel çok gelirse köprünün 

üzerinden aĢar, bazen sel çok fazla gelirse köprüyü sel götürürdü. Benim doğduğumda köprüyü 

sel almıĢ, Büyük abam karĢıda kalmıĢ. Sel suyu azalınca Ahmet emmi Büyük abamı sırtında 

bizim tarafa geçirmiĢ. Göksu ,komĢu Sızır Köyünden(Ģuanda kasaba) doğar, Sızır ġelalesini 

oluĢturur, Bizim arazilerin bittiği yerde Kızılırmağa dökülür. KavuĢtuğu yere KavĢıt denir. 

Burada sürekli buharlaĢma olur. Çünkü Yazın Göksu serin, Kızılırmak sıcak olur. KıĢında Göksu 

sıcak, Kızılırmak soğuk olur. Köyümüzün çevresinde Tekmen, AğacaĢar, Sızır, Dendil, Burhan 

köyleri ve Horuk mezrası ile Karaöz‟ü bulunmaktadır. Göksu üzerine kurulan bentten köy arkına 

su alınır ve köyün tarlalarının yaklaĢık yarısı sulandığından, baharda her taraf yemyeĢil olur. 

Genellikle kavak, söğüt, kaysı, elma, armut, erik ağaçları yaygındır. Sonbaharda hepsinin 

yaprakları döküldüğü için boz kır gibi görülür. 

           Köyümüz Kayseri'ye yaklaĢık 100 km, Sivas'a 130 km uzaklıktadır. Kayseri‟ye pazar günü 

hariç diğer günler köy otobüsü sabah gider, akĢam dönerdi. Otobüsün köye geliĢi çok zevkli ve 
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heyecanlı olurdu. Sivas‟a genelde otobüs gitmezdi. Resmi iĢler için gitme zorunluluğu olduğunda  

Yeniçubuğa gelinir oradan trenle veya karayoluyla gidilir. Aynı Ģekilde dönülürdü, dönüĢler 

genelde geceye denk gelirdi. KıĢ Ģartlarında gidiĢ, geliĢ çok zor olurdu.  

         Köyümüzde yaklaĢık yedi, sekiz Kabile var. Bir kısmı ġarkıĢla‟dan, Bir kısmı Kayseri‟den, 

Bir kısmı da Kars‟tan, Erzurum‟dan gelip YerleĢmiĢler. Ġlk yerleĢen Eğerci Baba isimli zatın 

ismini almıĢ. Mezarı köy içinde bulunmaktadır. 

        Sızır Elektrik Santralı Göksu'nun üzerine Alman Firması tarafından, Eğerci, Sızır, AğacaĢar 

köyü arasına inĢa edildi. 1960 lı yıllarda Kayseri ve Sivas tarafına elektrik enerjisi verilmiĢti. 

Daha sonra köyümüze de elektrik verildi. Böylece köylü lambadan, karanlıktan kurtularak, 

aydınlığa kavuĢtu. Santralın enerji hattı çekilirken. Bende ada tepenin dibinde bostan 

bekliyordum. Elektrik Ģirketi çadırlarını bizim Alaçığın yakınındaki çeĢmenin baĢına 

kurmuĢlardı. Ben bazen çadırlara giderdim. PınarbaĢılı AĢçı, beni çok severdi. Onlara yardım 

ederdim. Çadıra giderken karpuz kavun götürürdüm. O da artan somun ekmeği (Ģeer ekmeği 

derdik) verirdi. Çok sevinirdim. ĠĢler bitip çadırlar sökülünce çok üzülmüĢtüm. Bir daha aĢçıyla 

görüĢemedik. 

       Sızır Elektrik santralını, Alman Müteahhit inĢa ederken bizim köyün gençleri arkası açık 

Pikabın Höllüklü yokuĢunu çıkarken araç yavaĢlayınca arkasındaki kasaları ġeker sucuğu veya 

helva sandığı zannederek alıp aĢağı indirmiĢler. Kasayı açıp projeler olduğunu görünce yol 

kenarına atmıĢlar, daha sonra mühendis ġef, projeyi göremeyince dönüp aramaya baĢlamıĢ. 

Yolun kenarında bulduğuna çok sevinmiĢ. Santral inĢası için çok uzun vinçi, köy içinden ve 

köprülerden treylerle zorlukla götürülmüĢtü.  

       Sızır Elektrik santralında çalıĢan Bizim köy, Sızır ve AğacaĢar köyünden iĢçilerin 

çalıĢkanlığını Alman müteahhit görünce iĢ bitiminde Almanya'ya 40 kiĢiye istek çıkardı. Köyde 

gâvurlar götürüp kesecekler söylentisi yayılmaya baĢladı. Ġstek yapılan kafile her Ģeyi göze alarak 

gittiler. Çünkü fakirlik hat safhadaydı. Gidenler ailesine 100 mark gönderiyor. Evin tüm 

ihtiyacını karĢılıyorlardı. Ġzine gelenler beyaz naylon gömlekli,  kravatlı, yanardöner elbiseli, 

çanta radyolu, teypliydiler. Hatta bir sene sonra birleĢerek minibüs alıp izine gelenler bile oldu. 

Köylüler baktılar ki Almanlar kesmiyor, Yurt dıĢına gidiĢler Bizim Gemerek Ġlçesinden, Sivas 

ilinden baĢlayarak Ülkemize, dalga dalga yayıldı. Okula beraber kayıt yaptırdığımız Halit 

arkadaĢımın babası ilk gidenlerdendi. Halit‟e beyaz naylon gömlek getirmiĢti, çok 

heveslenmiĢtim. 

       Benim doğduğum yıllarda Kayseri'deki ġeyh bizim köydeki müritlerine haber göndermiĢ Ģu 

gün Ģu saat uçacağız herkes hazırlansın demiĢ. Köylülerde nesi varsa uçuyoruz diye kalanlara 

vermiĢ. Anamın Ali Dayısı da dükkânını dağıtmıĢ. Beklenen gün gelmiĢ uçamamıĢlar. ġeyh 

ertelendi diye haber salmıĢ. Beklenen gün gelmiĢ yine uçamamıĢlar, bakmıĢlar ki uçulmuyor, 

dağıttıklarını toplamaya çalıĢmıĢlar ama Ali dayının dükkân mallarının çoğu geri dönmemiĢ. Bu 

olayı Mürit olmayanlar anlatırdı.1979 yılında ArdeĢen Kaymakamı iken Hulusi Sayın PaĢa 

Jandarmaya denetlemeye geldiğinde ziyarete gelmiĢti. Bana nerelisin Kaymakam Bey dedi. 

Sivaslıyım dedim. Sivas‟ın Neresindensin dedi Gemerekliyim deyince, neresindensin dedi. 

Eğerci köyünden dediğimde, bizim köyün ileri gelenlerini saymaya baĢladı. Aradan 27 yıl 

geçmesine rağmen kimseyi unutmamıĢ. Bu uçma olayını anlattı. Önce inanmadık dedi sonra köye 

gittiklerinde gerçek olduğunu anlamıĢlar. Meğer Hulusi Sayın PaĢa 1952 yılında jandarma 

teğmeni olarak Gemerek Ġlçe Jandarma Bölük Komutanlığı yapmıĢ. Daha sonraki yıllarda 

Diyarbakır AsayiĢ Kolordu Komutanı iken Mardin Derk kaymakamlığımda yine karĢılaĢmıĢtık. 

     Köylülerimiz baharda baĢlar, kar yağıncaya kadar tarlalarda karınca gibi çalıĢırlar. Bostan 

bozulduğunda, bağ bozumunda, elma armut, kaysı toplandığında, Eve eĢek üzerinde sandıkla 

getirirken Babam köy içinde kimle karĢılaĢsa, karpuz, kavun, üzüm, kaysı, elma, armut, salatalık, 
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ne getiriyorsak dağıtırdı. Eve geldiğimizde sandıkların yarısı boĢalmıĢ olurdu, çok hayırseverdi. 

      Evlenme çağına gelmiĢ gençler için, Önce kız isteme, sonra niĢan olur. NiĢanda ġeker Ģerbeti 

içilirdi. KıĢın boĢ zamanda da Düğünler olurdu. Düğünden önce kına gecesi, kız evinde 

düzenlenir. Düğünlerde sabah erkenden gelin alınır, Gelin almaya kız evine gelindiğinde çeĢitli 

eğlenceli oyunlar sergilenir. Davul zurna eĢliliğinde halaylar çekilir. Kız alınıp oğlan evine 

gelince, Yemek verilir, yemeklerde pilav, mantı, sütlü, baklava, börek, ikram edilir. Daha sonra 

kadınlar ayrı yerde eğlenir. Gençler damat odasında eğlenir. Gün içinde gelinle damadı, Gelinin 

ve damadın sağdıç ve nedimeleri bir araya getirerek resim çektirilir. Yatsı namazından sonra 

damat yatak odasına getirildiğinde Anne ve Babası Damada bağ, bahçe. Tarla, hatta inek, koyun, 

keçi verme sözünü verirler. Gençler damadın sırtına yumruklar vurarak içeri sokarlar. Böylece 

gelinle damat buluĢur. 

         KıĢ geceleri uzun olur, Bizim mahallede Ağamın odasında toplanılır, Musa emminin oğlu 

Temel ağabey, Köroğlu, Hazreti Ali, Battal Gaziden cenk kitapları, hikâyeler, romanlar masallar 

okur, Büyüklerimiz dinlerler, Biz küçükler kapıya yakın otururuz, su isteyenlere sırayla su 

veririz. Namaz vakti yaĢlılar namazını kılarlar. Kitap okunmadığı zaman dört kol veya altı kol 

üçlü oynanır. Yenilen grup arabaĢı yaptırırdı. Çok iddialı oyun olurdu. ArabaĢı Sivas, Kayseri, 

Yozgat ve Konya bölgesinde milli bir yemek olarak özellikle toplu davetlerde ikram edilir. 

Çorbası Kar yağdığında keklik avlanırsa keklik etinden, horoz, tavuk etinden de yapılır, çok nefis 

olur. Hamuru soğuk havada, sini veya geniĢ tepsilere dökülür. KaĢıkla önce hamur alınır, sıcak 

çorbaya batırılarak yutulur. Hamur çiğnenirse hiç tadı olmaz. Hamuru çorbanın içine düĢürmek, 

arabaĢı yaptırma cezasını gerektirir. Onun için, hamuru çorbaya düĢürmemeye dikkat edilir.  

          Ramazan ayında, Ezan minareden okunur, Çocuklar caminin etrafında toplanırdı, ezan 

okunmaya baĢlandığında, ezan okundu hey diyerek eve kadar koĢarak gelirdik. Ġftar saatinde 

evimizin önünden fakir bir komĢunun geçtiğini Babam görürse eve iftarı açmaya davet ederdi. 

Sahura kalkmak çok zevkli olurdu. Bizi sahura kaldırması için, Anama hep yalvarırdık. Davulu 

Ağam veya Caf'ın Memedali, zurnayı zurnacı Emin çalardı. Çok güzel türküler çalarlardı. 

Pencereden bakarak geçiĢleri zevkle izlenirdi. Çalanlara sahur yemeği ikram edilirdi. En iyi 

ikramları Hacığilin yaptığını Ağam hep anlatırdı. Küçükken önce öğleye kadar oruç tutardık. 

Buna tekne orucu derdik. Büyüdükçe tam gün oruç tutmaya baĢladık. 

       Dini Bayramlarda, Bayram yemeği için Bayram namazından sonra Ağamın odasına gelinir, 

gelenlerin evinden en az bir yemek gelir. Genelde Baklava veya börek ev sahibi tarafından 

yaptırılır. Diğerleri, mantı, sütlü, çorba, gibi yiyecekler getirir, hep birlikte yer sofrasında 

erkekler ayrı, kadınlar ayrı yemek yerlerdi. Yemekten sonra Ağamdan baĢlayarak büyüklük 

sırasına göre el öpülerek bayramlaĢma yapılır. Daha sonra Ģeker, kolonya ve sigara ikram edilir. 

ġeker, sigara ve kolonyayı genellikle Babam alırdı. BayramlaĢmada büyüklerimiz biz çocuklara 

bayram harçlığı verirlerdi. YaĢlılar odada bekler, Gençler ve küçükler Köydeki tüm odaları 

gezerek büyüklerin elleri öpülürdü. Küçüklere Ģeker, gençlere Ģeker ve sigara kolonya ikram 

edilirdi. 

      Kar eriyip toprak ısınmaya baĢladığında önce kılavuz sonra nevruz çıkmaya baĢlardı. 

Çocukluk arkadaĢlarımızla kılavuz, nevruz toplamaya dağlara tepelere giderdik. Topladığımız 

kılavuzu, nevruzu iğde çalısına takarak evleri dolaĢırdık. Koro halinde, 

 Kılavuz, geldi kapıya, 

 Az verenin kızı olsun, 

  Çok verenin oğlu olsun. 

 ġeklinde maniler söylerdik. Biz kılavuz ve nevruz verirdik, Kadınlar da bize bulgur, buğday 

verirlerdi. Dükkâna götürür, karĢılığında Ģeker sucuğu, helva alır hep beraber toplu olarak yerdik. 
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Bu adet çocuklar arasında sürer giderdi. 

     Çocukluğumuzda camiye gittiğimizde, imam bize dini bilgiler verir, 

                          ġol cennetin ırmakları, 

                          Akar Allah deyu deyu, 

                         ÇıkmıĢ Ġslam bülbülleri, 

                         Öter Allah deyu deyu. 

      Koro halinde ilahiler  söyletirdi. 

 

       4) EĞERCĠ KÖY ĠLKOKULUNDA OKULA BAġLADIM 

 

       Okul Bizim evin önündeydi. Köyde çocukluk arkadaĢım Halit 'le Okulun önünden geçerken 

Öğretmenler bizi görünce okula gelmemizi istediler. Öğretmenlerin yanına vardığımızda Benim 

adımı sordular. Köyde aile çevresinde adıma Kemal denildiğinden Kemal KESKĠN dedim, 

hemen kaydettiler. ArkadaĢımın adını sordular Halit KESKĠN dedi. O Ģekilde kaydetmiĢler. 

Meğer benim adım Nüfusta Mustafa olduğu halde Kemal yazdırmıĢım. ArkadaĢında soyadı 

SARIKAYA olduğu halde Ben soyadımı KESKĠN deyince, ArkadaĢım da KESKĠN demiĢ. 

Ġkimizin ki de hatalı yazılmıĢ. Sonra hata anlaĢılınca düzeltildi. KarĢılaĢınca annelerimiz bu olayı 

hep anlattırırlardı. 

         Ġlkokul birinci sınıfı çinko çatılı eski ilkokul binasında okuduk. Bağda bahçede çalıĢtığımız 

için Okul açıldıktan en az bir ay sonra okula gitmeye baĢlar, Okul kapanmadan bir ay önce okulu 

bırakırdık. Birinci sınıfta ilk yıl kaldım. Ġkinci yıl sınıfı geçtim. Ġkinci sınıftan sonra Ģimdiki yeni 

okul inĢa edilince orada okumaya baĢladık. Eski okul yıkıldı. Ġlkokulda önce Yusuf Karahan, 

Seyfettin Aksoy hoca, daha sonra Süleyman Doğanay ve Mehmet Yücel öğretmenimiz oldu. 

Benden üst sınıflarda Sevim ve Zeycan ablalarım okuyordu. Öğretmen okumamda yetersizlik 

görünce, ablaların niye yardımcı olmuyorlar dedi. Daha sonra ablalarımı bizim sınıfa çağırarak, 

uyarmıĢtı. Sınıf baĢkanları okul dıĢında da öğrencileri takip ederlerdi. Hafta sonu, Yaramazlık 

yapanlar pazartesi okul müdürüne bildirilir. Okul Müdürü Mehmet Yüceldi. Çok sert bir 

idareciydi. Talebeler Öğretmen evlerinin merdivenini alıp, Besereğe kızak kaymaya götürmüĢler, 

sınıf baĢkanları kızak kayanların isimlerini okul müdürüne verince, Mehmet hoca hepsini sıra 

dayağına çekmiĢti. Genelde Hacı Koçyiğit yaramazlıkta baĢı çekerdi. Öğretmenlere çok saygı 

gösterirdik. Gördüğümüzde nereye saklanacağımızı ĢaĢırırdık. Ġlkokulda bayramlarda bir iki defa 

YürüyüĢ ġiirini okudum. 

                      YÜRÜYÜġ 

                      Süngümü demir gibi, 

                     Ellerimle kavradım. 

                      ġanlara Zaferlere 

                      Yürüdüm adım adım. 

Yürüdüm adım adım derken üç adım öne doğru yürürdüm. 

Ġlkokulda baĢarılı bir öğrenci değildim. Genelde ortada yer alırdım. Beraber kaydolduğumuz 

Halit sınıfta kaldığından ilkokulu benden sonra bitirdi. 

   Seyit Mehmet amcam, ilkokuldan sonra Gemerek ortaokuluna gitmiĢ, Karaöz‟ü köyüne 

ortaokul açılınca Mehmet ağabeyim Karaözü ortaokuluna kaydolmuĢtu. Seyit amcam çok zor 

Ģartlarda okuduklarını anlatırdı. Ömer Emmimin, Mehmet ağabeyime haftalık iki buçuk lira 

harçlık verdiğini hatırlıyorum. Hafta sonu Cuma günü akĢamı gelir ihtiyaçları olan ekmek ve gıda 

maddelerini alır Pazar günü giderlerdi. Gelemedikleri zaman bir kez Fevzi ile ihtiyaçlarını 

götürmüĢtük. Bir kıĢ günü Mehmet Ali Emmimin alacağını almak için Yine Emmioğlu Fevzi ile 

Karaözü'ye gittik. Alacağı alamadan dönmüĢtük. Çok tehlikeli bir yolculuktu. Tipiye tutulup veya 
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Kurda rastlasak ne yapardık? 

 

         5) KAYSERĠ NAZMĠ TOKER ORTAOKULUNDA EĞĠTĠME DEVAM ETTĠM 

 

       Ġlkokuldan Mezun olduğumuzda Kayseri'de okuma sevdası baĢlamıĢtı. Sevim ve Zeycan 

ablam ilkokulda baĢarılı olmaları nedeniyle öğretmenlerin öğretmen okuluna veya hemĢirelik 

okuluna gönderilmeleri için ısrar etmelerine karĢın kızların okutulması o yıllarda hoĢ 

görülmediğinden ilkokuldan sonra okuyamamıĢlardır. Sevim ablama 15 yaĢındayken dünürcü 

istemeye gelince aile büyükleri Ömer emmimin isteği üzerine ortaokul son sınıfta okuyan 

Mehmet ağabeyime niĢanladılar. Liseyi bitirince düğünleri yapıldı. Zeycan ablamda 17 yaĢına 

gelince Halaoğlu Mehmet Çağlarla niĢanlandı bir sene sonrada düğünleri oldu. Bizimle Eğerci 

ilkokulunu bitiren arkadaĢlar Kayseri Nazmi Toker Ortaokuluna Kayıt yaptırmaya baĢladı. 

Babam ve Amcam, Fevzi ile Bana 20 Ģer lira harçlık verdiler Ortaokula kaydolmak için otobüsle 

Kayseri‟ye gönderdiler. Koca Ömer‟in Austin eski otobüsüyle beĢ liraya gittik. Mehmet 

Ağabeyimiz bir yıl önce Karaözü Ortaokulundaki kaydını Kayseri Nazmi Toker Ortaokuluna 

naklederek son sınıfı Kayseri‟de okuyordu. Bizde doğruca onların öğrenci evine gittik. Mehmet 

Ağabi bizi Kendi Okulu olan Nazmi Toker Ortaokuluna Kayıt yaptırdı. O gün Kayseri‟de kaldık 

akĢamları elektrikle aydınlanıyor her taraf pırıl pırıl çok hoĢumuza gitmiĢti. DönüĢ için beĢ 

liralarımızı ayırdık, kalan paramızı harcadık. Köy otobüsü saat öğleyin 2 de hareket ettiğinden 

kayıt iĢleri uzayınca otobüsü kaçırdık. Saat 4 de ekspres tren varmıĢ Mehmet Ağabey bizi 

istasyona götürdü. Biletleri aldık öğrenci kimliğimiz olmadığından 445 kuruĢa sivil bilet almıĢtık. 

Ġlk defa trene binecektik. Çok heyecanlıydık. Karaözü istasyonunda ineceğimizi tembih etti. 

Ġstasyonda Bizim köyden Güççük dayı ile Ergün ağabey ile karĢılaĢtık onlarda köye 

gidiyorlarmıĢ. Mehmet ağabey, onlara da bizimle ilgilenmeleri için tembihte bulundu. VedalaĢıp 

Trenle hareket ettik. Biletimiz numarasız olduğu için koridorda etrafı seyrederek gidiyoruz. O 

sırada çaycı geçiyordu. Emmioğlu birer çayda biz içelim dedi. Ġki büyük bardakla çayları alıp 

içiyoruz. Çevrede oturanlar bize bakıp gülerek çayı kaça içiyorsunuz dediler? Bilmiyoruz deyince 

çay trende bir lira denilince, bizi bir telaĢ aldı. Çayı yudumlayamaz olduk. Çünkü ikimizde yol 

parasından kalan toplam 110 kuruĢ vardı.90 kuruĢ eksiğimiz var. O zaman köyde 1 çay on 

kuruĢtu. Çaycı gelmeden Fevzi‟ye, Ergün Ağabeyden 1 lira iste dedim. Gitti boĢ döndü. Bozuk 

para yok demiĢ. Ben utandığım için Güççük Dayıya da Fevzi'yi gönderdim. O da yok demiĢ. O 

arada çaycı paraları toplamaya baĢladı. Bizim 110 kuruĢumuz var dedik. Çaycı bize ters ters 

bakarak. Bir daha ücretini sormadan çay almayın dedi ve ilk dersimizi verdi. Karaözü 

istasyonunda trenden indik. Bizim elimiz boĢtu. Güççük dayı elindeki sepeti taĢımak için bana 

verdi. Ergün ağabey de valizini Fevziye verdi köye kadar iki saatlik yolda yürüyerek bize 

yüklerini taĢıttılar. Üstelik çay için hem para vermediler hem de trende çay nasıl içiliyor diyerek 

bizimle dalga geçtiler. Köye gelince anlatınca Babam ve annem üzüldüler ve bizim köylülerin 

yaptıklarına kızdılar. Bu olay unutulmayacak bir anı olarak iz bıraktı. Her bakımdan dersimizi 

aldık. Zaman zaman bu olayı anlatırım. Bu olaydan Oğlum Halil Alpay etkilendiğinden, maaĢ 

almaya baĢlayınca, trene veya Vapura bindiğimizde hemen çay ikram eder. 

     Okullar açılmadan önce Ömer Emmi Kayseri'ye ev tutmaya gitti. Mehmet Ağabey, Ortaokulu 

bitirip Kayseri Lisesine kaydolmuĢtu. Fevzi ile beraber üçümüz aynı evde kalacaktık. Emmim, 

Bizim okula yakın blok apartmanların yanında eski tek odalı bir evi aylık 40 liraya kiralamıĢ. 

Okullar açılınca bizim köylü talebelerle Bekir çavuĢun kamyonuyla yiyeceklerimizi, yatak, 

yorganımızı yükleyip üzerine de oturarak Kayseri'ye gittik. Bir el arabası kiralayarak yükümüzü 

eve taĢıdık. Babam bizimle gelerek kapalı çarĢıdan ceket, pantolon ve ayakkabı, atlet, çorap gibi 

temel ihtiyaçlarımızı karĢılayarak köye döndü. Bizim avluda birde gece bekçisi oturuyordu. Ev 
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sahibimiz köseydi. Köse dayı diyorduk. Evimizin duvarlarından kumlar dökülüyordu. Sabah 

yataktan kalktığımızda baĢımızdan kumlar saçılırdı. Bir odada yatar, yemeğimizi gaz ocağında 

kendimiz piĢirir yerdik. Tuvaleti avludaydı. Odanın içinde kapının yanında banyo yapmak için 

betondan çağı vardı. Ġlk aylarda Çollunun Ömer Ağabey de bizimle kalıyordu, Sabah erken 

Ticaret Lisesine gider, Okuldan sonra da gece geç saatlere kadar garsonluk yapardı. Zaman 

zaman Fevzi ile beni güreĢtirirlerdi. Mehmet Ağabey Fevzi‟yi, Ömer Ağabey de beni taraftar 

olarak tutardı.  Fevzi'yi genelde yıkardım. Yıkılınca Fevzi kavga etmeye baĢlardı. AkĢam Ömer 

Ağabey ekmek için hamur yoğurur sabah erkenden mahalle fırınına götürürdük. Öğleyin Okula 

gitmeden ekmeğimizi alır eve getirirken bir ekmeğin yarısını yerdik. Lezzetli olurdu. Hasan usta 

bizim hamurdan çok iyi ekmek olduğunu söylerdi. Çünkü buğdayımız doğaldı. Su değirmeninde 

buğdayımız öğütülürdü. 

   Bizim köyden 1 H sınıfında okuyan dokuz öğrenciydik. Genelde üç dört öğrenci birleĢerek ev 

tutuluyordu. Herkesin annesi veya ninesi ikiĢer ay nöbetleĢe yanlarında kalırdı. ĠĢler bitince okul 

açıldıktan bir ay sonra gelirler, okul kapanmadan da bir ay önce köydeki iĢler çıkınca giderlerdi. 

Annemizin yanımızda bulunmadığı zaman ekmeğimiz, yiyeceklerimiz otobüsle köyden gelirdi. 

Otobüsün Muavini Ahmet Yücel Çok sertti. Bir Ģey gönderildi mi diye sormaya çekinirdik. 

Ġngilizce hocamız Kıbrıslı Ülkü Sağlamdı. Çok zarif bir hanımefendiydi. Matematik öğretmeni 

Ağabit Felekoğlu kısa boylu çok sert öğretmendi. Boyu öğrencilerin boyuna yetiĢmediği için 

sıranın üzerine çıkarak tokat atardı. Bizim emmioğlu Fevziye bir tokat attı kulağı kanamıĢtı. 

Sınıfta ilkokulu Kayseri Merkezde okuyanlar bize göre çok ileri seviyede bulunuyorlardı. EliĢi 

hocası ev ödevi verdiğinde gidip sanayide yaptırıyorduk. Talebe olduğumuzu söyleyince ya para 

almazlar ya da çok az alırlardı. Genelde orta veya iyi not alıyorduk. Resim hocası ev ödevi 

verdiğinde Murat ĠNAN ağabey Sanat okulunda okuyordu. Çok iyi resim yaptığı için AkĢam 

Ģehir merkezine uzak Kültepe'deki evlerine gider ona yaptırırdık. Çok iyi resim yapılmasına 

rağmen öğretmen bizim yapmadığımızı anlar sıfır verirdi. Öyle olunca kendi yaptığımız resimlere 

orta not verirdi. O nedenle verilen ödevleri kendimiz yapmaya baĢladık. BaĢta Köyümüzü ve 

ailemizi özlüyorduk. Ġlk 29 Ekim Cumhuriyet Bayramı tatilini iple çektik. Biz öğleci olduğumuz 

için okuldan çıkınca otobüs gitmiĢ oluyordu. Topluca Ġstasyona gittik. Talebe olduğumuz için 

kimliğimizi göstererek biletleri 255 kuruĢa indirimli olarak aldık. Ġndirimli bilet bile keyif 

veriyordu. AkĢam saat 8 de gelecek tren hep rötar yaptı. Sanıyorum trenin gelmesi gece 01 buldu. 

Karaözü istasyonuna 03 sıralarında vardık. Toplu olarak türküler söyleyerek yaklaĢık iki saatlik 

yaya yürüyüĢüyle Ģafak vakti köye vardık. Ailemiz halen kalkmamıĢtı. Kapıyı çalınca açtılar. 

Annem, Babam, kardeĢlerim çok sevinmiĢti. Aileden yaklaĢık iki ay ayrı kaldıktan sonra 

hasretliğimizi gideriyorduk. Tatil bitince Kayseri'ye dönmek zor oldu. ġubat tatiline kadar okula 

devam ettik. Gulübe halamın Ali Bulut, Hamza Gürbüz, Müslim Çakır, Hüseyin Ulusoy'la aynı 

evde kalıyorlardı. Hafta sonu onlara oturmaya, beraber çarĢıya gezmeye giderdik. Stadyum 

yakındı maçları seyretmeye giderdik. Genelde maçları son yarım saatinde kapılar açılır giriĢ 

serbest olur. Bizde maçın sonunu seyrederdik. Stadyum da seyyar satıcılar, 50 kuruĢa yarım,25 

kuruĢa çeyrek, çemen ekmek satardı. Açık havada çemen ekmek baklava, börekten daha lezzetli 

oluyordu. Kalenin içinde meyve sebze satılırdı. Tezgâhın önüne iri elmaları pantolona, iĢ 

önlüğüne silerek parlatırlar. Bir kilo elma isteyince arkadaki çürük çarık elmaları verirler itiraz 

edince küçük olduğumuz için bizi terslerdiler. Havalar soğuyunca soba alıp kurduk. Odun, kömür 

aldık, iĢimiz daha zorlaĢtı. Ömer emmi hastalanmıĢtı Doktor yerine Hacı Babaya okunmaya 

gelirdi. Köylüyü Uçuracak, Hacı Baba, Bizim köyün piriydi. Köylüler hep ziyaret ederler elini 

öperler, duasını alırlardı. Bizim köylü talebelerle baĢta Hüseyin Ulusoy olmak üzere Halin 

yanında bulunan zahireci dükkânında bulunduğu zaman, gider elini öper sınıfı geçmemiz için 

duasını isterdik. Birinci karnede benim derslerin yarıdan fazlası zayıftı. Bizim köylülerin karnesi 



20 

 

birbirine benzerdi. Karneyi Ailemize göstermeye çok çekindik. 

     Sömestr tatili 1 ġubatta baĢlar 15 ġubatta biterdi. Onun için Ģubat tatili veya 15 tatil denirdi. 

Kar KıĢ o yıl çoktu. Bol bol kızak kayar, oyun oynadık. Dersimize çalıĢamadan tatil bitti. Yollar 

karla kapalı olduğu için otobüs çalıĢmıyor. Karaözü Tren istasyonuna at arabalarıyla bizim köyün 

talebeleriyle gidecektik. Oyuna dalmıĢız geç kaldığım bahanesiyle, karne zayıflığından doğan 

kızgınlıkla temiz bir dayak yiyerek yola koyulduk. Sıra anama gelmiĢti oda bizimle birlikte geldi. 

Karaözüde trenin Rötar yapmıĢ olduğunu, gece geleceğini öğrenince yol kenarında bir aile bizi 

misafir etti. Evlerinde ısındık hatta sofra kurup bize yemek bile verdiler. Karaözü Türkiye'de ilk 

ortaokul açılan köy olarak biliniyor. Köylülerin hemen hemen hepsi okumuĢ. Kimisi öğretmen, 

kimisi ebe, hemĢire, kimisi asker, demiryolcu olmuĢ. Arazileri sulu olduğu için en iyi ziraatı 

onlar yapardı. AkĢam tekrar bir at arabası kiraladık. Ġstasyona vardık. Bekleme salonunda gece 

yarısına kadar bekledik. Nihayet tren yaklaĢınca giĢe açıldı biletlerimizi aldık. Tren geldi. Küçük 

istasyonlarda durup hemen kalktığı için çok çabuk davranmamız gerekiyordu. Hızlıca 

eĢyalarımızla trene bindik. Sabaha karĢı Kayseri Garına vardık.6 liraya bir fayton kiralayarak eve 

gittik. Fayton ücreti üç kiĢinin tren ücreti kadardı. ġimdi 2 saatte gelinen Kayseri'ye 18 saatte 

gelmiĢtik. Öğlenci olduğumuz için öğleye kadar yatıp uykumuzu aldık. 

     Ġkinci dönem derslerimize çok çalıĢarak zayıfları düzeltmemiz gerekiyordu. Annem yanımıza 

gelince ben daha rahatladım. Ġkinci dönem içinde Mehmet Ali Amcam Almanya'dan geldi bizim 

oturduğumuz evi görünce burada yatılmaz otele gidelim dedi. Biz dört aydır burada kalıyoruz 

dedik. Kendisini kalmaya ikna ettik. Bize Almanya hediyesi olarak naylon gömlek ve fosforlu 

saat getirmiĢti. Elektriği söndürünce saatin kaç olduğunu, fosforundan karanlıkta görüyorduk. 

Gece uykuya dalmıĢken bir gürültü koptu. Ev uçtu zannederek dıĢarı fırladık. Yan tarafta sağlam 

bildiğimiz binanın duvarı yağmurdan dolayı uçmuĢ. Bizim tavan ağaçları eğilerek bel vermiĢ 

evimiz, sapa sağlam duruyordu. Amcam ev kiralayın bu evden çıkın dedi ama 60 liradan daha 

ucuz ev olmadığı için o yıl kösenin evinde kalmaya devam ettik. Mart ayının sonunda yanımıza 

Hava nine geldi. Odunumuz, kömürümüz tükenmiĢti, havalar birden soğudu, çok üĢümüĢtük. 

Hava Nine komĢulardan biraz tahta ve kavak ağacı getirmiĢti onunla ısınmaya çalıĢtık. Nisanda 

güneĢli günler gelince bizde rahat etmeye baĢladık. Mayıs ayında Hava Nine de köye gidince 

ekmeklerimizi bakkaldan somun ekmek olarak aldık. Ayakkabılarımızı kendimiz boyardık. Bizim 

okulun etrafındaki ayakkabı tamircilerine ayakkabı altına kabara ve demir çaktırmak modaydı. 

Mayıs ayında yazlık sinemalar açılınca parası olmayanlar ağaca veya duvara çıkarak filmi 

seyrederlerdi. Nihayet 19 Mayıs törenlerinden sonra Bekir çavuĢun fort kamyonuyla Ticaret 

Lisesi Öğretmeni Necati BaĢaran hocanın eĢyalarıyla, bizim eĢyalarımızla birlikte köye gittik. 

Dört dersten ikmale kalmıĢtım. O yaz bostan beklerken çok çalıĢarak ikmale kaldığım dersleri 

vererek sınıfı geçtim. Çok sevinmiĢtim. Bizim köylü arkadaĢlardan Hamza ve Müslim de sınıfı 

geçmiĢti. Diğerleri sınıfta kaldı. Hacı Babanın en çok elini öpüp duasını alan Hüseyin sınıfta 

kalmıĢtı. O yaz Ömer emmimiz çok sigara içtiğinden gırtlak kanserine yenik düĢerek vefat etti. 

     Ġkinci yıl Hamza ve Hüseyin'le birlikte bizim eski evin yakınında Halim Ağanın evinde 

kaldık. Yine hamurları eski Hasan ustanın fırınına, bazense yakında baĢka bir fırına iki kiĢiyle 

götürüp ekmek yaptırıyorduk. Önemli bir görevimizde Garaja gidip otobüsle gönderilen yiyecek 

maddelerini eve getirmekti. Halim ağa Tuzhisar'lı olup Hava ikmalde çalıĢıyor. Kızı AyĢe'nin 

kocası hapiste, sürekli N.N.Selçuk'un Ģarkılarını radyodan yüksek sesle dinlerdi. Ceza evine 

ziyarete gitmiĢtik. Ġlk defa Ceza evini ve kafesli pencerelerden görüĢüldüğünü görmüĢ olduk. Üç 

de oğlu vardı. En büyükleri Tahsin bizim yaĢıtımızdı. KıĢ günü bizi Tuzhisar Köyüne götürdü. 

Akrabalarında bir gece misafir kalıp döndük. O yıl ikiĢer ay süreyle Annem, Hüseyin‟in Analığı, 

Hamza‟nın Ebesi AyĢe Hala yanımızda kaldı önceki yıla göre daha rahattık. Kayseri‟ye de 

alıĢmıĢtık ama 3 dersten ikmale kalmama, bostan beklerken çok çalıĢmama rağmen Ġngilizceden 



21 

 

sınıfta kaldım. Ġngilizce hocamız değiĢmiĢ Haftada bir gün subay gelirdi bir Ģey anlamazdım. 

       O yaz Mehmet Ali Amcam Almanya'dan izine gelmiĢti. Babamı istek yaparak Almanya'ya 

götürmesi için çok yalvardım. Almanya‟ya gidince istek yapılmıĢ davet mektubu postaneye 

gelmiĢti. Babam Kanlı Tarlada ekin biçiyordu koĢarak gidip müjdeledim. Çok sevinmiĢtik. 

Sivas‟a gidip iĢlemlerini yaptırarak, Babam 40 yaĢında Almanya'ya gitti. Bizim ailenin kaderi 

böylece değiĢmiĢ oldu. 

     Ertesi yıl Osman Amcam Kayseri Topcuoğlu öğrenci yurdunda çalıĢmaya baĢlamıĢtı. Bende 

onların yanında kalacaktım. Temel Ağabey de Nuh Naci Yurdunda çalıĢıyordu evlerinin 

yakınında Cafer Bey Mahallesinden Osman Amcama ev kiralamıĢlar. ġehir merkezine ve bizim 

okula çok uzaktaydı. Evimiz yine bir oda orada yatıp, oturup, orada yatıyorduk. Sadece tuvalet 

dıĢarıdaydı Okula yürüyerek bir saatte gidiyorum. DönüĢte kıĢın karanlığa kalıyordum. 

Geçtiğimiz sokaklar ıssızdı. Korkarak gider gelirdim. Annem otobüsle yiyecek peynir, süt, 

yoğurt, yumurta ve ekmek gönderir. Onları alır yaya olarak eve götürürdüm. BoĢalan kapları da 

tekrar garaja götürürdüm. Çok zor bir görevdi. En azından yemeklerimiz piĢiyor, çamaĢırlarımız 

yıkanıyor, sıcak evimiz var rahat sayılırdık. Ġkinci sınıfta kaldığım için derslerim çok iyiydi. 

Matematik ve Fizikten hep 10 numara not alıyordum. Fizik hocası yazılıları okumuĢ yanıma geldi 

baĢımı okĢayarak, Alulala dedi masasına geçti. Ben anlayamadım, alulala kelimesini ilk defa 

duyuyordum. ArkadaĢlar çok iyi dediler. Hoca notları okumaya baĢladı bana gelince kaç 

bekliyorsun dedi. Soruların hepsini yaptığımı söyledim. Öğretmen sıfır dedi. Bende birden 

olamaz diye tepki verdim. Bunun üzerine alulala 10 dedi. Çok mutlu olmuĢtum. Bizim Köyden 

Hüseyin ġahin'le aynı sırada oturuyorduk Sızırıl Kerem Peker'de bizim sınıftaydı, o da 

baĢarılıydı. Evin çok yakınında boĢ meralar vardı. Baharda rengârenk çiçekler açar kitaplarımı 

alır gider orada ders çalıĢırdım. Babam Almanya'da olduğu için harçlığım boldu. BeĢ kiloluk gül 

reçeli aldım. Uzun süre onunla kahvaltı yaptım. Osman amcam Yurttan artan sana yağı getirirdi. 

Çayın yanında ekmeğe sürerek yerdik. Hafta sonu sinemaya, Kültepe‟deki parka gider gezerdik. 

Bizim köy arkadaĢı Halit Ġlkokulu bitirince sanayide kaynak ustasının yanına Dayısı çırak 

vermiĢti. Bazen pazar günleri onunla buluĢarak helva ekmek alıp Kültepe parkında yerdik. 

AkĢamları Temel ağabeyler, Metin Bulut ve Mehmet Ġnan ağabeylere oturmaya giderdik, onlarda 

bize gelirlerdi. Osman Amcam çok iyi saz çalardı. Çocuklukta kazma sapını saz gibi çalarmıĢ. 

Ahmet Gazi Ayhan'la Ankara Radyosunca açılan imtihan girip kazanamamıĢtı. Daha sonra 

elektrosaz aldı Saz üstatlığını çok geliĢtirdi. Ġleriki yıllarda grup oluĢturarak Düğünlerde, 

Gazinolarda Saz çalmaya baĢlamıĢtı. Bende küçük bir saz aldım, ama çalmayı öğrenemedim. 

Metin ağabey sanayide, Mehmet ağabey Belediyede çöpçü olarak çalıĢırdı. Evler bizim 

mahalledeydi. O sene ikmale kalmadan sınıfı geçtim. 

   Ortaokul son sınıfa baĢlayınca küçük kız kardeĢim Nazender'i, Gülten öğretmeninin ısrarı 

üzerine Kayseri Kız Ortaokuluna kayıt yaptırdık. Aynı Ortaokula Osman Amca'mın kızı Hatice 

de kayıt oldu. Osman Amcam GeniĢ iki katlı ev kiralamıĢtı. Alt katında biz kaldık, Seyit Amcam 

askerden geldi üst katın bir odasında onlar, diğer odasında da Osman Amcamlar kaldılar. Zeycan 

ablam da yanımıza geldi yemeklerimizi yapıyor, çamaĢırlarımızı yıkıyordu. Havalar soğuyunca 

ev ısınmadığı için kıĢın ortasında Stadyuma yakın iki katlı betonarme bir evin üst katını kiraladık. 

Dört odası ve bir mutfağı müstakil banyo tuvaleti vardı. Güney Cephesinde bir odasında biz 

kalıyoruz. Diğer odalarında da amcamlar kalıyordu. Amcaoğlu Fevzi de o yıl Osman amcamlarla 

kaldı. Etrafında iki betonarme ev daha var, çevresi bahçeydi. Birisinde Turan Otel ve Hamamının 

sahipleri oturuyorlardı. Bir kez akĢam oturmasına gittiğimizde çaydan sonra Portakal, elma 

meyvesi ikram etmiĢlerdi çok hoĢumuza gitmiĢti.  O evde çok rahattık. O sene bitirme 

sınavlarında Osman amcamların yanında kalarak sınavları baĢarıyla vererek ortaokuldan mezun 

oldum. Herkes sınıfı geçmiĢti. 
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                NAZMĠ TOKER ORTOKULUNDA Müdürümüz Celal ÖZDĠL idi. Tayin olduğunda 

veda töreninde 1.2.3. sınıflardan birer öğrenciyi yanına istedi. Duygulu bir konuĢma yaptı. 3 

öğrenciyi de yanaklarından öptü. Hepinizi öpmüĢ oluyorum dedi. Tayinine çok üzülmüĢtük. 

Mülki Ġdare Amiri Olunca Nazmi TOKER‟ĠN Kayseri Valiliği yaptığı dönemde, kendi 

biriktirdiği tasarruflarından bu ortaokulu yaptıran, Ġz bırakan bir Vali olduğunu öğrendim. 

Kayserinin Ġlk ve tek ortaokuluydu. Kayseri‟ye son gittiğimde önünden geçerken, Nazmi Toker 

Anadolu Ġmam Hatip Ortaokuluna dönüĢtürüldüğünü gördüm. 

 

        6) KAYSERĠ LĠSESĠNDE EĞĠTĠM ÖĞRETĠM 

 

       Matematiğim çok iyi olduğu için Matematik hocası Kemalettin Bey yönlendirdiğinden ayrıca 

Notlarım Yüksek Olduğundan Bizim Köylü Edebiyat Öğretmeni Fethi SOYKAN‟IN da 

yardımıyla Kayseri Lisesine Kaydoldum. Kayseri Lisesinden baĢarıyla mezun olup Tıp 

Fakültesini kazanan Armağan ÖZEL Ağabeyi, Orman Mühendisliğini kazanan Mehmet 

Ağabeyimi ve Sezai Özeli örnek alıyordum. Ortaokuldan mezun olan bizim köylü talebelerin 

çoğu Ticaret Lisesine kayıt yaptırdı O sene Bizim Ġsmet ve Cemile Halamın Yusuf da ortaokula 

kaydoldular hep beraber aynı evde kalacaktık. Stada yakın Kümbetin yanında bir ev kiraladık. 

Garaja çok yakın köyden yiyecekler geliyor, Kız kardeĢim Nazender‟le nefis domatesli patates 

yemeği yapıyoruz. Menemen yaparak çayla yiyoruz. Ben liseye giden ağabeyleri olarak evi 

yönetmeye baĢlamıĢtım. On beĢ gün sonra Türkan Halamızın EĢi Remzi EniĢte Almanya'dan 

gelip Kayseri Uğur evlerden bahçeli ev satın almıĢ Türkan Halamı ‟da Köyden Büyük Abamla 

beraber Kayseri'ye getirmek isteyince Büyük Abamız bizi çok sevdiğinden, Kemal‟gili de eve 

alırsan gelirim Ģartını koĢmuĢ. Bunun üzerine eniĢte Kamyonla geldi. Hemen taĢınıyoruz dedi. 

EĢyaları topladık satın aldığı 3+1 bahçeli tek katlı yeni inĢa edilmiĢ eve taĢındık. GeniĢ bir kuzey 

odasına biz yerleĢtik. Mutfak banyo ve tuvaleti müĢterek kullanıyoruz. Yemeklerimizi ayrı 

piĢiriyoruz ama çoğu zaman beraber yiyoruz. Türkan Halamın Tekin, Oğuz, Yavuz adında üç 

oğlu var. Büyük Abamızda geldi. Zeycan Ablam yine yanımıza yemeklerimizi piĢirmeye geldi. 

Evin önü boĢ açık alandı. Kayseri Lisesi ve Kız ortaokuluna çok uzaktı. Belediye otobüsünün son 

durağı iki kilometre uzaktaydı. Yürüyerek durağa gidip oradan otobüse biniyorduk. Ġsmet ve 

Yusuf  Fevzi Çakmak Ortaokulu yeni açılmıĢtı. YaklaĢık dört kilometre uzaktaydı. Yürüyerek 

gidip, geliyorlardı. Lise Birinci sınıfta Cebir Derslerine Ergin Bey geliyordu. Asayla yürüyordu, 

Öğrenciler arasında topal Ergin denilirdi. Çok iyi bir öğretmendi. ÖzdeĢlikleri, teoremleri öyle 

öğretirdi ki, unutmak mümkün değildi. Öğrencilere bazen lan hınzır derdi. Sömestr tatiline 

gireceğimiz hafta kaç saatimiz varsa teneffüs saatine çıkarmaz. Arkamıza yaslanarak dinlememizi 

isterdi. Matematik Öğretmeni olmasına rağmen genellikle Vatan, Millet, Bayrak sevgisini 

anlatırdı. Doğruluk, dürüstlük dersi verirdi. Kapalı çarĢıya gidiyoruz elbisenin fiyatını soruyoruz 

kaç lira denirse verip alıyoruz. Kayserinin yerlisi pazarlık ederek bizim aldığımız fiyatın yarısına 

alıyorlar. ĠĢte bu doğru değildir bizi aldatıyorlar derdi. Biz öğrenciler pazarlık yaparak 100 liralık 

malı 50 liraya alırdık. Önce 90 a sonra 80,70,60,a inerler, baktılar ki almadan gidiyoruz. Gel 

ağam senin dediğin olsun der 50 liraya verirlerdi. Lisede velim Seyit Amcamdı. Veliler 

toplantısına davet edilmiĢti. Ergin Beye notlarımı sorduğunda Benim olmadığım zaman Mustafa, 

rahatlıkla sınıfa ders verir. Deyince amcam çok sevinmiĢ her zaman anlatırdı. Temel Abeyimle 

Seyit Amcam bacanaktı. Yıldırım Beyazıt Mahallesine ev inĢa ettiler, Fevzi ile beraber bir gün 

gidip çalıĢarak yardım etmiĢtik. Seyit amcam sanat okulundan ayrılmıĢtı. Askerden geldi tüm 

çabalara rağmen kendine uygun bir iĢ bulamamıĢtı. Köyden gelen yiyeceklerle, Temel ağabi ve 

Osman amcamın desteği ile geçiniyordu. Yıldırım Mahallesi Uğur evlere yakındı ama giderken 

Abdalların mahallesinden geçilmesi gerekiyordu. Bazen akĢamları onlara ziyarete giderdim. En 
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büyük ikram pilav ve çaydı. Dönerken amcam eĢlik eder Abdalların bölgesini geçtikten sonra 

dönerdi. Lise biri rahatlıkla geçtim. BaĢarılı bir öğrenciydim. Kendime güveniyordum. Yalnız 

kompozisyon baĢımın belasıydı. BeĢ alırsam iftihara geçiyordum. Mehmet Ali Amcam Fevzi'ye 

Almanya dan Victoria marka kırmızı renkli bisiklet getirmiĢti. Babama lise eve uzak okula 

bisikletle gitmek istediğimi söyledim. Ġkinci yıl, Babamda aynı bisikletin mavi renklisini 

yılbaĢında izine gelirken kurulu vaziyetini hiç bozmadan otobüsün üzerinde getirdi. Kalenin 

yanında otobüsün üzerinde bisikleti görünce çok sevinmiĢtim. Elbise ve gömleklerimde Almanya 

dan geliyordu. Giyimim kuĢamım da değiĢmiĢti. Artık delikanlı olmuĢtuk. Liseye Bisikletle 

gitmeye baĢladım. Bisikletin tekerleri inceydi, Çok hızlı gidiyordu. Pedalda geri freni vardı. 

Otobüsle bile yarıĢ ediyordum. Bir gün okula geç kalmıĢtım, hızla giderken Kalenin yanındaki 

Ziraat Bankası köĢesine yaklaĢınca, Köylü bir vatandaĢ Benide ĢaĢırtınca bisikletle çarpınca 

elindeki radyo yere saçıldı. Hiç bir Ģey söylemeden kalkıp radyosunu alıp devam etti. Benimde 

çarpıĢmadan dolayı dizim ağrımıĢtı. Bir süre aksayarak yürüdüm. Öylece okula gittim. O yıl da 

sınıfı direkt geçtim. Nazender de sınıfı geçerek ortaokuldan mezun oldu. Ġsmette son sınıfa 

geçmiĢti. Lise son sınıfta yine Uğurevlerde kalmaya devam ettik. Sonbaharda bisikletle Hale 

gider bir kasa üzümü seleye koyar eve getirirdim. KıĢlık Büyük sinema, Alemdar, TaĢ ve Lokal 

sinemaları vardı. Bir kez TaĢ sinemasına gitmiĢtik, geç çıkınca otobüsü kaçırınca yürüyerek eve 

dönerken Benim bisiklete Büyük abamız yaĢlı olduğu için bindirdik. Hızlanınca bisikletten 

düĢürünce çok kızmıĢtı. Halaoğlu Mehmet, Betfort Kamyonuyla geldiğinde sinemaya kamyonla 

giderdik.23 Nisan Tatilinde Emmioğlu Fevzi ile Kayseri‟ye 100 km mesafede olan köyümüze 

bisikletlerle gitmeye karar verdik. Bolca portakal limon alıp yola çıktık. Dik yokuĢlarda 

zorlanıyorduk ama Lale Belinden aĢağı inerken bisiklet son hızla pedal çevirmeden gidiyordu. 

DüĢecek olsak en az sakat kalırdık. BaĢımızda kaskımız dahi yoktu. Sarıoğlan yol ayrımında 

durup portakal, limon yiyerek dinlendik. Karaözü üzerinden stabilize yoldan akĢam olmadan 

köyümüze geldik. Fevzi sigara içtiğinden çok zorlanmıĢtı akĢam Ġlkokulda son sınıf öğrencilerin 

piyesi varmıĢ. Bizde gittik. Piyeste baĢrolü oynayan yeĢil gözlü güzeller güzeli bir kızı görünce 

çok etkilenmiĢtim. Daha sonra annem tarafından akraba Hamit Dayının kızı, Samimi arkadaĢım 

Dilaverin Kız kardeĢi olduğunu öğrendim O gece hayatımda bir dönüm noktası oldu. Bu olay 

SBF de iken niĢanlanmaya, mezun olunca evlenmeye kadar gitti. Tatil bitince Bisikletleri 

Otobüsün Bagajına koyarak Kayseri'ye döndük. 

     Babam beĢ vakit namazını kılar, Köy imamını da zaman zaman eve yemeğe davet ederdi. 

Ġmam efendi, Benim Kayseri Lisesinde, kız kardeĢimin kız ortaokulunda( ki o dönem ilk 

okuyanlardandı), küçük erkek kardeĢimin ortaokulda okuduğunu öğrenince baĢladı konuĢmaya, 

''bunları niye okutuyorsun? Birisinin oğlu Müdür olmuĢ, babası, ġehirdeki evine gittiğinde 

hanımı evine almamıĢ, Oğlunun makamına gitmiĢ, niye bu kılıkla geldin diye makamından 

kovmuĢ, gelecekte bunlarda öyle olacaklar'' derdi. Özelikle kıĢın Kaymakamlık yaptığım Ġlçelere 

Babam ve Annem gelir iki üç ay yanımızda kalırlar, eĢimle en iyi Ģekilde karĢılayıp, ağırlayarak 

uğurlardık. Ne yazık ki Ġstanbul Vali Yardımcısı olduğum dönemde, imam oğlunun, torununun 

iĢe yerleĢtirilmesi için Ġstanbul'a kadar geldi. Gerekli ilgiyi göstererek yardımcı oldum. 

      Köyümüzde okuma sevdası 1960 lı yıllarda baĢlayarak hızla yayıldı. Önceden okuyan bir iki 

mühendis, öğretmen, astsubay vardı. Bizim KuĢakla birlikte, Kaymakam,  Savcı, Hâkim, Avukat, 

Noter, Emniyet Müdürü, Çok sayıda Doktor, mühendis, Banka ve okul Müdürü, MüfettiĢ, 

Öğretmen, Subay, Astsubay, BaĢkomser, Polis Memuru, ebe, hemĢire, çeĢitli kurumlarda çalıĢan 

Devlet Memuru yetiĢti. Bizim kuĢağın çocukları da, daha çok okuma imkânı bulduklarından, 

çeĢitli meslek mensubu olarak yetiĢerek, Memleketimizin her yerinde hatta Yurt DıĢında Kamu 

ve Özel Sektörde hizmet etmektedirler. 

      1960 lı yıllarda köye sızır elektrik santralından Elektrik verildi. Köyün Nüfusu 2000 i 
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geçtiğinden kasaba oldu. Belediye BaĢkanına Bilal BĠREKUL seçildi. Ġlk icraatlarından biri 

Belediyeye Yıkılmaz Turizm isimli 202 Mercedes otobüsü satın almıĢtı. Bizim Uğurevlerin 

yanındaki durağa Kezban Bacı durağı adı konmuĢtu. Dayım Ģiirlerine o yıllarda da devam ediyor; 

  Bilal Birekul'da Hoparlörden Bağırır.                                                                                                                                                                            

  Kuyruksuz Kulaksız Yalan Savurur.                                                                                                                             

  Ortaokulu Yaptırmadan, Liseye Yer ayırır.                                                                                                                       

  Hastaneyi hemen yapar, HemĢerim. 

Ortaokul, ilkokul bünyesinde açıldı. Hastane yerine Sağlık Ocağı açıldı. Ortaokul binası yapıldı. 

Önce ortaokul eğitim vermeye baĢladı. Ġleriki yıllarda Lisede açıldı. Herkes Kayseri‟ye otobüsle 

gidip geliyor. Otobüste yer bulunmazdı. Onun için yer ayırtılırdı. Otobüs yetersiz kaldığından 

303 ikinci üçüncü otobüs alındı. Reis Almanya'ya gidip iĢçilerden para toplayarak Kepçe-kazıcı 

getirdi. Neyazıkki 2014 yılında Kasabanın nüfusu 2000 in altına düĢtüğü için yaklaĢık 45 yıl 

sonra köye dönüĢtü. Öğrenci yetersizliğinden Lise de öğretimden kaldırıldı. 

       Kayseri Lisesi son sınıfta Matematik Geometri dersimize Nefise Aktan geliyor. Çok 

disiplinli bir öğretmen. Yazılıda üç soru sordu. Sorulardan ikisini ilk on beĢ dakikada 

cevaplandırdım. Üçüncü soruyu yarım saat uğraĢtım çözemedim. Verilen elamanlarda bir 

noksanlık olduğunu anladım. Çözebilecek baĢarılı iki arkadaĢa sordum onlarda çözememiĢ. 

ArkadaĢlara bu sorunun çözülebilmesi için Ģu elamanında verilmesi gerekir dedim. ArkadaĢlarda 

benim teĢhisimin doğru olduğunu teyit edince beraber Öğretmenler odasına gittik. Öğretmene 

izah edince bozuntuya vermeden diğer matematik öğretmenleriyle değerlendirelim dedi. Bir hafta 

sonra yazılıları okumuĢ. Ġki soru yapana 10,bir soru çözene 5 vermiĢti. Benim söylediğim 

doğruydu.3. soruyu geçersiz saymıĢtı. 

       Gerek Nazmi Toker Ortaokulunda Gerekse Lise birde Ayyıldız‟lı Ģapka giyiyorduk daha 

sonra bu uygulama kaldırıldı. Lisede Sabah gidip, öğleyin bir buçuk saat yemek arası verip 

öğleden sonrada devam ediyorduk. Cumartesi öğleye kadarda eğitim devam ediyordu. 

   Babam Almanya'dayken Gemerek Kaymakamı Hanefi Demirkol Gemerek Ġlçesine Tuğla 

Fabrikası kurmak için toplantılar yaptı. Babam ve iki amcam 50 bin mark vererek Fabrika 

Kurulmasına iĢtirak ettiler. DüĢünce iyi idi ama fabrika kuruldu iĢletmeye geçmeden iflas etti. 

Türkiye genelinde YurtdıĢında çalıĢan ĠĢçilerin dövizleri böyle heba edildi. ĠĢçilerde Türkiye'ye 

para göndermemeye baĢladılar. O yılarda Kayseri‟de Yıldırım Beyazıt Mahallesinde tarlaların 

metrekaresi 10 liraydı.50 bin marka arsa alınsaydı. ġimdi oralarda devasa apartmanlar yükseldi. 

Sülalece mülki milyoner olurduk. 

 

III-   KAYSERĠ LĠSESĠNĠN NURA KOġAN GENÇLERĠ  

 
1) KAYSERĠ LĠSESĠ‘NDEN, MEKTEBĠ MÜLKĠYE‘YE 

 

                  KAYSERĠ LĠSESĠ MARġI 

 

KAYSERĠ LĠSESĠNĠN NURA KOġAN GENÇLERĠ 

GÜZEL ANADOLUYA GÜNEġLER TAġIYACAK 

BU MEFKÛRE OLDUKÇA AZMĠMĠZĠN REHBERĠ 

CEHALET BOĞULACAK ĠLM Ü FEN YAġAYACAK 

 

GÜÇLÜYÜZ KUVVETLĠYĠZ ĠMANLIYIZ HEPĠMĠZ 
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YAġASIN GENÇ TÜRKĠYE YAġASIN MEKTEBĠMĠZ.. 

 

                            

 

                           MÜLKĠYE MARġI 

 

BAġKA BĠR AġK ĠSTEMEZ AġKINLA ÇARPAR KALBĠMĠZ 

                        EY VATAN GÖZYAġLARIN DĠNSĠN YETĠġTĠK ÇÜNKÜ BĠZ 

                         

                        GÜLKĠ SEN NEġEYLE GÜLSÜN AY GÜNEġ TOPRAK DENĠZ 

                        EY VATAN GÖZYAġLARIN DĠNSĠN YETĠġTĠK ÇÜNKÜ BĠZ... 

 

 Kayseri Lisesi son sınıf öğrencileri Sakarya SavaĢına katılmıĢ, hepsi Ģehit olduğundan, 

1920-1921 Eğitim öğretim döneminde mezun verilememiĢtir.1922 yılında Kayseri Lisesinin 

Edebiyat Öğretmenliğine atanan, Lise Müdürlüğü ‟de yapan Faruk Nafiz ÇAMLIBEL Ģehit olan 

öğrenciler anısına Kayseri Lisesi MarĢını yazmıĢtır. Lisede okuduğumuz üç yıl süresince her 

cumartesi öğleyin ve pazartesi sabahı Kayseri Lisesi marĢını, Ġstiklal MarĢından sonra mutlaka 

toplu halde büyük bir heyecan ve coĢkuyla okuyorduk. Coğrafya Öğretmeni Mefkûre Hanım 

Dünya coğrafyasını, dağları, ırmakları denizleri, gölleri, Ģehirleriyle ayrıntılı olarak öğretir. 

Yazılıda da sorar, iyi çalıĢmayanların beĢ ve üzeri alması çok zordu. Bazı öğrenciler, Bu Mefkûre 

oldukça, azmimizin rehberi yerine, coğrafyadan geçilmez Ģeklinde marĢı değiĢtirirlerdi. Bizim 

zamanımızda okul Müdürü Almanca öğretmeni Mahmut TAġKIN, yaĢı kemaline ermiĢ, 

törenlerde Vatan, Millet, Bayrak ve Atatürk sevgisini aĢılamaya çalıĢırdı. Kayseri Lisesinde 

Yangın çıkmıĢ, heyecanla itfaiyeyi aramıĢ. Ben lise burası Müdür Yangın var, acele itfaiye aracı 

gönderin demiĢ, tüm öğrencilerin diline düĢmüĢ. 

 

Kayseri Lisesi‟nin fen kolunun baĢarılı öğrencilerindendim. Özellikle matematik, fizik, 

kimya, cebir, geometri derslerinde çok baĢarılıydım. Sosyal derslerden tarih, coğrafya gibi 

derslerimde çok iyi hatta edebiyattan da çok çalıĢarak iyi not alabiliyordum. Divan edebiyatından 

bir defasında sınıfta en yüksek not 9' u aldım. Bedri BALCIOĞLU hocamız da çok ĢaĢırmıĢtı. 

Çünkü Kompozisyondan 5 aldığımda takdirname alıyordum. Lise son sınıfta cebir geometri 

bitirme sınavında en yüksek 9,5 aldım. Hocamız Nefise AKTAN “Bana çok kızdı. Ben sizden 10 

bekliyordum.” Dedi. Liseden arz ettiğim baĢarıyla mezun oldum. 

 

YetiĢmemize emek veren, yukarıda isimlerini belirttiğim öğretmenlerimiz ve Beden 

Eğitimi Öğretmenimiz Hayri TERZĠOĞLU(Sarıoğlan Kaymakamlığı Yaptığım dönemde Ġl Milli 

Eğitim Müdürlüğü yapıyordu. Okuma yazma seferberliğinde, Halk Eğitim çalıĢmalarında, maarif 

iĢlerinde birlikte hizmet vermenin mutluluğunu, gururunu da yaĢadım.), Lise Müdürümüz, BaĢ 

Müdür Yardımcısı Hayri AKIġ ile Cebir Geometri Öğretmenimiz Ergin ÖNEN, Kimya 

Öğretmenimiz ġenol TERZĠOĞLU, Coğrafya Öğretmenimiz Perihan 

KÖSEOĞLU(COġKUN),Tarih Öğretmeni YaĢar ġAHĠN, Türkçe Kompozisyon Öğretmeni 

Sevgi TOK(ÇIRPAN),Matematik Öğretmenimiz Kemalettin DEMĠR, Fizik Öğretmenimiz Kemal 

ATASEVER, Ġngilizce Öğretmenimiz Nermin KURTOĞLU, Sosyoloji, Mantık Öğretmeni 

Mehmet ġAHAN, Müzik Öğretmenimiz Mesut AYKEN'E Ayrıca isimlerini yazamadığım 

öğretmen ve yöneticilerle, Kayseri Lisesine kaydolmamda desteğini gördüğüm köylümüz 

Edebiyat Öğretmeni olup Müdür Yardımcısı Fethi SOYKAN'A Ģükranlarımı ifade etmek 

istiyorum. Vefat edenlere Allahtan rahmet, yaĢayanlara sağlıklı uzun ömür diliyorum. 
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Kısaca sınıf arkadaĢlarımdan da bahsetmek istiyorum. Halil Ġbrahim DAĞLIOĞLU 

MaraĢ, Sivas DSĠ Bölge Müdürlüğü yaptı. Dr. Ali ATAN Kayseri‟de BaĢhekimlik de yaptı. 

Rahmetli Annem ve Babam astım bronĢit olduğunda tedavilerinde çok yardımlarını gördüler. 

Kendisine müteĢekkirim. ġaban ÜNLÜ ünlü sucuklarının sahibi, Kayseri Ticaret Borsa 

BaĢkanlığını yapmakta. Ġrfan TEKĠNER Eczacı oldu, EĢi, Oğlu, Gelini eczacı olup, ailece 

Kayserinin ecza sektörüne hâkim olmuĢ, Emekli Banka Müdiresi, Mersin Üniversitesinde 

öğretim görevliliği yapmıĢ olan Emiran DAĞLI sosyal ĠliĢkileri sağlamakta mükemmeldirler. 

Kendilerine arkadaĢlarım adına teĢekkür ediyorum. Nazım ÖNCEL Ġngiltere'de eğitim gördü. 

Önemli iĢadamı idi. ĠĢlerinin tersine gitmesi ile eĢini kaybetmesine üzüldüm sağlık olsun. Bilal 

ÇALP, Recep TEMĠZSOY, Hastane Emekli Müdürü Mustafa ÇEPKEN, Karayolları Bölge 

Müdür Yardımcılığından emekli Zeki DURSUN, Eczacı Melihe BESCELĠ, Reyhan SIR, Semiha 

BEZĠRCĠ, Ümmühan BIYIK, Zengin Aile Kızları ġükriye ĠMAMOĞLU, Nimet Fedai, Subay 

kızları Dilek YALÇINKAYA ile AyĢe YAKUPOĞLU,  Gönül DOĞAN, Jale SEVEN, Zarif 

sarıĢın güzeli Lisede Ġngilizce Öğretmenliği de yapmıĢ olan Faize SÜMENGEN, Faize 

HĠDAYETOĞLU ve Zuhal DĠLLSĠZOĞLU, Sadi ÖZSOYER, Mustafa CAMUZCU, Mustafa 

DOĞANIġIK, Nevzat MIHÇIOKUR, Turan AYTEN, Sefa ÖNDÜCÜ, Yusuf AHISKALI, 

Mahmut DEMĠRAYAK, Ahmet TEKÇE, Ramazan TOPALOĞLU, Mezarcı unvanı verilen, Ali 

BĠLGĠLĠ Bayındırlık Müdür Yardımcısı da olmuĢ. ArkadaĢlarımızca Hükümet unvanı verilen 

ġükrü ERBAKIRCI, Ralli Ünvanlı Mehmet ARISOY, Sınıf BaĢkanımız Tayip KARCI çok 

düzgün bir arkadaĢtı, izini kaybettik. Ġsmini saydığım ve sayamadığım arkadaĢlarımdan 

yaĢayanlara, sağlık, baĢarı ve mutluluk diliyorum. Mahmut ġAHĠN Jandarma BinbaĢısı 

olarak,1994 yılı Ocak ayında Elazığ-Tunceli bölgesinde Vatanımız uğruna Ģehit oldu.  Yılmaz 

SARIÇĠÇEK, çok baĢarılı bir arkadaĢımızdı, Ben Sarıoğlan Kaymakamıyken Kayseri'de Büyük 

bir Ģirketin Muhasebe Müdürüydü. Zaman zaman ailece de görüĢmüĢtük. Elim bir trafik 

kazasında hayatını kaybetti. Sıra arkadaĢım Ünal EKĠNCĠOĞLU, Necip TELCĠOĞLU, Volkan 

KÖKSAL, Mali MüĢavir Kadir ELDEK'DE vefat etmiĢ, Allahtan rahmet diliyorum. 

Lisede sınavlarda hep klasik sorular sorulurdu. Üniversiteye giriĢ sınavları ise test 

Ģeklinde olduğu için Ġstanbul‟da “ Üniversiteye hazırlama merkezi” adlı bir dershaneden 

broĢürler gelmiĢti. 350 fen puanını garanti ediyordu. Bende bu dershaneye müracaat ettim. 

Amcaoğlu Mehmet ağabey aynı zamanda ablamın eĢi Orman Fakültesinde okuyordu. Onun 

öğrenci arkadaĢlarıyla kaldığı evde birlikte kalarak 10 gün üniversiteye hazırlık kursuna devam 

ettim. Hem test sorularını çözmeyi öğrettiler, hem de lise birinci sınıftan itibaren dersleri 

özetleyerek tekrarladık. Hatta ders veren hocaların bazıları lise de okuduğumuz kitapların 

yazarlarıydı. Tahsin ÇĠZENEL gibi hocalarla karĢılaĢınca çok ĢaĢırmıĢtım. Kurs süresince sürekli 

deneme test sınavları oluyoruz. Aldığımız puanlar değerlendiriliyor. Genelde test sınavında 

baĢlangıçta baĢarı puanımız düĢüktü ama zamanla yükselttik. Kurstan sonra Gazetecilik 

Yüksekokulunda üniversiteye giriĢ sınavına girdim. Sınavda hem sosyal soruları hem fen 

sorularını, hatta yabancı dil sorularını aynı sınavda cevaplandırdık. YaklaĢık dört saatlik bir süre 

verildi. Sınav esnasında bazı uyanık öğrenciler yabancı dil soru cevaplarının hepsi C demiĢti. 

Bazıları matematik sorularının hepsi B dedi. Birkaç kesin bildiğim sorulara baktım. Söylenen 

Ģeyler yanlıĢ olduğu için dinlemedim. Kendi bildiğim Ģekilde tek tek sorulara cevap verdim. 

Çözülmesi gerekenleri çözdüm. Sonradan bazı kötü niyetli kiĢiler böyle sınavlara girenleri 

yanıltarak yarıĢma sınavında kazanma Ģansını artırdıklarını öğrendim.  

Kaldığım ev Beyoğlu‟nda idi. Beyoğlu yokuĢunu çıkarken bir plakçıya uğradım. O zaman 

Orhan GENCEBAY‟IN “Sevenler mesut olmaz” “Bir teselli ver” plakları yeni çıkmıĢ her yerde 

çalınıyordu. “Plakçıya Orhan GENCEBAY Nasıl? “dedim.” KardeĢim çıkar çıkmaz herkesi 

meftun etti” dedi. O zaman “ver bir plak” dedim. Sınavdan sonra Kayseri üzerinden Gemerek 
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Eğerci Kasabamıza döndüm. Belediye Çay Bahçesi Parkında plak çalan iğneli pikaplar vardı. 

Benim plağı sabahtan akĢama kadar  çalıyorlardı. 1971 yılının Temmuz ayı sonunda veya ağustos 

baĢında sınav sonuçları postayla gönderilmeye baĢlandı. Merakla bekliyoruz. Aynı kasabadan beĢ 

altı arkadaĢ sınava girmiĢti. PTT‟den her gün sonuçların gelip gelmediğini soruyorduk. Nihayet 

adıma beklenen uzun bir zarf geldi herkes yanıma toplandı. Merakla zarfı açmamı bekliyorlar. 

Kazanacağımı tahmin ediyordum ama ya birde kazanamazsam diye aynı zamanda endiĢe 

ediyordum. Zarfı açmadan doğruca evin yolunu tuttum. O arada bazı arkadaĢlar peĢime takıldı. 

Eve kadar geldiler. Evde bizim aile efradı tandır baĢında ekmek yapıyorlar. Herkesi bir heyecan 

sardı. Ben ellerim titreyerek zarfı açtım. 300‟lü puanları görünce birden sevinmeye baĢladım 

çünkü o yıllarda 250‟nin üzerindeki puanlarla mutlaka bir yerlere giriliyordu. 354 Sosyal, 345 

toplam 336 Fen puanı almıĢtım. Fen derslerinde daha baĢarılı olmama karĢın sosyal puanım 

yüksekti. Ailede bir sevinç mutluluk dalgası hızla yayılmaya baĢladı. O yıl en yüksek puanı 

kasabada ben almıĢtım. Diğer arkadaĢlardan 300 puanı alan bile yoktu. Genelde bir ikisi 

dıĢındakiler açıkta kaldılar. Benim puanımı gören ortaokulda kâtiplik yapan Ahmet ağabey her 

sene sınava girer kaybederdi. Genelde o konuda büyük tecrübe kazanmıĢtı. “Toplam puanın 

yüksek Siyasal Bilgiler Fakültesine git Kaymakam olursun ileride Vali bile olabilirsin” demiĢti. 

Sınav sonuçlarından sonra kasabada bana karĢı herkesin davranıĢları birden bire değiĢti.  

Ġstanbul Teknik Üniversitesi 305 Fen puanının üzerinde alanları ikinci bir klasik sınava 

tabi tutuyor, alınan puana göre bölümlerine yerleĢtiriyordu. Müracaat ettim. Ayrıca Siyasal, 

Hukuk, Eğitim Fakültesine ön kayıt yaptırdım. Ġstanbul Teknik Üniversitesinin sınavına eylül 

ayında gittim. Teknik Üniversitenin Maçka‟daki binasında matematikten klasik yazılı sınava 

girdim. BeĢ soru soruldu.  Dört soruyu tam yaptım. Bir soruda çok uğraĢtım gidiĢ yolu doğru 

sonuç yanlıĢ lisede çözdüğümüz sorular gibi neden o soruyu da tam olarak çözemedim düĢüncesi 

ile kendi kendime kızdım. Ertesi gün fizikten kimyadan sınava gireceğiz aldığımız puana göre 

tercihlerimize yerleĢtirileceğiz. Tek soruya kızarak ertesi gün ki sınava girmeden, BeĢiktaĢ- 

Adana Spor maçını Ġnönü Stadyumunda ilk defa seyrettikten sonra nasıl olsa Siyasala gideceğim 

düĢüncesiyle memlekete döndüm. Hayatımda yaptığım en büyük hata olarak değerlendiriyorum. 

Çünkü Fen derslerinde çok baĢarılıyım. Bazen hocaların dahi çözemediği matematik sorularını 

çözüyordum. O sebeple arkadaĢlar lisede “Profesör” diye hitap ediyorlardı. Benim gideceğim yer 

Teknik Üniversite olmalıydı. Orman Fakültesinde okuyan Mehmet Ağabeyde hiç müdahale 

etmedi. Ġstanbul Kayseri‟ye, Sivas‟a çok uzak olduğunu düĢünmüĢtüm. Sonuçta kompozisyondan 

baĢarısız olamama rağmen sosyal yönün kuvvetli olmasını gerektiren Siyasal Bilgiler Fakültesi 

gibi bir okula kayıt yaptırdım. 

Okul açılınca Okulun karĢısındaki otele yerleĢtim. Cebeci Erkek Öğrenci Yurduna da 

müracaat ettim. Köyümüzden Ananemden akraba ġükrü ġahin Ağabey YükseliĢte okuyor aynı 

zamanda TEK de çalıĢıyor ve evde kalıyordu. Telefonda görüĢtüğümüzde otelde kaldığımı 

söyleyince hemen otele geldi. Beni evine götürdü beraber kalmaya baĢladık. ġükrü ağabeyin 

iyiliklerini hiç unutamam. Bir ay içinde yurda sıram geldi. Kaydımı yaptırdım. Ġlk dönem gerek 

yurt hayatına gerekse okula alıĢmada çok zorlandım. Hep mühendislik fakültelerine tekrardan 

nasıl geçeceğimi düĢünüyordum. Kayıtlar tamamen kapanınca baĢka çare kalmadı. Tekrardan 

sınava girersem bir senem kaybolacaktı. Sıkıldıkça hep ġükrü Ağabeyi ziyarete gidiyordum. 

Ankara‟da Dil Tarih Coğrafya Fakültesinden mezun olup Emekli Sandığında çalıĢan Fevzi 

KESKĠN Ağabey vardı. Oda Babamın amcasının torunu olup çok saygı duyduğumuz Ali 

amcanın oğluydu. Sonradan TRT ye geçti. Ara sıra onu da ziyarete giderdim. Öğrenci Kredisi 

alırken kefilim olmuĢtu, onunda iyiliklerini unutamam. Ġhsan BAġARAN Ağabey Hukuk 

Fakültesi son sınıfta bütünlemeye kaldığı dersleri vererek mezun oldu. Köyde ona da Savcı Bey 

derlerdi ama avukat oldu, Noterlik yaptı.  Köyümüzden Ġsmail AĞACA, Ulustaki Tarım Kredi 
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Kooperatifleri Genel Müdürlüğünde iĢ hayatına baĢlamıĢtı. Zaman Zaman onu da ziyaret 

ederdim. 2017 yılı baharında genç yaĢta ikiside vefat etti. Allahtan rahmet diliyorum. 

  Ġkinci dönem arkadaĢ çevremiz oluĢmaya baĢladı. Okula yavaĢ yavaĢ ısınmaya baĢladım. 

Sömestr tatilinde memlekete gittiğimizde herkes kaymakam gel, kaymakam git Ģeklinde hitap 

etmeye baĢladı. Artık bu iĢin geri dönüĢü yoktu. Çok çalıĢıp bu okulda da baĢarılı olmalıydım. 

Siyasalda üssü mizan sistemi var, tüm derslerin ortalaması 7 olmazsa 7‟nin altındaki derslerden 

bütünlemeye kalınıyor. Bir sınavdan sonra iki gün ara vardı. Memleketten dershaneye gelen 

arkadaĢları ziyarete gittim. Bir tuhaflık vardı ama çözemedim. O sıralar sadece mektupla 

haberleĢme oluyordu. Telefonla görüĢme manyetoluydu. 7-8 saat beklersen davet usulü ancak 

aradığın yerle görüĢebiliyorsun veya memleketten gelen olursa ancak haber alıyorsun. Sınavlar 

bitti. Kayseri‟ye gittiğimde “Büyük aba” dediğimiz anneannem sarılarak ağlamaya baĢladı. 

Bende ĢaĢırdım. Sanki anneme bir Ģey oldu gibi düĢündüm. YaklaĢık bir ay önce annemin kardeĢi 

Dayım kendi amca çocuklarıyla kavgaya tutuĢmuĢlar. Kürekle kafasına vurunca beyin kanaması 

sonucu Kayseri Devlet Hastanesine kamyonla yetiĢtirseler de kurtaramamıĢlar. Kasabaya gittim. 

Annem boynuma sarıldı, ağladı benim en çok siyasala gitmemi isteyende Dayımdı. Tam bir Dayı 

adamdı. Genelde çok zeki, Ģair ruhluydu. Babası tek oğlanı okutursak bizim bağlar kime kalacak 

düĢüncesi ile okutmamıĢ. Kasabada bazı kiĢilerle kavgalı olduğundan kaymakam olursa bana 

destek çıkar düĢüncesi ile benim bir an önce okulu bitirmemi isterdi. Çok üzülmüĢtüm. Dört kızı 

bir oğlu küçük yaĢta öksüz kalmıĢlardı. Sınavlar esnasında yanına gittiğim arkadaĢım Mücahit 

ÖZEL‟LE köyde karĢılaĢınca “Biz olayı duymuĢtuk ama sınavlara girdiğini düĢünerek hiç belli 

etmemeye çalıĢtık.” DemiĢti. O arkadaĢı çok takdir etmiĢtim.  

O yaz bu üzüntülü ortamdan sonra sınavlar sonucunda altı dersten ikmal sınavına kaldım. 

Yazın sınavlardan bir ay önce yurda gelerek arkadaĢlarla sınava hazırlanmaya baĢladım. Tanıdık 

arkadaĢlardan haziranda sınıfı geçen yoktu. Herkes eylül sınavına kalmıĢtı. Çok çalıĢarak eylül 

imtihanlarına da girdik. Tekrar kasabaya döndüm. Merakla sınav sonuçlarını bekliyorum. 

Sonuçları bildirmesi için bir arkadaĢıma tembih etmiĢtim. Sınıfı geçtiğimi öğrenince çok 

sevindim.  

Ġkinci sınıf, genelde baraj sınıfı olup, geçen okulu bitirmiĢ sayılır. Ġlk yıla göre gerek 

yurda gerekse okula ve arkadaĢlara alıĢtım. Çok okumadan dolayı gözlükte takmaya baĢladım. 

Yurtta müteala salonunda gece 23.00‟ten sonra çalıĢmaya devam edenler ya siyasallı, ya hukuklu 

ya da tıbbiyeli öğrencilerdi. Sınav günleri sabahlara kadar çalıĢılırdı. Herkesin bir sandalye 

minderi vardı. Hatta müteala salonunda kimin nerede çalıĢacağı kendiliğinden sabitlenmiĢ bir 

oturma düzeni oluĢmuĢtu. Ara sıra arkadaĢlarla Arı Sinemasına, tiyatroya, konsere gidiyorduk. 

Gerek okul gerekse bu sosyal kültürel etkinlikler ufkumuzu, bilgi ve formasyonumuzu 

değiĢtirmeye baĢladı. Ġkinci sınıfta yılsonu sınavlarına çalıĢmaya baĢladık. Bazen sabahladık. 

Sınavlar bitince kasabaya geldim. BeĢ dersten bütünlemeye kalmıĢtım. 

Bütünleme sınavlarından bir ay önce Ankara‟ya döndüm bizim yurt onarıma girmiĢ, 

arkadaĢlarla Site Yurduna geçici kayıt yaptırdık. DıĢarı gitmemek için daha çok ders çalıĢmak 

amacıyla saçları usturaya vurdurduk. Sabah kahvaltısından sonra derse çalıĢmaya baĢlıyorduk. 

Öğle yemekten dönünce, yine müteala salonunda çalıĢmaya devam ediyorduk. AkĢam yemeği 

sonrası ders çalıĢmayı sürdürerek, gece 01 den sonrada yatmaya gidiyorduk. Böyle sistemli ve 

düzenli çalıĢma sonucu maliye, yönetim bilimi gibi baraj derslerden bütünleme sınavına girdikten 

sonra yine memlekete gittim. Sınav sonuçlarını merakla bekliyorum.  Öğrenmek için Postaneye 

gittim. Okula telefon açacağım ama çok heyecanlıyım. O sırada ortaokul Müdürü Siyami 

BOZKULAK geldi. Telefon çalınca ona rica ettim. Dersleri ve sınıfımı, numaramı söyledim. 

Telefon görüĢmesinden sınıfı geçtiğimi öğrenince çok sevinmiĢtim. Herkese ne ikram edeceğimi 

ĢaĢırdım. Artık mülkiyeyi bitirmek kolaydı. Çünkü baraj sınıfını geçmiĢtim. 



29 

 

 

1973 yılının yazında Babam eski evlerimizi yıktırarak iki katlı betonarme yeni evimizi 

yaptırdı. Gemerek Mal Müdürlüğüne emlak beyannamesini verdik. Mal Müdürlüğündeki Hacı 

Bey adındaki bir memur çok yüksek miktarda emlak vergisi ödeme emri tebligatları göndererek 

çevre kasaba ve köylerdeki Almanya'da çalıĢan vatandaĢlardan gayri resmi para talep ettiği 

söylentisi yayıldığında, Mülkiyeli bir öğrenci olarak talebin yasal olmadığını izah etmemize 

rağmen ödemede bulunanlar olmuĢtu. ġikâyetler artınca Hacı Bey Ġlçeden alınmıĢtı. 

  Üçüncü sınıfta bölümlere ayrılıyoruz. Kaymakam olamazsam MüfettiĢ olurum 

düĢüncesiyle Ġktisat ve Maliye Bölümünü seçtim. 

 Okullar açılınca Ankara‟ya gittim. Hukuk yurdu halen onarımda Siyasal yurdunun da 

Cumhuriyet Yurdu olarak açılması bekleniyor. O arada bizim Sivas Öğrenci Yurdu Ahmetler 

Caddesinde yeni açılmıĢtı. Oraya gittim. Kayıt oldum. Sekiz kiĢi aynı odada kalıyorduk. Tüm 

Ģehir yurtları o bölgedeydi. Yürüyerek 15 dakikada okula gidiyorduk. Cumhuriyet Yurdu okulun 

hemen yanındaydı. Açılınca tekrar oraya kayıt yaptırarak taĢındım. Cumhuriyet Yurdunda 6. 

katta 3 kiĢilik odada kalmaya baĢladım. Yurdun kantini yemekhanesi ve çalıĢma salonu çok 

iyiydi. Önceki kaldığım Hukuk Yurdunun da hemen yanındaydı çok rahat etmeye baĢladık. Artık 

kıdemli öğrenciler olduk.  BaĢbakan Yardımcılığı da yapan Abdul latif ġENER o yıl yeni okula 

baĢlamıĢtı. Sivaslı hemĢeri olduğu için tanıĢmıĢtık. 3. sınıfta 7 not ortalamasıyla sınıf geçmek 

yetmiyormuĢ gibi birde ocak ayında yeni bir sınav sistemi getirildi. Tüm derslere çalıĢılıyor, 

sınava girileceği günün sabahı kura ile iki ders belirlenip, o derslerden sınava giriliyor. Ġkisinin 

ortalaması beĢten aĢağı olmayacak ve sene sonu ortalamasına dâhil edilecekti. Ġlk yıl bu sınav 

boykot edilmiĢti. Sınava girmeyenlere sıfır verilmiĢti. Sonradan yeni bir sınav yöntemiyle telafi 

edilmiĢti. 3. sınıf yaĢantısı, genel olarak çok iyi geçiyordu. BranĢlaĢıyoruz. Ġktisat, maliye, 

muhasebe ağırlıklıydı. Matematik bu dersler için önem arz ettiğinden artık okuldan mezun 

olmamak için bir engel görmüyordum. O yıl sınavlar genelde iyi geçti, ama yine de 3 dersten 

bütünlemeye kaldım. Yaz tatilinde lisede iken karĢılıklı söz verdiğimiz kasabamızın en güzel kızı 

yedi köyün Zeynebi aynı zamanda uzaktan akraba olan Hava‟yı, yurt dıĢında çalıĢan babam izine 

geldiğinde görünce çok beğenmiĢ. Anneme Kemal istiyorsa gidip isteyelim demiĢ. Konu bana 

iletildi bende hemen kabul ettim. Ġstediler, söz kesildi, ben Ankara‟ya sınavlara gittim. Ama 

sorumluluk daha da artmıĢtı. Mutlaka sınıfı geçmem gerekiyordu. O hızla kırk gün, geceli 

gündüzlü çalıĢma sonucu nihayet 3. sınıfı da geçtim.  

Artık 4. sınıftan mezun olamama gibi bir Ģey düĢünmüyordum. Ama sorumluluğumun 

bilinci içerisinde daha ciddi çalıĢıyordum. O yıl aralık ayı sonunda Babam yılbaĢı tatilinde izine 

geldi. Bende kasabaya gittim. Kasaba Ģartlarında niĢan töreni yapıldı. Kasaba imkânlarına göre 

çok mükemmeldi. Ben tekrar Ankara‟ya döndüm. NiĢanlımın küçük ağabeyi de askerden 

geldiğinde, bizden önce niĢanlanmıĢtı. Ocak ayında bir arkadaĢıyla Bursa‟ya gitmek için karlı bir 

havada Kayseri‟den yola çıkmıĢlar. YaklaĢık 100 km ileride arıza yapıp terk edilen bir kamyona 

karlı buzlu bir havada arkadan çarpmıĢlar. Bizim kayınbirader Dilaver hastaneye 

yetiĢtirilemediğinden kan kaybından vefat etmiĢ. Çok yakıĢıklı Tarık AKAN gibi bir delikanlıydı. 

Sömestr tatiline geldiğimde baĢta kayınpederlerde ve tüm kasabada büyük bir yas vardı. NiĢanlım 

bu olaydan çok etkilendi. Çok sevdiği ağabeyini beklenmedik bir anda trafik kazasında 

kaybetmiĢti. Bu olay o aile için bir yıkım oldu. Üzüntü, keder her Ģeyi olumsuz etkiledi. ĠĢte o kıĢ 

çok sevdiğim Büyükannemi de kaybettik. Öyle bir ortamda siyasalda yine bütünlemeye kaldım. 

Ve eylül ayında girdiğimiz sınavları vererek mezun oldum. 

Siyasal Bilgiler Fakültesinde Öğrenim dönemimiz çok sakindi.12 Marttan sonra olaylar 

durmuĢtu. Birkaç boykotun dıĢında önem arz eden bir olay olmadı. Huzurlu bir eğitim dönemi 

geçirdik. Prof. Dr. Muammer AKSOY, Prof. Dr. Mümtaz SOYSAL, Prof. Dr. Aziz KÖKLÜ, 
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Prof. Dr. Bülent DAVER, Prof. Dr. Haluk ULMAN, Prof. Dr. Ġlhan ÖZTRAK, Prof. Dr. Bedri 

GÜRSOY, Prof. Dr. ġeref GÖZÜBÜYÜK, Prof. Dr. Cemal MIHÇIOĞLU, Prof. Dr. Turan 

GÜNEġ, Prof. Dr. Safa REYĠSOĞLU, Prof. Dr. Besim ÜSTÜNEL, Prof. Dr. Cahit TALAS, 

Prof. Dr. RuĢen KELEġ, PROF Dr. Sait Kemal MĠMAROĞLU, Prof. Dr. ReĢat AKKAYA, Prof. 

Dr. Korkut BORATAV, Bizim zamanımızda doçent olup daha sonra profesör olan Prof. Dr. Özer 

OZANKAYA, Prof. Dr. Orhan TÜRKKAYA, Prof. Dr. Taner TĠMUR, Tez hocam Prof. Dr. 

Yahya TEZE, Prof. Dr. Ahmet DEMĠR, Prof. Dr. Latif ÇAKICI, Prof. Dr. Alaeddin ġENEL, 

Prof. Dr. Erden ÖNEY, Prof. Dr. Uğur KORUM ve isimlerini yazamadığım hocalarımızdan 

Vefat edenlere Tanrıdan rahmet, yaĢayanlara sağlıklı uzun ömür dilerim.  

 Sayın Mümtaz Soysal ve Muammer AKSOY hocalarımız 1921,1924 ve 1961 

Anayasalarını en iyi Ģekilde öğretmiĢlerdi. 100 soruda anayasa kitabını ezberlemiĢtik. Sayın 

Haluk ULMAN hocamız Uluslararası ĠliĢkileri çok güzel anlatırdı. Dersini zevkle dinlerdim. 

Sayın Aziz KÖKLÜ hocamızın arz, talep, fiyat ve piyasayı Ġktisada giriĢte güzel izah ederdi. 

Sayın Bülent DAVER hocamız Siyaset Bilimine GiriĢ Dersinde,‟ siyaset eĢittir politika o da 

eĢittir yalan söyleme sanatıdır‟ derdi. Genelde siyaset nedir sorusunu yazılılarda sorardı. Sayın 

Ġlhan ÖZTRAK hocamızın Hukuk BaĢlangıcı dersi zevkle izlenirdi. Sayın Bedri GÜRSOY 

hocamızın eski dilde yazılmıĢ Kamu Maliyesi çok kalın teksirini öğrenmek çok zordu. Sayın 

ġeref GÖZÜBÜYÜK hocamızın çok tatlı dili vardı. EĢya Hukukunu, Tapu Sicilini, Miras 

PaylaĢımını zihnimize tam olarak yerleĢtirirdi. Sayın Cemal MIHÇIOĞLU hocamızın Ġkinci 

sınıfta Yönetim Bilimi dersini geçmek okulu bitirmek gibiydi. Mutlaka Öz Türkçe cevap isterdi. 

Örneğin Ġstiklal MarĢına Ulusal Düttürü, Hostese, Gök Konuksal Avrat, Vantilatöre, yeleç 

Ģeklinde cevap vermezsen okulu bitiremezdin. Öğrencilerin korkulu rüyasıydı. Sayın Turan 

GÜNEġ hocamızın, Ġdare Hukuku dereside baraj dersiydi. Derste hep Ankara Belediye BaĢkanı 

Ekrem BARLASTAN örnekler verirdi. Sayın Besim ÜSTÜNEL hocamızdan Makro Ġktisadı, 

Sayın Cahit TALAS hocamızdan ĠĢ Hukukunu, Grev ve Lokavtı, öğrendik. Sayın Sait Kemal 

MĠMAROĞLU hocamız Ekonomi Hukuku Dersini anlatımından büyük haz duyardık. Ekonomi 

Hukuku nedir? Sorusu her yazılıda sorulurdu. Cevap olarak Ekonomik Örgütler Hukukudur 

yazdığında tam not alınırdı. Sayın ReĢat AKKAYA hocamız Türkiye Ekonomisi dersinde 

rakamlarla Türkiye Ekonomisini öğretirdi. Onun için öğrenciler Rakamcı ReĢat unvanını 

vermiĢlerdi. Sayın Korkut BORATAV hocamızdan planlamayı çok iyi öğrendik. Sayın Özer 

OZANKAYA hocamızdan Sosyolojiyi, anket yapmayı öğrendik. Sayın Orhan TÜRKKAYA 

hocamız Mikro Ġktisadı çok iyi anlatırdı. Örümcek Ağı Teoremi yazılıların temel sorusuydu. 

Patates, Soğan örneği verilirdi. Bu yıl patates pahalı, Soğan Ucuz, Gelecek yıl çoğunluk patates 

eker, Soğan az ekilir, Bu sefer soğanın fiyatı yüksek olur, Patatesin fiyatı düĢer, gelecek yıllarda, 

Patatesin fiyatı Yükselir, Soğanınki düĢer, böylece örümcek ağı oluĢur. Her derste hızlı not tutar 

Yurtta akĢam mütalaa salonunda temize çekerdik. Böylece çift dikiĢ öğrenmiĢ olurduk. Sayın 

Taner TĠMUR hocamızdan Devrim Tarihini, Sayın Ahmet DEMĠR hocamızdan Dünya 

Kaynaklarını, Sayın Latif ÇAKICI hocamızdan Muhasebeyi öğrendik. Sayın Alaeddin ġENEL 

hocamız, Sayın Bülent DAVER hocanın asistanı olarak siyaset bilimi dersine gelirdi. Öğrenciler 

arasında gece gündüz okuyup, sakallı dolaĢıp, sürekli kuru fasulye pilavla beslendiğinden, Adam 

SĠMĠT unvanı verilmiĢti.   

Mülkiyedeki Sınıf ArkadaĢlarımdan da kısaca bahsetmek istiyorum. Ramazan AKSOY 

Sabahattin YÜCEL, Vural DEMĠRTAġ, Hikmet DĠNÇ, Mustafa GÜNĠ, Hamza DUYGUN, 

Ġbrahim ÇAY, Levent GÜNÇAL, Erdoğan ÖZDEMĠR, Hüsnü AKDEġĠR, Halit DEVECĠ, 

Ġbrahim ġAHĠN, mülki Ġdare Amiri oldular. Mevlit ÇETĠNKAYA MĠA, Vali, DanıĢtay Üyesi, 

Ali SERĠNDAĞ MĠA, Vali, milletvekili oldu. Vahap DĠYARBAKIRLI Mülkiye MüfettiĢi oldu. 

DurmuĢ ÖZTEK Maliye MüfettiĢi oldu. Bütçe Mali Kontrol Genel Müdürlüğüne kadar yükseldi. 
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Nazım BĠLĠCAN Gümrük MüfettiĢi oldu, Gümrükler Genel Müdürlüğüne kadar yükseldi. Ali 

ÖZDEMĠR SayıĢtay Denetçisi, Mustafa AKKAYA, Ġlhan TAġBAġ Hesap Uzmanı, Ahmet 

ÇANKAYA UlaĢtırma Bakanlığı MüfettiĢi, Zeki TÜYEN Gümrük MüfettiĢi oldular. Sınıfımızda 

O dönemin CumhurbaĢkanı Fahri KOUTÜRK'ÜN oğlu Selah KORUTÜRK'DE vardı. Hariciye 

Bölümünden mezun olarak DıĢiĢlerinde Konsolos oldu. Genelkurmay BaĢkanı Semih 

SANCAR'IN kızıda sınıfımızdaydı. Lale TEZEL baĢarılı bir öğrenciydi. Fakültede Öğretim 

görevlisi olarak atanarak, profesörlüğe kadar yükselmiĢ. Ayrıca Berrin SÜMER, Zerrin DAĞCI, 

ġule, Funda OĞUZER'DE sınıfımızdaydı. Sivas Öğrenci Yurdundan da Ali ASLAN Samimi 

arkadaĢımdı Makine Mühendisi oldu. 

 
2) TÜRKĠYE ÖĞRETMENLER BANKASINDAKĠ MÜFETTĠġLĠĞĠM 

 

Bir an önce bir iĢe girmek istiyordum. MüfettiĢlik sınavlarına müracaat ettim. TÖBANK, 

Emlak Bankası ve Demiryolları müfettiĢlik sınavı açılmıĢtı. TÖBANK yazılı sınavını birinci 

olarak kazandım. Demiryolları müfettiĢliğinin yazılısını kazandım. Sözlü sınav sonucu 3. yedeğe 

bıraktılar. Kayseri‟de öğrenci iken çoğu zaman trenle gelip gittiğimizden demiryolları müfettiĢi 

olmayı arzu etmeye baĢladım. Ancak TÖBANK‟I birincilikle kazanınca iĢlemleri tamamladık. 19 

Ocak 1976‟da müfettiĢ yardımcısı olarak atamamız yapıldı. Ġstanbul ġiĢli‟de teftiĢte bulunan bir 

müfettiĢin refakatine bir arkadaĢla birlikte görevlendirildik. Hemen çek karnesi verdiler. Nasıl 

para çekeceğimizi gösterdiler. Bu durum bize çok cazip gelmiĢti. ġiĢli‟de müfettiĢin yanında 

çalıĢma hayatına baĢladık. Misafirhane bulamadık. Oteller çok pahalıydı. Annemin amcaoğulları 

Erdal ve Murat Ağabeylerin evlerinde kalmaya baĢladım. Ama yük olmakta istemiyordum. BaĢta 

Erdal ve Murat ağabeyler ile anneleri ġerif ananın iyiliklerini unutamam. Beraber olduğumuz 

arkadaĢ sürekli hesap uzmanlığı sınavına çalıĢıyor. MüfettiĢ Dündar Üstat, Akademi mezunu, 

banka müdürü Mülkiyeli, yıllarca müfettiĢlik yapmıĢ, daha sonra müdür olmuĢ. MüfettiĢ, zemin 

katta sürekli muhasebecinin, memurların ifadesini alıyordu. Kafamda yarın bizde Ģube müdürü 

olacağız. Genç bir müfettiĢ gelecek bizi de sorguya çekecek düĢüncesiyle tasalanıyordum.  

Bir gün Devlet Demiryolları TeftiĢ Kurulundan Mülkiyeli bir müfettiĢ beni telefonla 

aradı. “MüfettiĢlik sıran geldi. Acele gel. Göreve baĢla, telgrafta çektik. Eline geç geçebilir. Geç 

kalırsan hakkını kaybedebilirsin” dedi. Bende çok sevindim. O zaman Devlet kurumunda 

çalıĢmak bir ayrıcalıktı. Hemen müfettiĢe durumu söyledim. Banka müfettiĢliğinden istifa 

dilekçesini verdim. AkĢam Ankara‟ya giden trene bindim. Sanki Demiryolları müfettiĢi gibi 

yolculuk yaptım. Sabahleyin Ankara‟ya varınca hemen TeftiĢ Kurulu BaĢkanlığına çıktım. Beni 

arayan müfettiĢ varır varmaz TeftiĢ Kurulu BaĢkanı huzuruna çıkardı. YaĢlı bir Mülkiyeli 

müfettiĢti. “Hayırlı olsun, hemen evraklarını Personel Müdürlüğüne ver, göreve baĢla” dedi. 

Ġstenen belgeler çantamda hazırdı. Personel Müdürlüğüne gittim. Oradaki Personel 

Müdürlüğünde de hemen iĢlemleri yapmaya baĢladılar. O arada Personel Müdürlüğünden bir 

yetkili “ Ġkinci sıradaki yedek Ġzmir‟den baĢvurmuĢ olduğu için onu almak durumundayız. 

Deyince beni ne için Ġstanbul‟dan telefonla telgrafla istediniz dedim. Bir yanlıĢlık olmuĢ” dediler. 

Hatta geri dönüĢ biletini biz karĢılayalım. MüfettiĢ yardımcısını bana yardımcı olsun düĢüncesi 

ile yanıma görevlendirdiler. Bende istemem dedim. BoĢalma olursa isteyeceğiz dediler. Genel 

Müdüre çıkıp, Ģikâyet etseydim, belki durum değiĢecekti. Benim Ģikâyet etmemi önlemek için 

yanıma adam katmıĢlardı. Otobüs terminaline gidip, Ġstanbul‟a döndüm. Bereket versin, müfettiĢ 

istifa dilekçemi henüz postaya vermemiĢ. MüfettiĢliğe baĢladım. Ama çok üzüldüm. BeĢinci 

yedeği alabilmek için beni böyle koskoca Demiryollarının Personel Müdürlüğünün aldattığını ve 

beĢinci yedek kiĢiyi aldıklarını sonradan öğrendim. O olaydan sonra çok sevdiğim Devlet 
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Demiryolları kurumundan soğumaya baĢladım. 

Mart ayında öğretmen bir arkadaĢımın evine çıktım. Yeni çekyat divan aldım. Tam 

yerleĢmiĢken turne programı geldi. Bolu‟da teftiĢte bulunan Ahmet KARADENĠZ üstadın 

refakatine görevlendirildim. Bolu Ģubesi teftiĢinde iken düğün için izine ayrıldım. 8 Ağustos 

1976 tarihinde kasaba Ģartlarında her bakımdan çağdaĢ bir Ģekilde okul bahçesinde açık havada 

düğün oldu. Ġzin sonu Adapazarı teftiĢine baĢladık. Daha sonra Malatya teftiĢine gittik. Kasım 

ayında kıĢ baĢlamıĢtı. Ankara‟ya merkeze döndük. AĢağı Ayrancı Ģubesini teftiĢ ederken Ankara 

Keçiören‟den ev kiraladım. Aralık ayında Ankara‟ya taĢındık. YılbaĢından sonra Kayseri‟de lise 

de okuyan iki kardeĢimi de yanıma alarak okutmaya baĢladım. 1977 Mayıs ayında Edirne 

Ģubesini teftiĢe gittik. Daha sonra turne programında UĢak ve Aydın Ģubeleri vardı. Turne 

süresince çok güzel günler geçirdik. Ġleriki Yıllarda Milletvekili de olan müfettiĢ muavini Muhsin 

KOÇYĠĞĠT ile birlikte üç kiĢilik heyet halinde dolaĢıyorduk. Rahmetli Ahmet KARADENĠZ 

üstat otele gittiğimizde kura ile yatacağımız yerleri belirlerdi. Çok demokrat mükemmel bir 

kiĢiliği vardı. Turne süresince mesai saatleri sonrası bol bol tavla maçları yapıyorduk. Yenilen bir 

daha mutlaka oynamak istiyordu. Aydın teftiĢi esnasında izin aldım. O sırada 24 Ekim 1977 

tarihinde eĢim doğum yaptı. Oğlumuz Halil Alpay dünyaya geldi. Mutluluktan uçuyorduk. Nüfus 

kayıt iĢlemlerini yaptırdım. EĢimi hastaneden çıkardım. Ġznim bitti. Tekrar teftiĢ heyetine 

katıldım. Aydın teftiĢini bitirerek, yaz turnesini tamamlayıp, Ankara‟ya dönmeyi beklerken, 

Bursa Ģubesinde teftiĢte bulunan Kolombo lakabıyla anılan müfettiĢ Sadettin Murat ÖZKAN‟IN 

refakatine görevlendirildim. Mülkiyede sınıfımızdan Sami KAZICI‟DA MüfettiĢ Muaviniydi. 

Hesap Uzmanlığını kazanınca Bankadan ayrıldı. Ġlerleyen Yılarda Yeminli Mali MüĢavir oldu. 

 Bu aĢamalarda stajyer müfettiĢ muavinliğinden, müfettiĢ muavinliğine, daha sonra 

kıdemli müfettiĢ muavinliğine geçmiĢ oldum. Bursa teftiĢinden sonra Amasya‟ya gittik. 

Amasya‟nın içinden akan YeĢil ırmağın kenarında bir otelde kaldık. Ama çok soğuk oluyordu. Ġki 

üç battaniye ile ancak ısınabiliyorduk. Nihayet Amasya teftiĢini yılbaĢına doğru tamamlayarak 

Ankara‟ya döndük. 

 Ankara‟da Küçük Esat Ģubesini teftiĢ ederken kaymakamlık sınavı açılmıĢtı. Sınava 

girdim. YaklaĢık 400 kiĢi içerisinde 78 puanla 23. sırada kazandım. 83 kiĢi alınacak. 186 kiĢi 

mülakat sınavına çağrıldık. Sınava girdik. Sonuçların açıklanmasını beklerken benim dönem 

kıdemli müfettiĢ muavinlerine resen teftiĢ yetkisi verildi. Mart ayında Ġstanbul‟a turneye 

gönderildik. Bana Zeytinburnu Ģubesini vermiĢlerdi. Yanıma birde müfettiĢ muavini Hüseyin 

Yılmaz ÜNGÖR‟Ü verdiler. Doğruca Zeytinburnu‟na gittim. Otel bulamayınca tekrar Aksaray‟a 

geldim. Orada bir otele yerleĢtim. Trenle Zeytinburnu‟na gidiyorum. Ġlk üstatlık baĢlamıĢtı. Önce 

kasa sayımını, daha sonra kıymetli kâğıtları sayarak zapt-ı rapt altına aldık. Defterleri kırmızı 

kalemle iĢaretleyerek tespitleri yaparak ciddi ciddi filen teftiĢe baĢladık. Ama bir kulağım 

Ankara‟da kaymakamlık sözlü sınavlarının sonucunu merakla bekliyordum. EĢime ve 

arkadaĢlarıma tembih ettim. Belli olunca telefonla bilgi vereceklerdi. Biraz gecikince 

endiĢelenmeye baĢladım. Ankara‟ya bir hafta sonu gittiğimde öğrendim. Maalesef kaybetmiĢiz. 

Ben aslında kesin kazanacağımı bekliyordum. Çünkü yazılı sonuçlarına göre 186 kiĢi içinde 23. 

sıradayım. 83 kiĢi alınacak. Sözlüde 5 de alsam ortalama altıyı geçiyordu. Maalesef 130. sıradaki 

hatta 186. sıradaki kazanmıĢ. Ben 23. sırada olduğum halde 83 kiĢi içerisine girememiĢtim. Çok 

üzüldüm. ĠçiĢleri Bakanlığının sınav değerlendirmesini de böylece öğrenmiĢ oldum. Samimi 

olduğum henüz iĢi olmayan iki arkadaĢımın kazandığı için büyük mutluluk duydum.  

Tekrar Ġstanbul‟a döndüm. Zeytinburnu Ģubesi teftiĢini tamamladım. O arada yaz turnesi 

belli oldu. Sivaslı olduğum için Sivas, KırĢehir, Erzincan ve Sinop Ģubelerinin teftiĢini, TeftiĢ 

Kurulu BaĢkanı bana vermiĢti. Memleketim Sivas‟a teftiĢe gideceğim için biraz moral kazandım. 

Okulların yaz tatili de baĢlayınca eĢimi, oğlumu ve yanımda okuyan kardeĢlerimi de alarak 
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Eğerci Kasabasındaki evimize gittik. Ben oradan hafta baĢında Sivas‟a teftiĢ görevine gidiyorum. 

Hafta sonu kendi kasabamıza geliyordum. Kendi ilimizde olmasına rağmen sıcak su çermiğini 

görmemiĢtim. Ġlk defa Sivas‟ta teftiĢte bulunduğumuz zaman gittik çok güzeldi. TeftiĢ görevi de 

zevkli olmaya baĢladı. Ama memlekette “ Hani Kaymakam olacaktı. Herkes müfettiĢ olur. 

Demek ki kaymakam olamadı” sözleri kulağımıza geliyordu. Sivas‟ın teftiĢini bitirince KırĢehir‟e 

geçtik. KırĢehir‟de bir iki lokanta ve otel bulunuyordu. TeftiĢten sonra bazen pikniğe Çuğun 

Barajına gidiyorduk. KırĢehir‟den sonra Erzincan a geçtik. EkĢi su ve Erzincan ġalelerinin tadını 

çıkardık. Erzincan‟da yediğimiz döneri halen unutamıyorum. Neden çok lezzetli olduğunu 

sorduğumda hayvanlar kekik otu ile beslendiğinden cevabını verdiler. O arada sınava girdiğimiz 

arkadaĢlarımdan bazıları Erzincan Vilayetinde stajdaydılar. Onları ziyaret ettim. Hafta sonları 

genellikle uzakta olsa kendi kasabamıza geliyordum. TeftiĢi tamamlayınca Sinop Ģubesine geçtik. 

Orada beĢ katlı bir Ģube binası vardı. Ġki katında Ģube hizmet veriyor. Bir katı müfettiĢler için, 

birer katı da müdür ve muhasebeci için lojman, misafirhane olarak düzenlenmiĢ. Ben eĢim ve 

oğlumu da Sinop‟a götürdüm. Sinop‟un en önemli özelliği akĢam saat 18.00 de limana 

Ġstanbul‟dan Samsun istikametine geçen yolcu vapuru geliyor. Tüm Sinoplular orada 

toplanıyorlar. Bir gün benim müfettiĢ muavini gazete elinde koĢarak geldi. “Üstadım yine 

kaymakamlık sınavı açılmıĢ.” Dedi. Benim kaybettiğime O da çok üzülmüĢtü. Hemen sınava 

tekrar girmek için Bakanlığa müracaatımı yaptım. O arada müfettiĢlik yeterlilik sınavına girerek 

asil müfettiĢ unvanını aldım. Sinop‟ta güzel günlerimiz geçti. Oğlumun ilk yaĢ gününü orada 24 

Ekim 1978 de kutladık. Kasım ayında teftiĢi tamamlayarak Ankara‟ya döndük.  Ankara 

Bahçelievler ġubesinin teftiĢini verdiler. MüfettiĢ muavini arkadaĢım merkezi Ġstanbul olduğu 

için o Ġstanbul‟a baĢka bir müfettiĢin yanına gitti. Benim de yanıma baĢka bir müfettiĢ muavini 

verildi. 

 Bahçelievler Ģubesini teftiĢ ederken kaymakamlık yazılı sınavına girdim. Bu sefer 40 kiĢi 

alınacaktı. Yazılıyı önce ki sınavdan daha düĢük puanla kazandım. Sözlü sınavın nasıl 

yapılacağını artık öğrenmiĢtim. Gerekli ön giriĢimlerde bulunduktan sonra sözlüye girdim. 

Sonuçlar belli oldu. Bu sefer sözlüyü de kazanmıĢtım. Çok sevindik. Sevinçten adeta uçuyorduk. 

Gerekli evrakları teslim ederek atama iĢlemimizin yapılmasını bekledik. Staj için üç il tercih 

etmemiz istendi. Ankara, Kayseri ve Sivas illerini tercih ettim. Ankara‟ya verilseydim, evimizden 

hiç oynamayacaktık. BaĢta her Ģeye katlanmayı, Vatana hizmet aĢkıyla göze aldık. Kazandık ya 

bizim için en büyük mutluluk kaynağı idi. Bankadaki teftiĢi o ara tamamladım. Ama durumu 

kimseye söylemiyorum. En geç Ģubat sonu yeni göreve baĢlamak gerekiyordu. Üç gün izin aldım. 

Kayseri‟ye gidip göreve baĢladıktan sonra istifa dilekçemi verecektim. Demiryolları Personel 

Müdürlüğünden bir ders almıĢtım. 

 
3) MAĠYET MEMURLUĞUM, ARDEġEN VE ÇAMARDI KAYMAKAM VEKĠLLĠĞĠM  

 

Kayseri‟ye çok neĢeli ve heyecanlı olarak gittim. Vilayet binasına ilk defa giriyordum. 

Eski adıyla Kayseri Maiyet Memuru (kaymakam adayı) olduğumu söyledim. Memurlar hemen 

kendilerine çeki düzen verdiler. Çok hoĢuma gitmiĢti. Personelden sorumlu Vali Yardımcısı Ali 

Suavi ERDEMTOK‟UN odasına beni götürdüler. Kendimi tanıttım. Benim banka 

müfettiĢliğinden geçeceğimi öğrenince, baĢladı nasihat etmeye “Ne kadar maaĢ alıyorsun” dedi. 

“21 bin lira artı ikramiye, yılbaĢında jestiyon ( Banka ne kadar kar ederse bir kısmı personele 

dağıtırdı)” dedim. “Yavrum burada 6.500 lira alacaksın bizim meslek çok zor. Doğuda çok küçük 

ilçelere gideceksin” dedi. “Efendim ben Vatanıma, Milletime hizmet etmek istiyorum” dedim. Üç 

gün bana nasihat etti. Vazgeçirmek için en sonunda ; “Bak ben mesleğin sonuna geldim. ġimdi 
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banka beni müfettiĢ olarak alsa, istifa eder geçerim” dedi. “Efendim  kesin kararlıyım her türlü 

fedakârlığa hazırım  vazgeçiremezsiniz. BoĢuna kendinizi yormayın” dedim. Nihayet göreve 

baĢladım. Kayseri‟de öğrenci iken oturduğumuz Uğur evlerden ev kiraladım. 3 gün izin alarak 

tekrar Ankara‟ya döndüm. 

 TeftiĢ Kuruluna istifa dilekçemi verdiğimde ĢaĢırdılar. Raporları, MüfettiĢ Mührünü ve 

daktilosunu teslim ettim. ArkadaĢlarla vedalaĢarak Bankadan ayrıldım. Ankara‟daki evimizi 

Kayseri‟ye taĢıdık. Yanımda okuyan kardeĢlerimin naklini tekrar Kayseri‟deki Liselere aldırdım. 

Böylece Kayseri Valiliğinde Kaymakamlık stajına baĢladım.  

6 aylık Valilik staj programı tarafıma verildi. Programa göre Ġl Müdürlüklerinde inceleme 

yapıp, rapor düzenlemem gerekiyor. Önce Valilikteki birimlerden baĢladım. Daha önce staj 

yapan Ġbrahim ÇAY‟IN düzenlediği rapordan bir suret tarafıma verildi. O raporu örnek alarak 

raporlarımı yazıyorum. MüfettiĢlik yaptığımdan rapor yazmak benim için sorun olmadı. Maiyet 

Memurlarına ait ayrı bir oda olmadığı için genelde Vali Yardımcısı Ali Süavi ERDEMTOK‟UN 

odasında bulunuyorum. Gerektiğinde dilekçe havalelerini yapabileceğim talimatını vermiĢti. 

VatandaĢların dilekçesini imzalarken sanki kendimi Vali Yardımcısı gibi hissediyordum. 

VatandaĢında çok genç yaĢta o makamda oturmamızı ĢaĢkınlıkla gözlemlediğini, bakıĢlarından 

anlayabiliyordum. Bazen Sayın Valim diye hitap ediyorlardı. Sanki Kaymakam olmadan Vali 

olmuĢtuk. Vali Yardımcısının bir oğlu iki kızı vardı. Oğlunun adı Murat, her sabah gelince 

masanın üzerindeki günlük kullandığı bloknota “Oğlum Murat, Devlet bir Vali Yardımcısı bulur. 

Ama sen bir daha baba bulamazsın.” Yazısını yazar tam karĢısına koyar akĢam mesai biterken o 

yazıyı yırtıp atar. Ertesi gün geldiğinde aynı Ģeyi tekrar yazardı. YaĢlı bir Planlama Memuru Ziya 

Bey maaĢ bordrolarını mutemet olarak yapardı. O zaman Mutemetlik ücreti verirdik. Bir gün Vali 

Yardımcısının odasına Ziya Bey geldi. “Sayın Valim Vilayete masa sandalye geldi. Odacılara 

taĢıtamıyorum.” ġikâyetinde bulunduğunda Vali Yardımcısı duvarın yanına geldi. Kafasını iki 

elinin içine aldı. Sürekli duvara vuruyor. Bir taraftan da “Niye Vali Yardımcısı oldum” diye 

kendi kendine söyleniyordu. Ben o gün çok ĢaĢırdım. Bir taraftan gülmemek için kendimi zor 

tuttum. Diğer taraftan da çok üzülüp etkilendim. Neden bir Vali Yardımcısı bu hale düĢüyordu? 

Özel sektörden geldiğimden çalıĢanları kamu da çalıĢanlarla karĢılaĢtırdığımda, Bankadaki bir 

personel en az beĢ memurun yaptığı iĢi yapıyordu. Göreve baĢlayalı bir ay gibi bir zaman 

olmuĢtu. Bir gün Vali Yardımcısı bana “Sizi Sayın Valimizin Makamına çıkaracağım” dedi. Çok 

heyecanlandım. Ġlk defa Valilik Makamına gidecektim. Üstelik meĢhur Valimiz Sayın Celal 

KAYACAN‟IN huzuruna birlikte gittik. “Yeni Maiyet Memurumuz “diyerek beni takdim etti. 

Çok kısa makamda kaldık. Vali Bey cebinden notlarını çıkardı. Talimatlar verdi.  

O günlerde akaryakıt sıkıntısı had safhada, tüm çiftçiler traktörleriyle Vilayetin önünde 

toplandılar. Vilayete toplu halde geldiler. O gün Vali Bey Vilayette yoktu. Petrol iĢlerinden 

sorumlu Vali Yardımcısı yine Ali Suavi ERDEMTOK makam odasının önündeki salona çıktı. 

Çiftçiler çok kızgın ve öfkeliydiler. Çiftçilere hitaben “Vallahide, billah ada, tillahada, zillahada 

mazot yok. Allah bana versin. Bende size vereyim. Masamın altında petrol kuyusu da yok.” Dedi. 

Çiftçilerin tansiyonu birden düĢtü hiçbir Ģey söylemeden geri dönüp gittiler. Gözlemlediğimiz bu 

olaylar benim için tam bir staj olup, ders çıkarıyordum. Ġki ay sonra Sayın Valimizin tayini 

Denizli‟ye çıkmıĢtı. Ayrılacağı gün makamından çıktı. Tüm odaları çok hızlıca dolaĢarak Vali 

Yardımcıları, amir ve memurlar ile vedalaĢtı. Üç ayda Sayın Valimizi iki defa görmüĢ oldum.  

Kayseri Valiliğine, ĠçiĢleri Bakanlığı MüsteĢarlığından Selami CELAYĠR atandı. 

Akaryakıt sorununu çözmek için karne sistemi getirdi. Sistemin baĢına da genç dinamik iltimas 

geçmezler düĢüncesi ile beni ve yeni gelen Maiyet Memuru Mustafa KARSLIOĞLU‟NU 

görevlendirdiler. Her daireden alınan personelle karne dağıtımı yapacaktık. Ahmet PaĢa Ġlkokulu 

bahçesinde dağıtım merkezi oluĢturduk. Dört beĢ koldan gruplar halinde akaryakıt karnesi 
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dağıtıyoruz. Çok disiplinli bir çalıĢma sistemi kurduk. Herkesi sıraya soktuk. Bir kiĢinin adına üç 

araç var ise önce birisinin karnesini alıyor, tekrar sıraya geçiriyoruz. Üçünü bir arada vermiyoruz. 

Bu kadar adil bir uygulama yapıyoruz. Böyle düzeni sağlamıĢken sık sık beni telefona istiyorlar. 

Gidiyorum akaryakıttan sorumlu Vali Yardımcısı, “….‟yı gönderiyorum. Bizim çok sevdiğimiz 

doktor, onun karnesini verin.” “Efendim herkes sırada, o da gelsin sıraya girsin verelim 

diyordum. Hatta bir seferinde amcam ve teyzemin eĢi yurtdıĢından gelmiĢlerdi. Akaryakıt almak 

için fiĢ istediler onları da sıraya soktum. Halen bizi akaryakıt sırasına soktun diyerek yakınırlar. 

Geç saatlere kadar çalıĢıyoruz. Kart baĢı alınan paraları tutanağa geçiriyoruz. Banka veznesi 

kapanmadan bankaya götürüp, Valilikçe açılan hesaba yatırıyoruz. ĠĢler bizim açımızdan düzenli 

bir Ģekilde giderken Sayın Valimiz çalıĢmaları yerinde görmeye geldi. VatandaĢlar hemen 

“Sırada bekliyoruz” diye Ģikâyet etmeye baĢladılar. Hâlbuki bir aracı olan en fazla on beĢ 

dakikada karnesini alıyordu. Ġki üç ve daha fazla aracı olanlar tekrar sıraya girdikleri için 

bekliyordu. Vilayet stajım bittiği için daha sonra dağıtım iĢini yaĢlı bir Özel Ġdare ġefine verdiler. 

Bizde o sıkıntılı iĢten kurtulduk.  

Beni Bünyan Kaymakamının yanına Kaymakam Refiki olarak Valilik görevlendirdi. Her 

gün dolmuĢla Bünyan‟a gidiyorum, akĢam tekrar dönüyorum. Orada da akaryakıt sıkıntısı 

sorundu. Kaymakam Bey küçük küçük kâğıtlara aracın durumuna göre 10 litre 15 litre verilsin 

Ģeklinde yazıyor. Hatta Kaymakamlık mühürü ile mühürleyip imzalayıp istasyona gönderiyordu. 

Kaymakam refikliği stajı devam ederken Kaymakam Ġsmet AKÇABAY‟IN tayini Zile‟ye çıktı. 

Bana hemen ilçede yaptığım çalıĢmaları rapor etmemi söyledi. Raporu düzenleyerek sundum. O 

da Vilayete staj raporumu düzenleyip gönderdi. Ertesi gün Kaymakam Bey ayrılacaktı. Birlikte 

bir veda yemeği yedik. Görevi bana bıraktı. Ġlk defa Kaymakamlığa vekâlet edecektim. O gün 

tesadüfen siyasi sebeplerle öldürülen bir gencin cenazesi gelecek, çok sıkı tedbir almak 

gerekiyor. Ne yaparız, nasıl yaparız diye kara kara düĢünürken, benimde Rize ArdeĢen 

Kaymakamlığına vekâleten atandığıma iliĢkin telgraf geldi. 14 Ekim seçimleri nedeniyle hemen 

ayrılıp, göreve baĢlamam isteniyordu. Vilayet ile görüĢerek bende Bünyan Kaymakamlığı 

görevini Yazı ĠĢleri Müdürüne devredip, ilçeden ayrıldım. Zaruri bazı eĢyalarla Kayserinden 

otobüs ile yola çıktık. Samsundan baĢka bir otobüse binerek Rize‟ye vardık. ġoför JJ 5 mavi 

jeeple bizi Rize‟den aldı, ArdeĢen‟e doğru hareket ettik. Doğu Karadeniz‟e doğru gittikçe 

masmavi deniz, yemyeĢil tabiatla kucaklaĢıyordu. ArdeĢen‟deki Kaymakam lojmanı deniz 

kenarında, denizin dalgalarının kıyıdaki taĢ setlere çarptığının sesi, sürekli duyuluyordu. Deniz 

kenarında Ģirin bir ilçe, evler çok dağınıktı. Göreve baĢlayınca, yine akaryakıt sıkıntısı orada da 

bizi buldu. Genellikle vatandaĢlar akaryakıtın adaletli dağıtılmadığından yakınıyorlardı. Seçim 

için bir tabur asker geldi. Liseye konuĢlandılar. Bir taraftan seçim tedbirleri alıyoruz. Bir taraftan 

da Daire Müdürleri ile öğleden sonraları köyleri dolaĢıyoruz. Köyler genelde Doğu Karadeniz 

dağlarının eteklerinde, hele birisi zirvede Tunca Köyü, dağa tırmandıkça tırmanıyoruz. Gerek 

zirveye ulaĢınca gerekse ilçe merkezine inince beĢ dakikada ancak kendimize gelebiliyorduk. 

Mahalli imkânlarla yapılan ortaokul binasını eğitim öğretime açtık. Nüfus Müdürü Hamdi 

YAZICI hemen fotoğraf çekip, ertesi gün mahalli gazetede haber yapıyordu. 14 Ekim seçimlerini 

olaysız geçirdik. Ġlçede genelde çok sıkı güvenlik tedbirleri alıyorduk. Vali Bey akĢam mesai 

biterken telsizle, saat 18‟den itibaren ikinci bir emre kadar Kaplan 1 tatbikatı uygulanacak emrini 

veriyordu. Kaplan1 tatbikatına bakıyoruz. Ġl merkezi, Çayeli Ġlçesi ile Pazar ilçesi ArdeĢen‟le, 

Kaymakamları, jandarma komutanları, emniyet amirleri ile yeterli kuvvetle buluĢarak, yol 

araması, sahil araması yapacaktı. Gece geç saatlerde Valimiz Sayın Ġsmet METĠN yanına 

emniyet müdürü ve alay komutanını da alarak Hopa‟ya kadar gider, tüm ekipleri denetler, 

döndükten sonra teĢekkür ederek, göreve son verilirdi. Sürekli Ģehir içinde umama açık yerlerde 

ve yollarda arama ve kontrolü yapıyoruz. Çoğu gece görevde olduğumuzdan uyumadan mesaiye 
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gidiyordum. Bir gün Trabzon‟da ki toplantıya gittiğimizde oradaki PaĢa “Hopa‟dan Trabzon‟a 

kadar geldim. Devleti bir Rize hudutlarında gördüm.” DemiĢti. Valimiz toplantıdan dönünce 

emniyet asayiĢ hizmetlerinde gösterdiğimiz çaba ve çalıĢmalardan dolayı takdirname 

göndermiĢti. 

 Valimiz Sayın Ġsmet METĠN, Bingöl, Ağrı, Zonguldak, Karaman ve Kırklareli Ġllerinde 

de valilik yaparak emekli olmuĢ, saygıdeğer bir Ģahsiyetti. Emekliliğini yaĢayamadan 03.05.2017 

tarihinde Adana‟da eĢi, kızı ve iki yakını ile birlikte, cinnet geçiren cani akrabası tarafından 

silahla öldürülmüĢtür. Bu olay Ülke genelinde büyük üzüntü ve infial yaratmıĢtır. Allahtan 

rahmet diliyorum. Mekânı cennet olsun. 

Mesai saatlerinde öğleden sonra makamda olduğum sırada yedi sekiz el silah sesi 

duyuldu. Telsizi ilk kez kullandığımdan çok heyecanlı bir Ģekilde ne olduğunu sorduğumda üç 

polisin yaralandığını söylediler. Hemen olay yerine gittim. Lisedeki öğrencilerin boykota teĢvik 

etmek isteyen öğrencileri polis yakalayınca, bırakması için ateĢ açıyorlar. Üç polis yaralanıyor. 

Polisler Trabzon‟daki hastaneye acilen gönderilirken ateĢ açanlar kaçıyor. Emniyet karakolunun 

yanında lise, dolayısıyla karakolun yanında bu olay meydana geliyor. Durumu Sayın Valimize 

arz ettim. Vali Bey, Belediye BaĢkanı, Emniyet Amiri, Jandarma Komutanı parti baĢkanlarını, 

olaya sebebiyet verenlerin babalarını Kaymakamlıkta akĢam saat 17.de toplamamı emretti. 

Kendisinin de geleceğini söyledi. Hemen ilgilileri haberdar ettik. Toplandık. Sayın Valimiz 

konuĢmasında “Siz çocuklarınızın nerede olduğunu biliyorsunuz, bize söyleyin adalet önüne 

çıkaralım, adalet cezasını versin” dediğinde bir baba söz aldı. “Vali Bey, vallahi inan ben 

çocuğumun nerede olduğunu bilsem size teslim etmeden, ben kendi ellerimle öldürür, cezasını 

veririm” demiĢti. Bu olayı hala unutamam 12 Eylül öncesi baba evlada, kardeĢ kardeĢe düĢman 

edilmiĢti.  

Akaryakıt dağıtımından Ģikâyet devam ediyor. Ġstasyon sahibine akaryakıt geldiğinde 

haber ver. Benim nezaretimde dağıtacağız dedim. Akaryakıt gelmiĢ. Ġstasyon alanına gittiğimizde 

büyük bir izdiham vardı. Yolun iki tarafında iki üç Ģerit sıra oluĢmuĢ, tüm taĢıtları saydırdım, 

gelen akaryakıta göre fırınlara, resmi kurumlara verilecekleri düĢüp, kalanı mevcut araçlara göre 

taksim ettim. Hangi araç kaç litre mazot, benzin alacak belirledim. Önce istasyon alanındakilere 

verdirdim. Alanı boĢalttım. Daha sonra polislere bir sağ, bir sol taraftaki sıradan araç alacaksın 

dedim ve uygulama çok güzel devam ederken iki taksi, polisin dur iĢaretine aldırıĢ etmeden, 

pompaya yanaĢtı. Baktım ki bizim köy muhtarlarından birisi “muhtar bak burada bir düzen 

kurduk kargaĢa önlendi. BaĢta sizin uymanız gerekir” dedim. Muhtar “hastam var, Trabzon‟a 

götüreceğim” dedi. Araçta kimse yoktu. “O zaman yan tarafta sağlık ocağı var, hastanın sevk 

belgesini getir, yeterli benzini verelim” dedim. “Muhtar bağırıp çağırmaya baĢladı Ben üç yüz 

nüfusu temsil ediyorum. Ben muhtarım alırım akaryakıtı, kimse engel olamaz. Biz çok 

kaymakam gördük geçirdik” dedi. Muhtar çizgiyi aĢtı. Oradaki polislere alın bunu desem, iki 

polis ancak alandaki düzeni sağlıyordu. Ġstasyon bürosuna giderek telefonla takviye polis istedim. 

Karakolun mevcudu toplam 10 u geçmez. Polis ekibi gelinceye kadar muhtar kaçtı. Neticede 

polis muhtarı arayarak bulup yakaladı. Karakola götürdüler, gerekli soruĢturma yapılırken bende 

karakola gittim. Mesai bitmiĢti. Savcı beyi bilgilendirdik. Ertesi gün adliyeye evrakları ile birlikte 

getirilmesi istendi. O arada ilçenin ileri gelenleri telefon açıyorlar, muhtarın bırakılmasını 

istiyorlardı. Hatta ilçenin hâkimi bile karakola gelip ricada bulunmuĢtu. Biz görevimizi en iyi 

Ģekilde yapma azim ve kararlılığı içindeyiz. Bizim yetkimizin olmadığını, adli makamların karar 

vereceğini söyleyip, emniyet baĢ komiserine de gerekli tembihatı yaparak karakoldan hâkim 

beyle birlikte ayrıldık. Hâkim beyin evi,  bizim lojmana çok yakındı. AkĢamları karĢılıklı 

misafirliğe gidiyorduk. O akĢam hâkim bey bizi davet etti. Onlarda otururken gece bekçisi 

emniyet BaĢ komiserinin, sağlık ocağına sevk yazısını getirdi. Yarım saat geçmeden üç günlük 
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raporunu bekçi getirince, “BaĢ Komiser görevinden ayrılmasın, ben geliyorum” dedim. O sırada 

jandarma komutanını telefonla istedim. Tekrar karakola gittik. Hâkim beyde bizimle geldi. BaĢ 

komiser ayrılmıĢtı. Polislere ne oldu diye sorduğumda “Ġlçenin ileri gelen kiĢileri karakola 

geldiler, baĢ komisere muhtarın bırakılması için ısrar ettiler” “BaĢ komiser bıraksam kaymakam 

hakkımda iĢlem yapacak, bırakmasam siz zorluyorsunuz deyip, hasta olduğunu söyleyerek, sevk 

kâğıdı düzenletip ayrıldı.” Dediler. Gece saat 23 olmuĢtu. O saatte Sayın Valimizi arayıp, bilgi 

verdim. “Jandarma marifetiyle emniyet karakolunda tedbir alıyorum” dedim. Önceki Valimiz 

ayrılmıĢ, yerine rahmetli KurtuluĢ ġĠġMANTÜRK atanmıĢtı. Vali Bey “Neden adliyeye intikal 

ettirilmedi” dedi. Bende “Mesai saatlerinde soruĢturması yetiĢtirilemedi” dedim. Ertesi gün 

muhtar mahkemeye çıkarıldı ve tutuklandı. Kaymakam muhtarı içeri attırmıĢ söylentisiyle, ilçede 

yer yerinden oynuyordu. Ġki gün muhtar tutuklu kaldı. Büyük olay oldu. Daha sonra bir üst 

mahkemeye itiraz ettiler. Bana serbest bırakmam için rica eden kıdemli hâkim kendisi serbest 

bıraktı. Tutuksuz yargılanması devam etti. Aralık ayı sonuna doğru vekâlet görevimiz kalktı. 

Tekrar Kayseri Valiliğine döndük.  

Kayseri‟de kıĢ Ģartları çok çetin, Rize‟de hiç soğuk yoktu. Bir gece D.S.Ġ. 

Misafirhanesinde Maiyet Memuru Mustafa KARSLIOĞLU ile birlikte kalıyoruz. Foil-oil 

olmadığı için kaloriferler yanmıyor. ĠkiĢer battaniye verdiler. Ġl Kömür müdürünün küçük bir 

elektrik ocağıyla biraz ısındık. Elektrikler söndü. Camlar buz gibi, dondurucu soğuk var. 

Pijamanın üstüne kazakları giyerek çifte battaniye ile yattık. Sabahleyin kalktığımızda Mustafa, 

paltosunu giymiĢ vaziyette yataktan kalktı. Meğer gece çok üĢüyünce kalkıp paltoyu da giyinip 

yatmıĢ. Bir daha ben misafirhanede kalmadım. Akrabaların evinde kalırken Çamardı Kaymakam 

vekilliğine tayin oldum. 

ġubat ayında kıĢ günü, Niğde‟ye gittim. Land Rover Jeeple Çamardı Ġlçesine vardım. Ben 

bekliyorum ki Çamların arasında bir yer göreceğim. Meğer hiç çam ağacı kalmamıĢ her tarafta 

elma ağacı vardı. Kaymakam Vekili Veterinerden görevi devraldım. AkĢam beni yemeğe aldı. 

Çok mutaassıptı. EĢi yiyecekleri bir tepside içeri uzattı. Kendisi getirmedi. Yemek yedikten sonra 

ayrıldım. Sağlık ocağının eski bir lojmanını bizim kalmamız için hazırlamıĢlar. Sabah 

kahvaltısını sağlık personeli ile birlikte yaptık. Hafta sonu Land Rover jeeple Kayseri‟ye gidip 

eĢimi ve oğlumu da getirdim. Lojmana yerleĢtik. Yarım ton kömür satın alarak kıĢı geçirmeye 

çalıĢtık. Baharda çok yağıĢ oldu. Ġlçe ziraatla geçimini sağlıyor. Sel her tarafa zarar verdi. Bizzat 

ekip baĢında köy köy dolaĢarak hasar tespiti yaptık. Bir köyde vatandaĢ meraya ev yapmıĢ. 

ġikâyet edildi. Meralar, amacı dıĢında kullanılamayacağı Devletlin hüküm ve tasarrufunda 

olduğu için 5917 sayılı Kanuna göre Men kararı verdim. Men kararı infaz edilince men ettiğim 

Ģahıs tüm köylüyü, önceden meraya ev yaptılar diyerek Ģikâyet etti. Çok zor durumda kaldım.  

Jandarma komutanı uzatmalı baĢ çavuĢ emekliliği gelmiĢ, bizde Kaymakam adayı 

olduğumuz için asayiĢ saatine bazen geç geliyor, bazen gelmiyor. Her gün saat 11 de hazır 

bulunmasını istedim. Jandarma komutanının makam odası alt kattaydı. Bazen kapıyı açıyor, 

asayiĢ berkemal diyor. Bir emir olup olmadığını sorup, gidiyordu. Bir gün asayiĢ saatinde 

komutan bey “AkĢamları silah sesleri geliyor, bunları tespit edip yakalayamıyor muyuz?” 

sorusunu sorduğumda “Efendim anayoldan geçerken, ilçe çıkıĢında silah atıp, kaçıyorlar.” 

DemiĢti. Sonradan öğrendim ki komutan evinde içip, kafayı bulunca kapıya çıkarak, Ģarjörü 

boĢaltıyormuĢ.  

Sağ-sol olayları gittikçe tırmanıyor. Çorum‟da, KahramanmaraĢ‟ta çok üzücü olaylar 

meydana geliyor. Korku ve endiĢe had safhaya ulaĢmıĢ.19 Mayıs Atatürk‟ü anma Gençlik ve 

Spor Bayramında bizzat konuĢma yaptım. KonuĢmama, Namık Kemal‟in ―Vatanın bağrına 

düĢman dayamıĢ hançerini, Yok mudur kurtaracak bahtı kara maderini‖ sözü ile heyecanlı 

ve gür bir sesle baĢladım. Herkes ĢaĢırmıĢ ve çok heyecanlanmıĢlardı. KonuĢma metni aĢağıda 
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sunulmuĢtur:  

 

Vatanın bağrına düĢman dayamıĢ hançerini,  

Yok mudur kurtaracak bahtı kara maderini… 
 

Sevgili öğrenciler, değerli Çamardı Halkı;  

I. Dünya savaĢında yenik düĢünce yurdumuz düĢmanlarca parsellenmiĢ. Ġç hainler 

iĢgalcilerle iĢbirliği yapmaya baĢlamıĢlardı.  

Bir taraftan yüzyıllarca Türk VatandaĢı olarak yaĢamıĢ, Türk topraklarının bütün 

nimetlerinden yararlanmıĢ olan azınlıklar, Türk topraklarının iĢgalciler arasında 

paylaĢılması, bir an önce Türk Milletinin yok olması amacıyla tüm gayretlerini sarf ediyor, 

bir taraftan da bu yıkıcı eylemlere paralel olarak padiĢah ve yandaĢlarının da üyesi 

bulunduğu zararlı dernekler, yer yer ayaklanmalar çıkararak iĢgal dıĢında kalan Anadolu 

Topraklarının da paylaĢılması için yoğun çaba gösteriyorlardı. 

   Milleti savaĢa sürükleyenler kendi canlarının kaygısına düĢerek kaçmaya baĢlıyor, 

padiĢah Ģahsını ve saltanatını koruyacak tedbirlere baĢvurarak kurtuluĢu Ġngiliz 

Himayesinde, bazı aydınlarda Amerikan Mandasında arıyordu.  

Bu korkunç durum karĢısında, Türk Milleti ĢaĢkına dönmüĢtü. Yurdumuz üzerine 

kara bulutların çöktüğü bir ortamda, Mustafa Kemal vatanını düĢmanlardan kurtarmak 

amacıyla Bandırma Vapuru ile Ġstanbul‘dan hareket ederek 19 Mayıs 1919 günü 

Samsun‘da Anadolu ya ayak basmıĢ ve Ġstiklal savaĢını baĢlatmıĢtır.  

Doğuda toplanan Erzurum ve Sivas Kongrelerinin kararı, düĢmanların yüzüne bir 

tokat gibi patlamıĢtı. ― Ya Ġstiklal Ya Ölüm‖  

1. 2. Ġnönü, Sakarya BaĢ kumandanlık Meydan savaĢları ve Ulusumuzun kesin zaferi 

sonunda halkımız yeniden diriliyor. Cumhuriyet ilan ediliyor ayrıca ekonomik, sosyal, 

hukuk, kültür alanında ve çağdaĢ medeniyet yolunda büyük adımlar atılıyor. Halkımız 

emperyalist Devletlerin, bölüp parçalayıp yönetme oyunlarına kesinlikle gelmeyecek, tek 

vücut olarak, sömürme ve yok etme emelinde olanlara hak ettikleri dersi yeniden verecek 

ve atılan adımları devam ettirecektir. 

 Hepinizin Bayramını kutlar, saygılar sevgiler sunarım.  

  

Ağustos ayı içinde altı aylık Kaymakam vekilliği görevimiz sona erdi. Kayseri Valiliğine 

döndüm.  

Dernekler Kanunu konusunda kaymakamlık tezi hazırlamaya baĢladım. 30 Ağustosta 

orduevinde garnizon komutanının kabul törenine gittiğimizde subaylar saat 20 haberlerini pür 

dikkat dinliyorlar, yorum yapıyorlardı. Ġç Anadolu‟nun merkezi Kayseri‟de bile, akĢam mesai 

biter bitmez vatandaĢlar koĢarak karanlığa kalmadan evlerine gidiyorlardı. Her evin kapısına çift 

demir kapı yapılmıĢtı. Televizyon seyri bile koltukta oturarak mümkün değildi. AteĢ açarlar 

korkusuyla, yerlere yatarak televizyon seyrediliyordu. 12 Eylül sabahı kalktım, vilayete 

gideceğim. Yürüyerek dolmuĢ durağına vardım. Ortada kimseler yoktu. Bu sessizlik neden diye 

bende kuĢkulanmıĢtım. Birisini çevrede görünce ne olduğunu sordum? “Sıkıyönetim ilan edildi. 

Sokağa çıkma yasağı var” dedi. Tekrar eve dönüp radyoyu açtığımızda sürekli Milli Güvenlik 

Konseyinin bildirileri yayınlanıyordu. Ertesi gün sokağa çıkma yasağı gündüz kaldırıldı. Olaylar 

birden durdu. Belediye baĢkanları görevden alındı. Beni de Talas Bucağına bağlı BaĢakpınar 

Belediye BaĢkanı olarak görevlendirdiler. Vilayetteki müdürlere daha büyük Belediyeleri 

vermiĢlerdi. Bu durum çok ağrıma gitti. Çıkıp Valiye durumu arz etmeyi düĢündüm. Vali 

Yardımcıları vazgeçirdiler. Neyse ki iki ay sonra Belediye BaĢkanının çok çalıĢkan olduğunu, 
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kısa zamanda belediye binasını, fırın ve yol düzenlemeleri gibi çok güzel çalıĢmalar yaptığını 

rapor ettim. Sıkıyönetim komutanı eski belediye baĢkanını göreve iade etti. Bende yeniden 

Vilayete döndüm. Dernekler Kanununun ne olacağı meçhul olunca, tez konusunu değiĢtirdim. 

5917 sayılı Gayrimenkule Yapılan Tecavüzün Def-i hakkındaki Kanuna göre uygulamaları 

seçtim. O arada Mülkiye MüfettiĢi ġükrü SAMUR‟UN refakatinde teftiĢ stajına görevlendirildim. 

ġeref Nur OKTAY‟DA benimle birlikte görevlendirilmiĢti. Çorum Ġskilip Merkez ve 

kasabalarının teftiĢinde bulunduk. Özel Ġdarenin bir odasında hastaneden getirttiğimiz yataklarda 

yattık. Soğuk kıĢ günleri kömür sobasıyla ısındık. Ocak ayında UĢak ili teftiĢine gittik. ġubat ayı 

sonunda üç aylık teftiĢ stajı doldu. Kayseri Vilayetine tekrar döndüm. Mart ayında Ankara‟ya 

Kaymakamlık kursuna gittik. Talebelik tekrar baĢlamıĢtı. Sivil Savunma Misafirhanesinde Halit 

DEVECĠ ile aynı odada kaldık. Sabah yürüyerek Bakanlığa gidiyoruz. Giderken bakkaldan 

Atatürk Orman Çiftliği sütlerinden bir ĢiĢe alıyoruz, yarısını ben, yarısını Halit DEVECĠ 

içiyordu. Kahvaltımız süt içmekti. Öğleyin Bakanlıkta yemek yiyoruz. Çevredeki lokantalarda 

akĢam yemeğini yiyoruz. Günler süratle geçiyor, aldığımız kurs notları üzerinde sürekli 

çalıĢıyoruz, kurs sonunda önce yazılı sonra sözlü sınava tabi tutulacağız. Nihayet dört aylık 

kaymakamlık kursunu baĢarıyla tamamladık. Kaymakamlık mezuniyet törenine eĢ ve 

çocuklarımızla birlikte katıldık. Kura da EskiĢehir Seyitgazi Ġlçesini çektim. Daha askere 

gideceğiz. Memleketten uzaklaĢmayalım düĢüncesi ile Kayseri Sarıoğlan‟ı çeken Mehmet 

DEMĠREZER ile karĢılıklı dilekçe verip, becayiĢ yaptık. Staj yaptığım ilde aynı zamanda, kendi 

ilçemin komĢu ilçesinde Kaymakamlık yapacaktım. Çok seviniyordum.  

 
4) SARIOĞLAN ĠLÇESĠNEDE ĠLK ASĠL KAYMAKAMLIĞIM 

 

Sarıoğlan Ġlçesinde 1981 yılı Ağustos ayında göreve baĢladım. Yeni bir hükümet konağı, 

tepebaĢında küçük bir lojmanı var ama acilen onarılması gerekiyordu. DemirbaĢları hemen 

hemen hiç yoktu. Mevcutlarda kırık ve yanıktı. Ġlçenin temel sorunu susuzluk içme suyu yok. 

Mahalle çeĢmelerinden taĢıma ile su getiriliyor. Ġlçe merkezinde Atatürk büstü ve heykeli yok. 

Bayramlarda lisenin bahçesindeki büstün önünde çelenk konuluyormuĢ. Ġlk iĢimiz hükümet 

konağı önüne Atatürk büstü inĢa etmek oldu. Belediye BaĢkanı Aziz ġAHĠN‟LE Kayseri Sanat 

Okuluna büst sipariĢi verdik. Orijinal taĢ ve mermerlerle kaidesini yaptırdık. Projesi tamamen 

bana aitti. 29 Ekim Cumhuriyet Bayramında açılıĢını yaptık. Çelenkleri hükümet konağı 

önündeki Atatürk büstüne koymaya baĢladık. Temel sorun içme suyu 18 km uzaklıkta, su 

getirilmesi için proje yapılmıĢtı. Müteahhit baĢlangıç ta çok hızlı bir Ģekilde iĢe baĢladı. Mercedes 

araba ve bayan Ģoförü ile Ankara‟dan gelip, gidiyor. ĠĢe kaynaktan baĢlayacağına, ilçeden 

baĢladı. Atatürk‟ün doğumunun 100. yıl etkinlikleri yapmaya çalıĢıyoruz. 100. yılda Atatürk 

büstü yapmıĢtık. Öğretmenler lokalini 24 Kasım Öğretmenler gününde açtık. 100. yıl meyve 

fidanlığı projesini Eski Sarıoğlan yerleĢim merkezinde gerçekleĢtirmeye çalıĢıyoruz. Yer düzenli 

olmadığı için Valilikten aldığımız dozerle yaklaĢık 1 aylık çalıĢmayla tesviye iĢini tamamladık. 

Çevresini dikenli tel ile çevirdik. Baharda meyve fidanı dikmeye hazır hale getirdik. Atatürk‟ün 

doğumunun 100. yılında düzenlenen törende aĢağıdaki konuĢmayı yaptım; 

      

Cumhuriyetimizin kurucusu, Büyük Devlet adamı, Kahraman asker, Ulu 

Önderimiz Kemal Atatürk‘ün doğumunun 100. yılı dolayısıyla; Türk devriminin 

Türk ve insanlık tarihi içindeki yerini ve önemini büyüklüğünü, bütünleĢtiriciliğini, 

Milliyetçiliğini, laiklik ve eğitim anlayıĢını Atatürk‘ün milli bağımsızlık 

hareketindeki öncülüğünü, dünya görüĢünü, insanlık anlayıĢını ve barıĢçılığını 
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devlet adamlığı niteliklerini belirtmek yaymak yaĢatmak amacıyla ülkemizde olduğu 

gibi ilçemiz mülki sınırları içerisinde de kutlama komitesince konferanslar tertip 

edilmiĢ, yıl boyunca öğrenciler arasında Ģiir, kompozisyon, resim ve spor yarıĢmaları 

düzenlenerek okuma yazma seferberliği ve yurt topraklarını ağaçlandırma 

çalıĢmalarına ağırlık verilmiĢ olup, bu çalıĢmalara halen devam edilmektedir.  

Komitemizce eski köy yeri bölgesinde belediyenin 88.5 dekarlık arazisinin 100. Yıl 

Örnek Meyve bahçesi olarak 1.045.000 liralık projesi yapılmıĢ ve bu proje kutlama 

koordinasyon kurulumunda tasvibini kazanarak 704.500 lira yardım gönderilmiĢtir. 

Ayrıca 340.500 liralık mahalli katkıyla desteklenecektir. Projenin baharda 

tamamlanması için yoğun çaba gösterilmektedir. Proje gereğince toplam 1800 adet 

çeĢitli meyve fidanı dikilecektir, dikilen fidanlar yaklaĢık olarak 4 yıl sonra meyve 

verebilecek duruma geleceğinden yılda 5 milyona yakın ekonomimize katkısı 

olacaktır. Ayrıca bayram ve törenlerde yokluğunun acısını daha çok hissettiğimiz 

Atamızın büstünü inĢa ederek, doğumunun 100. yılında ilçemizin ve yeni hükümet 

konağımızın en önemli eksikliğini de tamamlamıĢ oluyoruz.  

Atatürk tam bir asker ve kendisini Dünya uluslarına kabul ettirmiĢ büyük bir devlet 

adamıydı. Onun ilkesi yurtta ve uluslararası toplumda barıĢ içinde yaĢamaktı. 

Cumhuriyetçilik, Milliyetçilik, Halkçılık, Devletçilik, Laiklik, Devrimcilik tam 

bağımsızlık, ulusal egemenlik ve medeniyetçilik ulu önderimizin temel ilkeleriydi.  

Büyük Önderimiz az zamanda ekonomik, sosyal, kültürel hukuk alanında ve 

çağdaĢ medeniyet yolunda büyük adımlar atmıĢtır. Ulusumuz için en iyi hareket bu 

büyük önderi bütün düĢünce fikir ve ilkeleriyle tanımak ve onun izinden gitmektir. 

Atatürk yılının Ulusumuza barıĢ ve mutluluk getirmesini dilerken Ulu Önderimizin 

manevi huzurunda saygı ile eğilir. Saygılar sunarım.        

           

 

 Köye Hizmet Götürme Birliğini harekete geçirdim. ġırnak‟tan kömür getirip dağıttık. 

Adana‟dan odun getirip piyasa fiyatının 1/3‟ünden daha düĢük fiyatlarla resmi kuruluĢ ve halka 

satıĢını yaptık. Elde ettiğimiz parayla Çorum‟dan kiremit, Sivas‟tan çimento getirdik. Her köye 

50–100 torba çimento vererek, taĢı kumu iĢçilik ve ustalığı köylüden çimentosu bizden 

parolasıyla tüm köy ilkokullarının, mezarlık ve camilerin ihata duvarlarını yaparak, köy ve 

kasabaları daha düzenli hale getirdik. Okuma yazma seferberliğini baĢlattık. Gece 24.00‟e kadar 

kasaba ve köylerde okuma yazma öğretmeye çalıĢtık. 

             Gemerek Ġlçesi Kaymakamı Osman Nuri ÇOBANOĞLU, çok takdir ettiğim bir Mülki 

Ġdare Amiriydi. Gaziantep ve Ġzmir'de de birlikte çalıĢma imkânımız oldu. Bilgi ve yeteneği ile 

Valiliği hak eden bir meslektaĢımızdı. Kendi Ġlçemizin Kaymakamı olması sebebiyle daha 

samimi iliĢkilerimiz oldu. Ailece gider gelir görüĢürdük. O dönemde Cumhuriyet Savcımız 

Müjdat SARAÇ, hâkimimiz Emin ġAMAN'DI, Müjdat Bey EMET'E tayin olunca Nüzhet EKE 

savcı olarak geldi. Belediye BaĢkanı Aziz ġAHĠN, Avukat Ayhan DOĞAN'LA Ailece çok güzel 

diyalogumuz oluĢtu. Beraber olduğumuz ortamlarda, Hâkim Emin ġAMAN'A çiğ köfte 

yaptırıyorduk. Hâkim Bey Türk Sanat Müziğinden' Sesinde ġarkısı AĢkın Figan Olup Gidiyor 

Bahara Ermedi Mevsim Hazan Olup Gidiyor'  Ģarkısını kafasını sallayarak çok güzel söylerdi. 

Ġbrahim TATLISES'Ġ dinlerken, Savcı Bey ''URFA'NIN giriĢine ĠBRAHĠM TALISES tabelası 

dikilmelidir'' derdi Gemerek Kaymakamı ilçe protokolü olarak bizi Sızır Elektrik Santraline davet 

ederek ağırladılar. Bizde onları Karaözü Bağlarında pikniğe davet ederek en iyi Ģekilde 

ağırlamaya çalıĢtık. KomĢu Ġlçemiz Bünyan Kaymakamı Selahattin EKREMOĞLU' idi onunla da 

ailece samimi diyalogumuz oluĢtu. KarĢılıklı gider, gelirdik. Aliağa Kaymakamıyken oda 
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Bornova Kaymakamlığına atanmıĢtı. Yıllar sonra yine görüĢtük. YeĢilhisar Kaymakamı Mehmet 

SEYMAN, Sarız Kaymakamı Dursun Ali ġAHĠN, Felahiye Kaymakamı Mülkiyeden devrem 

Mustafa GÜNĠ'ĠDĠ, Hâkim, Savcı ve Belediye BaĢkanıyla KıĢ günü ziyarete gittik. Yemeğe davet 

ettiler, gecikince dönüĢte kar yağıĢı baĢladı, yol kapanmak üzereyken, güçlükle dönebildik. Üç 

Kaymakamla, Ġstanbul‟da yine karĢılaĢtık. Mevlit ÇETĠNKAYA, Tomarza, Hasan Hüseyin CAN 

Yahyalı ilçesi kaymakamıydı. Mevlit Bey ileride Kayseri'ye Vali oldu. Vali Yardımcıları; Cemal 

TEKAY toplantıyı baĢlatırken Ġl Ġdare ġube BaĢkanlarına, „Ağalar hoĢ geldiniz‟ derdi. Uzun 

çizmeler giyer, bastonla dolaĢırdı. Esat YETĠġĠR Beyoğlu Kaymakamlığından gelmiĢti. Nerede 

karĢılaĢsan, Beyoğlu Kaymakamıyken diyerek baĢlardı anılarını anlatmakla bitiremezdi. ġerif 

AġKAR, Yılmaz CEVAHĠROĞLU, Edip EREN, Cemal ERYAVUZ‟DA diğer sevilen vali 

yardımcılarıydı. Vefat edenlere Allahtan rahmet, YaĢayanlara sağlıklı uzun ömür dilerim. 

            Karaözü Kasabasından sonra devam eden Ebulhayır, Gaziler ve Alamettin grup yolunun, 

Karaözü Ebulhayır arasındaki dik rampada yağmur yağdığında araçlar kayıyordu. Köy Hizmetleri 

Ġl Müdürüne telefonla bildirip, kumlanmasını istedim. Müdür bey tamam yapacağız dedi. 

YağıĢlar baĢlayınca kasım ayında yine aradım yine yapacağız dedi. Aralık ayında araçlar yolda 

kalmaya baĢlayınca yine Müdürü aradım. Bu sefer ekipleri yıllık izine ayırdık artık seneye 

yaparız cevabını verince hemen Valimiz Sayın Fevzi YETKĠNER'Ġ telefonla arayarak geliĢmeleri 

anlattım. Ġzine ayrılanlar göreve çağrılarak, ertesi gün kumlama ekibi yolda çalıĢmaya baĢladı. 

Hafta sonu ekiplerin çalıĢmasını yerinde görmek üzere yola çıktım. ġahruk Köprüsüne 

yaklaĢtığımda hızla gelen Köy Hizmetleri kamyonuyla karĢılaĢtık. Kamyon Ģoförü indi 

ağlayarak, dizlerine vurarak kepçe operatörünün Karaözü çıkıĢındaki köprüden aĢağı 

yuvarlanarak kepçenin altında kalarak vefat ettiği acı haberini verdi. Doğru olay yerine 

gittiğimizde maalesef dik yokuĢta çamur sebebiyle kepçe kaydığında, operatör atlayınca kepçenin 

altıda kalarak vefat etmiĢti. ÇalıĢma ortamı mateme döndü. Vicdani muhasebe yapmaya 

baĢladım. Vali Beye söylemesem bu olay olmayacaktı. Ama ben görevimi yaptım. Her gün köy 

otobüslerinin gelip geçtiği bir güzergâhtı. Ya otobüs çamurda kayıp dereye uçsa çok sayıda ölü 

ve yaralı olabilirdi. Olaya çok üzüldüm ama vicdanen ben sorumlu değildim. Kurak havalarda bu 

grup yolu kumlamayan Köy Hizmetleri Ġl Müdürlüğü yetkilileri sorumlu olması gerekirdi. Ġlçe 

genelinde ailesine yardım kampanyası baĢlattım. Kısa zamanda nerdeyse bir ev alacak miktarda 

yardım toplandı. Kayseri'de ikamet eden eĢini ziyaret edip, baĢsağlığı dileyerek, banka cüzdanı 

verdim Acılarını hafifletmeye çalıĢtım. Çok sevinmiĢlerdi. 

 

            5)  VATANĠ GÖREV 

 

1982 Mart ayında kısa dönem askerliğimi yapmak için Antalya Avcı Er Eğitim Taburuna  

gittim. Eski kirli bir takım elbise verdiler. Giyindim ama eski olması önemli değil, kirli olması 

baĢta moralimi çok bozdu. Görevli askere söyledim biraz daha az kirli olanını verdi. Ġlk sabah 

koğuĢ kalk komutuyla derin uykudayken yataktan ayağı fırladık. Ġlk bir ay Kaymakam olduğumu 

gizledim. En çok hoĢuma giden kahvaltıdan sonra sabah sporuydu. Açık havada marĢ söyleyerek, 

koĢuyoruz. Daha sonra kültürfizik hareketleri yapıyoruz. On dakika mola çok hoĢ ve 

dinlendiriciydi. AkĢam yemeği hoĢumuza gitmezse, para sorunu yoksa ayran ve meyve suyu, 

köfte ekmek veya döner ekmek çok lezzetli geliyordu. Arkasından arkadaĢlarla bir demlik çay 

alıp içmek çok daha zevkliydi. Her gün nöbet tutuyoruz. On beĢ günde bir mutfak veya 

yemekhane görevi geliyor. Bazen soğan soyuyoruz, bulaĢık yıkıyoruz, bazen de yemek dağıtımı 

veya yemekhane temizliği yapıyoruz. Hatta un çuvalı bile taĢıdık. Çevreyi yavaĢ yavaĢ tanımaya 

baĢladık. Bizim bölükte eski Ġstanbul Milli Eğitim Müdürü Ömer BALIBEY‟DE vardı. BaĢka 

bölüklerde Kaymakam Raif ÖZENER ve Vahap DĠYARBAKIRLI meslektaĢlarımız olduğunu 
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öğrendim. Ara sıra onlarla görüĢüyordum. Raif ÖZENER posta ve yazı iĢlerine bakıyor, rahattı. 

Bölükteki haksız davranıĢlar ve uygulamalara çok üzülüyordum. Bazı askerler nöbetten, bazıları 

spordan, bazıları verilen görevlerden askeri tabirle arazi olmaya çalıĢırlardı. En çok kızdığım 

davranıĢlardan birisi her tarafta çöp sepeti olmasına rağmen sigara içenler, izmaritlerini söndürüp 

çöpe atmaz, rast gele savururlardı. ĠĢin ilginç tarafı ertesi gün mıntıka temizliğinde özellikle 

dikkat ederim, o izmaritleri sigara içmeyenler toplar. Ġçenler yine mıntıka temizliğinde de arazi 

olurlardı. Askerlik anıları anlatmakla bitmez ama ben iki anımı burada arz etmek istiyorum;  

Birincisi, taburdan dıĢarıyı telefonla aramak Ģehir içi jetonla, Ģehirlerarası postaneye kayıt 

veriliyor, posta memuru görüĢtürüyor. Ücretini ödüyorsun. ArkadaĢlar Erzurum‟u arıyor. 1.500 

lira, Kars‟ı arıyor 2.000 lira ödüyor. Bu rakamlar asker için çok önemli bir para, bu durumdan 

yakınanlar had safhada, bende KaĢ‟ta Orman ĠĢletme ġefi amcaoğlunu aradım.  PTT memuru 

ücretinin 455 lira olduğunu söyledi. Ödedim ama bana çok yüksek geldi. Bir demlik çay 

zannedersem 50 lira idi. Sarıoğlan‟da telefon görüĢme etiketlerini kontrol ederdim. Ġl içi 

görüĢmeler 50–75 lira arasında olurdu. AkĢam istirahat sırasında P.T.T Merkezini jetonla aradım. 

Sarıoğlan Kaymakamı olduğumu ve taburda askerlik yaptığımı söyleyerek, “…. Saatinde KaĢ‟la 

telefonla görüĢtüm. Ücretinin ne kadar tuttuğunu öğrenmek istiyorum” dedim. Merkezdeki 

memur kayda baktı. 145 lira dedi.310 lira fazla alınmıĢ. Ertesi gün taburdaki P.T.T memuruna 

gittim. Ben dün telefonla görüĢmüĢtüm 455 lira aldığınız, makbuzunu veya alında belgesini 

istiyorum dediğimde P.T.T Memuru “ġimdiye kadar kimseye vermedik, vermiyoruz.” Dedi. 

Kaymakam olduğumu harcamalarımı belgelediğimi vermek zorunda olduğunu söylediğimde, 

söylenerek belgeyi verdi. Bu durum üzerine akĢam Antalya P.T.T. Müdürünü telefonla aradım.” 

Durumu anlattım. O da ĢaĢırdı. Ben Ģikâyetçi olacağımı Merkezdeki kaydın değiĢtirilmemesi için 

el koymanızı istiyorum”. Dedim. Tamam, Kaymakam Bey dedi. Bölük komutanına çıkıp durumu 

anlattığımda olmaz böyle Ģey dedi. Ġnanmadı. Daha sonra tabur komutanı yardımcısına arz ettim. 

Nihayet Ģikâyetim kabul gördü. Bir hafta sonra P.T.T müdürü tabura gelip soruĢturma yaptı. 

Özellikle Erzurum, Kars gibi uzak Ġllerle görüĢen askerlerin ifadesine baĢvurdular. Asker 2000 

lira ödemiĢ. Kayda 200 lira geçmiĢ. 1500 lira ödemiĢ, kayda 150 lira geçmiĢ. Benim belge zaten 

somut bir suç delili niteliğindeydi. Meğer P.T.T. Memurunun eĢi merkezde görevliymiĢ. 

KarĢılıklı paslaĢarak kayıtları düĢük gösterip, kayda giren paranın 10 katını cebe atıyorlarmıĢ. 

Böylece köĢeyi dönmüĢler kimsenin haberi yok. Hemen P.T.T Memurunu taburdan aldılar. Bu 

olay beni taburda meĢhur etti. Sarıoğlan Kaymakamı P.T.T Memurunun yolsuzluğunu ortaya 

çıkartarak, sürdürmüĢ. Söylentileri dalga dalga yayıldı.  

Ġkinci anım; her hafta Ģehir dıĢına otobüsle atıĢa gidiyoruz. Belediyenin resmi otobüsleri 

geliyor, herkes otobüse binerken 1.000‟er lira veriyor. KarĢılığında bilet yok. Otobüs kırk 

kiĢilikse ayakta ağzına kadar dolduruluyor. Bu olay benim dikkatimi çekti. Antalya Belediye 

Otobüs ĠĢletme Müdürünü jetonlu telefon makinesinden aradım. “Kendimi tanıttım, olayı 

anlattım. Müdür toplu bilet kesiyoruz diye geçiĢtirmeye çalıĢtı. Ben kırk kiĢilik otobüse 80 kiĢi 

bindiriliyor. Size kırk kiĢilik makbuz kestirseler aksini nasıl ispat edeceksiniz.” Dedim. Ġkna 

oldu. “Tamam, gerekli tedbiri alacağız” dedi. Ertesi hafta bilet sistemi getirildi. Tüm askerler 

sıraya girip bilet almaya baĢladılar. Verdiği paranın nereye gittiğini düĢünmeyen 5 dakika sırada 

beklemeye tahammül edemeyenler bu da nerden çıktı, diyerek feryat etmeye baĢladılar. Bu 

olaydan sonra jetonla dıĢarıyı aramak yasaklandı.  

EĢim, Oğlum ve KardeĢim Necati askerlik bitimine bir hafta kala beni ziyarete geldiler. 

Antalya‟da Gümrük Muhafaza Memuru hemĢerimiz ġadi TOSUN bizi hafta sonu iki gün evinde 

misafir etti. Tekrar ben tabura döndüm. EĢim ve Oğlum, KardeĢimle KaĢ‟taki Orman ĠĢletme ġefi 

olan EniĢtenin ve ablamın evine gittiler. Bir hafta sonra tezkereyi alınca bende KaĢ‟a gittim. 

Birkaç gün kaldıktan sonra Sarıoğlan‟a döndük. 
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5) SARIOĞLAN KAYMAKAMLIĞINA DEVAM  

 

Sarıoğlan‟da tekrar Kaymakamlık görevime baĢladım. Ben askerden dönmeden önce içme 

suyu kazı çalıĢmaları sırasında Karaözü kasabasında, vatandaĢlar kazıcı kepçenin önüne çıkıp, 

çalıĢmayı engellemeye baĢlamıĢlar. Kaymakam vekili Doktor ve Jandarma Komutanı olay 

mahalline gittiğinde onları da taĢlamıĢlar. Olaylar büyümüĢ. Vali ve Sıkıyönetim Komutanı 

duruma el koymuĢ. Karaözü Belediye BaĢkanı, Çiftçi Malları Koruma BaĢkanı ve Mahalle 

Muhtarını Kayseri‟ye götürmüĢler. Aradan uzun bir zaman geçmiĢ olmasına rağmen, 

akıbetlerinden hiç haber yoktu. Askerden dönünce böyle bir sorunla karĢılaĢtım. Konuyla ilgili 

Sayın Valimiz ve PaĢamızla görüĢtüm. Adamları serbest bıraktılar ama ilçe merkezi ile Karaözü 

Kasabası arasında gerginlik had safhaya ulaĢmıĢtı. Hatta Karaözü ‟de ve Ġlçe Merkezinde bu 

konuyla ilgili birkaç yol kesme ve adam dövme olayları olmuĢ. Karaözü ‟nün Kayseri‟ye gidiĢi 

mutlaka Sarıoğlan Merkezinden geçiyordu. Bir süre her iki tarafla da görüĢerek gerginliği 

gidermeye çalıĢtım.  

Kasabalar arası bir futbol turnuvası düzenleyerek dostluğu, kardeĢliği pekiĢtirmek, 

olayları unutturmak istedim. Bir tertip komitesi oluĢturduk. Belediye baĢkanları, Jandarma 

Komutanı, Milli Eğitim Müdürü ve Halk Eğitim Müdürünü Komite üyeleri olarak belirledik. 

Yedi tane kupa aldım. 1. 2.3.4. gelen takımlara, gol kralına, centilmen oyuncuya ve centilmen 

takıma kupalar verilecekti. Öğretmenlerden hakemler belirledik. Belediye BaĢkanlarından acele 

bir futbol sahası oluĢturmalarını istedik. Tüm kasabalar futbol sahası oluĢturdu. Çiftlik Belediyesi 

halen oluĢturamamıĢ. Belediye BaĢkanı Mustafa AKKOÇ‟U Kaymakamlığa istedim. “Neden 

saha oluĢturamadığını sorduğumda” “Kaymakam bey bir yer belirledik, vatandaĢ, Reis top sahası 

yapacak diye sürmüĢ, bir baĢka yer daha belirledik onu da sürmüĢler. ġimdi sahibi Almanya‟da 

olan bir yeri tespit ettik. Düzenliyoruz. Sahibine telgraf göndermiĢler ama telgraf gidip gelinceye 

kadar biz maçı yaparız” dedi. Ġlk maç çiftlik kasabasında yapılacaktı. Maç saatinde tüm kahveler 

boĢalmıĢtı. Yediden yetmiĢe herkes futbol sahasının etrafında toplanmıĢtı. Davullar zurnalar 

çalınıyordu. Ben hem sıkı güvenlik tedbiri aldırıyorum, hem de taraflardan olumsuz bir tezahürat 

olursa anında müdahale edilmesi için, Belediye BaĢkanlarının birini sağıma birini soluma 

oturttum. Maç baĢlamadan konuĢma yapıyorum. Turnuvanın amacının sevgi, saygı, barıĢ, 

kardeĢlik, sporu sevdirme, spor yapmayı özendirme olduğunu her takıma kupa verileceğini 

özellikle konuĢmamda vurguluyorum. Ġlk maç çok güzel geçti, herkes çok mutlu oldu. Ġkinci 

hafta Palas Kasabasında maç yapılacak. Orada hiç olay beklemiyorum. Ama gene de sıkı tedbir 

aldırdım. Jandarmalar seyircilerin arasındaydı. Hiç ummadığımız nitelikte karĢılıklı tezahüratlar 

yapılmaya baĢladı. Çiftlik kasabası yemyeĢil olduğundan onlara “Cacıkçılar” diyerek tezahürat 

yapılıyor. Çiftlikliler karĢı tarafa baĢka Ģeyler söylüyor ve Reislere iyi oynayanı alkıĢlasınlar 

talimatını veriyordum. O arada bir gol atıldı. Seyirciler sahaya daldı. Jandarma job kullanmak 

zorunda kaldı. Takımın birisi sahadan çekildi. Hakemler hükmen yenik saydılar. Bu olaya çok 

üzülmüĢtüm. Hiç böyle bir Ģey beklemiyorduk.  

Bir hafta sonra benim asıl endiĢe ettiğim Sarıoğlan-Karaözü maçı olacaktı. Bu sefer daha 

sıkı tedbir aldık. Kurayla Sarıoğlan seyircilerinin ne tarafta seyredeceklerini belirledik. Daha 

uzun bir nasihat konuĢması yaptım. Bir hafta önceki olaylara hepimizin üzüldüğünü ifade ettim. 

Kesinlikle hakaret içeren tezahürat yapılmamasını, takımların ismiyle, rengiyle tezahürat 

yapılmasını, iyi oynayanın alkıĢlanmasını istedim. Gerçekten seyirciler harfiyen söylediklerime 

uydular. En ufak bir olumsuzluk olmadı. Birinci yarıda oyuncular, problem çıkarmaya baĢladılar. 

Hemen hakemlere itiraz ediliyordu. “Bu kitapta böyle yazıyor. Yönetmelikte Ģöyle hüküm var” 
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diyorlardı. Huzurumuza çağırıyoruz, bu müsabakaların profesyonel olmadığını, barıĢ kardeĢlik 

için yapılan müsabakalar olduğunu, hakemlerinde bu iĢi en iyi bilen öğretmenlerden seçtiğimizi, 

hakem kararlarına uymalarını rica ettim. Birinci yarı böylece bitti. Futbol sahasının etrafı panayır 

gibi istediğin her türlü yiyecek içecek satılıyor. Hakemler devre arasında Ģarap veya bira içmiĢler. 

Ġkinci devre baĢladı. Orta hakem gol diyor, yan hakem bayrak kaldırıyor. Bir iki kez bu davranıĢ 

oldu. “ Seyircileri ikna ettik, oyuncuları ikna ettik, en çok güvendiğimiz öğretmenlerden 

oluĢturduğumuz hakemler sorun oldu. Bu turnuvayı burada bitiriyorum.” Dedim. Kararımı 

değiĢtirmem için çok ısrar ettiler ama verdiğim karardan dönmedim.  

16 Mayısta Samsun‟dan gelen Türk Bayrağı karĢılama gününde, atletizm yarıĢması 

düzenledik. Kupaları dereceye girenlere verdik ama bazı atletler koĢu güzergâhının dıĢına çıkıp, 

kestirme yoldan öne geçmiĢ, bu nedenle orada da bazı atletler haksızlık olduğunu iddia ederek, 

itiraz etmiĢlerdi.  

19 Mayıs Atatürk‟ü Anma ve Gençlik ve Spor Bayramında Sarıoğlan‟da aĢağıdaki 

konuĢmayı yaptım; 

Türkiye Cumhuriyetinin Sevgili Gençleri; 

 

Bilindiği gibi 19 Mayıs 1919 günü BaĢkomutan Gazi Mustafa Kemal Atatürk, 

Samsun‘da Anadolu‘ya ayak basarak Amasya, Sivas, Kayseri istikametinde 

ilerleyerek yoğun çaba ve çalıĢması sonucu Türkiye Cumhuriyeti Devletinin 

kuruluĢunu az zamanda BaĢkent Ankara‘da tamamlamıĢtır. 

ĠĢte Türkiye Cumhuriyetinin bağımsızlığının sembolü olan Ģanlı bayrağımız, 

Büyük Devlet Adamı Atatürk‘ün yeni Türk Devletini emanet ettiği gençlik 

tarafından Samsun‘dan yola çıkarılarak O‘nun geçtiği güzergâhtan yoluna devam 

ederek 19 Mayıs günü Ankara‘da CumhurbaĢkanımıza teslim edilecektir. 

Bayrağımızın 16 Mayıs günü ilçemiz merkezine de uğrayarak, Sarıoğlan gençliğinin 

bağrında da ilerlemesinden halkımızla birlikte, sonsuz sevinç ve mutluluk 

duyuyoruz. 

Bugün tarihimizin mutlu bir baĢlangıcıdır. Milletimizin en büyük evladı, ebedi 

önderimiz Mustafa Kemal‘in Anadolu topraklarına ayak bastığı gündür. AltmıĢ dört 

yıl önce Karadeniz‘in coĢkun dalgaları arasında, Bandırma vapurunun Türk 

Ulusuna getirdiği büyük saadeti, bir ideal, bir sevgi ve minnet halinde her zaman 

yüreklerimizde yaĢatacağız. 

ġimdi özgür ve bağımsız bir vatan olarak üstünde dimdik durduğumuz bu aziz 

topraklar O‘nun bize ölmez yadigârıdır. O‘nu Vatanımız kadar sevmek, Vatanımızı 

O‘nun kadar sevmek olmuĢtur. 

 

Ey Yiğit Yurtsever Türk Gençliği; 

 

Özgürlük tarihimizin baĢlangıcı, sizin bayramınızdır. Yürekleriniz vatan sevgisi, 

dimağınız ilim aĢkı, benliğiniz fazilet nuru ile dolu olsun. Bugün sizin bayramınız 

olduğu için bize en büyük bayram oluyor. Bizler sizi ve sizden sonra gelenleri 

kendimizden daha mükemmel görmekle mutlu olacağız. Sizi çelik gibi 

vücutlarınızla, ĢaĢmayan akıl ve muhakemelerinizle, doğru yoldan ayrılmadan, 

ahlak ve karakterinizle geleceğe hazırlanmıĢ görüyoruz. Gözlerimizi hayata yumup, 

vücutlarımızı Vatan topraklarına kalbedeceğimiz anda, duran kalplerimize son 

huzur ve emniyeti sizler vereceksiniz, sizinde yaĢamın zevkini çalıĢarak, adam 

olarak, bizden esirgemeyeceğinize güveniyoruz. 
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Sevgili Gençler; 

 

Sizi neĢeli, heyecanlı, canlı duygulu ve uyanık gören Bütün millet sizinle beraber 

bayram ediyor. Sizi saran sevgiyle iftihar ediniz. 

 

Gençler, geleceğin ileri ve mutlu Türkiye‘si sizlerin omuzlarında yükselecektir. 

Bayramınız kutlu olsun. Hepinize sevgi ve saygılar sunarım. 

 

Ġçme suyu nedeniyle yaĢanılan gerginlik önemli ölçüde azaldı ama bu seferde Ġlçeye, 

bayan Ģoförüyle mersedesle gelen müteahhit ne olduysa muhtaç duruma düĢtü. Herkesten borç 

para almıĢ. ĠĢi yürütemedi. Ġçme suyu ihalesi tasfiye edilerek ilçeden Ömer ADIGÜZEL devam 

ettirmeyi üstlendi. Biz halen çeĢmeden taĢıyarak içme su ihtiyacımızı karĢılıyorduk. 

Sarıoğlan‟a Seyitgazi‟den bir öğretmenin niĢanlısı gelmiĢti. Makamda izin isterken 

Seyitgazi‟yi sordum. “Burayla hiç mukayese edilmez, burası bozkır orası cennet gibi bir yer” 

cevabını vermiĢti. Bu durum memlekete yakın olmanın bir karĢılığıydı. Sarıoğlan‟da 

Kaymakamlık kursunda öğrendiğimiz teorik bilgileri yeri geldiğinde herkese hizmet içi eğitimle 

vermeye çalıĢtım. Kanunlara bağlı, disiplinli, adaletli, çok çalıĢan ve çok çalıĢtıran bir idareci 

kiĢiliği sergiledim. Bu durumdan çok memnun olanlar vardı. Çıkarlarına dokunduğumuzda 

memnun olmuyordu. Bu sebeple Jandarma Komutanı BaĢ çavuĢla ters düĢtük. Onu il merkezine 

tayin ettiler.   

Belediye BaĢkanı kum ocakları çalıĢtırıyordu. Kum bedeli, düzenli makbuzlarla tahsil 

edilmiyor düĢüncesiyle Belediye BaĢkanı ve Muhasebeci hakkında Cumhuriyet Savcılığına 

fezleke göndermiĢtim. Mesleki hayatta Belediyelerin yaptıklarını görünce bizim Reisinki devede 

kulak misali olduğunu anladım. Yaptığım uygulama yasaların gereğiydi ama Türkiye Ģartlarında 

belki de normal değildi. Her zaman karĢılaĢacağımız insanların husumetini kazanmıĢ olduk. 

ġimdi yaptığım iĢi, hatalı bir davranıĢ olarak görüyorum. Öyle bir soruĢturmayı gerekiyorsa 

Valiliğin yaptırması daha uygun olacaktı. Belki bu da müfettiĢlikten gelmenin tabi bir sonucudur.  

Meralara tecavüzü hiç af etmedim. Hem men ettim hem de Savcılığa suç duyusunda 

bulundum.  

Kaymakam lojmanını en iyi Ģekilde onarttık. Duvarları duvar kâğıdıyla kaplattık. 

DemirbaĢların bazılarını yeniledik. Bazılarını da kadifeyle kaplatarak çok iyi bir duruma getirdik. 

Lojmanın bahçesine havuz ve garaj yaptırdım. ĠĢ bitti o arada Milli Eğitim Bakanlığından okuma 

yazma seferberliğinde gösterdiğimiz baĢarılı çalıĢmalardan dolayı takdirname gelmiĢti. Bu yoğun 

çalıĢmadan sonra izine ayrılarak, ilk defa Didim‟e kampa gittik. DönüĢümüzde hiç 

beklemediğimiz halde LalapaĢa‟ya tayinimiz çıkmıĢtı. Düzenlediğimiz lojmanda hiç 

oturamadığımız için hem üzüldük, hem de Türkiye‟nin en batısına tayin olduk diye sevinmiĢtik. 

 

 

 

 

  
6) LALAPAġA ĠLÇESĠNDE HĠZMETLERĠM 

 

LalapaĢa Edirne‟ye 26 km virajlı yolla gidilen çok küçük bir hudut ilçesidir. Hükümet 

konağı yeni yapılmıĢ olup benden önce ki meslektaĢ Ali ÇAĞLAR taĢınmıĢ. Lojman yeni sayılır 
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ama çatısı akmıĢ, demirbaĢları yok, Sarıoğlan‟da tam lojmanı ve demirbaĢları yenilemiĢtik, 

keyfini süreceğimiz zaman tayin olduk. Valimiz Sayın Enver HIZLAN otoriter ve Devlet 

mallarını koruma konusunda çok titiz bir Ģahsiyeti vardı. Noksanlıkları söyledim, zaruri ihtiyaç 

olanları aldık. Vali Beyin talimatıyla benden önce ki kaymakam Ali ÇAĞLAR‟IN baĢlattığı 

göleti mahalli imkânlarla tamamladım. Törenle açılıĢını yaptık. Ġsmini de Kaymakam Ali 

ÇAĞLAR Gölet‟i koyduk. AçılıĢ töreninde aĢağıdaki konuĢmayı yaptım;  

  

Değerli davetliler, Saygıdeğer TaĢlımüsellim Halkı             

   

LalapaĢa Ġlçesinin merkezinde ve köylerinde her zaman, gerek tarımsal 

alanda gerekse hayvan sulama alanında en çok sıkıntısı çekilen gölet sorununa, 

TaĢlımüsellim Köyünde, meslektaĢımız Ali ÇAĞLAR‘IN takdire Ģayan giriĢimine 

Cumhuriyetimizin 60. yıldönümünde tamamlama olanağını bularak çözüm 

getirmenin engin mutluluğunu yaĢıyoruz. Aynı zamanda bu göletin yapılma Ģekli, 

köylü-Devlet iĢbirliği altında oluĢması nedeniyle ilçemizde ve ülkemizde örnek 

alınması kaçınılmaz bir çalıĢma olarak nitelendiriyoruz.  

Kaymakam Ali ÇAĞLAR 60. yıl TaĢlımüsellim Gölet‘i olarak 

isimlendirdiğimiz bu gölet, TaĢlımüsellim Köyü Halkının Elele verip bir aylık yoğun 

çalıĢması sonucu 2,5 metre geniĢliğinde, 5 metre yüksekliğinde çimentolu taĢ duvar 

yapılmak suretiyle oluĢturulmuĢtur. Yine köylülerce, taĢ, duvar, kil dolgusu ile 

takviye edilmiĢtir. Ayrıca Sayın Valimizin yardımlarıyla on beĢ gün dozerle 

köylünün yapmıĢ olduğu duvar taĢ ve toprak dolgusuyla on metreye yükseltilerek Ģu 

andaki durumuna getirilmiĢtir. YaklaĢık toplam maliyeti iki buçuk milyona ulaĢan 

göletin geniĢliği 80 metre, uzunluğu 300 metre olup, 10 dekarlık alanı 

kapsamaktadır. 

Yaz kıĢ akan suyla beslenen bu göletten, hayvan sulama yanında, balık 

üreterek, baharda dolgu hizasından aĢağıda kalan alanı ağaçlandırmak suretiyle 

dinlenme yeri olarak da faydalanmayı amaçlıyoruz.  

Önümüzdeki yıl ilçe merkezinde ve diğer köylerimizde bu tür çalıĢmaları 

yaygınlaĢtırmayı arzuluyoruz. 

TaĢlımüsellim Köyümüz, gölet çalıĢması yanında, Devletten hiçbir katkı 

almadan kendi olanaklarıyla muntazam bir Atatürk kaidesi ve büstü, büyük bir 

cami inĢa ettiğinden, Kaymakamlığımızca, Cumhuriyetin 60. yılında kalkınmada en 

baĢarılı köy olarak seçilmiĢtir. Huzurunuzda tüm köylülerimizi kutlar, baĢarılı 

çalıĢmalarının devamını dilerim.  

Göletin yapılmasında emeği geçen baĢta Sayın Valimiz olmak üzere, 

meslektaĢımıza ve TaĢlımüsellim köylülerine Ģükranlarımı iletir, göletin hayırlı ve 

uğurlu olmasını temenni eder, saygı ve sevgilerimi sunarım.             

          

Hükümet Konağının içini ve dıĢını düzenlemeye baĢladım. Eski Kaymakamlık önündeki 

küpleri hükümet binası önüne taĢıttım. Bankadan, oturma bankı aldım. Amir ve memurlar öğle 

arası ve mesaiden sonra dinlenmesi için kamelya yaptırdım içerisine eskiden kullanılan bir 

değirmen taĢını, masa olarak koydurdum. At arabası tekerinin içine ampul koyarak aydınlatma 

yaptık. Önüne bir havuz inĢa ettik. Hükümet konağının ve Atatürk büstünün çevresini Atatürk‟ün 

veciz sözleriyle donattık. En anlamlısı da “Türkiye Cumhuriyeti Devleti Ülkesi ve Milleti Ġle 

Bölünmez Bir Bütündür.” Bu sözün anlamını Ģimdi daha çok idrak ediyoruz. Cumhuriyet 

Bayramına yetiĢtirmek düĢüncesiyle iki bayrak gönderi dikmek için gece 24‟lere kadar görevlileri 
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çalıĢtırmıĢtım. LalapaĢa‟da ilk Cumhuriyet Bayramında aĢağıdaki konuĢmamı yaptım;  

 

Bugün 29 Ekim 1983 yurdumuza göz diken iç ve dıĢ düĢmanlara, Halkımızın 

verdiği dersin 60. yılını kutluyoruz.  

1. Dünya SavaĢında yenik düĢünce, yurdumuz emperyalistlerce parçalanmıĢ, 

iç hainler iĢgalcilerle iĢbirliği yapmaya baĢlamıĢlardı.  

Bir taraftan Türk vatandaĢı olarak yaĢamıĢ, Türk topraklarının bütün 

nimetlerinden yararlanmıĢ olan azınlıklar, Türk topraklarının iĢgalciler arasında 

paylaĢılması, bir an önce Türk Milletinin yok olması amacıyla Tüm gayretlerini sarf 

ediyor, bir taraftan da bu yıkıcı eylemlere paralel olarak padiĢah ve yandaĢlarının 

üyesi bulunduğu zararlı dernekler yer yer ayaklanmalar çıkararak, iĢgal dıĢında 

kalan Anadolu topraklarının da paylaĢılması için yoğun çaba gösteriyorlardı. 

Milleti savaĢa sürükleyenler, kendi canlarının kaygısına düĢerek kaçmaya 

baĢlıyor. PadiĢah tahtını ve saltanatını koruyacak tedbirlere baĢvurarak, kurtuluĢu 

Ġngiliz himayesinde, bazı aydınlarda Amerikan Mandasında arıyordu.  

 

Bu korkunç durum karĢısında, Türk Milleti ĢaĢkına dönmüĢtü.  

 

Yurdumuzun üstüne kara bulutların çöktüğü bir ortamda, Mustafa Kemal 

Atatürk, Anadolu‘ya ayak basarak, Ġstiklal SavaĢını baĢlatmıĢtır. 

Doğuda toplanan Erzurum ve Sivas Kongrelerinin kararı, düĢmanların 

yüzüne bir tokat gibi patlatmıĢtı. ―Ya Ġstiklal Ya Ölüm‖ 

Türkiye Büyük Millet Meclisi kurularak, Osmanlı egemenliğine gerçekte son 

verilmiĢ, Milletin kendi egemenliğini ele geçirmesiyle 1. 2. Ġnönü, Sakarya, 

BaĢkumandanlık Meydan SavaĢları ve Ulusumuzun kesin zaferi sonucunda, son 

Osmanlı PadiĢahı tahtını bırakarak memleketten ayrılıyor. 29 Ekim 1923 yılında 

Cumhuriyet ilan ediliyor ve egemenlik kayıtsız Ģartsız Millete verilerek, krallık 

yönetimi kesin olarak son buluyor. Yüzyıllardır özlemini duyduğumuz, halkın kendi 

kendini yönettiği en güzel Devlet biçimi olan Cumhuriyete kavuĢuluyor. Bundan 

sonra Ekonomik, Sosyal, Hukuk ve Kültür alanında ve çağdaĢ medeniyet yolunda 

büyük adımlar atılıyor.  

Halkımız emperyalist devletlerin bölüp, parçalayıp yönetme oyunlarına 

kesinlikle gelmeyeceğini, tek vücut olarak sömürme ve yok etme, Cumhuriyetimizi 

ortadan kaldırarak, dikta bir yönetim kurma emelinde olanlara hak ettikleri dersi, 

defalarca vererek ispatlamıĢtır. Bundan böyle de Ġstiklal ve Cumhuriyeti koruyarak, 

çağdaĢ medeniyet yolunda atılan adımlara Atatürk‘ün aydın izinde devam 

edilecektir. Sözlerimi Cumhuriyetin onuncu yıl dönümünü kutlarken Atatürk‘ün 

söylediği bir sözü ile tamamlamak istiyorum.  

―Türk Milleti; 

Ebediyete akıp giden her on senede, bu büyük millet bayramını daha büyük 

Ģereflerle, saadetlerle huzur ve refah içinde kutlamanı gönülden dilerim.  

Ne Mutlu Türküm Diyene !‖   

Hepinizin Cumhuriyet Bayramını kutlar, saygılar sevgiler sunarım.  

 

Eski Kaymakamlık binasının onarımı için ödenek alarak, kısa zamanda onarımını 

gerçekleĢtirdik. Eklemede yaparak, anasınıfı ve öğretmen evine dönüĢtürdük. Cumhuriyetimizin 

kuruluĢunun 60. yıldönümünde, Sayın Valimizin de onurlandırdığı açılıĢ töreninde aĢağıdaki 
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konuĢmayı yaptım; 

 

Yıkılmaya yüz tutmuĢ eski Kaymakamlık Binasını, Sayın Valimizin 

yardımlarıyla, büyük bir onarım ve tadilat yapılmak suretiyle sağlam bir bina 

olarak, Cumhuriyetimizin 60. yıldönümünü kutladığımız bugün anasınıfı 

öğrencilerinin ve öğretmenlerin hizmetine sunmanın mutluluğu içerisindeyiz. 

Böylece her yıl eğitim ve öğretime elveriĢli olmayan binalarda eğitim 

görmek zorunda kalan minicik yavrular, ilkokulun hemen bitiĢinde daha sağlam ve 

temiz sağlığa uygun bir binaya kavuĢmuĢ bulunmaktadırlar. 

Ayrıca kahve köĢelerinde arzu edilmeyen durumlarla karĢı karĢıya bulunan 

öğretmenlerimiz, en çok özlemini duyduğu meslek onuruna yaraĢır bir yuvaya 

kavuĢturulmuĢtur. 

Öğretmenler Lokalinin kurulmasındaki amaç, öğretmenlerin birlik ve 

beraberliğini sağlamak, kaderde kıvançta ortak bölünmez bir bütün olarak 

mutluluk içerisinde yaĢamını sürdürmelerini temin etmektir. Artık öğretmenler 

olarak kederli günlerinizde, size meslektaĢlarınızın yardımcı olabileceğini, yine aynı 

Ģekilde mutluluğunuzu, meslektaĢlarınızla paylaĢabileceğinizi düĢünerek büyüklerin 

küçüklere sevgi, küçüklerinde büyüklerine saygı göstermelerini arzuluyoruz.  

Burası, sizin için okulunuz, evinizden sonra üçüncü bin yuvanız olacaktır. 

MeslektaĢlarınızla dertleĢebileceğiniz, eğlenebileceğiniz gazetenizi, kitabınızı 

okuyabileceğiniz bir yer olacaktır.  

Bazı noksanlıklar olabilir, bunları el birliği ile ortadan kaldırabilirsiniz. 

Sizlere yaratılan bu olanağı en iyi Ģekilde kullanmanızı, kendi malınız gibi koruyup, 

gözetmenizi arzu ediyoruz.  

Ana sınıfı ve öğretmen lokalinin tüm öğrenci ve öğretmenlere, ayrıca 

LalapaĢa ilçesine hayırlı uğurlu olmasını temenni eder, baĢta Sayın Valimize ve 

emeği geçenlere Ģükranlarımı iletir, saygı ve sevgilerimi sunarım.                 

     

 Öğretmen evimiz Sayın Valimizin çok hoĢuna gitti. AçılıĢ töreninde bundan böyle Edirne 

Merkezi dâhil tüm ilçelerde öğretmen evi açılacak talimatını verdi. Bu durum beni de sevindirdi. 

 Hükümet Konağı yeni olmasına karĢı Kaymakamlık Makam odası üst katta, yağmur 

yağdığında sürekli akıyordu. Bayındırlık Müdürünü aradım. “Müteahhit gelip bakacak” dedi. 

Gelen giden olmadı. Aradan 15 gün geçti.  Gece yine Ģiddetli yağıĢ olmuĢtu. Kaymakamlığa 

gittiğimde her taraf göl olmuĢ ıslanmıĢtı. Telefonla Sayın Valimizi arayıp, durumu arz ettikten 

sonra, bulunamayan ve gelmeyen Müteahhit Bayındırlık Müdürüyle birlikte bir saat içinde 

Kaymakamlığa geldiler. Birlikte çatıya çıktık. Yeni döĢenen kiremitlerin adeta erimiĢ, dağılmıĢ 

olduğunu hayretler içerisinde gördük. Hemen çatı aktarımını yaptılar. Dağılan kiremitlerin yerine 

yenileri döĢendi. Böylece Hükümet Konağını yağmurdan kurtardık.  

 

 Görev yaptığım her ilçede Milli Bayram ve Törenleri en iyi Ģekilde, anlam ve amacına 

uygun olarak düzenliyoruz. LalapaĢa‟nın DüĢman ĠĢgalinden KurtuluĢ Törenini de en güzel 

Ģekilde programladık. KurtuluĢ Töreninde aĢağıdaki konuĢmamı yaptım;                          

  

Bugün, Al Bayrakların gölgesinde, zafer Ģenlikleri arasında büyük 

bayramımızın sevinç ve heyecanı içerisindeyiz. 1361 yılında PadiĢah Sultan 1. 

Murat‘ın kahraman komutanlarından Lala ġahin PaĢa tarafından fethedilerek 

Osmanlı Ġmparatorluğuna katılan Serhat Ġlçesi güzel LalapaĢa‘mız 1. Dünya 
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savaĢında yenik düĢünce 2 yıl dört ay Yunan ĠĢgalinde kalmıĢ. Kesin zaferle 

sonuçlanan kurtuluĢ savaĢı sonunda Mustafa Kemal Atatürk‘ün emirleriyle 

harekete geçen kahraman Türk Ordusunca 61 yıl önce 27 Kasım 1922 tarihinde 

bugün düĢman iĢgalinden kurtarılmıĢtır.  

DüĢman iĢgalinde kalındığı süre içerisinde, iĢkenceler, hunharca katliamlar, alçakça 

hakaretler devam ederken, ufuklar kararmıĢtı, ak saçlı analar hıçkırıklarla ağlıyor, 

ecdadımız kanlarıyla yoğrulmuĢ, dul kadınların yetim çocukların gözyaĢlarıyla 

sulanmıĢ, en körpe kemiklerle örülmüĢ, barut kokulu bu kutsal vatan toprakları 

karalar bağlıyordu. ĠĢte bu korkunç duruma Ulusumuzun bağrından yetiĢmiĢ 

Mustafa Kemal PaĢanın önderliğinde baĢlatılan kurtuluĢ savaĢında 1. 2. Ġnönü, 

Sakarya, BaĢkomutanlık Meydan SavaĢlarıyla art arda kazanılan zaferlerle son 

verilerek, düĢmanlar tüm Anadolu Topraklarından olduğu gibi Trakya‘dan da bir 

daha gelmemek üzere kovularak hak ettikleri ders verilmiĢtir.  

Bugün bize omuzlarından cephelere cephane taĢıyan, ak saçlı anaların armağanıdır. 

Bugün bize bu memleket uğruna kanlarını akıtılanların vatan topraklarında Ģehit 

yatanların hatırasıdır. Bugün bize gönüllerimizde taht kuran Yüce Kahraman 

ATATÜRK‘ÜN kutsal emanetidir.  

Bu mutlu ve Ģerefli günde LalapaĢa halkının huzur ve güven içerisinde, özgür ve 

bağımsız olarak yaĢaması için canlarını, kanlarını veren aziz Ģehitlerimizle, 

gazilerimizi büyük Atatürk‘ü rahmetle, Ģükranla anıyoruz. 

Kore diyarlarından, Viyana kapılarına, Purut Ovalarından Kahire meydanlarına 

kadar nam alan kahramanlık ve cesaret kaynağı büyük milletim yüzyıllardan beri 

tarihe zafer destanları yazdıran ve gene bugün göğsüne en Ģanlı zaferlerle süslemeye 

hazır Türk Silahlı Kuvvetleri milletimizin umutlarını taĢıyan, gönülleri Vatan 

aĢkıyla yaĢayan sevgili Türk gençliği; 

―Birinci vazifemiz Türk Ġstiklal Cumhuriyetini Büyük Devrim eserlerini 

ebediyen muhafaza ve müdafaa etmektir.‖ Andını bu mutlu günde bir kere daha 

milli gurur ve heyecanla tekrarlamaktayız. Bu büyük bayramımız kutlu gelecek 

günlerimiz mutlu olsun. 

LalapaĢa‘mızın bu mutlu kurtuluĢ gününe Ģeref veren baĢta Tümen Komutanımız ve 

Sayın Valimiz adına teĢrif eden Sayın Vali Yardımcısı ile davetlilerimize teĢekkür 

eder, en derin saygılarımızın kabulünü arz ederim...               

  

 ÇalıĢmalarımızın Sayın Valimizin hoĢuna gittiğini sezinliyordum. Özel Ġdareden verdiği 

yardımlarla her köyden en az iki üç çalıĢma yapıyoruz. Bunlar içinde Köy konağı, Atatürk büstü, 

okul, ek derslik, sağlık evi veya ocağı, cami, minare gibi köy çalıĢmalarıydı. Her hizmeti bitirince 

de sade bir açılıĢ töreni düzenliyordum. Genellikle Sayın Valimiz törenlerimizi Ģereflendiriyordu. 

Hudut köyü Tuğlalı köyünde köy konağı ve Atatürk büstü açılıĢ töreninde aĢağıdaki konuĢmayı 

yaptım; 

 

   

 

 

Bugün Hududa çok yakın olan Tuğlalık Köyümüzü de Köy Konağı ve 

Atatürk büstüne kavuĢturmanın engin mutluluğu içerisindeyiz. 

Tuğlalık Köylüleri, muhtarlarının önderliğinde baĢladıkları köy konağı 

çalıĢmalarını, el ele gönül gönüle vererek, Sayın Valimizin de iki kez desteğiyle 
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tamamlayarak, köylerini muhtarlık odası ve köy kahvesine kavuĢturmuĢlardır. 

Böylece Cumhuriyetin, bağımsızlığının sembolü olan ġanlı Bayrağımızı ebedi olarak 

köylerinde dalgalandırmaya da baĢlamıĢlardır. 

Küçücük bir köy olmasına rağmen bu çalıĢmalarının hemen arkasındaki 

kendi olanaklarıyla, Türkiye Cumhuriyetinin kurucusu, Büyük Devlet Adamı Ulu 

Önderimiz Mustafa Kemal Atatürk‘ün büst ve kaidesini köy konaklarının bahçesine 

inĢa ederek, Atatürk‘e ve Devletine ne kadar bağlı olduklarını bir kez daha ispat 

etmiĢlerdir.  

 Önceki yıllarda da bu örnek çalıĢmalarıyla köylerini camiye 

kavuĢturmuĢlardır. 

Bu çalıĢmaların bizim nezdimizde anlam ve önemi büyüktür. 

Tuğlalık Köyü önce kendi olanaklarını seferber ederek, imkânlarının 

yetmediği yerde Devletinin desteğine baĢvurarak köylerinin ortak sorunlarını 

çözümlemekle, örnek bir davranıĢ göstermiĢlerdir. Bundan böyle de aynı çaba ve 

çalıĢmalarını sürdüreceklerinden asla Ģüphemiz yoktur. 

Köy muhtarlarıyla, ihtiyar heyetiyle, öğretmeniyle birlik beraberlik içerisinde 

olan köylerimiz Devletinin de desteğini alarak ekonomik güçleri zayıf da olsa 

baĢaramayacakları, altından kalkamayacakları sorunun olması mümkün değildir. 

Huzurlarınızda, özellikle köy konağı inĢaatında büyük yardımını 

gördüğümüz Sayın Valimize, ayrıca tüm çalıĢmalara emeği geçen muhtar, öğretmen 

ve köylülerimize Ģükranlarımı iletir, Tuğlalık Köylülerinin birlik ve 

beraberliklerinin, baĢarılı çalıĢmalarının her zaman devam etmesini temenni 

ederim.  

Bu vesile ile açılıĢ törenimizi onurlandıran tüm davetlilerimize teĢekkür eder, 

saygılar sevgiler sunarım. 

          

Sayın Valimiz saat 15 sıralarında telefonla beni arıyordu. “Ġlçenize geliyorum.....yerde 

buluĢalım” talimatını veriyordu. Hemen belirtilen yere hareket ediyordum. KarĢılıyorum, o 

güzergâhtaki köyleri dolaĢıyoruz. Genellikle önce kahvehane önündeki açık havada oturuyoruz, 

köylüler ile sohbet ederken sorunlar dile getiriliyor, o köydeki çalıĢmaları yerinde inceliyoruz. 

Sonra ki köye geçiyoruz. Bulgaristan hududuna bitiĢik Kalkansöğüt köyünde Devletçe yeni bir 

cami ve minare yapılmıĢtı. Sayın Valimiz imama talimat verdi. “Ġmam efendi, ezanı avazıyın 

çıktığı kadar her vakit minareden oku, karĢı taraftakilerde imana gelsinler” demiĢti. Giderken 

okul, sağlık ocağı çalıĢmalarını gördük. Dönerken bir köyde yenisi yapılınca eski muhtarlık 

binasını sığırtmaç evine dönüĢtürüyorduk. “Sayın Valim, bu köyde de Sığırtmaç evi çalıĢmamız 

var, görmek ister misiniz?” dediğimde, “Nedir diye” sordu. “Çobanlar genelde köy dıĢından 

geldiği için köyde herkesin kendi oturacağı kadar evi var, bu köyde çobanın kalacağı yer 

olmadığından, çobana lojman yapıyoruz” dediğimde çok hoĢuna gitmiĢti. Karanlıkta uğrayıp, 

çoban lojmanını da gördük.  

Ġlçe merkezinde Atatürk Ġlkokuluna Sayın Valimizin de desteğiyle kat ilavesi yapıldı. ĠĢ 

tamamlandı. AçılıĢ töreni yapacağız. Ġldeki toplantıya giderken okul müdürüne “Dönünceye 

kadar tüm temizlik ve sınıfların düzenlenmesi yapılsın, yarına yapılacak hiçbir Ģey kalmasın” 

dedim. Ayrıldım. AkĢam saat 17.00‟de döndüğümde baktım halen yapılmamıĢ ama okul müdürü 

“Yaparız ederiz efendim” diyor. Yapılan bir Ģey yok. Ġlköğretim müdürü Mehmet 

KOYUNCU‟NUN okula gelmesini istedim. “Tüm Milli Eğitim Personeli ve öğretmenleri 

seferber edeceksin, bu akĢam her Ģey tamamlanacak yarın tören gününe iĢ kalmayacak” talimatını 

verdim ayrıldım. Saat 21.00 sıralarında okula gittiğimde ilköğretim müdürünün eĢi ( kıdemli 
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öğretmendi), kazmayı eline almıĢ, okul önünde yapılan Atatürk büstünün kenarındaki beton 

kalıntılarını temizliyordu. Tüm öğretmenler iĢ bölümü yapmıĢ, karınca gibi çalıĢarak o gece her 

Ģey tamamlandı. Ertesi gün saat 14‟00‟te tören olacak, Belediye BaĢkanlığı görevini de 

yürüttüğüm için belediye muhasibi Selami‟ye (Rahmetli olmuĢ) talimat verdim. “Öğleyin 

davulcu ve zurnacıyı lokantaya yemeğe götür yemekten sonra. Tören alanına gelirsiniz” dedim. 

Tören saati yaklaĢıyor, Sayın Valimiz ve 3. Mekanize Tümen Komutanı Kayhan ONUR PaĢa‟yı 

bekliyoruz. Haberde göndermemize rağmen Selami hala ortada gözükmüyor. Daha sonra uzaktan 

göründüler. Davulcu, Zurnacı çalıyor, Selami‟de önde uygun adımla geliyor. Bizim 

bulunduğumuz yere kadar geldiler, “Bir davulcu, bir zurnacı birde Selami emir ve görüĢlerinize 

hazırdır BaĢkanım” tekmilini verdi. Ben derhal tören alanına gitmelerini söyledim. Geri dönüĢ 

yaptı uygun adımla yine aynı Ģekilde tören alanına gittiler.  Meğer Selami öğle yemeğinde rakı 

ĢiĢesini açmıĢ, kafayı bulduktan sonra gelmiĢler. Gece gündüz rakı içmeyi alıĢkanlık haline 

getirmiĢti. Benden önce bir denetlemesinde, Sayın Valimiz çatı hapsi cezası vermiĢ ama yine de 

uslanmamıĢtı. Töreni en güzel Ģekilde gerçekleĢtirdik. Törende aĢağıdaki konuĢmayı yaptım;  

 

Geçen yıl eski Kaymakamlık binasını, Sayın Valimizin yardımlarıyla büyük 

bir onarım ve tadilat yaparak öğretmenler ve anasınıfı öğrencilerinin hizmetine 

sunmuĢtuk. 

Bugünde, Atatürk Ġlkokulumuza bir kat daha ilave ederek yeni bir okula 

kavuĢmanın, aynı zamanda Ulu Önderin adını taĢıyan bu okulumuza, kendi 

olanaklarımızla, Cumhuriyetimizin kurucusu, Büyük Devlet adımı Mustafa Kemal 

Atatürk‘ün büstünü kazandırmanın engin mutluluğunu yaĢıyoruz. 

Böylece, eğitim ve öğretime elveriĢli olmayan eski okul, daha geniĢ, daha 

sağlıklı ve uzun zaman ihtiyacı karĢılayabilecek, bir duruma getirilerek öğretmen ve 

öğrencilerimiz, mükemmel bir okula kavuĢturulmuĢ bulunmaktadır. 

Öğretmen ve öğrenciler olarak sizlere yaratılan bu olanağı en iyi Ģekilde 

kullanmanızı, evinizden sonra okulunuzun ikinci bir yuvanız olduğunu düĢünerek, 

kendi malınız gibi koruyup gözetmenizi arzu ediyoruz. Bu davranıĢlarınızla, 

okulunuzun daha uzun ömürlü olmasını temin etmiĢ, yurt ekonomisine de katkıda 

bulunmuĢ olacaksınız. Dolayısıyla sizlerden sonra gelecek kardeĢlerinizin de 

faydalanmasını sağlayacaksınız.  

Bu yeni olanaklarla eğitim öğretim süresince, öğretmen, öğrenci veli 

arasında iyi bir diyalog baĢlatıp geliĢtirmenizi, öğrencilerinizi sevmenizi, onlara 

Ģefkatle sarılmanızı, kiĢisel ve ailevi sorunlarına kadar çözüm aramanızı ve 

getirmenizi bekliyoruz. Onları okul dıĢında da takip ederek varsa kötü 

alıĢkanlıklarından arındırmak için gerekli tedbirler almanızı arzu ediyoruz. Bu 

yavrulara okuma alıĢkanlığı kazandırarak, kültürlü bir toplum yapısına ulaĢmamıza 

katkıda bulunacak öğretmenlerimizdir. Her zaman çağdaĢ geliĢmeleri takip ederek 

kendinizi yenileyin, taze bilgilerle öğrencilerinizi de donatın. Geleceğe güvenle 

bakabilmemiz için yavrularımızı vatana, millete ve devlete bağlı inançlı ve yürekli 

Atatürk Ġlkelerinden ĢaĢmadan fikri, vicdanı ve irfanı hür nesil olarak yetiĢtirmenizi 

bekliyoruz. ÇağdaĢ medeniyet seviyesine ancak bu Ģekilde ulaĢabiliriz. Bu yavrular 

sizlerin eseri olacaktır. 

Ġlçemize devlet bütçesinden yapılan yatırımları getirmenin yanında 

köylerimizdeki sağlık evleri, köy konakları öğretmen lojmanları, köy evi, cami 

minare sıvat gibi imece çalıĢmalarımıza büyük maddi ve manevi destek sağladıkları 

gibi gerek köy okullarımızın gerekse bugün açılıĢını yaptığımız Atatürk 
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Ġlkokulumuzun bina sorununu çözümlemede her türlü fedakârlığı göstermekten 

çekinmeyen Sayın Valimize huzurunuzda ilçemiz adına Ģükran ve minnet 

duygularımızı iletmek istiyorum.  

Bu vesile ile Atatürk Ġlkokulu ve Atatürk büstüne emeği geçenlere okul 

müdürü, öğretmenlere ve hizmetlilere imece çalıĢmalarıyla çevre düzenlemesine 

yardımcı olan LalapaĢa‘lılara ve törenimizi onurlandıran davetlilerimize teĢekkür 

eder, öğretmen ve öğrencilerimize baĢarı dileklerimle saygı ve sevgi sunarım.                  

       

         Törenden sonra okulu gezdik. Ġl Genel Meclisi bir Zat-ı muhterem vardı. Hemen Vali Beye 

yetiĢtirmiĢ. “Kaymakam sabaha kadar öğretmenlere tuvalet temizliği yaptırmıĢ.” Diyerek Ģikâyet 

etmiĢ. Vali Bey beni yakından tanıdığı için Vilayete gidiĢimde “Kaymakam Bey öğretmenlere 

tuvalet temizliği de yaptırıyormuĢsun” dedi. Tören öncesi durumu ve yapılan çalıĢmaları 

anlattığımda çok hoĢuna gitmiĢti.  

 LalapaĢa‟da halk eğitimi çalıĢmalarımız daha çok etkin ve yaygındı. Her köyde en az bir 

kurs açıyoruz. Yılsonu Halk Eğitimi Kursu açılıĢ törenleri sanki bir festival panayır gibi 

oluyordu. ĠĢte yılsonu açılıĢ töreninde yaptığım bir konuĢmayı aĢağıda sunuyorum; 

 

Bütün bireylerini okul eğitiminden geçirememiĢ, henüz geliĢmekte olan 

Uluslarda çağdaĢ medeniyet seviyesine ulaĢmak için insana yönelmek ve insan 

unsurunu değerlendirmek gerektirmektedir. Ġnsan gücünün kalkınmaya olumlu 

Ģekilde katkısı bireylerin ve toplumların gerekli bilgi ve becerilerle donatılmaları 

belli bir anlayıĢa ulaĢmaları ve gerekli davranıĢ özelliklerini kazanmaları ile 

sağlanacaktır. Halkta kalkınma bilinci ve heyecanı ise yoğun, yaygın ve sürekli bir 

eğitimle uyandırılabilir.  

Okul eğitimini bütünü ile gerçekleĢtiremeyen uluslar bir yandan bu alandaki 

boĢluğu doldurmak öte yandan geliĢen ve değiĢen eğitim ihtiyacını karĢılamak üzere 

planlı, sistemli ve metotlu bir halk eğitimi uygulamak zorundadırlar. Halk eğitim 

yolu ile okullardaki örgün eğitimin desteklenmesi ve toplum sorunlarının zamanında 

çözümlenmesi mümkün olacaktır. Halk eğitimi kafalarda yer bulan soyut bir fikir 

değil, toplumun ihtiyaçlarından doğan ve geliĢen bir harekettir. Bu nedenle halk 

eğitimi halkın ihtiyaçlarının karĢılanmasında ölçülmesi mümkün olmayacak kadar 

önemli bir yatırım hizmeti olarak ortaya çıkmıĢtır.  

1928 yılında yapılan harf devrimi ile halk eğitimi ülkemiz için kaçınılmaz bir 

zorunluluk haline gelmiĢtir. 1928 -1935 yılları arasında Atatürk‘ün önderliğinde, 

ulus okullarıyla yoğun bir halk eğitimi etkinliğine giriĢilmiĢtir. Halk eğitimi 

çalıĢmaları, ―Halk Evleri‖ eğitim kursları, köy, bucak ve ilçe gezici kadın ve erkek 

kursları, köy enstitüleri ile yurt çapında yaygın hale getirilmiĢtir.  

―Halk Eğitimin Alanı Toplum kadar geniĢ, Hayat kadar ÇeĢitlidir.‖ 

Parolasıyla yola çıkarak, 1983–1984 Eğitim öğretim döneminde LalapaĢa Ġlçesi Halk 

Eğitimi Müdürlüğünce Ġlçe Merkezi, Sinanköy, TaĢlımüsellim, Küçünlü Köylerinde 

biçki-dikiĢ-nakıĢ, Vaysal köyünde giyim ve el sanatları, SarıdaniĢment, 

SüleymandaniĢment ve Hanlıyenice köylerinde yorgancılık, yine ilçe merkezinde 

folklor, ilkokul öğrencileri için testle sınava hazırlık, gençler için üniversite hazırlık, 

cezaevinde arıcılık, ilçe merkezi, Ömeroba ve Vaysal Köylerinde okuma-yazma 

olmak üzere toplam 19 adet kurs açılarak 228 vatandaĢımız baĢarı belgesi almaya 

hak kazanmıĢtır. Ayrıca dört defa traktörlerin Fenni Muayene ve Kayıt Tescil 

iĢlemleri organize edilmiĢ, Voleybol, atletizm yarıĢmaları, halk koĢuları, özürlü ve 
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sakatlar ile Cumhuriyet, Atatürk ilkeleri konulu konferanslar düzenlenmiĢtir. 

Ulu Önder Mustafa Kemal Atatürk‘ün ―Okuma-yazmayı her vatandaĢa, 

kadına, erkeğe, hamala, sandalcıya öğretiniz‖ sözüne kulak vererek, özellikle 

ilçemizde 1981 yılında 14-45 yaĢları arası 1000‘e yaklaĢan okuma-yazma bilmeyen 

sayısı sadece 12‘ye indirilmiĢtir. Tamamen okuma – yazma bilmeyen vatandaĢımızın 

kalmaması için gerekli çalıĢmalara devam edilecektir.  

ÇalıĢmalarımızın amacı; 

Halkımızı okuryazar hale getirmek, gerekli temel bilgilere sahip kılmak, 

vatandaĢlarımızın boĢ zamanlarını faydalı Ģekilde kullanmalarına, iĢ ve meslek 

edinmelerine iĢlerinde ilerlemelerine yardımcı olmak,  

Cumhuriyet esaslarını, Atatürk Devrimlerini anlatmak, bağımsız düĢünme, 

karĢılıklı anlayıĢ, sevgi, saygı, hoĢgörürlük duygularını geliĢtirmek, 

Bilimsel düĢünme, planlı ve metotlu çalıĢma, modern teknikleri kullanma 

alıĢkanlıklarını kazandırmak, 

DüĢünce, duygu anlatım ve ülkü birliğini sağlamak, Ulusal kültürümüz ve 

değerlerimiz ile vatandaĢlarımızı sürekli olarak beslemek, estetik duygu ve 

zevklerini geliĢtirmek, 

Tarım, el sanatları gibi küçük sanatlarla halkın ihtiyaç duyduğu hizmetleri 

geliĢtirmek, 

VatandaĢlarımıza, sağlam beden, zihin ve ruh yapısına sahip olmaları için 

gerekli bilgi ve alıĢkanlıkları kazandırmak, 

Genç kızlarımızın, evlenme hazırlıklarını en ekonomik bir biçimde temin etmek, 

kuracakları yuvaya maddi katkıda bulunmalarını sağlayarak yaĢam Ģartlarını 

kolaylaĢtırmak, dolayısıyla iĢsizlik sorununa bir nebze olsa çözüm getirerek, aile 

yurt ekonomisini desteklemektir.  

Sözlerimi tamamlarken Halk eğitim çalıĢmalarımıza, baĢından beri destek 

olan Sayın Valimize, Milli Eğitim Müdürü ve Halk Eğitim Müdürlerine, ayrıca 

yoğun gayretleriyle emeği geçen yönetici, muhtar ve öğretmenlerimize huzurunuzda 

Ģükranlarımı iletir. Bu vesile ile defile ve sergi açılıĢ törenlerimizi onurlandıran 

davetlilerimize teĢekkür eder saygılar sunarım.     

 

LalapaĢa‟da kamu görevlileri arasında uyumlu bir çalıĢma vardı, ama Tapu Müdürünün 

davranıĢları genel ahengi bozuyordu. Müdür Havsa Ġlçesinden lüks bir ev kiralamıĢ, her gün gidip 

geliyor, harcamaları ve davranıĢları dikkat çekiyor, ama somut bir suç unsuru da gözükmüyordu. 

Tam bir külhan bey, militandı. Memurları çevresine toplayıp, Genel Müdürü makamında nasıl 

yumrukladığını anlatıyormuĢ. Bir köylü vatandaĢtan tapu muamelesi için 10.000 lira istemiĢ. 

“Vermezsen Mal Müdürüne bildiririm, daha çok vergi ödersin” demiĢ. VatandaĢ konuyu Mal 

Müdürüne anlatıyor, o da “Kaymakam beye bildir” diyerek bana gönderiyor. VatandaĢ 

Kaymakamlık Makamına geldi. Konuyu anlattı, dinledim. Olayda tanık olacak nitelikte kimse 

yoktu. Sadece pazarda odacıyla haber göndermiĢ ama odacı doğruyu söylemeyebilir 

endiĢesindeydim. VatandaĢa “Bu durumda bir Ģey ispat edilemez, seni para için istemiĢse biz 

paralarının seri numarasını alalım. Para isterse verirsin. ĠĢlemlerini normal olarak yapmak için 

istemiĢse sorun yok. “dedim. Jandarma Komutanı ve Yazı ĠĢleri Müdürünü de Makama istedim. 

Birlikte tutanak düzenledik. Ġçeriden dıĢarıya, dıĢarıdan içeriye kimseyi almıyordum. VatandaĢ 

Tapu Müdürlüğüne gitti. YaklaĢık yarım saat sonra döndü. Para istemiĢ. O da seri numaraları 

alınan parayı vermiĢ. Hemen Jandarma Komutanı ve Yazı ĠĢleri Müdürüyle aĢağı indik. 

Odasından ayrılarak yandaki Veteriner Teknisyenlerinin odasında yine memurları toplamıĢ, 
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nutuk atıyordu. “Müdür bey odana geçer misin?” dedim. Birlikte odaya geçtik. “Hakkında ihbar 

var, cebinde ne varsa masanın üzerine koy” dedim. Cüzdanını çıkardı. Ayın son günü para yok, 

elini yan cebine attı. Ġki yeni beĢ binlik gözükünce “Tamam bir dakika” dedim. Cebimdeki 

tutanağı çıkardım. Numaralarını kontrol ederken Tapu Müdürünün yüzü kızarmaya baĢladı. 

Numaralar aynıydı. “Beni yakınca eline ne geçecek” diyerek, “Genel Müdüre yumruk attım” 

diyen adam yalvarmaya baĢladı. “Biz görevimizi yapıyoruz” dedim. Yukarı Kaymakamlık 

Makamına çıktık. Üzerinden çıkanları da tutanağa geçtik. Sayın Valimizi aradım. Durumu arz 

ettim. Ben söylemeden “Derhal açığa al” dedi. Savcı Beyi aradım, bilgilendirdim. Konuyu bir üst 

yazıyla hem Valiliğe hem de Cumhuriyet Savcılığına intikal ettirdim. Tapu Müdürü derhal 

tutuklandı. Ağır cezada yargılandı. Tanık olarak bizimde ifademize baĢvuruldu. Korumam yoktu. 

DuruĢma salonundan çıkınca yakınları bana saldıracaklardı. Kendimi Vilayet bölümüne zor 

attım. Mahkeme sonuçlandı. Cebri-irtikâp suçundan ceza aldı. Kamu görevinden süresiz men 

edildi. Bu olay diğer memurlara da ders oldu.  

Hudut Makamı olarak Bulgaristan‟da üç ayda bir görüĢme yapıyoruz. O sıralar iliĢkiler 

gergindi. Vali Bey “Kaymakam Bey çaylarını bile içmeyin, protokol yapıp, dönün” dedi. Normal 

zamanda protokolden sonra yemek yenir, çarĢı pazar gezilir ve Kapıkule‟den karĢılanıp 

uğurlanırdı. Bizi Kapıkule‟den karĢıladılar. Eski adı KocamustafapaĢa yeni adı Silivingrat 

ġehrinde bir otele gittik. Protokole baĢladık. Konu Tunca Nehrinin yatak değiĢtirme olayıydı. 

Heyet BaĢkanı olarak “Türkiye‟de iĢimiz var, protokolü yapıp hemen döneceğiz” dedim. Onların 

Hudut Makamı Yarbay “Olur mu Kaymakam Bey protokolü yapıp yemek yiyeceğiz” dedi. 

TeĢekkür ettik. Protokoldeki anlaĢmazlık konusu uzadıkça uzadı. Bir türlü anlaĢma sağlanamadı. 

Öğle oldu, ikindi oldu ama onlar sürekli yemek teklif ediyorlar, baktım bizim heyet açlıktan 

periĢan oldu. Onlar sırayla mutfağa geçip bir Ģeyler yiyip dönüyorlar. Tekrar teklif gelince 

“Sadece bir çorba içelim” dedim onun üzerine sofrayı kurdular, çorbanın arkasından kebaplar, 

kuzu etleri ikram edildi, çok acıktığımızdan yemekleri yedik. Her zamankinin dıĢında içki 

almadık. AlıĢveriĢ yapmadık. Buna rağmen gece geç saatlerde ancak protokolü imza altına 

alabildik. Kapıkule‟den Türkiye‟ye döndüğümüzde gece saat 24‟ü geçiyordu. Geç kalınca ortalık 

karıĢık, acaba baĢlarına bir hal mı geldi kaygısıyla eĢim Vali Beyin eĢi Hanımefendiyi aramıĢ. 

Yolda bizi aradılar. Dönmekte olduğumuzu söyledim. 

LalapaĢa‟da sigarayı bırakmaya karar verdim. Bir yıl önce eĢim bırakmıĢtı. Liseyi 

bitirinceye kadar sigara bilmezdim. Fakültede okurken yurtta arkadaĢlar yemekten sonra bir 

sigara ikram ederlerdi. O sıralar Samsun,  Maltepe, Yeni Harman ve 216 Samsunlar çok 

meĢhurdu. Bizde öylece sigara paketi almaya baĢladık. Günde iki veya üç adet içerken yarım 

pakete kadar ulaĢtı. Öğleden önce içmezdim. Ġçmeye baĢladım. Sabah kahvaltısı yapmadan 

içmezdim, onu da yapmaya baĢladık. Evi kirletiyor. Makam odasını kirletiyor. Sağlığımızı 

bozuyordu. Sürekli öksürmeye baĢlamıĢtım. Daha önce üç ay ve altı ay sigarayı bırakmıĢtım, ama 

tek sigara içmekten bir Ģey olmaz düĢüncesiyle tekrar baĢlamıĢtım. Bu sefer kararlıydım. Ġlçe 

küçük çok sorun yok, Doğu ve Güneydoğuya gidersek hiç bırakamam diye düĢünüyordum. Bir 

sabah kahvaltıda hanıma söz verdim. “Bende sigarayı bırakıyorum” dedim. Öylece sigarayı 

bıraktım. Kahvaltıdan sonra çok canım çekmiĢti. Ġlk haftayı geçirmek oldukça zor oldu. Sürekli 

açık havada yürüyordum. Görmem, konuĢmam, düĢünmem, iĢitmem tüm duyu organlarım 

etkilenmiĢti. Yürürken sanki havada yürüyor gibi hissediyordum, ayaklar pat pat basıyor, çok 

çabuk sinirleniyorum. Bir akĢam neredeyse boğulacakmıĢım gibi öyle bir sıkıntı çöktü ki hemen 

Mal Müdürü ve Lise Müdürüyle Edirne‟ye gittik. Tarihi Türk Hamamında terleyip nikotin atınca 

dıĢarı çıktığımızda çok rahatlamıĢtım. Hiç sıkıntısı olmayan Ġlçede çok Ģiddetli yağmurlar yağdı. 

Sel içme suyu hattını götürdü. Ġlçe susuz kaldı. Edirne‟den tankerle içme suyu taĢıttık. Çok 

zorlanmıĢtım. Yine de sigaraya baĢlamadım.  
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LalapaĢa‟da en acılı ve hüzün dolu günlerde yaĢadım. Ġlk yıl çok sevdiğim ve saydığım 

ortaokulda bir yıl evlerinde kaldığım mükemmel bir saz üstadı Osman KESKĠN amcam 

Kayseri‟de bir gece programda ..... Türküsünü çalardın, çalmazdın tartıĢmasıyla bıçaklanarak kan 

kaybından kurtarılamamıĢtı. Ġkinci yaĢadığımız acı olay küçük kardeĢim Ġsmet‟e bir hafta sonu 

Bursa‟ya kız istemeye gittik. Babamlarda Bursa‟ya gelmiĢlerdi. Bursa‟da söz kestik. Babam, 

annem Kayseri‟ye gittiler. Bizde LalapaĢa‟ya Pazar günü saat 22.00 sıralarında döndük. 

Lojmanın karĢısında postane vardı. Posta memuru sizi Antalya KaĢ‟tan, Jandarma komutanı iki 

üç kere aradılar deyince heyecanlandık. Hemen cevaben aradığımızda oradaki komutan ”hiç 

çekinmeden ablam Sevim KESKĠN‟ĠN trafik kazasında öldüğünü, eniĢte ve yeğenimin yaralı ve 

hastanede olduğunu cenazeyi almak için hemen Antalya KaĢ‟a gelmem gerektiğini bildirdi. O 

anda acıyla dünyamız karardı. LalapaĢa nere, KaĢ neresi, sonra Kayseri‟deki teyzemi 

aradığımızda haber her tarafa yayılmıĢ. Biz gün boyu yolda olduğumuzdan o yıllarda cep 

telefonu olmadığından acılı haberi duyan en son biz olmuĢtuk. Teyze oğlu Tekin cenazeyi 

Kayseri‟ye gönderiyorlar, siz Kayseri‟ye gelin dedi. Gece saat 24.00‟te gelmiĢti. Sayın Valimizi 

aradım. Ġzin alıp, yola çıktık. ġoför bizi Ġstanbul‟a getirdi. Acele ile ters yola girdi. Neredeyse 

bizde kaza geçiriyorduk. Sabah ilk otobüsle Topkapı‟dan Kayseri‟ye hareket ettik. Uçağa 

binmediğimizden uçakla gitmek hiç aklımıza gelmedi, gelse de o anda uçak biletini karĢılayacak 

paramız yoktu. AkĢam Kayseri‟ye vardık. Ertesi sabah öğretmen kız kardeĢimde MuĢ‟tan geldi. 

BuluĢarak kasabamıza gittik. Cenazede o gece gelmiĢti. Cenazeye yetiĢtik. Ailece çok acı 

yaĢadık. Pazar günü Hıdrellez nedeniyle pikniğe gitmiĢler. EniĢte aynı zamanda amcaoğlu Orman 

Bölge ġefiydi. Piknik dönüĢünde aracı kendisi kullanırken uçurumdan aĢağı uçuyorlar. Önde 

oturan ablam o zaman emniyet kemeri olmadığından kapıdan aĢağı fırlıyor. Arabanın altında 

kalıyor. EniĢte ve küçük yeğen yaralı kurtuluyor. Tüm aile desteğiyle ilkokulda okuyan en küçük 

yeğenim okudu. Elektrik elektronik mühendisi,  o sırada lisede okuyan ağabisi Makine 

Mühendisi, en büyük ağabeyleri de liseyi yeni bitirmiĢti. Üniversite sınavına girecekti. O da tıp 

fakültesini kazandı. Önce doktor sonra kadın doğum uzmanı oldu. 

 

  Kaymakamlık Kursu Döneminde Kayseri Maiyet Memurluğuna naklen gelen Süleyman 

TOMAS, arkadaĢlara Ankara‟daki evinde akĢam yemeği vererek ağırlamıĢtı. Değerli bir 

meslektaĢtı. Sevim Ablamın KaĢ Ġlçesinde Trafik kazasında vefatında gerek cenazenin Sivas 

Gemerek ilçesine gönderilmesinde gerekse KaĢ Kasaba Orman Bölge ġefi yaralı amcaoğlu ile 

yeğenimin hastaneye intikalinde yakından ilgilenmiĢ. Mesleki yaĢantımızda iliĢkilerimiz hep 

devam etti. Malatya Vali Yardımcılığı, Antalya Serik, Bursa Karacabey Kaymakamlığından 

sonra Bakanlıkta Ġdari ve Mali ĠĢler Daire BaĢkanı oldu. Daha sonra Bakanlık MüĢavirliğinde 

uzun süre kalarak emekli oldu. Türk Ġdareciler Derneği Genel BaĢkanlığı da yapmıĢtı. Maalesef 

Emekliliğini yaĢayamadan yakalandığı hastalığa yenik düĢerek, 08.09. 2017 Cuma günü 

aramızdan ayrılarak hakkın rahmetine kavuĢtu. Mekânı cennet olsun Allahtan rahmet ve 

Ailesinin acısını paylaĢarak sabır diliyorum.  

 

             LalapaĢa‟dan ayrılırken hesap ettim, küçücük ilçede 28 köyü vardı. 50 civarında inĢaat 

gerçekleĢtirmiĢtik. Ġlçe merkezi yolunu Karayolları Ġstanbul 1. Bölge Müdürlüğünü belki on defa 

arayarak sıcak asfalt yaptırdım. Ġlçenin her tarafı asfalt olunca ilçe halkını çok sevindirmiĢti.  

LalapaĢa‟dayken Kamu Konutları Kanunu çıktı. Vali ve Kaymakam konutları özel tahsisli 

konut statüsüne alındı. Her türlü demirbaĢ, telefon, ısınma, temizlik gibi giderler Devletçe 

karĢılanacaktı. Mahrumiyet ilçesi görevini yapmak üzere tayinimiz Erzurum Karayazı Ġlçesine 

çıktı.. Türkiye‟nin bir ucundan neredeyse diğer ucuna gidecektik.  “EĢyaların zaruri olanların 

dıĢındakileri Kayseri‟ye gönderelim, nasıl olsa iki sene sonra batıya döneceğiz.” Diyerek EĢimi 
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ikna etmiĢtim. Tabur Komutanının da tayini Kayseri‟ye çıkmıĢtı. Ortak bir vagon kiraladık, 

eĢyaları vagona yüklettik. Karayazıya götüreceklerimizi de sandık yaptırarak yine trene verdik. 

Erzurum Köprüköy Ġstasyonundan alacaktık.    

 Valimiz Sayın Enver HIZLAN, kolay kolay Takdirname vermez, ama ayrılırken yapmıĢ 

olduğumuz çalıĢmalardan dolayı Takdirname verdi. Böylece ArdeĢen, Sarıoğlan ve LalapaĢa‟dan 

Takdirname almıĢtım. Birinci Ordu Komutanı Necdet ÖZTORUN ve ĠçiĢleri Bakanı Ali 

TANRIYAR‟DA Belediye hizmetlerimden dolayı Takdir, TeĢekkür Belgesi göndermiĢti. 

LalapaĢa‟dan güzel bir veda yemeği ile uğurladılar. Sarıoğlan ve LalapaĢa Kaymakam lojmanına 

gerekli tüm demirbaĢları aldığımızdan, gelecek Kaymakam kiĢisel eĢyalarıyla gelse yeterliydi. 

Karayazı‟ya vardığımızda lojman çok periĢan hemen hemen hiç eĢyası yoktu. Mobilyacılardan 

bir demir karyola getirttik. Yatak sererek o geceyi öyle geçirdik, ama hanım gece bir sağa 

dönüyor of, bir sola dönüyor of çekiyor. Gece uyumadan sabah oldu. Hanıma karĢı eĢyaları 

Kayseri‟ye gönderdiğimiz için çok mahcup oldum. Ama Erzurum Valisi Sayın Recep Birsin 

ÖZEN‟ĠN yardımıyla kısa zamanda oradaki lojmanı da en iyi Ģekilde düzenledik...             

               

                                                                                                 

IV-   KARAYAZI ĠLÇESĠNDE ATATÜRK HEYKELĠ VE HÜKÜMET 

KONAĞI ĠLE ANILARLA HĠZMETLERĠMĠZ; 

 

 

 1985 Yılı Ağustos ayında Erzurum Karayazı Ġlçesinde mahrumiyet hizmetine baĢladım. 

Ġlçe, Erzurum‟a yaklaĢık 160 km. uzaklıkta, rakım 2450 m olup, 4 ay yaz, 8 ay kıĢ yaĢanan 

Türkiye‟nin en yüksek yerleĢim merkezidir. Erzurum‟a, Çoban dede Köprüsünden sonra Hınıs-

Tekman yol ayırımına kadar, Aras nehrinin kenarını takip ederek kıvrılarak akan nehrin bir 

sağına, bir soluna geçen ve çok tehlikeli olan yolla, yazın 3-4 saatte, kıĢın ise 7-8 saatte ancak 

gidilebiliyordu. Kar yağdığında “yöresel kürdo fırtınası olarak isimlendirilen kuzey rüzgârı” 

estiğinde 100 metre ileri gözükmezdi. Jandarma komutanı, kar tipisinde askerlerin kaybolmasını 

önlemek amacıyla Cezaevi nöbetine gönderirken iple birbirine bağlardı. Bazen iki katlı binalar 

bile kar tipisinin altında gözükmez oluyordu. VatandaĢlar yiyeceklerini sonbaharda stok eder 

zaruri ihtiyaçlarını da, Ġlçeden köylerine, önce at ile taĢırlar, daha sonra yollar kardan kapanınca, 

kızakla veya kendi sırtlarında taĢıyarak götürürlerdi. ĠĢte böyle bir mahrumiyet ilçesinde 2 katlı 

bir Hükümet binası vardı, alt katında Adliye, üst katında ise Kaymakamlık hizmet veriyordu. 

Yatılı Bölge Okulu var ama harabe bir durumdaydı. Yatılı okulları düzeltmek için o zaman,  

Devlet, Okul Müdürlüğüne BinbaĢıları, Yarbayları görevlendirdi. Yatılı Bölge Okulunda 

kullanılan yatakhane binaları deprem olunca terk edilerek yeni yatakhane binaları yapılmıĢ, kız 

öğrenciler okula gönderilmediğinden yarısı boĢ durumda bulunmaktaydı. Bir taraftan Okul 

Müdürü olarak atanan  Deniz Öğretmen BinbaĢı Fikret GÖKSEL,  Milli Eğitim Müdürü Kayhan 

ÖZTÜRK ile birlikte  Valimiz Sayın Recep Birsin ÖZEN‟DEN onarım için ödenek alıp, Kolordu 

Komutanlığından verilen  askerlerle Yatılı Ġlköğretim Bölge Okulunu onarmaya, eğitim öğretime 

elveriĢli vaziyete getirmeye, Diğer taraftan da Yatılı Bölge Okulunun boĢ  binalarını 

değerlendirmeye çalıĢtık.. Köyden gelen öğretmenlerin kalacak yeri olmadığından, öncelikle kız 

öğrenci bölümünün ilk iki katını, Öğretmenler Bankasından gerekli desteği alarak Öğretmen 

Evine dönüĢtürüp, 24 Kasım Öğretmenler gününde Sayın Valimizle birlikte törenle açılıĢını 

yaptık. Milli Eğitim ve Halk Eğitim Müdürlüğü Belediyenin otel binasında çok elveriĢsiz 

Ģartlarda hizmet verdiğinden; Öğretmen Evinin 3.katına Halk Eğitim Merkezini, 4.katına da Ġlçe 
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Milli Eğitim Müdürlüğünü Sayın Valimizin onayını alarak yerleĢtirdim. Daha sonra Milli Eğitim 

Bakanlığı söz konusu yerlerin boĢaltılması için emirler gönderdi. Her zaman saygıyla andığım, 

büyük yardım ve desteğini gördüğümüz Sayın Valimiz sorumluluğu aldığından yaptığımız 

düzenlemeleri devam ettirdik. Yatılı bölge Okulunun içinde boĢ bir yerde de Sümerbank Halk 

eğitim Müdürlüğü iĢbirliğinde, halıcılık kursu açtık Genç kızlara hem halı dokuma eğitimi 

verdik, hem de ailelerinin geçimine katkı için halı dokumları karĢılığında ücret ödedik. 

Karayazıda yaptığımız çalıĢmalara iliĢkin yazılacak pek çok anı var ama özellikle Karayazı 

Ġlçesindeki “Atatürk Heykeli ve Hükümet binasına iliĢkin anımla birlikte hafızamda iz bırakan 

anıları yazmak istiyorum; 

1986 Yılı 2-10 Temmuz arası yaz çalıĢmalarını CumhurbaĢkanımız Sayın Kenan EVREN, 

Erzurum‟da yapacaktı. Ġl merkezi ve her ilçe de Sayın Valimizin talimatları doğrultusunda çok 

önemli çaba ve çalıĢmalara baĢlandı. Adeta her ilçe birbiriyle yarıĢırcasına gece gündüz çalıĢıyor, 

özellikle Ġlçelerde Atatürk heykeli yapılması için büyük çaba harcanıyordu.  Karayazı‟da 

ekonomik kaynak olmadığından, teĢkil ettiğimiz heyetle birlikte köyleri dolaĢarak, koyun 

verenden koyun, keçi verenden keçi, para verenden makbuz karĢılığı para topladık. Ġlçe 

merkezinde koyun ve keçileri ihale ile satarak kaynak oluĢturduk. Bu arada heykelin yapılacağı 

yeri bir türlü belirleyemedik. Ġlçe‟nin merkezinde Belediye BaĢkanı uygun bir yer göstermedi. 

Ġlçenin giriĢinde Yatılı Bölge Okulunun eski binalarının yola bakan cephesi, bana göre en ideal 

yerdi. Söz konusu binalar, iki yılda bir onarılıyor hiçbir hizmette kullanılmadığı için tekrar 

onarımı gerekiyordu. Ben önce bu binaların Endüstri Meslek Lisesine dönüĢtürülmesini istedim 

“Erzurum Milli Eğitim Müdürlüğünden heyet geldi inceledi Ġlçenin nüfusu yetersiz olduğundan 

olumsuz rapor gönderildi. Burası hayvancılık ilçesi hayvan Sağlık Meslek Lisesine dönüĢtürelim 

dedim. Kars da Veteriner Fakültesi var, Öğretim üyesi bulunamıyor buraya kim gelecek denildi. 

Bu durum üzerine burasının Hükümet Konağına dönüĢtürülmesi için yazıĢma yaptım. Ne ĠçiĢleri 

Bakanlığından, ne Maliye Bakanlığından, nede Milli Eğitim Bakanlığından olumlu cevap 

alabildim. Hükümet Konağına dönüĢünce tüm resmi kurumları bir araya toplamayı eski Hükümet 

binasının da Adliye ye devredilmesini istiyordum. Gelecekte boĢ binaların Hükümet Binasına 

dönüĢeceğini düĢünerek yola bakan cephesine Atatürk Heykelinin konulmasının uygun olacağını 

Valimiz Sayın Recep Birsin Özen‟e arz ederek, gerekli onayı aldım. Bu durum üzerine Amir, 

Memur, Asker, VatandaĢ iĢbirliğinde bir taraftan çevre düzenlenmesine bir taraftan da Heykelin 

yapılacağı kaidenin inĢasına baĢladık. Ġstanbul‟dan “Ġnci Heykel” isimli firma ile görüĢerek 

Atatürk heykelinin yapılmasını sipariĢ ettik. Kaide yapılması aĢamasında Belediye araçları kum 

çakıl getirmediğinden Ġl Ġdaresi Kanununa göre el koymak zorunda kaldım. Kısa zamanda 

kaidesini mermerden en güzel Ģekilde yaptık, çevresini seramik ve beyaz kırılmıĢ taĢlarla 

düzenledik, Ġstanbul‟dan Atatürk Heykelini getirttik, yaptığımız kaide üzerine büyük bir sevinç 

ve heyecanla monte ettik, CumhurbaĢkanımızın programına açılıĢ töreni alındı. Büyük bir 

hazırlık çalıĢması baĢladı, tabi ki tüm yük benim omuzlarımdaydı. Görev verdiğim arkadaĢlar 

görevlerini en iyi Ģekilde yaptılar, programımızı hazırladığımız gibi uygulamaya baĢladık Ġlçede 

olağanüstü güvenlik tedbiri aldık Yatılı Bölge Okulu bahçesine 3 helikopterle gelen Sayın 

CumhurbaĢkanını ve beraberinde beklenen zevatı karĢıladık Yatılı Bölge okulunda, Sayın 

CumhurbaĢkanımıza, Ġlçenin sorunlarına iliĢkin brifing sundum. O arada hiçbir hizmette 

kullanılmayan eski yatakhane binalarını Hükümet Konağına dönüĢtürmek isteğimizi arz ettim. 

Brifing ten sonra tören alanına geçildi. 

Ġlçe Milli Eğitim Müdürümüz sunucu olarak töreni coĢkulu bir Ģekilde baĢlattı konuĢmamı 

yapmak için beni kürsüye davet etti. Çok heyecanlı ve büyük bir mutluluk içinde konuĢmamı 

aĢağıda arz edildiği Ģekilde yaptım; 
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Bugün Vatanın bağrından yetiĢmiĢ, Büyük Devlet Adamı, Kahraman 

BaĢkomutan, Türkiye Cumhuriyetinin kurucusu Mustafa Kemal ATATÜRK‘ÜN 

Anıtını Ġlçemize Kazandırmanın engin mutluluğu içerisindeyiz. 

         Böyle anlamlı ve önemli bir eserin açılıĢını Sayın CumhurbaĢkanımızın 

onurlandırılması sevinç ve heyecanımızı bir kat daha yükseltmiĢ bulunmaktadır. 

             Bu abidenin köylülerimizin büyük yardım ve destekleriyle, asker, sivil amir 

ve memurların dayanıĢmasıyla ve olağanüstü çabalarıyla çok kısa bir zamanda gece 

gündüz çalıĢmalar sonucu gerçekleĢtirilmesiyle taĢıdığı mana daha derin boyutlara 

ulaĢmaktadır. 

          ġimdi özgür ve bağımsız bir vatan olarak üzerinde dimdik durduğumuz bu 

aziz topraklar Milletimizin büyük evladı, ebedi önderimiz Mustafa Kemal 

ATATÜRK‘ÜN bize ölmez yadigârıdır. Onu vatanımız kadar sevmek, Vatanımızı 

onun kadar sevmek olmuĢtur. 

              ATATÜRK, tam bir asker, kendisini dünya uluslarına da kabul ettirmiĢ 

büyük Bir devlet adamıydı. 

              Onun ilkesi yurtta ve uluslararası toplumda barıĢ içinde yaĢamaktı. 

Cumhuriyetçilik, Milliyetçilik, Halkçılık, Devletçilik, Laiklik ve Ġnkılapçılık, tam 

bağımsızlık, ulusal egemenlik ve medeniyetçilik Ulu Önderimizin temel ilkeleriydi. 

               Büyük Önderimiz zor ve çetin Ģartlar altında Türkiye Cumhuriyetini 

kurduktan sonra, az zamanda, ekonomik, sosyal, kültür, hukuk alanında ve çağdaĢ 

medeniyet yolunda önemli adımlar atılmıĢtır.  

          Ulusumuz için en iyi hareket bu Büyük Önderi bütün düĢünce, fikir ve 

ilkeleriyle tanımak, kaderde, kıvançta, tasada ortak ve bölünmez bir bütün olarak 

onun aydın izinde gitmektir. ÇağdaĢ medeniyet seviyesine ancak bu Ģekilde 

ulaĢabiliriz. 

 

      ― Birinci vazifemiz, Türk Ġstiklal ve Cumhuriyetini, büyük devrim eserlerini, 

ebediyen muhafaza ve müdafaa etmektir.‖ Andını bu mutlu günde bir kere daha 

Milli gurur ve heyecanla tekrarlamaktayız. Bu büyük bayramımız kutlu gelecek 

günlerimiz mutlu olsun. 

         Burada Ulu Önderimizin abidesinin Ġlçemizde inĢa edilmesinde büyük yardım 

ve desteğini gördüğümüz baĢta Sayın Valimiz, Kolordu ve Tümen Komutanımız, 

Köylülerimiz ile emeği geçen asker, sivil, amir ve memurlarımıza huzurunuzda 

Ģükranlarımı iletip teĢekkür etmek istiyorum. 

  Törenimizi Ģereflendiren Sayın CumhurbaĢkanımıza,  Karayazı Ġlçesi adına, 

minnet ve Ģükran duygularımızı iletir saygılarımı arz ederim.‖ 

                 

      Daha sonra Sayın Valimiz konuĢtu, ilçemizdeki güzel çalıĢmaları dile getirerek özellikle 

çalıĢmalarımızı methetti. CumhurbaĢkanımız Sayın Kenan Evren konuĢmalarında Atatürk 

heykelinin ilçeye kazandırılmasından son derece mutlu olduğunu, Ġlçedeki arz edilen sorunların 

çözümü için Ankara‟ya döndüğünde ilgileneceğini belirterek, Heykelin arkasındaki Hükümet 

Konağı olarak düĢündüğümüz boĢ binaları göstererek “Devletin binaları boĢ duracak, 

Kaymakamlıkta Hükümet Binası sorunu yaĢayacak, olmaz böyle Ģey” dediğinde mutluluktan 

uçuyorduk. Törenden sonraki programda çok güzel geçti halıcılık kursunu, Köyceğiz Göletimizi 

gösterdik, daha sonra yine Yatılı Bölge Okulu bahçesinden helikopterlerle Sayın 

CumhurbaĢkanımızı ve beraberindeki misafirleri uğurladık. Ġlçe tarihi bir gün yaĢadı.  
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         CumhurbaĢkanı, Ankara‟ya döndükten sonra ĠçiĢleri, Maliye ve Milli Eğitim Bakanlıkları 

telefonla aramaya baĢladılar. “Protokolünüzü, projenizi ve keĢif özetinizi gönderin hemen 

binaları devredip ödenek göndereceğiz” dediler. Çok kısa bir zamanda bir yıl uğraĢtığımız sorunu 

bir haftada çözdük binaların devri onaylandı. Ödenek geldi, yıkılacak yerleri yıktırdım. GiriĢ 

kapıları heykele ve yola doğru açıldı, çok hızlı bir Ģekilde Hükümet Binası tadilatı tamamlanırken 

ilçedeki iki yıllık sürem doldu. Mardin Ġlinin Derik Ġlçesine atandım. Karayazı Ġlçesi giriĢinde 

önünde Atatürk Heykeli olan tadilatla modern Hükümet binasına dönüĢtürülen muhteĢem bir 

mekânı Karayazı ilçesi halkına kazandırmıĢ olduk 

.  

             Burada, Karayazıda anılarımdan iz bırakanları özetle arz etmek istiyorum; 

               

             Sayın Valimizin Ġlçemize ilk geliĢinde Belediye BaĢkanına Belediye Otelinde öğle 

yemeği organizesi yaptırmıĢtım. Yemekten sonra masalara üzüm servisi yapıldı. Sayın Valimiz 

Recep Birsin ÖZEN'ĠN önüne koydukları üzümde Anadolu tabiriyle bir karıĢ kir ve toz vardı. 

Sayın Vali çok mütevazılığını orada da göstererek, garsona ''evladım Ģu üzümü yıka getir '' dedi 

ama ben çok mahcup oldum. Daha sonraki geliĢlerde o otelde hiç yemek vermedik. Ġkinci 

geliĢlerinde eĢim imdadıma yetiĢti. Ġlçeye geliĢ en az üç saat sürdüğünden mutlaka yemek 

verilmesi zarureti vardı. Vali Beyle birlikte Bölge ve Ġl Müdürleri de geldiğinden, koruma ve 

Ģoförlerle birlikte yaklaĢık 30 kiĢiye yemek hazırlamamız gerekiyordu. EĢim gece saat 03.00 e 

kadar,  çorbasından, mantısına, böreğinden, baklavasına kadar geniĢ bir hazırlık yaptı. Ertesi gün 

lojmanın yanındaki mini jandarma gazinosunda askerlerin servis yardımıyla nefis bir ziyafet 

verdik. BaĢta Sayın Valimiz olmak üzere herkes eĢime teĢekkür ettiler. Hep hanıma teĢekkür 

ediyorsunuz, baklavanın cevizini de ben kırdım deyince bir kahkaha koptu. Meslekte baĢarılı 

hizmet verebildiysem. Sevgili eĢimin her zaman çok anlamlı ve önemli katkıları oldu.         

            Karayazı Kaymakamlığı Yaptığım dönemde, KomĢu Ġlçelerden, Hınıs‟ta Ahmet KARA, 

Horasan‟da Mülkiyeden devrem Ali SERĠNDAĞ kaymakamdı. Ġleriki yıllarda Vali oldular. 

EleĢkirt‟te Ġdris Naim ġAHĠN kaymakamdı ĠçiĢleri Bakanı oldu. Malazgirt Kaymakamı Dursun 

Ali ġAHĠN'DĠ. Vali oldu. KomĢu ilçe kaymakamları olarak ziyarete giderdik. Kaymakamlık 

dönem arkadaĢım Nevzat ERGÜN Tutak'ta, Pasinler Ġlçesinde Mülkiyeden ve Yurttan arkadaĢım 

Sabahattin YÜCEL kaymakamdı.  Ailece görüĢürdük. Erzurum'a Giderken Pasinler, yolumuz 

üzerindeydi genelde uğrar geçerdim. Benzin ikmalimizi oradaki petrol istasyonundan yapardık. 

Palandökendeki Gençlik Spor Bakanlığının Sosyal tesislerinde düzenlenen 4 Aralık Mülkiyeliler 

gecesinden dönerken kar fırtınasına tutulduk. Gece yarısı Pasinler Ġlçesine güçlükle ulaĢabildik. 

Ailece Sebahattin‟in misafiri olduk. Ġstanbul Vali Yardımcısı olduğum yıllarda Esenler 

Kaymakamıydı. Yine aynı ilde görev yaptık. Hınıs üzerinden KomĢu MuĢ Ġline gitmiĢtik, 

DönüĢü, Bulanıkta Vahap DĠYARBAKIRLI'YI, Malazgirt‟te, Dursun Ali ġAHĠN'Ġ, Tutakta 

Nevzat ERGÜN'Ü ailece ziyaret ettikten sonra gece yarısından sonra Karayazı'ya döndük. Yol 

çok ıssız ve asayiĢ açısından da riskliydi. ġoför kapanmıĢ yola girdi son anda fark etmese 

uçuruma yuvarlanacaktık. 

            ġoförümüzün adı Lütfü PĠLOT, çok hızlı araç kullandığı için soyadını pilot olarak 

değiĢtirmiĢ. YavaĢla dedikçe gaza basar hızlanırdı. Erzurum‟a giderken, yol, Aras Nehrinin 

sağına, soluna geçerek derin vadi içinden, büyük Mağaralarla, kaya kütlelerinin altında ilerlerdi. 

KıĢın özellikle kuzey kesimlerinde buzlanma olduğundan çok tehlikeliydi. En ufak bir hatada 

Aras Nehrine uçulabilirdi. Erzurum'a kıĢın giderken sabah erkenden yola çıkar, öğleye ancak 

varır, resmi iĢlerimizi halleder, geceyi TKĠ' nin misafirhanesinde geçirir ertesi gün dönerdik. Bir 

defasında karanlığa kaldık.  Issız yolda arkadan bir araç sıkıĢtırınca az kalsın Arasa uçuyorduk. 

Yanımızda Belediye BaĢkanı ‟da vardı. 
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          Cuma günü Saat 14.00 deki Ġl Koordinasyon Toplantısına katılmak için sabah erkenden 

yola çıktım. Ġlçe Merkezinde kar yağıĢı baĢlıyordu. Ġlçe çıkıĢındaki boğaza kadar vardık. Kar 

gittikçe artmaya baĢladı. Boğazda kar fırtınası baĢlayınca yol kayboldu, koruma bekçisi aracın 

önünde yürüyor, bizde takip ediyorduk. ġoför boğazı geçersek fırtına kalmaz diyordu ama kar 

fırtınası gittikçe artıyordu. Hayatımızı risk altına sokmaya baĢlamıĢtık ki geri dönmeye karar 

verdim. Güçlükle Ġlçeye dönebildik. Sayın Valimiz Recep Birsin ÖZEN'E telefonla yol 

durumunu arz ederek toplantıya katılamayacağımı bildirdim. Koordinasyon toplantısından sonra, 

Olur Kaymakamı Kemal BEġER, Karayazıya gelmek için Valimizden izin isteyince, Vali Bey 

yol kapalı Karayazı Kaymakamı toplantıya gelemedi demiĢ ama meslektaĢ yola çıkmıĢ. Bizim 

Söylemez Bucağına gelince beni aradı Karayolları Ģefimiz ġamil beye söyledim. Ekibini seferber 

etti yolu açarak Kaymakamı ilçeye getirdiler. Makam aracını Jandarmanın bahçesine park 

ettirdik. ġamil Bey çok çalıĢkandı.2000 yılından sonra Bölge Müdürü oldu. Kaymakamı 

evimizde iki gün misafir ettik. Kürdo fırtınası esti. DıĢarıda göz gözü görmüyordu. Merkez 

karakol komutanıyla Trakya'da birlikte çalıĢmıĢlar, Onu „da ziyaret etti. Pazartesi günü fırtına 

durmuĢtu ama makam aracının üzerinde dağ gibi kar kütlesi oluĢmuĢtu. Askerler öğleye kadar 

karın altından aracı çıkarmaya uğraĢtılar. Araç donmuĢ çalıĢmıyor. Isıtarak, iterek öğleden sonra 

saat üçe doğru ancak çalıĢtırılabildi. MeslektaĢımızı uğurladık. Bu arkadaĢ ileriki yıllarda 

hastalanarak vefat etti. Allah rahmet eylesin. Büyükçekmece Kaymakamıyken çocuklarıyla 

karĢılaĢtık. Yüksek tahsil yapıyorlardı. Kendilerine destek olmaya çalıĢtım. 

             Sosyal YardımlaĢma ve DayanıĢma Vakfı yeni kuruldu. Fakrüzaruret içerisinde bulunan 

vatandaĢları tespit ederek un, yağ, Ģeker gibi temel gıda maddeleri dağıtıyoruz. Mütevelli Heyeti 

Üyeleri olarak toplantımız saat 15.oo de baĢlıyor hazırlanan dosyaları tek tek inceleyerek muhtaç 

olup olmadıklarını tespit ediyorduk. Çoğu zaman toplantımız gece 24.oo e kadar uzuyor. 

Acıktığımızda eĢimi arayarak bize yiyecek hazırlayıp göndermesini istiyordum. Çünkü o saatte 

her yer kapanıyordu. Yiyecekler gelince kısa bir ara verip toplantıya devam ediyorduk. Vakıftan 

gıda yardımı isteyen Bir kadının dosyasını incelerken üzerinde kayıtlı herhangi bir gayrimenkul 

gözükmediğinden yardım edilmesine karar vermek üzereyken, Mütevelli Heyet üyelerinden birisi  

“Efendim bu kadın… Köyünün Ağasının hanımı” deyince yeniden inceledik gerçekten söylediği 

gibi sürü sahibi Ağanın imam nikâhlı hanımı olduğu anlaĢılınca yardım talebini reddettik. Birkaç 

hafta sonra yine bir dosyayı incelerken üyelerden birisi bizi uyardı.” Bu kadın da O Ağanın resmi 

kaydı olmayan ikinci karısı” deyince Onun talebini de reddettik. Meğer Ağanın dört karısı 

varmıĢ, Birisi resmi kayıtlı diğerleri imam nikâhlı. Ağa, Gıda maddesi alabilmek için EĢlerinden 

Birinin talebini reddedince hemen diğerinin adına baĢvuruyormuĢ.  O yıl Ġlimizde Sayın 

Valimizin Saygıdeğer EĢleri Öncülüğünde,  resmi nikâhı olmayanların, resmi nikâhını yaptırma 

kampanyası baĢlatılmıĢtı. Fakir bir ailenin her türlü ihtiyacını karĢılayarak damatlık elbise ve 

gelinlik de alarak resmi nikâhlarını yaptırmak üzere ildeki törene gönderdik 

             Köyceğiz Gölet‟i tamamlanıp su tutmaya baĢladığında, kendimizi Köyceğiz deniz 

kenarında hissediyorduk. Mesaiden sonra ara sıra gidip ailece sedde üzerinde bir tur attığımızda 

günün yorgunluğunu atıyorduk. Hem Göletin açılıĢını yapmak hem de çevresini ağaçlandırmak 

amacıyla Mayıs ayı ortalarına doğru ağaç bayramı töreni düzenledik. Çok geniĢ hazırlık yaptık, 

törenden sonra halı kilim, biçki dikiĢ kurslarını da gezecektik. Gölet alanına geldiğimizde yağmur 

atıĢtırmaya baĢladı. Ben KonuĢtuktan sonra hemen ağaç dikimine geçildi. Yağmur ĢiddetlenmiĢti, 

Ġlk ağacı Sayın Valimize diktirirken baktım çam fidanlarının naylonu çıkarılmamıĢ, Kıdemli 

Ziraat Mühendisi Nevzat Beye, ne yapıyorsunuz, naylonları çıkaralım dediğimde,  Sayın 

Valimizin duyacağı sesle, „efendim bu fidanlar tutmaz, nasıl olsa yeniden dikeceğiz ''deyince 

herkes ĢaĢırdı. 
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Köyceğiz Göleti AçılıĢı ve Ağaç Bayramı Töreninde aĢağıdaki konuĢmayı yaptım; 
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 Ġz bırakan diğer bir anımda; Fakrü zaruret içerisinde muhtaç durumda olan vatandaĢları 

üretici hale getirerek geçimini sağlamaları için bölgede 8 ay kıĢ olduğundan ottan baĢka bir Ģey 

bitmemekte, sadece hayvancılık yapıldığından,  nüfus baĢına iki koyun vermeyi Sosyal 

YardımlaĢma ve DayanıĢma Vakfı Mütevelli Heyetince kararlaĢtırdık Mütevelli Heyeti 

Huzurunda 79 köyü kura çekerek yardım etmede öncelik sırasını belirledik. Köylerdeki muhtaç 

vatandaĢları, Mütevelli Heyet Üyelerince bizzat köyündeki evine, ahır ve ağılına bakarak 

sırasıyla tespit ettik. Ġhale yöntemiyle koyun sürüsü sahiplerinden koyun satın aldık. 

Belirlediğimiz gün Köylerden muhtaç vatandaĢlar Ġlçe Merkezine gelerek, koyunlarını teslim alıp 
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köylerine döndüler. 3 nüfusu olana 6, 5 nüfusu olana 10 koyun,10 nüfusu olana yirmi koyun 

verdik. VatandaĢlar koyunların sütünden, yününden ve yavrusundan faydalanarak böylece 

muhtaçlıktan kurtulacaklardı. Bu uygulama ilçede büyük sevinç yarattı. Kısa sürede 30 köyde 

tespit ettiğimiz fakir ailelere koyun dağıtımını tamamladık. Ancak sayısı az da olsa, bazı açıkgöz 

vatandaĢların Vakıftan aldıkları koyunları, maalesef satın aldığımız bedelden daha düĢük para 

karĢılığında, satıĢ yapan sürü sahibi Ağaya geri verdiklerini üzüntüyle müĢahede ettik. Bu durum 

karĢısında daha ciddi önleyici tedbir almak zorunda kaldık. 

          Karayazıda genellikle eylül ayı sonuna doğru kar yağmaya baĢlar, haziran baĢında kalkar. 

10 Kasımda kürdo fırtınasından dolayı Atatürk Anıtına çelenk koymakta çok zorlandık. Ayakta 

zor duruyorduk. Bayan savcımız ġükran Hanım ''Kaymakam Bey ertelesek olmazmı ?'' dedi. 

„Savcı Hanım Atatürk saat dokuzu beĢ geçe vefat etti. ġartlar ne olursa olsun çelengimizi koyup 

saygı duruĢunda bulunacağız.'' dedim. Çelenklerimizi koyarak saygı duruĢunda bulunduk. 

        Karayazıda kıĢın en önemli görevimiz kar mücadelesiydi. Öncelikle ana yolları, grup köy 

yollarını açmaya çalıĢıyorduk. YaklaĢık 20 köyün faydalanacağı grup köy yolunu 20 gün dozerle, 

greyderle, rotatifle özverili çalıĢma sonucu ulaĢıma açtık. Köylüler hiç faydalanamadan, gece 

esen kürdo fırtınası, yolu kapatarak, tekrar eski haline getirdi. Tüm emeklerimiz boĢa gitti. Sayın 

Valimize kar mücadelesinde harcanan, mesai, akaryakıt heba oluyor. Bizim durumumuzda olan 

ilçelere kar üstünde hareket eden paletli araç verilse, hasta nakli gibi acil durumlarda kullanılır 

önerisinde bulundum. Ġlerleyen yıllarda önerimin gerçekleĢtiğini memnuniyetle müĢahede ettim. 

       Ocak Ayında Belediyelerin tahsilat denetimini yapıyorduk. Malazgirt hududunda Kopalan 

Belediyemizin denetimini akĢam geç saatlerinde tamamlayabildik. Kalmamız konusunda ısrar 

edilmesine karĢın yolcu yolunda gerek düĢüncesiyle yola koyulduk. Her taraf karla kaplı olup buz 

tutmuĢtu.  Göksu Bucağından sonra çok dik bir yokuĢ vardı. Zincir takmamız gerekiyordu. Isı 

gece sıfırın altında 20 derecenin altındaydı. Zincir takılırken nerdeyse donacaktık Yolda koĢarak 

ısınmaya çalıĢtık. Zincirli araçla güçlükle tepeye çıkabildik. Tepeden sonrada bir taraf uçurumdu, 

kayacak olsak parçamız bulunamazdı. Yolda kalsak kesin donardık. Gece saat 01 'den sonra 

ancak lojmana ulaĢabildik. 

 

      Köylere elektrik hattı çektirdik. Törenle gaz lambasını söndürüp, elektrik Ģartelini açarak 

köylerimizi elektriğe kavuĢturduk. En ücra mezralara kadar yol yaptık. Süt mandırası, Halı kilim 

atölyesi, okul, ek derslik binaları inĢa ettik. TaĢımalı sisteme geçince, inĢa ettiğimiz okulların 

kapandığını üzüntüyle müĢahede ettim. Emeklerimiz heba oldu. 

      Karayazının her tarafında su kaynağı olmasına karĢın maalesef içme suyumuzu çevredeki 

pınarlardan büyük su bidonlarıyla taĢıyarak getiriyorduk. Sebebi musluktan akan sularda koyun 

gübresi kokusu vardı. Hatta zaman zaman koyun gübresi akıyordu. Bizzat yerinde inceleme 

yaptığımda manzara çok vahimdi. Su kaynağından Ġçme suyu deposuna açık kanaldan su 

geliyordu. Çevredeki koyun sürüleri üzerinden geçerek otlanıp, sulanıyordu. KıĢın kanal üzeri 

karla kapanıp buzlanma olduğunda su doğal kar kanalı içerisinde kalıyor, ısı sıfırın altına düĢtüğü 

için mikrop kırıldığından Ġçme suyu beĢ altı ay temiz akardı. Belediye BaĢkanı Celal ġAKA'YA, 

Kaynak ile depo arası yaklaĢık üç yüz metre,  yeni içme suyu hattı yapılıncaya kadar geçici 

olarak beton büz içerisine alalım önerisinde bulundum ama kabul ettiremedim. Ġçme Suyu ĠĢini 

Ġller Bankasına yatırım programına aldırarak ihalesi yapılıp çalıĢma baĢlatıldı ama bize içmek 

nasip olmadı. 

       Ekmek Fırını da önemli bir sorundu. Fırın mazotla ısıtıldığından ekmekler de hep mazot 

kokuyordu. Dokuz ayı kıĢla geçen 2450 rakımlı Türkiye'nin en yüksek yerleĢim yerine soğuk 

hava deposu yapılmıĢ ama hiç kullanılmamıĢ olup atıl vaziyette bulunuyordu. Reis burayı yap 

iĢlet devret metoduyla ekmek fırınına dönüĢtürmek istedi. Destek olduk. Ekmek sorunu çözüldü. 
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        Ġlçede Benzin Ġstasyonu olmadığından Pasinler Ġlçesinden tanklarla, varillerle akaryakıt 

getirip kullanıyorduk. Reis yol kenarındaki meralık alana benzin istasyonu kurmaya teĢebbüs etti, 

kamu yararını düĢünerek müsamaha gösterdik. Bu desteklerimizden cesaret alarak Ġlçedeki bir iki 

adamıyla ovadaki meraları sürüp tarlaya dönüĢtürmeye baĢladılar. Bu davranıĢlarına müsaade 

etmedim. 3091 sayılı TaĢınmaz Mal Zilyetliğine Yapılan Tecavüzlerin Önlenmesi Hakkındaki 

Kanuna göre soruĢturma yaptırıp men ederek Cumhuriyet Savcılığına Suç duyurusunda 

bulundum. 

      Köylerde tuvalet yoktu. Özellikle büyük köyler için Askerlik ġube BaĢkanı mühendis yedek 

subaya proje yaptırdım. Köylere Hizmet Birliğinden çimento vererek umumi köy tuvaletleri inĢa 

ettirdim. Köylere Hizmet Götürme Birliğinden yardım ederek Aras nehrinin üzerine yayaların 

geçeceği nitelikte asma köprü dahi yaptık. Horasandan atıl durumda olan prefabrik konutları 

getirerek, ihtiyaç olan köylere kurarak, öğretmenler lojmanı ve ek derslik olarak kullandık. 

Birisini de Köyceğiz göletinin yanına kurdum kamu görevlilerinin dinlenme eğlenme yeri olarak 

kullandık. 

        Karayazının en yüksek yerinde Yelatan adında bir köyümüz vardı. Ġlçe merkezine çok 

uzaktaydı. AĢırı kürdo fırtınasından dolayı bu isim verilmiĢ olabilir. O köye kadar gittim 

sorunlarıyla yakından ilgilendim. Muhtarı da yaklaĢık iki buçuk metre boyunda bir zattı. 

Herhangi bir sorunu olduğunda mutlaka Kaymakamlığa gelmesini tembih ettim. Boyu uzun 

olduğundan kırk beĢ derece eğilerek kapıdan içeri girer, topuk selamı vererek, „Devletimiz 

Varol‟sun Kaymakamımız sağ olsun'' derdi. Muhtar otur, nasılsın diyerek kal hatır sorduğumda 

yine ayağa kalkar, „Devletimiz Varol‟sun, Kaymakamımız Sağ olsun'' derdi. Her geliĢinde 

mutlaka aynı davranıĢı gösterirdi. 

        Köyceğiz Göletinin yakınında Üzengili Köyümüzü Muhtarı Feramüz ĠMĠġÇĠNYETER'ĠN 

babası Sivas'ta Askerlik yaparken, Sivaslı Annesiyle evlenmiĢ, Sivaslı olduğumdan beni dayısı 

olarak görüp, çok saygı gösterirdi. ÇalıĢkan bir insandı. Köyüne halı kilim atölyesi inĢa edip, 

halıcılık, biçki dikiĢ gibi kurslar açtık. O bölgede imece çalıĢması tarihinde olmamıĢ. Köy Hizmet 

Birliğinden 100 torba çimento verdim. Her haneye imece yaptırarak Köy mezarlığını ve Okulunu 

taĢ duvarla çevirdi.  Ġmeceyle Okulun, Caminin onarımını yaptı, tuvalet inĢa etti.  Feramüz 

muhtarımız bizi hiç unutmadı, her bayramda aradı. Ġstanbul'a ailesini taĢımıĢ Esenyurt'a 

YerleĢmiĢ. Hatta MustafakemalpaĢa'da olduğum sırada Askerlik ġube BaĢkanıyla ziyaretime 

geldi. Kaymakam Lojmanında ağırladım. ġehitliği ve Öğretmen Evini gezdirdim. Çok mutlu 

oldular. Büyükçekmece Kaymakamlığına atandığımda, Esenyurt Büyükçekmece'ye bağlıydı. 

Ġstanbul Vali Yardımcılığım döneminde çocuklarının iĢe yerleĢtirilmesinde, hastalık durumunda 

önemli yardım ve desteğim oldu. 

       Genelde ottan baĢka hiçbir Ģey yetiĢmez. Çayırları, otları Temmuz ayında biçerler, köy 

civarında taya olarak isimlendirilen, öbek halinde toplarlardı. Güvenlik açısından tüm kuru otları 

aynı yere koydurarak düĢmanlarının otlunu yakmaya teĢebbüs ettiklerinde, kendi otlarının da 

yanacağı için vazgeçilir, düĢüncesiyle tedbir alırdık. Buna rağmen bir köyün tüm otları yakıldı. 

Hayvanlarına komĢu köylerdeki akrabaları bakarak beslediler. 

        CumhurbaĢkanımız Sayın Kenan EVREN'E Brifing verdiğim esnada, YĠBO Müdürlüğüne 

görevlendirilen Deniz BinbaĢı Fikret GÖKSEL'DE kapalı spor salonu için ödenek talebinde 

bulundu. Bizimle birlikte Türkiye genelindeki YĠBO'lara ödenek gönderildi. Bayındırlık Ġl 

Müdürlüğü ihalesini yaptı. Müteahhit yapması gereken iĢi yapmadan hakediĢ düzenletmiĢti. 

Benim ve BinbaĢının uyarılarına karĢın ödeme yapılmıĢ. Ġl Koordinasyon Kurulu toplantısında 

Sayın Valimiz, Milletvekilleri ve kurul üyeleri huzurunda söz alarak olayı anlattım. Sayın 

CumhurbaĢkanımızın emriyle ödenek gönderildi. ĠĢ yapılmadan ödemede bulunulmuĢ. Devlet bu 

okulların düzeltilmesi için Yarbayları, BinbaĢıları görevlendirdi. Bu okullar Ģimdi ıslah 



67 

 

edilmeyecekse ne zaman ıslah olacak? Dediğimde herkes ĢaĢırdı. Sayın Valimiz bir heyet 

oluĢturularak konunun incelenmesini emretti. Heyet ilçeye geldiğinde nezaret ettim. Müteahhide 

neler yaptığı sorulduğunda, bizim askerlere yaptırdığımız iĢleri gösterdi. Meğer Müteahhit ilçeye 

hiç gelmeden hakediĢ düzenletmiĢ. Daha sonra gereken iĢleri müteahhit tamamladı. 

         Gece gündüz çalıĢarak, iki yılda Sayın Valimizden üç defa takdirname almamın mükâfatını, 

Bakanlığımızdan Güney Doğuda terör bakımından son derece karıĢık Mardin Derik Ġlçesine 

atanarak aldım. Sayın Valimiz Recep Birsin ÖZEN'E, gece gündüz çalıĢarak hizmet etmenin 

karĢılığı böylemi?  Yakınmasında bulunduğumda, „Yükü Çekene Verirler'' dedi. 

         Nizip Kaymakamlığına atandığımda Ankara 'da psikolojik harekât kursuna katılmıĢtım. O 

zaman Eğitim Dairesi ġube Müdürü Mevlit BĠLĠCĠ yanıma geldi. ( Daha sonra Sosyal 

YardımlaĢma Genel Müdürlüğü, Kayseri Valiliği yaptı. DanıĢtay üyesi seçildi.)'' Ağabi sizi çok 

merak ettim. GörüĢmek istiyordum‟ dedi. Hayrola dedim. BaĢladı anlatmaya, ''Sizden sonra 

Karayazı Kaymakamlığı yaptım. Karayazıda iki kaymakam ismi biliniyor. Birisi Veysel 

ATASOY, Milletvekili olduğu için. Diğeride Mustafa Kemal KESKĠN, nereye gitsem sizin 

çalıĢkanlığınızı, dürüstlüğünüzü, yaptığınız hizmetleri anlatmakla bitiremiyorlar.'' dedi. Çok 

mutlu oldum. Her meslektaĢ kıskançlıktan itiraf etmez. Mevlit beyi takdir ettim. 

 

 

 

                                                                                                   

                                                                                                 

 

V-   DERĠK ĠÇESĠNDE HĠZMETLER, KAYMAKAM LOJMANI, ÇATISINDA‖ÖNCE 

VATAN‖YAZILI OKUL,  EĞĠTĠM-ÖĞRETĠM 

 

Mardin Ġli Derik Ġlçesi, Emniyet ve asayiĢ bakımından son derece hassas olup terör 

açısından riskli bir durumdaydı Yeni. Kaymakam Lojmanı yapılması yatırım programına alınmıĢ. 

Eski lojman yıkılarak, yerine yapılması gerekiyordu. Benden önceki meslektaĢ tayin beklediği 

için mart ayından ağustos ayına kadar yıkımı baĢlatmamıĢ. Mehil Müddetini kullanırken Lojmanı 

sorduğumda, durumu açıklanınca bir an önce iĢin baĢlatılması talimatını verdim. Bize Maliyenin 

eski bir lojmanını boyatıp hazırlamıĢlar, demirbaĢ eĢyalar toz içinde göreve baĢlayacağımız gün 

orada kaldık. Oğlumuz mikroptan hastalandı. Alternatif olarak, polis lojmanında boĢ bir lojmanın 

olduğunu, Ayrıca Kaymakamlığın karĢısında yeni PTT binası yapılmıĢ üst katta iki lojmanın 

olduğunu öğrendim. Vilayete giderek Sayın Valiye göreve baĢladığımı bildirirken, lojman 

sorununu arz ettim. Önce Müteahhit ev kiralasın dedi. Derik‟te terörün hat safhada olduğunu 

güvenlik bakımından sakıncalı olacağını söyledim. PTT lojmanının Kaymakamlığın karĢısında 

olması nedeniyle uygun olacağını ifade ederek, Diyarbakır'daki BaĢmüdürle görüĢmesini 

önerdim. Vali Yardımcısı Yusuf SUNTAY görüĢsün dedi. Yusuf Beye olumsuz cevap 

verebilirler, zatıâliniz görüĢse daha isabetli olur dedim. Vali Bey, Bana‟da olumsuz cevap 

verirlerse deyince, Olağaanüstühal Bölgesindeki Mardin Valisinin cevabına ĢaĢırdım. Yusuf Bey, 

PTT BaĢmüdürünü aradı. Genel Müdürlüğe sormamız gerekir dendi. Ben Ġlçeye döndüm. 

Lojmanı görmek için PTT Müdürünü istedim. Müdürle gezdik, Bina yeni yapılmıĢ, lojmanlar 

boĢ. Bize de çok uygundu. Müdür bey ġanlıurfalı çok dürüstçe efendim bizim Ģu an lojmana 

ihtiyacımız yok ama biraz önce' BaĢmüdür aradı, Lojmanları hemen doldurun, aksi takdirde 

Kaymakam taĢınacak 'dedi. Doğruca Kaymakamlığa geçtim. Vali Beyle normal telefon hattından 

görüĢemeyince Jandarma hattından görüĢerek geliĢmeleri anlattım. Ben Ġl Ġdaresi Kanununa göre 

Kaymakam olarak kendi yetkilerimi kullanarak, taĢınıyorum deyince, Sayın Vali, gelir gelmez 
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baĢımıza iĢ çıkarmayın dedi. O zaman Kızılay‟ın Çadırını gönderin Kaymakamlığın bahçesine 

kurup ikamet edeceğim. Ġbreti âlem olsun diyerek sert çıkınca, Vali Bey Polis lojmanına taĢının 

diyebildi. Mesleki hayatımda Ġlk defa bir Valiye tepki göstermiĢ oldum. O gün Polis Lojmanına 

taĢınarak hizmete baĢladım. Kaymakam lojmanı inĢaatını kontrol etmeden eve gitmiyordum. Bir 

süre sonra Vali Bey Çankırı'ya tayin olunca, Sayın Aykut OZAN Mardin Valiliğine atandı. Sayın 

Valimiz göreve baĢladıktan sonra tüm meslektaĢların benzine kan geldi. Bir yıl içerisinde 

öncelikle Kaymakamlık lojmanı inĢaatını bitirdik. Sayın Valimizin verdiği ödeneklerle Kelebek 

mobilyadan, mobilyasını, beyaz eĢyalarını ve tüm demirbaĢlarını alarak taĢındık. Bahçesini en iyi 

Ģekilde düzenleyerek, yeĢillendirip, çiçeklendirdik. Lojmanın ihata duvarını çekerken önemli bir 

sorunla karĢılaĢtık. Yandaki komĢulardan birisi arka sokağa açılan kapısını kapatarak, 

kaymakamlık bahçesi tarafına bakan penceresini kapıya dönüĢtürerek, kaymakamlık bahçesini 

yola dönüĢtürmüĢtü. Ġhata duvarını çekerken, Eski kapısından girip çıkması konusunda 

uyarılmasına karĢın Mahkemeye baĢvurarak kaymakamlık bahçesinden geçit hakkı talebinde 

bulundu. Mahkemede yeterli yolu olduğu halde Medeni Kanuna aykırı olarak maalesef geçit yolu 

verdi. Ama verilen yol uzunluğu kaymakamlık bahçesinin ortasına kadar geliyor, orada sona 

eriyordu. Yola çıkması için verilen yol uzunluğunda daha yol verilmesi gerekiyordu. AsayiĢ 

yönünden son derece hassas olan bir ilçede Kaymakamlık Bahçesinin ortasından yol verilmesi 

güvenlik açısından da son derece sakıncalıydı. Yargıtay‟a mahkeme kararına karĢı temyiz 

baĢvurusunda bulunduk. Temyiz dilekçesini bizzat Kaymakam olarak ben hazırladım. Medeni 

Kanuna göre yeterli yolu olanların geçit hakkı olmadığını, Mahkeme kararının Medeni Kanun 

hükümlerine aykırı olduğunu vurguladım. Sonuç olarak Yargıtay Mahkemenin kararını bozdu. 

Önemli bir sorun oradan kalktı. Devleti, Hükümeti temsil eden Kaymakamın konumuna yaraĢır 

bir lojman inĢası, çevre düzeniyle birlikte  tamamlandı.. Ġlçede beyaz saray deniliyordu. Sayın 

Valimiz ile Tugay Komutanını akĢam yemeğine davet ettiğimde çok beğendiler, Hatta Sayın 

Valimiz latife olsun diye bu lojmanı Mardin'e taĢıyalım. Vali konağını size gönderelim dedi. 

30 Ağustos Zafer Bayramında, Adeta inĢaat kalıp tahtalarından yapılmıĢ Belediyeye ait 

konuĢma kürsüsünü görünce ĢaĢırdım. Hele Ġstiklal MarĢımızın cılız bir sesle okunmaya 

baĢlandığında daha çok etkilendim ve üzüldüm. Derhal, Kaymakam olarak duruma vaziyet 

ederek yüksek ve gür bir sesle marĢı okumaya baĢladım. Benden cesaret alan Törene katılan 

Askerler, Polisler, Diğer Kamu Görevlileri yüksek sesle marĢı söylemeye baĢlayınca, Ġstiklal 

MarĢımızı anlam ve önemine yaraĢır bir Ģekilde okuduk. Törenden sonra herkesin mutluluğu 

gözlerinden okunuyordu. Cumhuriyet Bayramımızın anlam ve amacına uygun Ģekilde kutlanması 

için bizzat BaĢkanlığımda tören programı yaptık. KonuĢma Kürsüsünün tahtalarını söktürüp 

attırdım. Ġskeleti üzerini ince ahĢap çıtalarla kaplattım. Pinoteks boya ile boyatınca modern bir 

kürsü oldu. Cumhuriyet Bayramını gündüz en iyi Ģekilde kutladık. Gece de Emniyete ait Lokalde 

eĢli Ġlçe Protokolü olarak Cumhuriyet Gecesi Düzenledik. Belediye BaĢkanı Hasip 

NECĠMOĞLU önce‟‟ Begim Biz EĢimizle Böyle toplantılara hiç katılmadık.‟‟ dedi. Gerekli 

izahatı yapınca, Begim „‟Elazığ‟dan Saz Söz Ekibi de getirtirim. Yengem çok nefis çiğ köfte 

yapar Ona ‟da çiğ köfte yaptırırız‟‟ dedi. Saz Söz Ekibini de getirtti. EĢi ve Yengesiyle geceye 

katıldılar. Derik‟te ilk defa böyle bir Cumhuriyet Gecesi yaĢandığı hep söylendi. Katılanlar çok 

mutlu olmuĢlardı. 

Derik Ġlçe Merkezine ovadaki derin sondaj kuyularından motorla su çekilip, Ġlçenin 

üzerindeki su deposuna basılarak, içme suyu veriliyordu. Yıllarca Belediyenin elektrik borcu 

birikerek soru haline gelmiĢti. Bizzat yerinde inceleme yaptım. Su deposuna yaklaĢık beĢ yüz 

metre mesafede gürül gürül akan büyük bir su kaynağı vardı. Bu suyu Derikliler Mayıs ayından 

Ekim ayına kadar beĢ ay bahçe sulamasında kullanıyor, yedi ay su boĢuna akıyordu. Mevcut su 

kaynağından su deposuna bir haftalık bir çalıĢmayla bağlanabilecek durumdaydı. Belediye 
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BaĢkanı Hasip Necimoğlu'yla görüĢerek bahçe sahiplerini toplantı salonu olmadığından Lisenin 

sınıfında topladım. Ayrıntılı olarak elektrikten ne kadar tasarruf sağlanacağını, içme suyu 

ücretlerinin düĢeceğini, temiz kaynak suyu içileceğini anlatarak,  faydalarını izah edip, suyun 

kullanılmadığı yedi ay depoya akıtarak Ġlçenin içme suyu sorununu, çözelim önerisinde 

bulundum. Toplantıda söz alan bahçe sahipleri, „Kaymakam Beg, kellemizi kes suyumuzu alma. 

Siz gidince Reis suyumuzun hepsini alır ''diyorlardı. Ne kadar çaba gösterdiysek ikna edemedik. 

 Teröristler akĢam, ovadaki bir köyde minibüs Ģoförünün evine gidiyorlar, yemek yiyip 

çay içtikten sonra, Ģoförü, terörüsün annesini minibüse bindirmediği için eĢi ve beĢ çocuğunun 

yanında öldürmeye teĢebbüs ediyorlar. Hanımı, çocukları yalvarıp yakarıyorlar ama fayda 

etmiyor. AteĢ ederken hanımı kocasının önüne durduğundan onu da öldürüyorlar. Olayı duyunca 

köye gittiğimde Vali Bey karayoluyla, PaĢa Helikopterle gelmiĢti. DönüĢte Vali Beyin Makam 

aracıyla Ġlçeye döndük. Öğleden sonra ölenlerin yakını kamyonuyla köye giderken yola döĢenen 

tuzak devreyi tamamlayınca kamyon havaya uçtu. Meğer olaydan sonra köye gelecek 

Jandarmaya tuzak kurulmuĢtu. Aynı yoldan bizde köye gidip Vali Beyle birlikte döndük. Bizim 

araçlar küçük olduğu için devreyi tamamlamamıĢ. Teker üzerinden geçse bizlerde havaya 

uçacaktık. Çocukları Devlet yurtlarına yerleĢtirmek istedik ama Dedeleri onur gurur meselesi 

yaptı. Ben torunlarıma bakarım dedi vermedi. 

 Genelde güvenlik tedbirleri almamıza rağmen Cuma günü gece bir dükkân soyulmuĢ. 

Sabahleyin, esnaflar beni telefonla arayarak bildirdiler. Tatil günü olduğu için saat 13.00 de 

Emniyet Amirliğinde toplanıp değerlendirelim dedim. Emniyet Amirliği görevini yürüten BaĢ 

komiseri de bilgilendirdim. Ben emniyete gittiğimde ilçenin iler gelen eĢrafı baĢta Tacarlar olmak 

üzere gelmiĢler. BaĢ komiserin odasında toplandık. Halen BaĢ komiser Ortada yok. Komiser 

yardımcısı beklendiğini bir iki defa anons ettiği halde yarım saat sonra bir hıĢımla kapıyı açarak 

içeri girdi. Sesini Yükselterek biz emir erimiyiz diyerek Mülki Amir Huzurunda herkesin 

ĢaĢkınlıkla izlediği bir ortamda verilen emirlere karĢı gelerek saygısız davranıĢlarda bulununca, 

Komiser Yardımcısına olayı tutanağa geçelim dediğimde kendi memurlarınız gelsin tutanak 

tutsun deyince ölçü kaçtı. Emniyet personelininde Mülki amirin emrinde olduğunu, verilen 

emirleri yerine getirmek zorunda olduğunu belirttim. Emniyet ve asayiĢ bakımından hassas olan 

bir ilçede eĢrafın huzurunda BaĢ komiserin davranıĢları affedilecek gibi değildi. Durumu Vali 

Bey izinli olduğundan Vali Vekili Vali Yardımcısı Levent GÜNÇAL‟A bildirdim. Olayı tutanağa 

geçerek, Ġl Ġdaresi ve Devlet Memurları kanununa göre açığa alınmasını teklif ederek, Bizzat 

Vilayete gidip onaylattım. Onayın bir suretini Ġl Emniyet Müdürlüğü Nöbetçi Amirliğine teslim 

ettim. Ertesi gün Ġl Emniyet Müdür Yardımcısı gelerek BaĢ komiserin silahını ve resmi kıyafetini 

aldılar. Komiser Yardımcısını Emniyet Amirliğine vekâleten görevlendirdik. Takip eden gün 10 

Nisan Polis Günü olduğundan, törenlere Komiser Yardımcısı iĢtirak etti. SoruĢturma BaĢlatıldı 

ama disiplin cezasıyla geçiĢtirildi. Yaptığı davranıĢa bin piĢman oldu. Daha sonra Ġl merkezinde 

görevlendirildiği için açığını kaldırdık. 

 

             Gerekli güvenlik tedbirlerini alarak, Ġlçe Müdürleriyle köyleri gezerek, sorunları yerinde 

tespit edip,  çözüm getirme çalıĢmalarımızı sürdürürken, 1988 yılı ilkbaharında, Derik ovasında 

bir köye vardığımızda; üzerinde “ÖNCE VATAN” yazılı köy Ġlkokulunu görünce tüylerim diken 

diken oldu. Gördüğüm manzaradan çok etkilendim. Hem ĢaĢırdım hem de içim sızladı.  Köy 

çocuklarının okutulması ve Öğretmenin barınması için Devletin yaptığı okul ve lojman,  koyun 

sürülerinin ağılı olarak kullanılmaktaydı. Her taraf hayvan gübresi, okul iç ve dıĢ duvarları terör 

örgütünün slogan yazılarıyla doldurulmuĢtu. Yanımıza gelen köylülere, okulun neden bu hale 

geldiğini, çocukların nerede eğitim gördüğünü sorduğumda, önce sustular, birbirine bakıĢtılar, 

daha sonra içlerinden birisi, “Begim, dört yıl önce, muhtar ilerideki mezradan seçildiği için okulu 
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mezraya taĢıdı. Burası terk edildiğinden bu duruma geldi.”, cevabını verdi. 

Köy merkezini geçerek mezraya vardığımızda,  manzara daha da vahimdi. Kerpiçten 

yapılan iki odalı bir okul ama okula benzer bir tarafı yoktu. Odanın birisinde,  Öğretmen yatıp 

kalkıyor, diğerinde ise öğrencilere ders veriliyor,  küçücük pencereler, karanlık ve son derece 

sağlıksız bir ortamda eğitim ve öğretim yapılıyordu. Bizim geldiğimizi görünce Muhtar ve 

mezradaki Köylüler geldi. ”Neden okulu buraya taĢıdınız? Devletin yaptığı okulu niçin terk 

ettiniz?” sorularını sorduğumda, sanki hiçbir Ģey olmamıĢ gibi gayet olağan bir tavırla muhtar 

seçilince taĢıdıklarını söylediler. Muhtara, yaptıkları iĢin son derece yanlıĢ olduğunu söyleyerek 

çok sert tepki gösterdim. 

Ġlçeye döndükten sonra, her zaman yardımını esirgemeyen Valimiz Sayın Aykut OZAN‟A 

gördüğüm vahim durumu,  arz ederek,  okulun onarımı için ödenek istedim. Acilen yeterli ödenek 

gönderildi. Derik‟te dürüst, kendisinin ve çocuklarının her elinde bir hüner olan Ahmet ÖTEN 

adlı bir küçük müteahhidi tanımıĢtım. Oğlunun birisi su tesisatçısı, birisi elektrikçi diğerleri 

sıvacı, boyacı, çatıcı her iĢi yapabilen bir aile taĢeronuydu, okul ve lojman küçük onarımlarını 

ona yaptırmaya baĢlamıĢtım. Verdiğim iĢi en kısa zamanda en iyi Ģekilde yapıyordu. Bu okul 

onarımını da ödenek gelir gelmez hemen ona verdim. Kısa bir zamanda okulu ve lojmanını 

onardık. Sanki yeni yapılan bir okula dönüĢtürüldü. Terör nedeniyle Öğretmen ve öğrencilerin 

güvenliği için, tüm kapı ve pencereleri demirden yaptırdım.  

Sıra mezradaki kerpiç binada eğitim yapılan Okulun eĢyalarını nakletmeye gelmiĢti. 

Jandarma Komutanı YüzbaĢı ve Ġlçe Milli Eğitim Müdürü ile birlikte mezraya gittik Muhtarla 

mezradaki köylüler, “Biz çocuklarımızı, O okula göndermeyiz,  diyerek okul demirbaĢlarının 

taĢınmasını engellemeye çalıĢtılar.” Bu durum karĢısında,  “ÖNCE VATAN” yazılı Devletin 

Okulunu, ağıl haline getirip, Öğretmen ve Öğrencilere,  sağlıksız bir ortamda eğitim yaptırarak, 

büyük suç iĢlediniz. Biz Okulu tekrar eski haline getirdik,  okul sıralarını taĢıyoruz. Sizde 

çocuklarınızı ister Okula gönderin, isterseniz göndermeyin kanuni gereğini yaparız” dedim. Daha 

sonra okul eĢyalarını herhangi bir müessif olaya meydan vermeden taĢıdık. 

Güvenlik tedbirleri alarak, Okulda, eğitim öğretim yapılmaya,  Mezradaki öğrenciler dâhil 

tüm Köy çocukları, devam etmeye baĢladı. Böylece Öğretmen ve Öğrencileri, gönderinde 

Bayrağımızın dalgalandığı, Atatürk resimleri,  Vatan, Millet ve Milli Eğitime iliĢkin veciz 

sözlerle donatılan,   Çatısında “ Önce Vatan “Yazılı Okula yeniden kavuĢturduk. 

  

 Derik Ġlçesi Merkezindeki okulların durumu da, maalesef yukarıda arz edilen okuldan pek 

farkı yoktu. Derik Lisesinde Atatürk KöĢesi düzenlenmiĢ, Atatürk Resmi ile duvardaki yazılar ve 

Türkiye Haritası kısmen silinmiĢtir. Cumhuriyet Ġlkokulunun kapıları, pencere camları kırılmıĢ 

dökülmüĢ durumda, Öğretmen sınıfa girince kapı, önüne taĢ koyarak kapatıp açıyordu. Faaliyeti 

durdurulan Okul Yaptırma YaĢatma Derneğini, derhal faaliyete geçirdim. Merkezdeki Okul 

Müdürlerine, Dernek Makbuzlarıyla kim ne kadar yardım toplarsa kendi okulunda kullanacak. 

Okullardaki olumsuz görüntüler giderilecek, talimatını verdim. Böylece Askerlerin desteğini de 

alarak en kısa zamanda Okulları Eğitim ve Öğretime uygun duruma getirdik. Lisenin önüne de 

kaidesini yaptırarak, Vilayetten aldığım Atatürk Büstünü koyarak törenle açılıĢını yaptık. 

Kiliseden dönüĢtürülen Eski cezaevi binasını onararak Halıcılık, Okuma Yazma ve Biçki DikiĢ 

kursları açtık. Halıcılık Kursları büyük ilgi gördü, genç kızlar ve kadınlar dokudukları halıyla 

evlerinin geçimini sağlıyorlardı. 

            Köy gezilerimiz esnasında Dumluca Baraj inĢaatında incelemede bulunduktan sonra 

Hanok su kaynağına gittik. Gördüğümüz manzara çok vahimdi. Erkekler su kaynağında 

sabunlanarak yıkanıyor, kadınlar çamaĢır yıkıyordu. Hanok su kaynağından, Derik‟in ova 

köyleri, Kızıltepe‟nin, köyleri ile Urfa ViranĢehir Köyleri, Hatta Urfa Merkez köyleri olmak 
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üzere toplam iki yüz civarında yerleĢim yeri içme suyu alıyordu. Su kaynağının etrafı tamamen 

açık olup, hiçbir tedbir alınmamıĢtı. Meğer suyun kaynağında bulunan Hanok Mezrasına elektrik 

ve su bağlanmadığından mezra halkı tüm temizlik ihtiyaçlarını su kaynağında gideriyormuĢ. 

Valimiz Sayın Aykut OZAN‟A durumu anlattım. Önce mezranın elektrik hattını çektirerek 

elektriğe kavuĢturduk. Arkasından Ġçme Suyunu motorla aktararak verdik. Daha sonra su 

kaynağının etrafını dikenli telle çevirerek koruma altına aldık. Mezra halkına bundan sonra su 

kaynağında yıkanır, çamaĢır yıkarsanız hakkınızda kanuni iĢlem yaparız.  Talimatını verdik. 

Valimizle görüĢerek Ġçme suyu hattının tamamen koruma altına alınması amacıyla ġanlıurfa 

Ġliyle birlikte Ġçme Suyu Birliği Kurulması için çalıĢmaya baĢladım. Önce birlik tüzüğünü 

hazırladım. Ġçme su hattında görev yapacak bekçilerin giderlerini hesaplayarak Bütçe taslağını 

çıkardım. ġanlıurfa Valisine gidip durumu ayrıntılı olarak izah ettim. Maalesef ġanlıurfa Valiliği 

konuya sıcak bakmayınca hazırladığım tüzük uygulamaya konulamadı. Ġlçe Jandarma 

Komutanlığı ile Köy Muhtarlarına, hattın koruması için emirler göndererek kendi bölgemde 

gerekli tedbirleri almaya çalıĢtım. 

            Köyleri gezerken önceden çok sayıda köprü ve menfez yapıldığını, önü ve arkası 

doldurulmadığından vatandaĢların halen çaydan geçtiğini gördüm. Terör mensupları „‟TC 

Devleti, Yaptığı Köprü ve Menfezleri dolduramıyor Ģeklinde‟‟ halka olumsuz propaganda 

yapıyorlardı. Sarıoğlan Kaymakamı olduğum zaman Topraksu Müdürüyken birlikte hizmet 

verdiğimiz, daha sonra Diyarbakır Köy Hizmetleri Bölge Müdürü olan Kayserili HemĢerimi, 

ziyaret ederek durumu anlattım. Bana her türlü desteği vereceğini söyleyerek ekibin güvenliğinin 

sağlanmasını istedi. Dozer, kepçe, greyder ve kamyonlardan oluĢan güçlü ekipler oluĢturuldu. 

ÇalıĢmaları güvenlik tedbiri alarak baĢlattık. Makam aracının bagajına ekmek, zeytin, peynir, 

helva, konserve, karpuz, kavun doldurarak çalıĢmaları yerinde görmeye gidiyordum. ġoför 

Ahmet Efendi ekiplere yiyecekleri dağıtınca, Kaymakamı da yanlarında görünce personel çok 

seviniyordu. Her zaman öğleden sonra saat 3,4 de iĢi bırakan ekipler gün batımına kadar 

çalıĢıyorlardı. Böylece kısa zamanda ne kadar doldurulamayan köprü menfez varsa doldurduk. 

Ayrıca hayvan sulamaya yönelik göletler de yaptık. Bizim bu çalıĢmalarımızı öğrenen Valimiz 

Sayın Aykut OZAN, Vali Yardımcısı Mehmet ASLAN‟LA, Kasaptan aldırdığı kuzuyu çalıĢan 

ekiplere ziyafet için gönderdi. Güzel bir organizasyon yaptım. Yemekleri hazırlattım. Müzik 

aletlerini aldığım ekibi de davet ettim. Köy hizmetleri ekibine Sayın Valimiz adına Vali 

yardımcımızla birlikte müzikli sazlı, sözlü bir ziyafet verdik. Türküler söylendi, Halaylar çekildi. 

Köy Hizmetleri Personeline unutamayacakları bir moral gecesi yaĢattık. Bu moralle en uzak 

mezralara kadar yol götürdük. Köy hizmetleri açısından önem arz eden sorunlarımızı hallettik. 

             1988 Yılı Aralık Ayında çok Ģiddetli fırtına sonucu Ovadaki 30-40 civarında demir 

elektrik direkleri yıkıldı. Elektrik hatları koptu. Ġlçe geneli beklenmedik bir Ģekilde karanlıkta 

kaldı. Arızalanan hat terör bakımından hassas bir bölgedeydi. Elektrik Kurumu Yetkilileriyle 

görüĢtüğümüzde hasarın çok büyük olduğunu, bir ayda ancak arızaların giderilebileceğini 

bildirdiler. YılbaĢına on gün kalmıĢtı. YılbaĢı vatandaĢ için önem arz ettiğinden mutlaka kısa 

sürede hattı yenilememiz gerekiyordu. Zaman Kaybetmeden Ekipler oluĢturularak, güvenlik 

tedbirleri alarak, onarım çalıĢmalarını baĢlattık. Kaymakam olarak sürekli çalıĢmaları yerinde 

takibe giderken, Kömür satarak oluĢturduğumuz Köylere Hizmet Götürme Birliği kaynağından 

aldığımız helva, konserve, zeytin, peynir ekmek vb. yiyecekleri de götürüp, ekiplere dağıtarak 

moral verip çok çalıĢmaya teĢvik ediyordum. Bir aylık iĢi, ekiplerin olağanüstü çalıĢmasıyla on 

günde bitirme aĢamasına geldik. Elektriğin verileceği son gün Ġlkokul son sınıfta okuyan oğlumu 

da götürdüm. ĠĢ uzadı karanlığa kaldık saat 21.00 sıralarında trafodan elektrik verildi. Her taraf 

aydınlandı. Çok mutlu olmuĢtuk. DönüĢte Ģoför ters yola girince ĢaĢırdı. Gece karanlığında 

tarlaların içinden kazasız belasız teröristlerle karĢılaĢmadan güçlükle anayola çıkabildik. O gün 
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de oğlumla birlikte hayatımızı tehlikeye atmıĢtım. YılbaĢında Ġlçeyi elektriğe kavuĢturmamıza 

vatandaĢlarda çok sevinmiĢti. 

               Derik‟te iz bırakan bir eğitim hizmeti de, lise son sınıftaki ve liseyi bir yıl önce bitiren  

fakir aile çocuklarını tespit ederek 40 civarında öğrenciyi, Lise Kimya  öğretmeni aynı zamanda 

Hukuk Fakültesinde Okuyan Adnan Hocanın refakatinde hafta sonları, Diyarbakır‟daki 

Üniversiteye hazırlık kursuna gönderdik  GidiĢ, geliĢ ve kurs giderleri ile harçlıklarını Sosyal 

YardımlaĢma ve DayanıĢma Vakfından karĢıladık. O yıl gönderdiğimiz öğrencilerin hepsi  

Üniversitelerin  çeĢitli bölümlerini kazandı. Tıp, Mühendislik fakülteleri gibi okulları 

kazananlarda vardı. BeĢ yıl sonra Nizip Kaymakamlığına atandığımda, kursa gönderdiğimiz 

öğrencilerden birisi Öğretmen olarak Nizip‟e atanmıĢ,  ziyaretime geldiğinde öpmek için ellerime 

sarıldı. “Efendim siz bize Üniversite kapılarını açtınız kursa gönderdiğiniz öğrencilerin her biri 

bir meslek sahibi oldu. Bizim hayatımızı kurtardınız. Okumasak belki bizde terörist olabilirdik” 

dediğinde çok duygulandım. Yaptığımız hizmetin sonucunu görünce, Memleketimiz için taĢıdığı 

anlam ve öneminden dolayı büyük mutluluk duydum. Derik‟te ĠĢsiz gençlerden elektrikten 

anlayanlara elektrik, sıhhi tesisatçılıktan anlayanlara sıhhi tesisat, berberlikten anlayanlara berber 

dükkânı açtık. Hatta birisine fotokopi makinesi alıp verdik. Sesi iyi olup saz çalabilen gençlere 

çalgı aleti ve gerekli cihazları aldık Düğünlerde saz ekibi olarak onlar iĢ alarak ailelerinin 

geçimini sağlamaya baĢladılar.  Ceylanpınar Üretme Çiftliğinden damızlık sığır getirerek fakir 

ailelere geçimini sağlamak için dağıttık. Bizim o yıllarda yaptığımız iĢler Ģimdi mikro proje 

olarak Ülke Geneline yaygınlaĢtırılmaktadır. 

          Derik Ġlçesinde yapılan bir operasyonda Ģehit ve yaralı gazilerimiz olmuĢtu. Hemen Sosyal 

YardımlaĢma DayanıĢma Vakfı Mütevelli Heyetini topladım. Mevcut durumu değerlendirerek, 

Ģehit ailelerine 3 milyon, gazilere 1 milyon yardım yapılmasına karar aldık. O zamanki parayla 

önemli bir yardımdı. O tarihte ġehit ve Gazilere Devletçe herhangi bir ödemede bulunulmuyordu. 

Yaralı Gazileri, Diyarbakır‟da hastanede eĢimle birlikte ziyaret ederek, geçmiĢ olsun ve Ģifa 

dileklerinde bulunduktan sonra, Vakıfça hazırladığımız 1 milyonluk yardım çekini verdiğimiz 

esnada, olayı duyup Karadeniz bölgesinden acele gelen anne babaları çok sevinmiĢlerdi. 

ġehitlerin yardımlarını da memleketlerindeki ailelerine gönderdik. Bu davranıĢımızı, Tugay 

komutanı Turhan BEDĠRHAN PaĢa öğrenmiĢ. Veda ziyaretine gittiğimde ''Kaymakam Bey, Alın 

Terinizle Hak ederek Alaylı Ġlçeye Atandınız. Herkesi Alaylı Ġlçeye Vermezler, ġehit Aileleri ve 

Gazilere Yardımlarınızla Valilere Bile Örnek Oldunuz.'' dedi. 

         Olağanüstü Hal Bölge Valisi Hayri KOZAKÇIOĞLU'NA veda ziyaretinde bulunduğumda, 

Sayın Valim, Ġki yıl gece gündüz çalıĢarak, son derece karıĢık olan Derik Ġlçesini, gerek asayiĢ 

bakımından gerekse her konuda hizmet verilmesi yönünden, Batıdaki ilçelerden hiç farkı 

olmayan konuma getirdik. Devlet bu bölgenin kurtarılmasını istiyorsa, „Vatana, Millete hizmet 

aĢkıyla dolu, çalıĢkan Kaymakam, Savcı, Hâkim, Komutan, Emniyet Mensubu, Doktor ve 

Öğretmen görevlendirmeli, çalıĢan, hizmet edenleri de yılda on beĢ gün ücretsiz kampa alarak, 

onore edip dinlendirmelidir. „dedim. Herkes bizim gibi çalıĢsaydı Memleketimiz bu hale 

gelmezdi. Günümüzde Derik'teki olayları üzüntüyle müĢahede ediyorum. 
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VI-   GÖLET AĞASI VE ġEREFLĠ KÖYLÜLERĠ 

 

               

 1987 yılında Mardin‟in Derik Ġlçesi‟nde göreve baĢladığımda, karĢılaĢtığım önem arz 

eden sorunlardan birisi, “ ġEREFLĠ KÖYÜ GÖLETĠ” idi: ġerefli Köyü Gölet i 15 yıl önce 

ġerefli köyünün içme, arazi ve hayvan sulama suyu ihtiyacını karĢılamak için Devlet Su ĠĢleri 

Diyarbakır Bölge Müdürlüğünce ĠnĢa edilmiĢ, ancak Göletten ġerefli Köyü ne içme suyu nede 

kullanma suyu alabilmiĢtir. Sebebi sorulduğunda; Gölet‟in bitiĢiğindeki Subatan mezrasının 

Ağası, yasal olarak hakkı olmadığı halde, Gölet‟in suyunu motorlarla çeltik tarlalarına aktararak, 

yıllarca çeltik ekmiĢ. ġerefli Köylüleri 15 yıldır çalmadık kapı bırakmamıĢ ama bir türlü içme ve 

kullanma suyunu Gölet‟ten alamamıĢ. ġerefli köylüleri, sorunlarını anlattıklarında,  

inanamamıĢtım. 

Hafta sonu tatil günü Jandarma Komutanı ve Komando Bölük Komutanı ile Ġlçeye çok 

uzakta ve Emniyet asayiĢ bakımından hassas olan Bölge‟deki, ġerefli Köyü Gölet‟ine giderek 

gerekli incelemede bulundum. Gerçekten köylünün söyledikleri tamamen doğruydu. Çözüm 

yolları aramaya baĢladım. Öncelikle Devlet Su ĠĢleri Diyarbakır Bölge Müdürlüğü ile görüĢerek 

Gölet‟in iĢletmesinin Derik Ġlçesi Köylere Hizmet Götürme Birliğine devrini sağladım. Asıl 

sorunu,  Kaymakam olarak baĢkanlığını yaptığım Çeltik Komisyonunda çözmeyi düĢündüm. 

Komisyon toplantısında sorunu görüĢürken Ġl‟den katılan Sağlık Müdürlüğü Temsilcisi ile 

Ġlçedeki bazı üyelerin karĢı çıkmasına rağmen suyun eĢit bir Ģekilde ġerefli köylüleriyle Subatan 

mezrası arasında paylaĢtırılmasını önerdim. Ayrıca kullanılan suyun iĢletme giderlerinin 

karĢılanması için Köylere Hizmet Götürme Birliğine ücret ödenmesini istedim. Çünkü suyun 

hepsini köylüye verilmesini önersem kıyamet kopacaktı. Ağanın her Ģeyi göze alabileceğini 

tahmin ediyordum. EĢit paylaĢtırmaya bile su buharlaĢır toprak kanalla köye ulaĢmaz 

gerekçesiyle karĢı çıkılıyordu. Beton kanal yapılması her yıl Devlet Su ĠĢlerinin programına 

girmiĢ ama Ağa Gölet‟in suyunu kaybetme kaygısıyla kanalın yapılmasına engel olmuĢ. Ben, 

köylü çocuğuyum tarlada da çok çalıĢtım.  Önce su kaybı olsa da,  su aktıkça birkaç gün sonra 

kayıp en aza iner. Ġçme suyu borularla aktarılacağı için hiç kayıp olmaz dedim. Beklenen kararı 

Çeltik Komisyonundan muhalefet Ģerhi ile zorlanarak çıkardım. Su eĢit Ģekilde paylaĢtırılacak. 

Artık herkes kullandığı suyun bedelini de Köy Birliğine ödeyecekti. 

Karardan sonra ġerefli köylüleri büyük bir sevinç ve heyecanla suyu götürecekleri 

kanalları kazmaya baĢladılar. Ağa, hemen köylüler arazimi kazıyorlar Ģikâyetiyle 

Kaymakamlığımıza baĢvurdu. 3091 Sayılı Kanuna göre soruĢturma yaptırdım, kazılan yerin dere 

yatağı olduğu, dolayısıyla Devletin hüküm ve tasarrufu altında umumun istifadesine terk edilen 

yerler olması nedeniyle, Ağa‟nın arazisi ile ilgisi olmadığından talebin reddine karar verdim. 

Ağa, bu karar karĢısında ĢaĢkına dönüp, ne yapacağını ĢaĢırdı. Hemen Mahkemeye baĢvurdu. 

Maalesef, Hâkim tedbir kararı aldı. Durumu çok saygıdeğer Valimize Sayın Aykut OZAN‟A arz 

ettim. Valimiz,‟ merak etme çözeriz‟ dedi. Bir hafta sonra Hâkim koymuĢ olduğu tedbiri kaldırdı. 

Böylece kanallar tamamlandı. Sayın Valimizin Derik Ġlçesinde ki tüm hizmetlerimde çok büyük 

desteği olduğu gibi Gölet olayında da her aĢamada önemli yardım ve desteği oldu.  Kendisini 

Ģükranla, rahmetle anıyorum. 
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Gölet suyunun paylaĢtırılma safhasına gelindiğinde; Kaymakam olarak Gölet‟in dip 

savağına bir havuz yapılmasını ve havuzun tabanına iki eĢit çaplı beton boru konulmasını 

planladım. Gölet‟ten çıkan su önce havuza girecek, havuzdan boru ile çıkan suyun birisi ġerefli 

köylülerine diğeri de Subatan mezrası Ağasına gidecekti. Kafamda tasarladığım bu planı bir ekip 

kurarak en kısa zamanda gerçekleĢtirdim. Gölet suyunun eĢit olarak paylaĢtırılması Ġlçe ‟de ve 

Ġl‟de büyük yankı yarattı. Köylüler bayram ediyor,  Ağa da kurulan düzeni bozmak için tüm 

gücünü kullanıyordu. Bu iĢ rayına girdi ama Bende çok yorulmuĢtum.  Dinlenmek için senelik 

iznimi alarak Mersin Mezitli Kampına gittim. 

Döndüğümde, Köylüler hemen Kaymakamlığa Ģikâyete geldiler. “Kaymakam Beg suyun 

tamamına yakını Ağaya gidiyor, bize hiç su gelmiyor “dediler. Nedenini sorduğumda ”Ağa kendi 

tarafına giden beton borunun altını, üstünü oyduğundan, suyun Ağaya gittiğini, çok azının bile 

köye gelmediğini” ifade ettiler. Bunun üzerine Benimki ne cesaret, durumu yerinde görmek için 

sadece bir koruma Polisi ile mesai saati biter bitmez Ġlçe merkezine yaklaĢık iki saat uzaklıkta 

olan ġerefli köyü Gölet‟ine gitmek için yola çıktım. Ağa‟nın Subatan mezrasından geçerek 

alacakaranlıkta Gölet‟e vardım. Köylünün söylediği doğruydu. Su Ağanın tarafına gidiyordu. 

Gölette inceleme yaparken Ağa, silahlı adamlarıyla yanımıza geldi.  Ağa‟ya neden böyle 

yaptığını sorduğumda,” Begim Çeltik tarlaları susuz kaldı mecbur kaldım”. Cevabını vermeye 

baĢladı. Benimki de övünmek gibi olmasın ama ne cesaret! ġimdi düĢündüğümde o saatte Gölet‟e 

güvenlik tedbiri almadan gitmek ölümü göze almak gibi bir Ģey olduğundan hayret ediyorum. 

Ağa‟nın silahlı adamları isteseler hepimizi öldürebilirlerdi. Neyse ki Ağanın bize karĢı çok kötü 

niyeti yokmuĢ,  kazasız belasız Ġlçe ‟ye döndük.  

Ertesi gün Özel Ġdare Müdürü Mehmet Çelikkıran‟ın baĢkanlığında bir teknik ekip 

oluĢturdum. Jandarma Komutanına da gerekli güvenlik tedbiri aldırdım. En kalın sacların, eĢit 

çaplı beton borulara göre kesilerek havuzun içine ve dıĢına kaynak makinesiyle monte edilmesini, 

havuzun üzerine de demir kapak yaptırılarak en büyük Japon kilidi ile kilitlenmesini sağlattım. 

Böylece, Ağa‟nın boruların altını üstünü oyması önlendi. Su eĢit Ģekilde akmaya baĢladı. 

Bu olay çevrede duyularak, dalga dalga yayılmaya baĢladı. Olayı duyan basın mensupları 

köye giderek, Gölette kurulan sistemi yerinde görüp köylülerle röportaj yaptıklarında;  Köylüler, 

“Gölet yapılalı 15 sene oldu, Ağa,  suyumuzu vermedi. Hakkı olmadığı halde motorla suyu 

tarlasına aktararak yıllarca Çeltik ekti. Çalmadık kapı bırakmadık, suyumuzu alamadık. 

Kaymakamımıza müracaat ettikten sonra, büyük bir mücadele sonucu suyumuza kavuĢtuk” 

demiĢler.  Muhabirler gazetelerinde GÖLET AĞASI ve ġEREFLĠ KÖYLÜLERĠ manĢetini 

atarak fotoğrafla birlikte gölet olayını yayınladılar. 

 Ġlçeden tayin olup ayrıldıktan birkaç yıl sonra Gölet‟in durumunu sorduğumda “suyun, 

eĢit olarak aktığını ancak Ağanın vefat ettiğini” öğrendim… 

                                               

 

 

VII-   DERĠK ĠLÇESĠNEDE VEDA, KIRKAĞAÇ‘TA HĠZMETLERE DEVAM 

ĠNGĠLTERE‘DE ĠNGĠLĠZCE ĠLE MESLEKĠ EĞĠTĠM 

 

  

 Mardin ili Derik Ġlçesinde iki yıl 4. sınıf ilçe hizmeti yaptıktan sonra 3. sınıf Kırkağaç 

Kaymakamlığı‟na atandım. Genellikle terör nedeniyle kamu görevlileri ne zaman ayrılacağını 

söylemeden gizlice ilçeden ayrılıyorlardı. Ben daha önce görev yaptığım ilçelerde olduğu gibi 

herkesle vedalaĢtım, ayrılacağım gün ve saati bile veda mesajı ile bildirdim. Sabahleyin 

kalktığımızda tüm Derik halkı ve kamu görevlileri bizi uğurlamak için lojmanın etrafında 
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toplanmıĢlardı. Sanki tüm Derikliler orada idi. Herkesle tek tek vedalaĢarak ilçeden hareket 

ederken, çok duygusal anlar yaĢadık. Konvoy oluĢturup, arkamızdan geldiklerini görünce ilçe 

çıkıĢında durup, herkesi geri döndürmeye uğraĢtım, ama çoğunluk bizi takip etti. Mardin- 

Diyarbakır yol ayrımında durduk. TeĢekkür ettik, artık dönmelerini istediysek de bazıları 

Diyarbakır Havaalanına kadar uğurlamaya gelmiĢlerdi. Derik‟ten ayrılırken aĢağıdaki veda 

mesajını ilgili kurumlara gönderdim; 

  

 “28 Ağustos 1987 tarihinde göreve baĢladığım Derik Ġlçesinde, maalesef 

karĢılaĢtığım manzara çok acı ve vahimdi. Devlet memurlarında disiplinsizlik ve tembellik 

iltimas, Tavassut, adam kayırma taraflı çalıĢma had safhaya ulaĢmıĢ Hükümet konağı ve 

okullar pislikten girilmeyecek vaziyete gelmiĢlerdi. Milli ve manevi değerlerimiz tahrip 

edilmiĢ devlet hizmetleri kendi haline terkedilmiĢti. 

 Kaymakamlığımızca bu korkunç durum karĢısında geceli gündüzlü bir çalıĢma 

temposu ortaya konularak düzenlenen hizmet-içi eğitim ve toplantılarla tüm kamu 

personeli miskinlikten uzaklaĢtırarak, çalıĢma ve hizmet vermeye yönlendirilmiĢ. 

Kaymakamlığımızın yarattığı imkânlar ile baĢta Sayın Valimiz Aykut OZAN olmak üzere 

Tugay Komutanımız, Bölge Müdürlükleri ve Ġl Ġdare ġube BaĢkanlarımızdan alınan 

yardım ve desteklerle, Hükümet Konağı, resmi kuruluĢ ve okullar Devletimize ve 

Milletimize yaraĢır hizmet verebilir duruma getirilmiĢ, Atatürk köĢeleri anlam ve önemine 

uygun yeniden düzenlenmiĢ, lisemiz bahçesine Atatürk büstü inĢa edilmiĢ, çatısı akan, 

kapısı ve penceresi yok, duvarları kazılmıĢ, koltukları ve sıraları yırtılmıĢ, okul sağlık ocağı 

evi ve resmi kuruluĢlar tertemiz tertipli ve düzenli bir hale getirilmiĢtir. Ahır ve ağıl olarak 

kullanılmaya terk edilen okullarımız onarılarak, tekrar devletin okulları konumuna 

sokulmuĢtur. On yıl önce yapılıp ta dolgusu yapılmayan ve bu yüzden halen vatandaĢın 

dereden geçtiği sayısız köprü ve menfezler doldurularak hizmete sokulmuĢ, on beĢin 

üzerinde hayvan sulamaya yönelik gölet 190 km. üzerinde yeni yol yapılarak yol gitmeyen 

köy ve mezra bırakılmamıĢtır. 5 ilkokul, 3 öğretmen lojmanı, 1 karakol 2 yel değirmeni, 1 

mandıra inĢaatı tamamlanmıĢtır, Öğretmenevi açılarak öğretmenlerin birlik ve bütünlüğü 

sağlamaya çalıĢılmıĢ, halıcılık kursu baĢlatılarak genç kızlarımız üretken olmuĢ, Lise son 

sınıftaki öğrenciler üniversiteye hazırlık kurslarına gönderilerek üniversite kapılarına 

sokulmuĢ, Resmi ve Milli Bayram ve Törenlerimiz en iyi Ģekilde kutlanması için olanaklar 

seferber edilmiĢ, Atatürkçülük Ġlke ve Prensipleri yerleĢtirilmeye özen gösterilmiĢ, emniyet 

ve asayiĢte çok büyük mesafeler kat edilmiĢtir.  

 Devlet otoritesi hâkim kılınarak tüm resmi kuruluĢlar aktif hale getirilmiĢtir, görev 

yaptığımız dönem içerisinde çoğu yatırım çalıĢmalarımız sonuçlandırılmıĢ, bazıları devam 

etmekte. Derik Ġlçemiz ve köyleri için yapılması zorunlu olan yatırımlar da bizzat 

Kaymakamlığımızca yerinde tespit edilerek 1990 yılı yatırım programına teklif edilmiĢtir.  

 Tüm bu çaba ve çalıĢmalarımızla büyük mesafeler kat edilmesinde, Ġlçe Ġdare ġube 

BaĢkanı ve diğer birim amirlerimizle, memur ve müstahdemlerimizin ayrıca sayın değerli 

Derik halkının hizmet ve desteklerini bizzat müĢahede etmiĢ bulunuyorum. Aynı çalıĢma 

anlayıĢı içerisinde yarım kalan faaliyetlerin sonuçlandırarak, ilçemizin ihtiyaç duyduğu 

hizmetlerin getirileceğine inancım tamdır. 

Kırkağaç Ġlçesine atanmam nedeniyle aranızdan ayrılırken büyük yardım ve desteğini 

gördüğüm Sayın Valimize, Tugay Komutanımıza, Bölge Müdürü ve Ġl Ġdare ġube 

BaĢkanlarına değerli mesai arkadaĢlarım ile saygı değer Derikli vatandaĢlarıma 

Ģükranlarımı sunar bundan sonraki çalıĢmalarınızda baĢarılar diler, ailevi yaĢantılarınızda 

mutluluklar temenni eder, en içten saygı ve sevgilerimi sunarım.  
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Derik'te beraber çalıştığımız polis memuru Can AKIN'IN kitabında 

kaleme aldığı hakkımdaki bölüm aşağıdadır; 

 

 

 

 

 

“ Bu gün 30 Ağustos Zafer bayramı. Mardin ili Derik ilçesindeki ilk resmi bayramıma 

katıldım. 

Geceyi dağların en yüksek zirvesinde ki Baykur Boğazında bir kayanın üzerinde on 

jandarma komando askeri ve dört korucu ile nöbet bekleyerek geçirdik. Çok yorgunduk. 

Sabah GüneĢinin ilk ıĢıkları, dağların arasından ovaya inmeye baĢlamıĢtı. Bende görev 

arkadaĢlarımla beraber ilçeye törene katılmak için geldim. Kaymakamlığın önünde ki Atatürk 
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büstünün bulunduğu alanda hep birlikte toplandık. Üstümüz baĢımız toz duman içindeydi. 

Ağır silahlarımızı otonun içine koyduk. Sıraya geçtik ve tören öncesi istiklal MarĢı söylemek 

için hazırlandık. Ġstiklal MarĢını söylenmeye baĢlandığında, ortaya çıkan ses cılız ve sönüktü. 

Ama polis, jandarma ve on komando askerle ben, var gücümüzle MarĢı söylemeye 

çalıĢıyorduk. Bir de ön taraftan bize eĢlik eden orta boylu kravatlı bir beyefendi, 

görünüĢünden beklenmeyen güçlü ve kendinden emin bir sesle, bağıra bağıra MarĢı 

söylüyordu. 

Kalabalığın söylemeye çalıĢtığı marĢın sesleri, bir kilometre ötede kurulmuĢ olan dağ 
eteklerindeki Dağ Mahallesine çarparak, çok daha volümü yükselmiĢ bir Ģekilde geri dönüyor 
ve dağı taĢı inletiyordu. Halk eko sesin her geri dönüĢünde, marĢın coĢkusuna kendini 
kaptırarak, var gücüyle ve çıkartabildiği en yüksek sesle marĢı söylemeye baĢladı. 

Ancak bu gelgitler sırasında marĢ bitmiĢti. Halk ön taraftaki kravatlı bey efendinin, 
kendinden beklenmeyen güçlü bir sesle MarĢı söylemesinden, söylerken yaĢadığı ve çevresine 
de bulaĢtırdığı coĢkudan çok etkilenmiĢti. 30 Ağustos Zafer Bayramı‟na katılan herkesi etkisi 
altına bu coĢku seli, Ġstiklal MarĢı‟nı büyük bir sevinç ve bayram havası içinde tekrar tekrar 
söylenmesine neden oldu.. Sesler dağa çarpıp geri geldikçe ve bizim seslerimize karıĢtıkça, bir 
bandonun eĢlik ettiği ritimlerle ve seslerle dağ taĢ Ġstiklal MarĢı ile inledi. MarĢın bitiminde 
halk ve güvenlik güçleri birbirlerini tebrik edercesine alkıĢladılar. 

Ve Mardin ili Derik ilçesindeki ilk katıldığım 30 Ağustos Zafer bayramı neĢeli bir Ģekilde 
devam etti. Tören bitiminde herkesin kalbindeki bayram sevinicini, sesiyle ve kendi coĢkusuyla 
ortaya çıkaran kiĢi “kimdir?" diye sorduğumda: 

“Derik Kaymakamı Mustafa Kemal KESKĠN” Dediler. 

Derik halkına tüm sevgilerimle....” 

Mr. Can AKIN                   
          

 

 Uçakla Diyarbakır‟dan Ġzmir Adnan Menderes Havalimanına geldik. Ġlk defa uçağa 

biniyorduk, çok sevinçli ve heyecanlıydık. Havalimanında Kırkağaç Kaymakamlık Makam aracı 

Ģoförü bizi karĢıladı. Ġzmir‟de akĢam yemeğinden sonra Kırkağaç‟a hareket ettik. Gece lojmana 

geldiğimizde lojman bir yıl boĢ kaldığından her yer toz içinde, havasız olduğundan, 

havalandırarak o gece lojmanda kaldık. 15 gün mehil müddetini kullanmadan ertesi gün göreve 

baĢladım. Hâlbuki iyi bir dinlenmeye ihtiyacımız vardı. Bedenen ve ruhen Derik‟te çok 

yorulmuĢtuk. Geldiğimiz günün ertesi akĢamı ilçe içerisinde bir yürüyüĢe çıktık, herkes ailesi ile 

parkta oturuyor, yürüyor. Derik‟te bu yaĢantıyı çok özlemiĢtik. O akĢam zevkini çıkararak 
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dolaĢtık.  

 Vilayete giderek, Vali Sayın Rafet ÜÇELLĠ‟YĠ ziyaret ettim. Vali Bey “Burası Doğu ve 

güneydoğuya benzemez, Ege Bölgesi dikkat et Belediye BaĢkanını idare edersen bir sıkıntın 

olmaz” dedi. Belediye BaĢkanı Kazım KAYADĠPLĠ‟NĠN ününü Bölge Valisi Hayri 

KOZAKÇIOĞLU‟NU ziyaret ettiğimde anlamıĢtım. Bölge Valisi bile selam göndermiĢti. Kısaca 

Belediye BaĢkanı Kazım KAYADĠPLĠ‟YĠ anlatayım. 1945‟ten beri politikanın içinde bazen 

Belediye BaĢkanlığı, Ġl Genel Meclisi Üyeliği, bazen de Parti Ġlçe BaĢkanlığı yapmıĢ, genellikle 

Ġlçe Merkezi ve Köylerde vatandaĢlara kendini sevdirmiĢ bir zat-ı muhterem. 60 yaĢının üzerinde 

olmasına rağmen takım elbisesini ve kravatını çıkarmaz, mesai baĢlar baĢlamaz görevinin baĢında 

bulunur. Makam arabasını ilçe içinde çoğu kez kendi kullanır, çok çalıĢkan ve disiplinli kiĢiliği 

olan, CumhurbaĢkanı Sayın Süleyman DEMĠREL‟ĠN çok sevdiği bir Ģahsiyetti. Ara sıra 

sıkıntılarımız oldu ama bazı huyları, hizmet anlayıĢı bana çok benzediğinden genelde uyumlu 

çalıĢma gösterdik. Kendisi 2007 yılı baĢında vefat etmiĢ, Allah‟tan rahmet diliyorum.  

 Ziyarete gelenlere hemen iadeyi ziyarete gittim. Derik‟teki hızlı tempo ile Kırkağaç‟ta da 

hemen çalıĢmalara baĢladım. Kasaba ve köyleri oluĢturduğum heyetle hem gezip sorunları 

yerinde görüp tespit ediyorum, hem de özgür ve bağımsız dolaĢmanın keyfini çıkarıyordum. Ġlk 

iĢim lojman için keĢif yaptırıp, onarımdan geçirip kaloriferli hale getirdim. EĢyaları yeniledim. 

Makam odasını ve Hükümet Binasını düzenlemeye baĢladım. Her zaman her yerde ifade 

ediyorum “Aslan yatağından belli olur.” Hizmet verdiğim mekân ne kadar temiz ve düzenli 

olursa kendimi huzurlu buluyorum. Kırkağaç genelde tarımla uğraĢan, Kırkağaç kavunu önceden 

yegâne gelir ve geçim kaynağı olmuĢ, ihracattan çiftçiler çok yararlanmıĢ, toprak taban suyu 

çekildiğinden çoraklaĢarak eski özelliğini yitirmiĢtir. Ama yine de kavun daha çok tütün ve 

zeytin geçim kaynağını teĢkil etmektedir. Ġnsanları çok çalıĢkan sessiz, sakin Devletine bağlı, 

milli gelenek ve göreneklerini sürdüren karakterdedir. Soma ve Akhisar Ġlçelerinin arasında 

Jandarma Komando Er Eğitim Alayı olan bir ilçedir.  Alayda her dört ayda bir yemin merasimi 

düzenleniyor, Mülki Amir olarak katılıyorum, genelde Doğu ve Güneydoğuya gönderilen 

askerler burada eğitiliyorlardı. Çok duygulu ve heyecanlı anlar yaĢıyorduk. Alay Komutanı Seral 

SARAL Albay da Ağrı Alay Komutanlığından atanmıĢtı. Birbirimizi çok iyi anlıyorduk. Kısa 

zamanda samimi olduk. Mesaiden sonra buluĢup, uzun sportif yürüyüĢler ve koĢular baĢlattık. Bu 

yürüyüĢlere Hâkim, Savcı, Emniyet Amiri de iĢtirak ediyordu. Hatta bazen Kırkağaç‟ın 

bitiĢiğindeki dağlara tırmanarak, zirveye çıktık. Bu Ģekilde kısa sürede Derik‟teki beyin ve vücut 

yorgunluğunu attım. Alay Komutanı da çok çalıĢkandı. Alayın tüm alt yapısını, su kanallarını, 

eğitim alanlarını yeniden düzenledi. Yeni karargâh ve tabur binaları, Astsubay Orduevi yapıldı.  

 Kırkağaç‟ta göreve baĢladığımda oğlumu Kırkağaç Ortaokuluna kaydettirmeye gittiğimde 

benim yaĢımda bir zatla karĢılaĢtım. Görünce bir yerden tanıyorum ama nereden diye düĢünmeye 

baĢladım. Sonunda çıkardım. Kayseri Lisesinde beraber okuduğumuz Mahmut ġAHĠN‟DĠ. Ben 

ona ismini söyleyince o da beni hatırladı. 20 sene sonra karĢılaĢmıĢ olduk. Birbirimize sarıldık. 

Alaya Tabur Komutanı olarak atanmıĢ, oğlunu kayıt ettirmeye gelmiĢti. YaklaĢık 3 yıl çok iyi 

günler geçirdik. Çok baĢarılı bir komutandı her yarıĢmada taburu birinci oluyordu. Geleceğin 

mutlaka generaliydi. Ben Ġngiltere de iken Tunceli‟ye tayin olmuĢtu. Dönünce birkaç defa 

telefonla görüĢtük. Son görüĢmemizden bir hafta sonra 1994 yılı Ocak ayında Operasyon 

sırasında ġehit olduğunu öğrenince ġok olduk. Ġki oğlu bir kızı vardı. Büyük oğlu doğuĢtan 

engelliydi. Tekerlekli sandalye ile okula bizzat götürüp getiriyordu. Küçük oğlu Kırkağaç ta iken 

doğmuĢtu. Güneydoğuya tayin olan Jandarma Komutanı Lütfü TEKELĠOĞLU‟DA O bahar Ģehit 

olmuĢtu. Ġlçede büyük bir matem havası oluĢtu yürekler dağlandı. Ruhları ġad olsun.  

             Alayda yemin töreni düzenlendiğinde, Memleketimizin her tarafından askerlerin aileleri 

yemin merasimini izlemeye gelirlerdi. Ġlçede küçük bir otel olduğundan önceden yer ayırtılırdı. 
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Soma ve Akhisar'daki otellerde dolardı. Ġzcilik tesisinde de aileleri misafir ederdik. Yine de 

yetmezdi Ġzcilik bahçesine çadırlar kurardık. Bu ĠĢ, Kaymakamlık olarak önemli görevlerimiz 

haline gelmiĢti. Açıkta kalan kaymakamı arardı. Evimizde de misafir ettiğimiz aileler de oldu. 

          Köylerde, kasabalarda çok çalıĢana çok yardım edeceğiz parolasıyla yola çıktık. Köy 

Konağı, asfalt köy yolu, kanalizasyon, okul, ek derslik, cami, minare, içme suyu sondajı gibi her 

köy ve kasabada en az bir çalıĢma baĢlattık. Her Ģey yolunda gidiyor. 3091 SoruĢturmalarına 

bizzat gidiyorum hem vatandaĢı, hem de çevreyi tanıyorum ve bu Ģekilde çalıĢarak dinleniyorum.  

             Kırkağaç'ta tütün ekicileri verilen baĢfiyata karĢı toplu eyleme baĢlayarak, Hükümet 

Konağına Yürüdüler. Eylemler, Akhisar, Soma, Manisa Merkezi baĢta olmak üzere yayıldı. 

Balıkesir, Manisa, Ġzmir Yolunu bile ulaĢıma kapattılar. Belediye hoperlosundan konuĢarak ikna 

etmeye çalıĢtım. Dağılmadılar, kalabalık daha da arttı.  Jandarma Komando Er Eğitim Alayından 

yardım istemek durumunda kaldım. Seral Albay Ġmdadımıza yetiĢti. Gece geç saatlere kadar 

devam eden olayları, öncelikle Ġlçemizden BaĢlayarak, Akhisar ve Somadakileri de kazasız, 

belasız önledik. Sayı Valimiz O günkü olayları önlememizden çok memnun kalmıĢtı. 

             Bir akĢam saatlerinde Balıkesir Ġle Manisa Kırkağaç sınır bölgesinde eğitim uçağı düĢtü. 

Cumhuriyet Savcısıyla Ġlçe Merkezine yaklaĢık bir saatlik mesafede olan olay yerine gittik. Uçak 

yüksek dağa çarparak düĢmüĢtü. Sabaha kadar olay yerinde bulunarak geliĢmelerden Sayın 

Valimize bilgi verdim. Gün IĢıyınca Enkaza ulaĢıldı iki yabancı pilot vefat etmiĢti. O gün 

cenazelerin kaldırılıp götürülmesi konusunda Ġlçe Kaymakamı olarak gerekli yardımı yaptım. 

Sayın Valimiz Rafet ÜÇELLĠ o geceki çalıĢmalarımızdan memnun kalmıĢtı. 

            Kırkağaçta'da EĢimin Ablası Nezahat ÖNAKIN'IN vefat haberini alınca Hemen yola 

çıktık, otobüsle önce Ankara'ya, Daha sonra Kayseri üzerinden köyümüze 15 saatte ulaĢtık. Allah 

rahmet eylesin. Kayseri‟de staj yaparken evini her zaman bize açarak misafir etmiĢti. 

 Ġlçe merkezinde yeni bir Hükümet Binası yapılması için çalıĢmaya baĢladım. Devlet 

vatandaĢ iĢbirliğinde Cumhuriyet Rıza Nebahat DOLMAN Ġlköğretim Okulu, Edip BAYAT 

Ġlköğretim Okulu ek binası, Kız Meslek Lisesi, Celal BAYAR Üniversitesine bağlı Yüksekokul 

Tütün ĠĢleme Tesisleri, içme suyu, izcilik kampına havuz inĢası gibi hizmetler gerçekleĢtirmeye 

çalıĢtık. Genellikle Belediye BaĢkanı ile uyumlu diyalog kurmaya özen gösterdim. Bir ara 

Cumhuriyet Savcısı ve Mal Müdürü aramızı bozmaya çalıĢtı. Tayin edilmemiz için ĠçiĢleri 

Bakanı Ġsmet SEZGĠN‟E söylediğinde, “Sizin Kaymakam sicili en iyi olan Kaymakam” cevabını 

alınca o da benimle birlikte hizmet etmeye özen göstermeye baĢladı. Beraber Ġzmir‟e Bölge 

KuruluĢlarına ilçenin sorunları için, Ege Üniversitesi Rektörlüğüne de Yüksek Okul açılması için 

gittik. Belediye BaĢkanı Hükümet Konağı yapılmak üzere ġair EĢref büstünün hemen arkasında 

iki buçuk dönümlük yer vermeyi söz verdi. Bakanlık en az üç buçuk dönüm olmasını isteyince 

vazgeçti. Meclis kararı ile talebimizi reddettiler. Bu duruma üzüldüm. ĠliĢkiler biraz soğudu. 

Benim kırıldığımı anlayınca söz konusu yerin iki yüz metre uzağında bir yer önerildi. Ben orayı 

da inceledim. Orası da uygun olur dedim. Mevcut Hükümet Konağına yaklaĢık yedi yüz metre 

mesafede idi. Bayındırlık Ġl Müdürüne çok güzel bir proje yaptırdım. Yatırım programına teklif 

ettik.  

            Burada ġair EĢref‟i anmadan geçemeyeceğim. ġair EĢref Kırkağaç Ġlçesinin Gelenbe 

Bucağından olup, Kırkağaç‟ta Kaymakamlıkta yapmıĢtır. Kırkağaç Akhisar gidiĢinde kavun 

maketi, Soma çıkıĢında ise ġair EĢref Büstü bulunmaktadır. Bu iki hizmeti Atilla YAġA isimli 

Kaymakam meslektaĢım gerçekleĢtirmiĢtir. ġair EĢref adı üstünde hiciv Ģairi aynı zamanda 

idareci ve fıtri zekâlı Devlet adamıdır. Sözünü kimseden sakınmaz. Ġzmir Valisi Kamil PaĢa, onu 

içten severmiĢ. Her karĢılaĢmada da ona söz atmadan, takılmadan edemezmiĢ. Bir gün ġair 

EġREF Kırkağaç‟tan, o zaman makam aracı olan eĢeğe binip istasyona doğru Vali Kamil PaĢayı 

karĢılamaya gidiyormuĢ. Kamil PaĢada istasyondan Kırkağaç‟a doğru faytonla gelirken Ģair 
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EĢrefle karĢılaĢmıĢlar. Kamil PaĢa hemen EĢref‟e söz atmıĢ. “EĢref dikkat et çok kenardan 

geliyorsun, düĢeceksin” demiĢ. ġair EĢref fıtri zekâsını kullanarak çekinmeden karĢılık vermiĢ. 

“PaĢam merak etme eĢek kâmildir.” demiĢ. Yine ġair EĢref görevde bulunduğu sıra Hükümet 

binasının onarımı için Ġstanbul Hükümetinden ödenek istemiĢ. Telgraf ile ne için ödenek 

istenildiği sorulduğunda, hemen “Muslukları hariç, her tarafı akıyor.” Cevabını vermiĢ. ġair 

EĢref‟in gönlünde hep Akhisar Kaymakamlığı yatarmıĢ. Tayini çıkmıĢ. Sivrihisar 

Kaymakamlığına atanınca, Dâhiliye Nazırına mektup yazmıĢ. “Ġlle de bir Hisar‟a verecek 

idiyseniz, baĢı ak olsaydı ak.” DemiĢ. ġair EĢref'in ölüm yıldönümünde büstünde tören 

düzenlenerek çelenk konulup, mezarı ziyaret ediliyordu. Mezar taĢına,'' Ġstemem Fatiha, ölürsem 

kabrime kimse gelmesin, Gözlerim ebnei âdemoğlundan öyle yıldı ki, Billah öz gardaĢımı bile 

reddeylerim. Tek çalmasınlar taĢımı'' demiĢ ama yine de taĢı çalınmıĢ, yerine yenisi monte 

edilmiĢti.  

             ġair EĢrefin Doğum yeri Gelenbe ‟ye ġair EĢref Kütüphanesi açtık, AçılıĢ törenindeki 

konuĢmam aĢağıdadır; 

 

              Bugün ilçemizin Hiciv ġairi ve Ġdarecisi, ġair EĢref‟in ölümünün 

78.yıldönümünde doğum yeri olan Gelembe Bucağımızda ġair EĢref Kütüphanesini hizmete 

sunmanın mutluluğu içerisindeyiz. 

1846 yılında Gelembe Bucağında doğan ġair EĢref Ġlkokuldan sonra kendi kendini 

yetiĢtirerek, Manisa Valiliği Tahrirat Kâtipliği görevi ile memuriyete baĢlamıĢ, daha sonra 

Turgutlu, Akhisar ve AlaĢehir Mal müdürlüğü görevlerini yapmıĢ 1878 yılında Ġstanbul'da 

girdiği imtihanı kazanarak Kaymakam olmuĢ, sırasıyla Hanya, Çapakçur, Hizan, Fatsa, 

Tirebolu, Garbi Karaağaç, Kula, Gördes, Kırkağaç Ġlçelerinde Kaymakamlık yapmıĢtır. 

Bulunduğu her yerde her görevde ve her Ģartta dürüstlüğü, mertliği ile tanınmıĢ, 

Adaletseler, açık sözlü ġair EĢref rüĢvetle büyük mücadele etmiĢtir. ġair EĢref aynı zamanda 

doğru bildiklerini sonuna denk savunmuĢ bir sanatçıdır. Bu uğurda her türlü riski göze 

almıĢtır. Tutuklanmaktan, sürgün edilmekten, iĢsiz bırakılmaktan korkmamıĢ doğruları dile, 

getirmeyi, haksızlıklara, yasa dıĢı uygulamalara karĢı çıkmayı yurttaĢlık ödevi olarak 

görmüĢtür. Hayatı boyunca kadın erkek eĢitliği ve özgürlüğün savunuculuğunu yaparak 

çağdaĢlaĢmak için büyük çaba sarf etmiĢtir. Ġlçemizde, büstünün yapılması, cadde ve 

sokaklara Stadyuma Ġlköğretim okuluna ġair EĢref adının verilmesi ile onun manevi olarak 

yaĢatılması amaçlanmıĢtır. ĠĢte yine bu amaç doğrultusunda Gelembe Bucağımız kendi 

imkânları ile Köye Hizmet Birliğinin desteğiyle ġair EĢref
1
 in anısına mütevazı bir kütüphane 

inĢa ederek hizmete sunulmakla, hem ona sevgi ve saygısını ifade etmiĢ hem de ġair EĢref‟in 

daha iyi tanınmasına imkân yaratarak, boĢ zamanların kitap okuyarak en iyi Ģekilde 

değerlendirilmesi yolunda kültür hizmeti baĢlatılmıĢtır. 
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                     Bilindiği gibi kültür, okumak, anlamak, görebilme görebildiğinden mana çıkarmak, ders 

almak, düĢünmek ve zekâyı terbiye etmektir. 

                    Bu kütüphaneden halkımızın, gençlerimizin ve öğrencilerimizin beklenen faydayı temin 

edebilmesi için kitap, ansiklopedi bakımından zenginleĢtirilmesinde zaruret bulunmaktadır.0 

nedenle vatandaĢlarımızı ve kuruluĢları kitap bağıĢı yaparak bu kültür hizmetine destek 

olmasını bekliyoruz. 

Bu duygu ve düĢünceler ile gerek kütüphanenin inĢa edilmesinde, gerekse yardımlaĢma 

ve imece ile kanalizasyon, umumi tuvalet yapılmasında emeği geçe köy muhtarı, ihtiyar heyeti 

ve gelembe halkına huzurunuzda teĢekkürlerimi iletmek istiyorum. ġair ve aynı zamanda 

Ġdareci EĢref‟i saygı ve rahmetle anarak, Gelembe ġair EĢref Kütüphanesinin hayırlı ve 

uğurlu olmasını temenni eder, Bu vesile 

ile törenimizi onurlandıran davetlilerimize ve gelembe halkına en içten saygı ve sevgiler sunarım. 

  

             

 1992 yılı haziran ayında Personel Genel Müdür Yardımcısı telefonla aradı. “YurtdıĢına 

gitmek ister misin?” diye sordu. Herkes yurtdıĢına gitmek için can atar, birilerini devreye sokarak 

gidiyordu. Bana böyle bir teklif gelince, teklif için çok memnun olduğumu ifade ederek, elbette 

giderim dedim. Daha önce son altı yılın sicil ortalaması 94 olması nedeniyle bir kademe 

almıĢtım. Bakanlığımız, çalıĢan, hizmet eden, sicili düzgün mülki idare amirlerini, yeri gelince 

taltif ediyor düĢüncesiyle çok takdir edip, sevinmiĢtim. Hemen temmuz ayında baĢlatılan 4 ay 

Ankara‟da düzenlenen yabancı dil kursuna katılmak üzere gittim. Yeniden öğrencilik yıllarına 

baĢlamıĢtım. BaĢlangıçta çok zor geldi. Önce eğitim dairesinde daha sonra Gazi Eğitim Yabancı 

Diller Okulunda kursa devam ettik. Ġngilizcem lisede ve Siyasalda fena değildi, kullanmayınca 

unutmuĢuz. Tekrar yeniden öğrenmeye koyulduk. Kıdemli Kaymakam olarak sınıf baĢkanlığı 

görevi de verildi. 4 ay içerisinde 3 misafirhane değiĢtirmek zorunda kaldık. Hafta sonları 

genellikle Kırkağaç‟a gidip, pazar günü akĢamı tekrar Ankara‟ya dönüyordum. Nihayet 

Ankara‟da kursu tamamladık. 26 Kasım 1992‟de Ġngiltere Eastbourne ġehrine 8 ay süreyle 

yabancı dil ve mesleki eğitim amacıyla yola çıktık. Sabah erkenden Ankara‟dan hareket ettik 

Ġstanbul aktarmalı Londra Gatwick Havalimanına indik. Bizleri okulun organize ettiği görevliler 

karĢıladı. Ben grup baĢkanı olarak herkesi evine yerleĢtirdim. En son ben de beyi Ġranlı eĢi Ġngiliz 

Taylor Restaurantı iĢleten bir ailenin evine yerleĢtim. Ertesi gün Eastbourne‟de 7 kaymakamla 

birlikte okula baĢladık. Hemen çevremizdeki Türkleri bulmaya çalıĢıyorduk. Türkiye‟de 

doktorluğu bırakıp Ġngiltere‟ye gidip kebapçılık yapan Dr. Nafiz KARACA ile tanıĢtık. 3 yerde 

kebap dükkânı vardı. Çok sıkıntılar çekmiĢ ama kısa zamanda zenginde olmuĢtu. Öğleyin hep 

onun lokantasında “Thakeway” de ayakta oturmadan kebap yiyorduk. Çevreyi tanımaya çalıĢtık. 

“Ardenel Center” adlı büyük iĢ merkezini görünce ĢaĢırmıĢtık. Kredi kartları ile yeni 

tanıĢıyorduk. Yabancılar hep kredi kartı,  biz para kullanıyorduk. O zaman Türkiye‟de 

gördüğümüz Gima ve Yenikaramürsel gibi mağazalar vardı. Bankalara hesap açtırmaya 
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gittiğimizde büyük bir sorgulamadan geçtik. Yüksek Lisans Eğitimi için orada bulunan Halit 

SUĠÇMEZ ve kebapçı Dr. Nafiz KARACA sayesinde bankada hesap açtırdık. Daha sonra Ev 

kiralama ve çocuklarımızın okula kayıt edilmesinde büyük yardımlarını gördük. Bilgisayarı 

banka memurlarının kullandığını orada görmüĢtük. Bize para çekmede kullanmak üzere banka 

kartı verdiler. Türkiye‟den maaĢlarımız döviz olarak o hesaplara gönderildi biz de banka kartları 

ile çektik. Gitmeden Bakanlıkça ne yapacaklarımız neler yapmayacaklarımız konusunda epey 

ders verilmiĢti. Ġlk üç ay kimse eĢini ve çocuklarını götürmeyecekti. Bu konuda Bakanlık sıkı 

talimat vermiĢti. Her ay grup baĢkanı olarak ekip baĢkanına rapor gönderiyorduk. Ekip baĢkanı 

da Ankara‟ya gönderiyordu.  Deniz kenarında çok güzel gezinti yolları vardı. Ben o zaman kadar 

ülkemizde görmemiĢtim. Hafta sonu genellikle eĢofmanları giyip, deniz kenarında yürüyüp 

koĢuyordum. Ġngilizler mesaiden sonra genelde hep yürüyüĢ yapıyorlardı. Deniz kenarı yürüme 

bantları, yeĢil alanlar daha sonra sahil yolu ve arkada yine yeĢil alanlardan sonra tüm oteller 

deniz kenarına yaklaĢık 300 m mesafede sıralanmıĢtı. Çevre yemyeĢildi. Çiçekler, yaz kıĢ her 

tarafta mevcut olup Sanki cennetten bir köĢeydi. Yollar düz bir Ģekilde sahile iniyordu. Sahilden 

bakınca dağın zirvesine kadar yolun sonunu görünüyordu. TaĢıtların gürültüsü ve klakson sesi hiç 

duyulmuyordu. Yayalara çok saygı vardı. Nereye gitsen harikaydı. Her Ģey çok mükemmel. 

Demiryolu en çok kullanılan ulaĢım aracıdır. Hem ucuz hem de hızlı trenle kısa bir zamanda 

Londra‟ya gidiliyordu. Ġstasyonlarda kaçıncı dakikada duracağı ve kalkacağı  hiç ĢaĢmıyor. 

YılbaĢı nedeniyle bazı arkadaĢlar Türkiye‟ye gitti. Bende Belçika‟da ki Ablamı ziyarete gittim. 

Bizim akrabaların çoğu orada idi. Her gün birisi davet etti. Çok güzel günler geçirdik. Özlem 

giderdik.  

 Okulumuz St Giles College küçük ve eski bir bina bizim grup yine ilk üç ay birlikte 

eğitime alındı. Ġkinci üç ayda seviye tespiti yapılarak ayrı gruplar oluĢturuldu. Üç aydan sonra 

herkes ev kiralayarak eĢ ve çocuklarını getirerek kaldıkları ailenin yanından ayrıldı. Benim 

kiraladığım ev biraz pahalıydı ama ünlü tenisçi Navratilova‟nın kaldığı evdi. EĢ ve çocuklar 

gelince dil öğrenimi zorlaĢıyordu. Türkiye‟deki gibi genelde Türkçe konuĢuluyor. Herkes ailece 

birbirini ziyaret ediyor. Dayı olarak hitap ettiğimiz Ruhi EZBERCĠ her akĢam alkol aldığından 

sınıfta iki de bir tansiyonu yükselir. Beyazıt TANÇ arkadaĢımızla ya doktora yâda deniz 

kenarında hava almaya gönderirdik. Grup halinde zaman zaman komĢu Brighton ve Hasting 

Ģehirlerindeki arkadaĢları ziyaret ettik. Onlar bize iadeyi ziyarete geldiler. Çevredeki tarihi 

turistik yerleri gezdik. Bazen okulda geziler tertip ediyordu. Grup halinde öncelikle Belediye 

BaĢkanını ziyaret ettik. Eğitim programı içinde Londra‟daki parlamento ve Brighton‟daki 

mahkemelerin çalıĢmasını izledik. Cezaevlerini gördük. Mahkemelerde jürinin büyük bir 

fonksiyonu vardı. Cezaevleri hücrelerinde bizimkilerden daha kötü Ģartlarda,  kalanları gördük. 

Son iki ay komĢu Ģehirlerdeki gruplarda bize katıldılar. Uygulamaya dönük mesleki alanda eğitim 

aldık. Belediye, Emniyet, Okullar, Ġtfaiye çalıĢmaları, Liman, Hastane,  gibi kurumlarda inceleme 

gezilerinde bulunduk. Emniyet binaları çok eski ama sağlam binalardı. Neden yenisinin 

yapılmadığını sorduğumuzda, mevcut binanın hizmete elveriĢli olduğunu, yenisinin çok para 

gerektirdiğini ve lüks olacağı cevabını verdiler. Trafik düzeni merkezden bilgisayardan takip 

ediyorlardı. Biz yaklaĢık 15 yıl sonra MOBESE sistemini kurmaya baĢladık. Adliyedeki 

duruĢmalarda sessizlik dikkatimi çekmiĢti. Gerek izleyicilerden gerekse duruĢmaya katılanlardan 

çıt çıkmıyordu. Ġtfaiye sisteminin çok iyi organize edildiğini, çok katlı binalar için uzun 

merdivenli itfaiye araçlarını gördük. Londra‟ya gittiğimizde Madam Tusalt Müzesini gezdik. 

Dünyadaki ünlü simaların heykellerini gördük. Atatürk heykeli Atatürk‟ e pek benzemiyordu. 

Gezen herkes bunu ifade ediyordu. Daha sonra Koç Holdingin giriĢimleri ile değiĢtirildiğinden 

çok mutlu oldum. Bir okul gezisinde, siyasi değiĢikliklerle yönetici ve öğretmenlerin sık sık 

değiĢip değiĢmediğini sorduğumuzda, kendi istekleri dıĢında kesinlikle değiĢmez. Ġhtiyaç varsa 
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ve hizmete elveriĢli ise mesleğinin sonuna kadar aynı okulda görev yapabilir cevabını verdiler. 

Önemli ölçüde Ġngilizce yi öğrenmiĢtik. Mesleki açıdan bilgimiz yenilenip ve ufkumuz açılmıĢtı. 

25 Temmuz 1993‟te Türkiye‟ye dönüĢ için hazırlık yaptık. Tüm akraba ve görev yaptığımız 

yerdeki mesai arkadaĢlarımıza hediyeler aldık. Nihayet Türkiye‟ye döndük. Londra‟daki 

Gatwick‟ten, Atatürk Havalimanına indiğimizde iki ülke arasındaki farklılığı daha iyi müĢahede 

etmiĢtik. 

 Ġngiltere dönüĢünde Kırkağaç‟ta bir yıl daha görev yaptım. Bu süre içerisinde yurtdıĢında 

gördüklerimizi, öğrendiklerimi uygulamaya koymak için büyük çaba gösteriyordum. Özellikle 

çevre düzen ve temizliği konusunda ilçenin Kırkağaç Çamlığının düzenlenmesi için Belediye 

BaĢkanı ile iĢbirliğinde projeler geliĢtirip, uygulamaya koyuyorduk. O hızla Kırkağaç giriĢinde 

modern bir park oluĢturduk. Suyu motorla parkın bitiĢindeki dağın eteğindeki kayaların üstüne 

basıyorduk. Sanki su oradan çıkıyormuĢ gibi Ģelale oluĢturup parktaki havuza akıyordu. Kırkağaç 

çamlığı içindeki izcilik kampı bahçesine güzel bir yüzme havuzu yaptık. Ġlçenin tek yüzme 

havuzu oldu ve Kırkağaç için çok anlamlı bir hizmetti. Tüm öğrenciler yaz tatilinde havuzda 

yüzme kursundan geçiriliyordu. Çamlıktaki yolları kısmen asfalt yaparak bordür taĢlarla meydan 

yol ve kavĢak düzenlemeleri, yer yer Ģömineler yapıldı. Çöp bidonları monte edildi. Kırkağaç 

Çam mesiresi daha güzel bir ortamda kurulmaya baĢlandı. Çam mesiresi mayısın ilk haftasında 

olur, herkes çadırlar kurar, orada bir iki hafta kalınır. Panayır kurulur. AlıĢveriĢ yapılır. Lunapark 

çocuklar için en çekici eğlence merkezidir. Evlenme çağında genç kızı olanlar çadırının önündeki 

masaya güzel bir gül demetini koyarlardı. Kırkağaç çam mesiresi törenle baĢlar. Müzik, spor, 

folklor gösterileri sunulur. Çevre il ve ilçe halkı genellikle çam mesiresine gelir. Sarı kız 

mezarına da dua etmeden gitmezlerdi. Rivayete göre Sarıkızın birisi Kaz dağında birisi de 

Kırkağaç Çamlığında imiĢ. Çam Mesiresinin çevre temizliği, düzenleme ve tanıtımında renkli 

kalem reklam ajansı sahibi HemĢerim Özer KESTANE‟NĠN önemli katkıları oldu. Kendisine 

teĢekkür ediyorum. 

              Kırkağaç çamlığının tam ortasında yem yeĢil orman içerisinde Ġzcilik Tesisi vardı. Yaz 

tatilinde Ġzciler gelir, kamp kurarlar, kampın sonunda akĢam kamp ateĢi yakarak çok güzel sosyal 

kültürel etkinlikler düzenlenirdi. Ġzci liderleri Ġlçeye gelince hem Mülki makama nezaket 

ziyaretinde bulunur hem de Kamp ateĢine Ġlçe protokolünü davet ederlerdi. Açık havada bol 

oksijen teneffüs ederek, etkinlikleri zevkle izleyerek izcileri uğurlardık. Ġzci selamını öğrendik. 

Ġzci liderini, ocakbaĢı ve oymakbaĢı ile rollerini orada daha yakından gördük. Ġzcilik Tesisinin 

Bahçesine Ġzcilik Müdürü Beytullah Beyle birlikte yaptırdığımız Yüzme Havuzuna, gerek Ġzciler, 

gerekse Ġlçe gençler çok sevinmiĢlerdi. Yem YeĢil Çam Ağaçları arasına Yüzme Havuzu çok 

yakıĢmıĢtı. 

             Kırkağaç Jandarma Alayı ve Orduevi iyi bir imkândı. Alay Komutanı Seral SARAL'LA 

ailece acı, tatlı günlerimiz oldu. Ġlk yıl çok güzel günlerimiz geçti. Ġkinci yıl içerisinde Komutan 

Beyin eĢi Fatma Hanım, beyin kanamasından vefat edince, ailece çok üzüldük. Allah rahmet 

eylesin. Alay Komutanı Faruk AKSOY ve Belediye BaĢkanı Kazım KAYADĠPLĠ ile ailece 

iliĢkilerimiz iyiydi. Traktör satan Fikret DEREKÖYLÜ, Ali EĞRĠBOYUNOĞLU Ġle Halil 

AKARSU da sosyal iliĢkilerimizin olduğu ailelerdendi. Cumhuriyet Savcısı Mehmet ġAHĠN, 

Hâkim Filiz GÜNEġ, Doktor Necmettin DÖNMEZ ve Hastane BaĢhekimi Ġbrahim ÖZ ile de iyi 

diyalogumuz oldu. Avukat Yücel ÖKTEM, Edebiyat Öğretmeni HemĢerim SavaĢ ÖZTEKĠN, 

Matematik Öğretmeni Mehmet ĠYĠYAPICI aileleriyle iyi günlerimiz geçti. Zaman Zaman Ailece 

buluĢuyorduk. Kırkağaç Belediye Personeli Ġsmail CULUM çok vefalı. Milli ve Dini 

Bayramlarda mutlaka bayramımızı kutlar. 

               

Sayın Valimiz Rafet ÜÇELLĠ'DEN sonra, Manisa‟ya Sayın Sami SÖNMEZ Valimiz atanmıĢtı. 
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Sivaslı hemĢerimiz olduğu için kendimi daha rahat ve huzurlu hissediyordum. Bazen görevde 

sıkıntılar olduğunda ziyaretine gittiğimde, „Kaymakam Bey ne istiyorsan verelim. Kendini 

çalıĢmaya verdiğinde her Ģey yoluna girer‟ derdi. Hizmetlerimde çok desteğini gördüm. Ġldeki 

Encümen toplantısında Bizim Ġl Genel Meclis Üyesi ''Sayın Valim bu parayı Bizim Kaymakama 

verelim, bir okul yerine üç okul yapar.' demiĢ. Vali Bey telefonla aradığında, Sayın Valim 

yaparız dedim. Köy Hizmet Birliğine parayı aktardılar, gerçekten üç tane köye okul yaptık. 

Valimizle çalıĢmaya doyamadan, yaklaĢık iki buçuk yıl sonra Merkez Valiliğine tayin olduğunda 

çok üzüldük. Bir yılımız Ġngiltere ve Ankara'da geçtiğinden, Sayın Valimizle bir buçuk yıl 

çalıĢma olanağımız olmuĢtu. Tüm kaymakamlarla UĢak Ġl hududuna kadar uğurladık.  

             Kırkağaç çayırında ilk defa Atlı Cirit YarıĢmaları düzenledik. Çok zevkli ve heyecanlı 

geçti. Tüm Kırkağaç halkı, kahveleri boĢaltarak müsabakaları izlemeye geliyorlardı. YarıĢmaların 

sonuna doğru atlardan birisi sancılandı yere yattı. Tüm müdahalelere rağmen kurtarılamadı. Atlı 

ciridin sonu mateme dönüĢtü. AçılıĢta yaptığım konuĢmam aĢağıdadır;  

             Atlı Cirit Türkiye Finaline katılmak amacıyla Ġlçemize Erzurum, Erzincan. 

Manisa Selendi'den gelen takımları, hakemleri ve organizasyon görevlileri ile saygıdeğer 

sporcuları Ġlçemiz adına saygı ve sevgiyle selamlıyorum. 

Milli gurur, coĢku ve heyecan yaratan ata sporumuz Atlı Cirit Türkiye Finalinin bu yıl 

Ġlçemizde düzenlenmesinin Engin mutluluğu içerisindeyiz. Bu nedenle böyle bir 

organizasyonu düĢünen ve icra edenlere teĢekkürü borç biliyoruz. 

Cirit, Moğol Ġmparatoru Cengiz Han‟ın akınları sırasında, Türklerin Anavatanı olan 

orta Asya'dan Anadolu'ya yayılmıĢ Osmanlı döneminde özellikle XV. y.y.da Saray çevresinde 

orduda ve halk arasında yaygınlaĢmıĢtır. Osmanlı PadiĢahı ve komutanlarının seferler 

sırasında bile askerlerinin gücünü ve moralini artırmak amacıyla cirit oyunları 

düzenlenmiĢtir. Özellikle Yıldırım Beyazıt ve Çelebi Mehmet döneminde Cirit oyunlarına 

büyük önem verilmiĢ, Amasya ve Merzifon'da binicilikleriyle tanınmıĢ kiĢilerden birbirlerine 

rakip iki binici bölüğü oluĢturulmuĢtur. Cirit bireysel savaĢ gücünü artırdığından Saray ve 

Enderun programına da alınmıĢtır. Yeniçeriliğin kaldırılmasından sonra da eski önemini yiti-

ren cirit oyunu gününüzde Erzurum, Erzincan, Malatya, Manisa, Ankara, UĢak ve Bayburt 

illerinde düğün bayram gibi özel günlerde halen oynanmaktadır. 

SavaĢı spor haline getiren, sporu en güzel eğitim aracı bilen Türk kahramanlarının 

çağlar boyu kazandıkları zaferlerde, canları kadar aziz bildikleri atalarının büyük payı 

bulunmaktadır. 
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Cirit oyunu erkeklere mahsus bir oyun olmakla beraber Ģahsi heves ve istekle oynanan, 

Yiğitlik mertlik oyunudur cirit esnasında kazaen yaralananlar hatta ölenler olabilir. Bunlar 

hiçbir zaman dava konusu yapılmaz. 

Dünyada ve Türkiye'de yalnız Erzurum'da cirit oyun alanı; 1986 yılında hizmete 

girmiĢ, ilki 1957 yılında kurulmuĢ 12 ihtisas kulübü mevcut olup bu kulüpler arasında 

mahalli cirit müsabakaları yapılmakta d ı r . 

Atlı cirit sporu geleneksel olarak Manisa Ġlinde de çok eski tarihlerden bu tarafa 

yapılmakta olup bu gün için ilimizde 2 adet cirit kulübü 50 civarında faal binici ve atla cirit 

faaliyetleri sürdürülmektedir. 

Anadolumuz‟da 1970 yılına kadar bölgesel olarak, birbirinden kopuk olarak yapılan 

cirit sporu, Gençlik ve Spor Genel Müdürlüğünce belli kurallar konularak disiplinli bir spor 

haline getiriĢmiĢ. Ülkemizin her bölgesinde aynı kurallarla müsabakalar yapılmaktadır. 

Ulu Önderimiz Mustafa Kemal ATATÜRKÜN "Ben Sporcunun zeki, çevik aynı 

zamanda iyi ahlaklısını severim" sözünü hatırlatarak sözlerimi tamamlarken atlı cirit 

takımlarına baĢarılar diler, tüm sporcu ve sporsever davetlilere en içte: saygı ve sevgiler 

sunarım. 

 

 Cumhuriyet Rıza Nebahat DOLMAN Ġlköğretim Okulu, Edip BAYAR Ek dersliği, 

törenlerle açılıp, hizmete verildi. AçılıĢ Törendeki konuĢmam aĢağıdadır; 

 

          Bugün Ġlçemizde, Rıza-Nebahat DOLMAN Ġlköğretim Okulu, Edip Bayat 

Ġlköğretim Okulu ile Kız Meslek Lisesini Milli Eğitim Hizmetine sunmanın engin 

sevinci. Heyecanı ve mutluluğu içerisindeyiz. 

Toplam maliyeti yaklaĢık olarak l.680.OOO.OOO.TL olan Rıza Nebahat 

DOLMAN Ġlköğretim Okulu'nun 1 milyarı Kırkağaçlı merhum Rıza-Nebahat 

DOLMAN'IN vasiyetiyle, kalan bölümü ‘de Ġl Özel Ġdaresi Milli Eğitim ödeneklerinden, 

1.400.000.000TL ye yapımı tamamlanan Edip Bayat Ġlköğretim Okulunun giderleri, 

tamamen Devletçe karĢılanmıĢtır. Kız Meslek Lisesinin binası ise Belediye 

BaĢkanlığınca inĢa edilerek Kız Meslek Lisesi ve Pratik Kız Sanat Okulu'nun hizmetine 

verilmiĢtir. 

Rıza-Nebahat Dolman yaĢadıkları sürece de Ġlçemiz Milli Eğitim kurumlarına, 

büyük yardım ve destekte bulunarak örnek davranıĢlarını her zaman göstermiĢlerdir. 

Böyle anlamlı hizmetlerin öncülüğünü yapan merhum Rıza-Nebahat 
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DOLMAN'I rahmet ve Ģükranla bir kez daha anıyoruz. 

Hizmete açılan ilköğretim okulları ilçemiz merkezinde sekiz yıllık temel eğitim 

sistemine geçiĢi gerçekleĢtirerek eğitim-öğretim ve kültür yapısında büyük bir geliĢme 

temin edecek, Kız Meslek Lisesi ‗de geleceğin anneleri olacak genç kızlarımızın bilgili, 

becerili ve kültürlü olarak yetiĢtirilmesi ile meslek edinmelerini sağlayacaktır. 

Büyük önderimiz Mustafa Kemal ATATÜRK'ÜN iĢaret ettiği çağdaĢ medeniyet 

seviyesine giden yolda Milli Eğitime yapılan yatırımın çok büyük yeri ve önemi bulun-

maktadır. 

Cumhuriyetimizin emanet edildiği gençlerimize, Atatürk Ġlkelerini, Ġlme-Fenne 

dayanan eğitim öğretimle birlikte Vatan sevgisini, Millet sevgisini, Bayrak sevgisini, 

Türkiye Cumhuriyeti Devletinin ülkesi ve milletiyle bölünmez bütünlüğünü çok iyi 

öğretmeliyiz. 

En büyük arzumuz, Celal Bayar Üniversitesine bağlı olarak, Teknik Endüstri 

Meslek Lisesinin devamı niteliğinde Endüstri Yüksekokulunun Ġlçemize kazandırılması 

dır. 

Bu duygu ve düĢüncelerle, göreve baĢladığı günden itibaren Kamu Yatırım ve 

hizmetlerindeki çalıĢma Ģevk ve heyecanımızı daha da hızlandıran Valimiz Sayın Necati 

ÇETĠNKAYA' YA ayrıca görevli olduğu esnada söz konusu yatırımların inĢa edilmesinde 

yardım ve desteğini gördüğümüz Valimiz Sami SÖNMEZ‘E Ģükranlarımı arz eder, Milli 

Eğitim Müdürlerimize. Bayındırlık Müdürlüğüne, Belediye BaĢkanımıza, vasiyeti 

yürütmekle yetkili Profesör ġükrü POSTACIOĞLU‘NA, mühendisinden, müteahhidine, 

iĢçisine kadar emeği geçenler ile törenimizi onurlandıran davetlilerimize teĢekkür eder 

saygı ve sevgiler sunarım. 

 Köy ve kasabalarda çok sayıda hizmetler verildi. Ġlk defa T.B.M.M.‟ne giderek Belediye 

BaĢkanının da desteği ile Maliye Bakanı Sümer ORAL ile görüĢerek Kırkağaç Hükümet 

Konağını bütçe görüĢmeleri sırasında teklif edilerek yatırım programına alınmasını istedim. 

BaĢka çözüm yolu da yoktu. Ġstediğimiz gibi 1993 Bütçe görüĢmeleri sırasında Türkiye 

genelinde üç hükümet konağı yatırım programına girdi. Birisi Kırkağaç‟tı. Ne yazık ki arsa 

konusunda sorun çıktı. 1994 Martında Belediye BaĢkanı seçimleri oldu. Sayın KAYADĠPLĠ tüm 

rakipleri birleĢince çok az bir oyla kaybetti. Gelen belediye baĢkanı çok iyi bir insan olmasına 

rağmen önceden belirlenip, projesi yapılan yere sıcak bakmadı. Belediye daha önce söz konusu 

yeri kamulaĢtırdığı için zaman aĢımı da olduğu halde vatandaĢ geri alım için dava açtı. Hatta 

hâkimler her zaman duruĢma salonumuz yok, makam odasında duruĢma yapıyoruz diye 

yakındıkları halde, ilçeye gelen yeni bir hâkim tedbir koydu. Böylece tüm emekler boĢa gitti. 

Yeniden yer arayıĢı baĢladı. O arada beĢ yıllık süremiz dolduğundan 2. Sınıf Nizip Ġlçesine tayin 

oldum. Veda konuĢmasında ġair EĢref‟in Kaymakamlık yaptığı sırada Kırkağaç‟ta Hükümet 

Binası sorunu varmıĢ. Bir asır geçmiĢ, halen Kırkağaç Hükümet Konağı sorunu devam ediyor. 

Bu sorun ne zaman nasıl çözümlenecek diyerek sitem ettim. Orduevinde düzenlenen çok 

kalabalık mükemmel bir veda gecesi ile Kırkağaçlılar bizi uğurladılar. Kırkağaç‟tan ayrılırken 

aĢağıdaki veda mesajını yazıp ilgili kuruluĢlara gönderdim;                                                                             

―Mülki Ġdare Amirleri Atama, değerlendirme ve Yer DeğiĢtirme Yönetmeliği 

gereğince 3. sınıf Kırkağaç Ġlçesi Kaymakamlığında görev süremi tamamlayarak 2. sınıf 
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Nizip Ġlçesi Kaymakamlığına atanmam nedeniyle Kırkağaç‘taki görevimden ayrılıyorum.  

24 Ağustos 1989 tarihinde göreve baĢladığım Ģirin Kırkağaç Ġlçesinde; Devletin Ġl 

Özel Ġdaresinin, Kaymakamlığımız BaĢkanlığında Köy Hizmet Birliğinin, Belediye 

BaĢkanlarının, Köy Muhtarlarının ve vatandaĢlarımızın iĢbirliği, dayanıĢması, mali 

kaynakların birleĢtirilmesiyle ilçe merkezi, kasaba ve köylerimizde ilköğretim okulları, ek 

derslik, öğretmen lojmanları, kız meslek lisesi, sağlık ocağı ve evleri, hastane ek binası, 

trafik tescil ve jandarma karakol binaları inĢa edilmiĢ, elektriksiz mezra ve mahallelere 

elektrik enerjisi verilmiĢ, merkez ve kasabaların elektrik Ģebekeleri yenilenmiĢ, futbol, 

basketbol, voleybol sahaları, içme suyu sondajları, depo terfi hatları, cadde, sokak, köy 

yolları asfaltlanması yapılmıĢ, PTT Santral binaları yapılarak köylerdeki vatandaĢlara 

telefon hizmeti götürülmüĢ, yol ve çevre düzenlenmesi, sanayi siteleri, parklar yüzme 

havuzu, cami minare, kurs binaları, köy konağı, köy kahvesi, köprü, menfez, kanalizasyon 

ilkokul ihata duvarları, umumi tuvaletler yapılmıĢ, radyo televizyon yayınlarını alamayan 

Hamidiye Köyüne Televizyon yansıtıcısı konulmuĢtur. Resmi dairelerimiz, Belediyelerimiz 

ve Köy Hizmet Birliğimiz araç gereç yönünden büyük imkânlara kavuĢturulmuĢ, tüm 

kamu ve özel sektör hizmetlerinde büyük mesafeler kat edilmiĢtir. 

Ġlçemize bilgisayar, Elektrik Yüksek Okullarının açılması kararı çıkarılmıĢ Tütün 

ĠĢletme Tesisleri inĢaatı baĢlatılmıĢ, mucize olarak ta olsa Hükümet Konağı yatırım 

programına T.B.M.M.‘de aldırılmıĢ, Karakurt Barajı etüt çalıĢmaları yeniden baĢlatılmıĢ, 

Bergama, Kırkağaç, Salihli üzerinden güneye geçecek çevre yolu ile Kırkağaç, Soma, 

SavaĢtepe üzerinden geçecek Ġzmir-Ġstanbul Otoyolu etüt ve proje çalıĢmaları önemli 

ölçüde tamamlanmıĢtır. 

 Bugüne kadar olduğu gibi bundan böyle de baĢlatılmıĢ hizmetlerin 

sonuçlandırılacağına, ilçeye getirilmesi zaruri olan diğer hizmetlerin birlik beraberlik, 

kardeĢlik içerisinde ve Atatürkçü DüĢünce ıĢığında çok çalıĢarak elde edileceğine inancım 

tamdır. 

 Her çalıĢmalarımızda büyük desteğini gördüğümüz Sayın Bakanımız, Valimiz, 

Milletvekillerimiz, Bölge ve Ġl Müdürleri, Alayımızın Komutanı, Hâkim ve Savcılarımız, 

Belediye BaĢkanları, Ġlçe Müdürleri, Ġl Genel Meclis Üyeleri, Muhtarlarımız Memur ve 

Müstahdemlerimiz ile saygı değer Kırkağaç‘lı vatandaĢlarımıza Ģükranlarımı sunar, 

bundan sonraki çalıĢmalarınızda baĢarı dileklerimle özel yaĢantınızda mutluluklar temenni 

eder ve en içten saygı ve sevgiler sunarım.‖                                                            
             

              Hükümet binası konusu üç dört yıl sonra eski Hükümet Binasının arkasındaki Terminal 

yerini, Belediye tahsis edince çözümlenmiĢ. Yatırım programına aldırmamız iĢe yaradı ve 

gecikmeli de olsa yeni bir Hükümet Binasına Kırkağaç Halkının kavuĢtuğunu öğrenince çok 

mutlu oldum. 

 

 

IIX-   HÜKÜMET  KONAĞI  VE  NĠZĠP 1. ANTEPFISTIĞI  FESTĠVALĠ 



88 

 

 

1994 Yılında yaz kararnamesiyle Kırkağaç Kaymakamlığından, Gaziantep Nizip Ġlçesine 

atandım. Nizip merkez kasaba ve köyleriyle büyük bir ilçe konumundaydı, fıstık ve zeytin temel 

geçim kaynağı olduğu gibi tarımın dıĢında faaliyeti durmuĢ koskoca Ülfet entegre tesisleri ile 

küçük ve orta ölçekte sabun ve yağ fabrikaları  da bulunmaktaydı. Böyle bir Ġlçede her okulun ve 

sağlık tesisinin adı bir Nizipli hayırseverin ismini taĢıyordu. Hayırseverlerin kimisi okul, kimisi 

de sağlık binaları yaptırmıĢtır. Valimiz, ĠçiĢleri Bakanlığı, Ġstanbul Valiliği de yapan, Sayın 

Muammer GÜLER‟ĠDĠ. Gaziantep Valiliğine atanalı 4-5 ay olmuĢ kendisine göre kadrosunu 

oluĢturup Gaziantep‟e hizmet etmeye çalıĢıyordu. Göreve baĢladığım ay içerisinde hemen Maruf 

MARUFOĞLU, Abdulkadir ERDĠL Ġlköğretim okulları ile CoĢkun ÖZKAYA camisinin 

temellerini attık.  Kısa zamanda Birecik ve KarkamıĢ barajlarının inĢaatları baĢladı çok hızlı bir 

Ģekilde devam ediyordu. Bir taraftan Ġlçeye Yüksekokul hatta Fakülte getirmek, diğer taraftan 

organize sanayi bölgesi oluĢturmak için yoğun çaba harcıyorduk. Hükümet binası çok 

bakımsızdı. Ġçini, dıĢını, çevresini mahalli imkânlarla düzenlemeye çalıĢtım. Ġlk yıl koskoca 

ilçenin,  sobalı Hükümet Konağında hizmetlerimizi yürüttük, ikinci yıl keĢif yaptırdım Maliye 

Bakanlığından ödenek istedim, iyi bir onarımdan geçirmek istiyordum. Maliye Bakanlığındaki 

arkadaĢlarımı da devreye sokarak ancak  350 milyonluk küçük onarım ödeneği getirtebildim. Mal 

müdürü ile piyasa araĢtırması yaptık. 850 milyon liraya Hükümet Konağını kaloriferli hale 

getirilebiliyordu. Durumu Sayın Valimize arz ederek,  yardım etmesini istedim. Sayın Valimiz 

Hükümet Konağında kullanılmak üzere Ġl Özel Ġdaresinden Köy Hizmet birliğine 500 milyon lira  

gönderdi .Emanet usulü Hükümet Konağı kalorifer iĢini ihale ettik. Nizip‟ten bir taĢeron  ihaleyi 

aldı.  40 günlük bir süre verilmiĢti.1995 yılı 24 Aralık Milletvekili seçim gününe kadar 

yetiĢtirmek istiyorduk. Müteahhit 40 günlük sürede iĢi tamamladı. Kaloriferler yanmaya baĢladı. 

Herkes sevinçten bayram ediyordu. En çok sevinenlerde Hükümet Konağında çalıĢan  

hizmetlilerdi. Bodrum kattaki  kömür depolarını kalorifer kazan dairesine dönüĢtürdük. Her taraf 

tertemiz oldu. Hükümet Konağının kaloriferli hale dönüĢtürülmesi nedeniyle odacılar toplanarak 

çiçek yaptırıp bana teĢekküre geldiler. Çiçek üzerindeki karta, gerek yakıttan gerekse personelden 

ne kadar tasarruf edildiğini ayrıntılı olarak hesaplayarak yazmıĢlardı. HakediĢ yapılınca yapılan 

iĢin 1 milyara mal olduğu anlaĢıldı. Müteahhide, Maliye Bakanlığından temin ettiğimiz 350 

milyonluk ödeneği ödedik. Sayın Valimizin gönderdiği 500 milyonu köy birliğinden ödedik. 150 

milyon borcumuz kalmıĢtı. Mal Müdürüne ödenek üstü olarak ödemesini söylediğimde, 

ödeyemem dedi. Yazılı olarak deruhteyi mesuliyet alıp ödenmesini istediğimde, yine ödemedi. 

Aslında Nizip‟teki  varlıklı ailelerin hangisinden yardım olarak istense o parayı hemen öderdi. 

Mehmetçikle Elele Kampanyasında Nizipli Hayırseverlerden 2 milyarın üzerinde yardım 

toplayarak çevre illeri geçtik. Hükümet Binasının borcunun vatandaĢa ödetmeyi istemiyordum. 

Bu durumu Sayın Valimize arz ettim. Defterdar vasıtasıyla Malmüdürüne ödemesi konusunda 

talimat verildiği halde, mali yılın son günü mesai bitince yine ödemeden  ayrıldı. Derhal Sayın 

Valimizin de onayını alıp  Malmüdürünü görevden uzaklaĢtırarak soruĢturma yapılmasını 

istedim. Malmüdürlüğü ödeme kayıtlarını incelediğimde istediğine ödenek üstü harcama yapmıĢ, 

istemediğine yapmamıĢ olduğunu, dolayısıyla tamamen keyfi bir davranıĢ içerisinde 

bulunduğunu tespit ettim. SoruĢturma sonucu Memurun Muhakematı Kanununa sokulmadan  

sadece kınama cezası öngörüldü ama soruĢturma tamamlanıncaya kadar açıkta kalması  gerekli 

dersi verdi. Sonra çok piĢman olduğunu belirterek özür diledi  BaĢka bir yere ataması 

yapıldığından Valimizin emirleri doğrultusunda göreve baĢlatıp ayırdım. 

 Nizip'te Zengin bir Nizipli iĢini Mersine taĢıyınca kendisine özel olarak yaptırdığı iĢ 

yerinin üzerindeki üç daireden oluĢan 550 metre karelik ikametgahı, Kaymakam Lojmanı olarak 

satın alınmıĢ. Üç yerde banyo tuvalet vardı. .Elektrik, fueloil ve güneĢ enerjisiyle ısıtma sistemi 
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vardı. Banyoda musluklar altın sarısı, malzemeler süper lükstü. Ġkamet ettiğimiz en iyi lojmandı, 

fakat temizlenmesi önemli bir soru olup bahçesi yoktu. Hafta sonları Fırat kenarına, Karpuzatana, 

TaĢbaĢ Tepesine pikniğe gidiyorduk. Nizip'te tanıdığımız herkesin sayıp sevdiği, resmi 

kuruluĢlarla hiçbir sorunu olmayan, Muhasebe ve Konut kooperatifçiliği yapan, çok çalıĢarak 

ekonomik durumunu iyi duruma getiren Müslim AVKAN, ilçe çıkıĢındaki mütevazi bahçesine, 

kaymakam, hakim, savcı, jandarma komutanı. Emniyet müdürünü ailece davet ederdi. Biz çoğu 

zaman zahmet vermeyelim düĢüncesiyle mazeret beyan ederdik. Mangalı yakarak kebapları 

yaparak ikramda bulunmaktan büyük zevk alırdı. Bazen Birecik'ten saz söz ekibini de getirtirdi. 

Çok güzel günlerimiz oldu. Belediye BaĢkanı CoĢkun ÖZKAYA, Hâkim Cemil DERĠN, 

Jandarma komutanı YüzbaĢı Bünyamin KASIMOĞLU, Emniyet Müdürü Müslim ASLAN, Ali 

ÖZPINAR, Ticaret Odası BaĢkanı Mehmet Tahir ÖĞÜT, Enver OKAN, Mustafa ALTIBAġ, 

Avukat Maruf MARUFOĞLU, Nizip'te Ailece görüĢtüğümüz değerli insanlardı. Mustafa 

KemalpaĢa Kaymakamı olduğum 1999 yılı Ģubat ayında Müslim AVKAN Gaziantep'e giderken 

trafik kazasında hayatını kaybetti. Ailece Çok üzüldük. Nizip'e taziye ziyaretine gittim. Allah 

rahmet eylesin. Büyük kızının görme sorunu vardı Ġstanbul Vali Yardımcısıyken gerekli desteği 

vermeye çalıĢtım. Aile iliĢkilerimiz hiç kopmadı. Ailesi, EĢimle sürekli görüĢürler. 

 Valimiz Sayın Muammer GÜLER‟ĠN destekleriyle iki yılda Nizip‟te çok önemli 

hizmetler gerçekleĢtirdik Nizip 1.Antepfıstığı festivalini düzenledik. Yeni fıstıkçılar ĠĢhanı 

hizmete girdi. Hayırsever yardımlarıyla Ġlköğretim Okulları ,sağlık binaları inĢa edildi. Köy 

yolları asfaltlandı. Ġçme suyu sorunları önemli ölçüde giderildi. En önemlisi enerji üretimi ile 

içme ve arazi sulamasında yararlanılacak Birecik ve KarkamıĢ barajları inĢaatları hızlı bir Ģekilde 

devam etmekteydi. Sayın Valimizin desteği ile mükemmel bir Özel Ġdare ĠĢhanı ve Öğretmen evi 

binası inĢası tamamlandı. Yüksekokul açılması, Organize Sanayi oluĢturulması yolunda büyük 

çaba gösterdik.  Baraj kenarında güzel bir kampus yeri tahsis ettik. 

Yoğun bir çalıĢma içerisindeyken akĢam saatlerinde kayınpederim Hamit ĠNEM'ĠN vefat 

ettiği haberini aldık. EĢimle gece yola çıkıp, Ģafak vakti köyümüze ulaĢarak, cenazeyi kaldırdık. 

Allah rahmet eylesin. Memleketimizden uzak yerlerde görev yaptığımızdan Ġdarecinin genelde 

kaderi böyle oluyor.   

Yaptığımız çok önemli  hizmetlerden Nizip 1. Antepfıstığı Festivalini Burada arz etmek 

istiyorum; Antepfıstığının üretilme merkezi Nizip olmasına rağmen bu durum genel olarak 

bilinmemektedir. Hayati öneme haiz Antepfıstığını yetiĢtiren çiftçilerimizin, eğitilmesi, 

Antepfıstığının en iyi Ģekilde bilinmesi, iç ve dıĢ ticaret hacmimizin geniĢletilmesi 

üreticilerimizin hasat zamanı bir araya getirilerek dinlenme ve eğlenme ortamı yaratılması, sosyal 

kültürel etkinliklerle GAP‟A açılan kapı konumundaki Tarım, Sanayi ve Ticaret Merkezi 

NĠZĠP‟ĠN Yurtiçi ve YurtdıĢında tanıtılması amacıyla festival düzenlemeyi kararlaĢtırdık;  

Kaymakamlığımız BaĢkanlığında kurduğumuz festival Komitesi  olarak çok hızlı bir 

çalıĢma baĢlattık. Yine her zaman olduğu gibi Nizipli  yardımseverlerin desteğine baĢvurarak 

maddi  kaynak oluĢturduk. YaklaĢık yedi aylık yoğun bir çalıĢma sonucunda yapmıĢ olduğumuz 

iĢbölümü doğrultusunda gerekli hazırlıkları tamamladık ama yine yük tamamen Kaymakam 

olarak benim omuzlarımdaydı. Festival günü inĢaatı yeni tamamlanan Fıstıkçılar ĠĢhanı‟nın, 

Terminal Binasının ve Öğretmen Evininin açılıĢını planladık. Festivalde en iyi fıstık üreten 

üreticileri tespit ederek ödüllendirme, fıstık üretimi konusunda Üniversitelerden  Profesörler 

davet ederek sempozyum düzenleme, Ġlçedeki  fıstık üretim yerleri ve iĢleme fabrikalarında  

incelemeler programladık. Ayrıca  Tarihi  Türk Ata Sporu  Aba GüreĢleri  ve konserler organize 

ettik. Festival açılıĢ törenine, Valimiz Sayın Muammer GÜLER‟Ġ, Bakan ve Milletvekillerimizi, 

Üniversite Rektör ve Hocaları ile tüm çevre Ġl ve Ġlçe halkını davet ettik. Festival  amaç ve 

anlamına  yaraĢır bir Ģekilde çok görkemli  kalabalık bir törenle baĢladı; Festivalde aĢağıdaki 
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konuĢmayı yaptım: 

 

Bugün ilk defa Ġlçemizde  Antepfıstığı Festivali düzenlemenin engin sevinci ve 

heyecanını yaĢıyoruz. 

Nizip Ġlçesi özellikle tarım ve tarıma dayalı ticaret sanayi bölgesidir. Tarım 

alanında, ilk sırayı Antepfıstığı almaktadır. Gaziantep içerisinde toplam 

Antepfıstığının yaklaĢık % 60‘ı  Nizip‘e aittir. 4 milyon civarında  Antepfıstığı  

ağacıyla ortalama yıllık 10 bin ton Antepfıstığı  üretilmektedir. Bu bakımdan 

Antepfıstığı Ġlçemiz halkının yegane  gelir ve geçim kaynaklarından birisidir. Aynı 

zamanda Milli Hasıla içerisinde önemli bir yer iĢgal etmektedir. 

ĠĢte hayati öneme haiz  Antepfıstığını yetiĢtiren çiftçilerimizin eğitilmesi, 

bilgilendirilmesi, daha kaliteli ve daha çok ürün elde etmeleri için teĢvik edilmesi, 

Antepfıstığının en iyi Ģekilde tanıtılarak iç ve dıĢ ticaret hacmimizin geniĢletilmesi 

üreticilerimizin hasat zamanı  bir araya getirilerek dinlenme ve eğlenme ortamı 

yaratılması, sosyal kültürel etkinliklerle GAP‘A açılan kapı konumundaki  Tarım-

Sanayi ve Ticaret Merkezi  Ġlçemizin Yurt içi ve dıĢında tanıtılması festival 

düzenlememizin  temel amaçlarını oluĢturmaktadır. 

Nizip Ġlçesi 1926 Yılından önce küçük bir kasabayken bugün 100 bine 

yaklaĢan nüfusuyla 25 Vilayetten büyük, yağ, sabun, tekstil, un, makarna, fıstık, 

zeytinyağı ve pirina, kâğıt, ayakkabı, çelik eĢya, mobilya ile kolonya imalatçılığı gibi 

Küçük ve Orta Ölçekli çok sayıda fabrika ve imalathaneye sahip sanayi, ticaret ve 

tarım Ģehri haline gelmiĢtir. Tarım alanında Antepfıstığı üretiminin dıĢında Zeytin, 

Üzüm, Mercimek, Pamuk, Patlıcan, Nane ve Nar önemli tarım ürünlerini teĢkil 

etmektedir. Nizip halkı, KooperatifleĢerek, hem modern bir Ģehir yaratmakta hem 

de çok kısa zamanda bu gördüğünüz Fıstık Hali‘ni inĢa ederek, ġanlıurfa ve 

Gaziantep arasında Antepfıstığının önemli bir ticaret merkezini oluĢturmaktadır. 

Geçen yıl hizmete giren Fıstık Hal‘i bu yıl Belediye öncülüğünde yapılan 

dükkânlarla daha da geniĢletilmektedir. Bu tesislerin oluĢturulmasında emeği 

geçenleri huzurunuzda kutluyorum. 

Nizip, köylüsü, kentlisi Milli Ekonomimizin  temelinin ziraata dayandığının ve 

ekonominin  her Ģey demek olduğunun, yaĢamanın, mutlu olmanın yolunun 

ekonomiden geçtiğinin  bilincinde olup, kupkuru dağlara, taĢlara çıplak ovalara, 

Antepfıstığı ve Zeytin ağacı dikerek tarıma dayalı sanayisini kurarak, milletin 

efendisi olmayı  hak etmiĢ, birlik ve beraberlik kardeĢlik bağları içerisinde huzurlu 

ve mutlu bir Ģehir oluĢturarak  Ülkemiz ekonomisine önemli katkılarda 

bulunmaktadır. 

Nizip Ġlçesinde Organize Sanayi oluĢturulması ticaret, tarım ve sanayisine 

yetiĢmiĢ insan gücü sağlayacak Fakülte veya Yüksekokulun açılması, yapımına 

baĢlanan Birecik ve KarkamıĢ barajlarının tamamlanması, Nizip Belkıs pompajla 

sulama projesinin sonuçlandırılmasıyla Ġlçe tarım alanının en verimli Ģekilde üretime 

sokulması ve yapılacak kazılarla Tarihi Kültürel Eserlerin meydana çıkarılmasıyla, 

çalıĢkan müteĢebbis Niziplilerin çaba ve gayretleriyle Nizip, ekonomik sosyal ve 

kültürel yönden ayrıca turizm açısından büyük geliĢme ve kalkınma göstererek 

Ülkemizde hak ettiği konumuna ulaĢıp, Yurt ekonomisine daha çok katkıda 

bulunacaktır. 

Festivalin her yıl geliĢtirilerek yenilenmesi arzusuyla, bu festivalin 

düzenlenmesinde en büyük yardım ve desteğini gördüğümüz, aynı zamanda festival 
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törenimizi onurlandıran, baĢta Sayın Valimiz olmak üzere, Milletvekillerimiz, 

PaĢamız, BüyükĢehir Belediye BaĢkanımız, MeslektaĢlarım, Komutanlarımız, 

Belediye BaĢkanlarımız, Savcı ve Hakimlerimiz, Profesörlerimiz, Ġl ve Ġlçe 

Müdürlerimiz, Ġl Genel Meclisi üyelerimiz, Sanatçı, GüreĢçi ve Folklorcularımız, 

Basın, Radyo ve Televizyonların değerli mensupları, Festival Komitesinde görev alan 

mesai arkadaĢlarım ile saygıdeğer Nizip Halkına, emeği geçen herkese, tüm 

davetlilerimize, Ġlçemiz adına Ģükran, minnet ve teĢekkürlerimizi huzurlarınızda arz 

eder, baĢarı ve mutluluk dileklerimle saygı ve sevgiler sunarım.23.08.1996 

 

Festivalin açılıĢ töreni ve diğer etkinlikler çok mükemmeldi. Ġlk defa olmasına rağmen 

hemen hemen bir sorun yaĢanmadı BaĢta Nizipliler olmak üzere Gaziantep ve çevre Ġl ve 

Ġlçelerden gelenler çok mutlu oldular. Bende bu festival  etkinliklerinden  büyük sevinç ve 

heyecan duyarak keyif aldım. Böylece iki yıllık süreyi çok yoğun bir çalıĢma içinde tamamladım. 

Valimiz Sayın Muammer GÜLER'DEN üç defa takdirname aldım. Bakanlığımızca baĢarılı 

çalıĢmalarım göz önünde bulundurularak sınıf atlatılıp, 1.sınıf Ġzmir Aliağa Ġlçesi 

Kaymakamlığına atamam yapıldı. Veda mesajımı aĢağıdaki Ģekilde yayınladım;        
   

  
Mülki Ġdare Amirleri Atama Değerlendirme ve Yer değiĢtirme Yönetmeliği 

gereğince 2. sınıf Nizip ilçesi Kaymakamlığından 1.Sınıf Aliağa Kaymakamlığına atanmam 
nedeniyle Nizip'teki görevimden ayrılıyorum. 

12 Eylül 1994 tarihinde göreve banladığım Nizip ilçesinde; Devletin, i1 özel 
idaresinin, Kaymakamlığımız BaĢkanlığında Köy Hizmet Birliğinin, Belediye 
BaĢkanlarının, Köy ve Mahalle Muhtarlarının, VatandaĢlarımızın iĢbirliği, dayanıĢması, 
mali kaynakların birleĢtirilmesiyle, gece gündüz mesai mefhumu gözetilmeden çalıĢılarak, 
Ġlçe merkezi, kasaba ve köylerimizde; özetle okul, cami, minare, mezarlık, sağlık evi, köy 
konağı ve ihata duvarları, içme suyu depo ve hatları, umumi tuvalet ve okul tuvaleti 
yapılmıĢ bunların bakımı ve onarımları sağlanmıĢ, Özel idare Hizmet Binası ve Lojmanları 
tadil edilerek onarılmıĢ, Devlet VatandaĢ iĢbirliğinde Avukat Maruf Marufoğlu Lisesi, Dr. 
Abdulkadir ERD1L, Zübeyde Sayın ilköğretim Okulları, Uluyatır Lisesi kat ilavesi, Ġkizce 
Ortaokulu, Kumla Köyü Ortaokul ve Lojmanları yapılarak hizmete sunulmuĢ, Yağmurlan 
Köyü ilkokul onarımı yapılmıĢ, Adile AltınbaĢ Süper Lisesi ve Ortaokulu inĢaatı 
baĢlatılarak sürdürülmektedir. Namık Kemal ilkokuluna ek derslik, Hancağız Köyüne 
ilkokul Yapımına baĢlanmıĢtır. Genel lise 300 yataklı pansiyon ihaleleri yapılmıĢ henüz 
yeterli ödenek olmadığından iĢe baslanı1amamaktadır. Altındağ, Akçakent Sağlık 
Ocakları inĢaatları baĢlatılmıĢ, Vergi Dairesi, Tapu Sicil, Tapu Kadastro, Milli Eğitim ve 
Öğretmen Evinin hizmet vereceği özel idare iĢ merkezi inĢaatı tamamlanarak hizmete 
sunulmuĢtur. Kaymakamlık Misafir evi ve öğretmenlerimize yaraĢacak Ģekilde öğretmen 
evi tefriĢ edilerek hizmete verilmiĢtir. Hükümet Konağı, kaloriferli hale getirilerek, yapılan 
tamir ve onarımlarla temiz bakımlı, Hükümet Konağına yaraĢır vaziyete sokulmuĢtur. 
Emniyet karakol ve lojman inĢaatı tamamlanarak hizmete sunulmuĢ olup Çevik Kuvvet 
Binası inĢaatı ile Emniyet lojman onarımı sürdürülmektedir. Nizip Stadyumuna portatif 
türbin inĢa edilmiĢtir. Nizip Belediyesince eski Birecik ve Antep yolu, Necip Mahmut 
Caddesi, Tepe Sokak geniĢletilerek asfaltlanmıĢ, Karpuzatan piknik yeri düzenlenmiĢ, iki 
adet su deposu yapılmıĢ, Nizip Otogarı tamamlanarak hizmete sunulmuĢtur. Modern 
Fıstık ĠĢhanı hizmete girmiĢtir. Salkım Belediye Binası ve köprü inĢaatı baĢlatılmıĢ, 
Korucak Köyü ilkokulu ve Sağlık evi tamamlanarak 73 iskân evinin tamamlanması için 
çalıĢmalar hızlandırılmıĢtır. YaklaĢık 70 km. köy ve kasaba yolu asfaltlanmıĢtır. Bu yıl da 
60 km‘nin üzerinde köy yolunun asfaltlanması programlanarak çalıĢmalar 
sürdürülmektedir. Mehmetobası, Gaziler, Duraklı, Boyluca köyleri grup içme suyu 
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çalıĢmaları baĢlatılmıĢ Saray, Kayalar köyleri içmesu depoları tamamlanmıĢ, Gevence, 
Akkuyu ve Günaltı köylerine sondajla içme suyu çıkarılmıĢ, Yeniyazı ve Altındağ 
köylerinde içme ve arazi sulama suyu olarak kullanılmak üzere kaynak suyu çıkarılmıĢtır. 
Kızılcakent köy kanalizasyonu yapılmıĢ Köseler Köyü karakolu kanalizasyonu 
tamamlanmak üzere, Dutlu ve Suboyu köylerine kanalizasyon yapımı için çimento 
sağlanarak büzleri Nizip Belediyesince dökülmektedir. Belkıs Ġçme suyuna müstakil trafo 
kurulmuĢtur. Gökçeli, Köseler köylerinde köy konağı, Adaklı köyünde düğün salonu kaba 
inĢaatları ile Köseler Köyünde modern ölü yıkama yeri yapılmıĢtır. 

Nizip ilçesi için hayati öneme haiz Birecik Barajı ve Nizip Belkıs Sulama inĢaatı 
baĢlatılmıĢ, çalıĢmalar hızlı bir Ģekilde sürdürülmektedir. Ayrıca Gaziantep ilinde 
Antepfıstığının yaklaĢık '/.60'ını yetiĢtiren Nizip ilçesinde ilk defa Antepfıstığı Festivali 
düzenlenerek Antepfıstığı ve Nizip, ülke çapında tanıtılarak, üreticilerimiz, ticaret 
erbabımız çeĢitli etkinliklerle eğitilip bilgilendirilmiĢ, kaliteli Antepfıstığı yetiĢtirilmesi 
teĢvik edilmiĢtir. Ġlçemizde Yüksekokul açılmasında önemli geliĢmeler sağlanmıĢ olup 
geleceğe yönelik Birecik Barajı kıyısında Samandöken Köyü hudutlarında hazineye ait 157 
dönümlük yerin tahsis edilmesi teklif edilmiĢtir. Sanayi ve Ticaret merkezi konumundaki 
ilçemizin Organize Sanayi yeri belirlenerek 1996 Yatırım Programına 50 milyar ödenekle 
alınmıĢ bulunmaktadır. Kültür Merkezi için hazineye ait merkezi yerden arsa tahsisi 
yapılmıĢtır. 

Milli bayram ve törenlerimiz anlam ve önemine yaraĢır Ģekilde kutlanarak, kamu 
hizmetlerinin vatandaĢlarımıza en iyi Ģekilde sunulması, huzur ve sükûnun, emniyet ve 
asayiĢin sağlanması için gereken çaba ve çalıĢmalar gerçekleĢtirilmiĢtir. 

Bugüne kadar olduğu gibi bundan böyle de baĢlatılmıĢ hizmetlerin 
sonuçlandırılacağına, ilçeye kazandırılması zaruri olan diğer hizmetlerin milli birlik ve 
beraberlik, kardeĢlik içerisinde ve Atatürkçü düĢünce ıĢığında çok çalıĢarak elde 
edileceğine inancım tamdır. 

Her çalıĢmamızda büyük desteğini gördüğümüz basta Sayın Valimiz, 
Milletvekillerimiz, PaĢamız, BüyükĢehir Belediye BaĢkanımız, Rektörümüz, Alay 
Komutanı, Ġl Emniyet Müdürü, Bölge Ġl Müdürlerimiz, ilçe Jandarma Komutanı, Belediye 
BaĢkanı, Hâkim ve Savcılarımız, ilçe Müdürlerimiz, Müftümüz, Genel Meclis üyeleri, 
Muhtarlarımız, memur ve müstahdemlerimiz ile Birecik Barajı görevlileri, Ticaret Odası 
BaĢkanımız, Fıstıkçılar Kooperatifi, Meslek KuruluĢlarımız, Derneklerimiz, Basın, Radyo 
ve Televizyon mensupları ile saygıdeğer Nizip Halkına Ģükranlarımı, teĢekkürlerimi iletir 
bundan sonraki çalıĢmalarınızda baĢarı dileklerimle özel yaĢantınızda mutluluklar 
temenni eder en içten saygı ve sevgiler; sunarım. 

Festivalin ikincisini benden sonraki meslektaĢım düzenleyerek devam ettirdi. Daha 
sonra festivalin düzenlenmediğini öğrendim ve çok üzüldüm… 

IX-   ALĠAĞA ĠLÇESĠNDE HĠZMETLERĠMĠZ, KARġILAġTIĞIM ZATI 
MUHTEREM 
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Nizip Ġlçesinde ve daha önce görev yaptığım ilçelerde vermiĢ olduğum baĢarılı 
hizmetler nedeniyle sicilim göz önünde bulundurularak Aliağa Ġlçesine 1996 yılı normal Yaz 
Kararnamesi ile atanarak Ekim ayında göreve baĢladım. Aliağa 1982 yılında ilçe olmuĢ ben 
dördüncü Kaymakamı idim. Tam bir sanayi Ģehriydi. PETKĠM‟ĠN Genel Müdürlüğü, TÜPRAġ, 
MKE, PETROL OFĠSĠ, TEÜAġ. Gibi kuruluĢların bölge veya baĢmüdürlükleri, özel 
kuruluĢlardan HabaĢ, Ġzmir, Ege, Demir Çelik, Ege Gübre gibi kuruluĢlar ile Gemi söküm 
tesisleri bu ilçede yer alıyordu. Ġlçe Merkezi kasabadan dönüĢtürüldüğü için tipik kıyı kasabası 
özelliğini taĢıyordu. Balık lokantaları pek güzeldi. Ġzmir‟den elit bir sınıf Cumartesi ve Pazar 
günleri hususi balık yemeye geliyorlardı. Sosyal kültürel yaĢantı çok ileri seviyedeydi. Nüfusun 
eğitim öğretim seviyesi önemli ölçüde yüksek olup, yukarda belirtilen kurumlarda genellikle 
mühendis, yüksek mühendis gibi elemanlar çalıĢıyordu. Modern bir Hükümet Konağı yeni 
yapılmıĢ, ancak bakımsızdı. Bakılıp, korunması gerekiyordu. Göreve baĢlayınca her ilçede 
olduğu gibi kendi prensiplerimi çalıĢma tedbirleri konulu bir yazı ile kurumlara göndererek 
bildirdim. Tarafsızlık, dürüstlük, çalıĢkanlık, kanunlara ve Atatürk Ġlkelerine bağlılık temel 
prensiplimizi oluĢturuyordu. Daha sonra imza yetkileri yönergesi çıkararak birim amirlerine 
verilen yetkileri belirledim. Cumhuriyet Bayramında tebrigata giriĢ sırasını belirleyen ilçe 
protokol düzenini kurumlara bildirdim. Cumhuriyet Bayramında tebrigata giriĢ sırasında 17. 
sırada yer alan Ġl Genel Meclisi üyesi duruma çok bozulmuĢ ki, hemen tepki vermeye baĢladı. 
Daha önce Belediye BaĢkanından sonra tebrigata girdiklerini, kendilerinin seçilmiĢ olduklarını, 
ayrıcalıklarının olması gerektiğini ilk geliĢinde söylediğinde tebrigata giriĢ sırasının Milli 
Bayramlar ve Törenler Yönetmeliğine göre belirlendiği ve bu Ģekilde olduğunu bildirdim. Bu 
zati muhterem Amerikan arabası ile dolaĢır, çok varlıklı bir görünüm içerisindedir. Ġlçede 
hakkında söylenenler hiçte iyi Ģeyler değildi. Bazıları diyor ki “bu adam mafya, bazıları bu adam 
çete, bazıları ise bu adamın ne yaptığı belirsiz diyordu. PETKĠM‟DEN mal alıp pazarladığı 
söyleniyor.” Siyasi kimliğini kullanarak herkesi baskı altında tutmaya çalıĢıyordu. Bu 
söylenenler karĢısında ben mesafeli durup, görevimin gereğini yapmaya çalıĢıyordum. Köy 
yollarının asfaltlanma çalıĢmalarını yapıyorduk. Mahalli imkânlarla asfalt altı mıcırı biz temin 
etmeye çalıĢtık. Her köy ve kasaba da güzel çalıĢmalar baĢlattık. Ġlçe Merkezinde mahalli 
imkânlarla okullar yapılıyor, Hastane inĢaatı sürüyor, bu çalıĢmaları takip ediyordum. Çevre 
konusu çok önem arz ediyor. Çevre Denetleme Ünitesi oluĢturduk. Kamera aldık, belli 
noktalardan kamera ile çevreyi kirleten kurumları tespit edip, gerekli önleyici tedbir almaları 
konusunda uyarılarda bulunarak gerektiğinde idari cezalandırmaya da gidiyorduk. Ġzmir Valisi 
Sayın Kutlu AKTAġ‟ a Ġlçeye geldiğinde çevre denetim için çevreyi kirleten kurumlardan 
denetleme aracı almak zorunda kaldığımızı bildirerek araç verilmesini istemiĢtim. Vilayete 
gidiĢimde “size bir araç söz vermiĢtim” dedi. Hemen Vakıf Müdürüne bir RENAULT binek tipi 
araç alınarak Aliağa Kaymakamlığı‟na teslim edilmesi talimatını verdi. O anda sevindim ve çok 
takdir etmiĢtim.  

Ġlçede Organize Sanayi Bölgesi oluĢturuyoruz. Total Oil, Total Gaz gibi kuruluĢlar 
ilçede yatırım yapıyor, Bergama, Aliağa, Ġzmir arası bölünmüĢ yol asfaltlama çalıĢmaları 
yapılıyor. Çift demiryolu faaliyetleri sürüyor, Nemrut Limanına kadar demiryolu yapılması 
yatırım programına alındı. KĠME KENTĠ Arkeolojik kazı çalıĢmaları sürüyor. Nemrut 
Ġskelelerini Nemrut Limanına, TÜPRAġ Sosyal Tesislerini Yüksekokula dönüĢtürmeye 
çalıĢıyoruz. Aliağa Müzesi yapılıyor. Modern Ticaret Odası Binası inĢasına baĢlandı. Aliağa 
ġehitliği yapıldı. Anadolu Lisesi çalıĢmaları sürüyor. TED Koleji Lise binası inĢası 
tamamlanarak eğitim öğretime açıldı. Gerek resmi kuruluĢlarla gerekse sivil toplum örgütleri ve 
özel kuruluĢlar ile karĢılıklı diyalog ve yardımlaĢma içerisinde çok güzel yararlı hizmetler 
gerçekleĢtirilmekteydi. TOTAL'IN açılıĢ törenine dönemin Devlet Bakanı da teĢrif etmiĢti 
törende Ģöyle hitap ettim; 
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Sayın Devlet Bakanım, 

Sayın Valim, 

Sayın Denizcilik MüsteĢarım, 

Sayın Fransız Büyükelçisi, 

Total Oil Türkiye Aġ‘nin değerli mensupları, Değerli Davetliler, 

 Saygıdeğer Aliağalılar, 

Değerli Basın Mensupları, 

Bu gün Ġlçemizde; TOTAL Aliağa Akaryakıt Terminalini hizmete açmanın engin 

mutluluğu içerisindeyiz. 

Bilindiği gibi Aliağa Ġlçesi Ülkemiz ve Dünya Devletleri açısından son derece 

hayati öneme haiz, TÜPRAġ, PETKĠM, PETROLOFĠSĠ, MKE Kurumu, Elektrik 

Santralleri, Demir Çelik Fabrikaları, Tüp gaz Dolum Tesisleri gibi dev sanayi 

KuruluĢlarının konuĢlandırıldığı, Gemi Söküm ve Ġskelelerin faaliyet gösterdiği büyük 

bir sanayi ve liman Ģehri olma yolunda hızla geliĢme ve büyüme göstermektedir. 

Kara, Deniz ve Demiryolu ulaĢım imkânları bulunan Ġlçemizde 1. Organize 

Sanayinin ve Petro Kimya 2. Organize Sanayisinin oluĢturulması çalıĢmaları baĢlatılmıĢ 

olup, Ģimdiden büyük Ģirket ve sanayi kuruluĢları Organize Sanayi Bölgelerinden yer 

almak için yarıĢa girmiĢlerdir. Ayrıca ENG Ġthal Terminali ile Fueloil ve ENG Enerji 

Santrallerinin Aliağa'da oluĢturulması yolunda, BOTAġ ile yerli, yabancı Ģirketler 

büyük bir çaba ve çalıĢma göstermektedirler. Türkiye Cumhuriyeti Devletinin kurucusu 

büyük önderimiz Mustafa Kemal ATATÜRK‘ÜN iĢaret ettiği çağdaĢ medeniyet 

yolunda, geliĢme ve kalkınma kapılarının açılmasında Ġlçemizde gerçekleĢtirilen 

yatırımların çok büyük anlam ve önemi bulunmaktadır. En büyük arzumuz hızla 

sanayileĢerek kalkınan Ġlçemizde, özellikle düzenli ĢehirleĢme ve sanayileĢme için hava 

kirliliği doyum noktasına ulaĢtığından mevcut kirliliği azaltıcı tedbirlerin alınması ve 

yeni kurulacak sanayi kuruluĢlarının çevreyi en az etkileyecek nitelikte olanlardan 

seçilmesi, ayrıca Aliağa'nın Sanayi-Çevre ve stratejik bakımdan Pilot Bölge olarak 

belirlenerek gerekli planlamasının en iyi Ģekilde yapılması, Nemrut Körfezindeki liman 

konumundaki iskelelerin alt yapı noksanlıklarının tamamlanarak Bakanlar Kurulu 

Kararıyla, Deniz Hudut Kapısı açılmasıdır. 

TOTAL Aliağa Akaryakıt Terminalinin Ġlçemize ve Ülkemize hayırlı olması 

dileğiyle, Ġlçemizi ġereflendiren Sayın Bakanımıza, Sayın Valimize, MüsteĢarımıza, Fransız 

Büyükelçisine, değerli konuklara Aliağa Ġlçesi adına Ģükran duygularımızı arz eder saygı 

ve sevgiler sunarım. 
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1997 yılında Türk Ġdareciler Derneği Ġzmir ġubesi seçici kurulu Ġzmir Kaymakamları 

arasından yılın baĢarılı Kaymakamı olarak Vali Hüseyin ÖĞÜTCEN Ödülünün tarafıma 

verilmesini kararlaĢtırdı.10 Ocak Ġdareciler Gününde Ġzmir'de düzenlenen ödül töreninde Ģu 

konuĢmayı yaptım;  

 

Bugün Ġdareciler gününü kutlamanın aynı zamanda ömrünü vatan ve millet 

hizmetine adayarak iz bırakan Emekli Vali Sayın Hüseyin ÖĞÜTCEN baĢarı ödülüne 

layık görülmemin mutluluğu ve heyecanı içerisindeyim. 

Emekli Vali Sayın Hüseyin ÖĞÜTCEN Kaymakamlık ve Valilik görevleriyle 

Hükümeti ve Devleti en iyi Ģekilde temsil ederek görev aldığı Ġlçe ve Ġllerde pek çok anlam 

ve önemi büyük hizmetlerde bulunduğu gibi emekliliğinde de, oluĢturduğu kaynakla 

baĢarılı görülen Kaymakamları ödüllendirerek baĢarı ve çalıĢmayı özendirmeye yönelik 

olarak hizmetlerini sürdürmektedir. Emekli Vali Sayın Hüseyin ÖĞÜTCEN ile bu 

organizasyonu gerçekleĢtiren Sayın Valimize ve Türk Ġdareciler Derneği Ġzmir ġubesi 

BaĢkanlığına Ģükranlarımı sunmak istiyorum. 

 Kaymakamlık gibi yüce kutsal bir görevi idealim uğruna seçerek memleketimizin 

doğusunda güneydoğusunda ve batısında vatanımıza ve milletimize hizmet aĢkıyla gece 

gündüz çalıĢarak tarafsız ve dürüst olmaya özen göstererek hizmet etmeye çalıĢtım. 

 Türkiye Cumhuriyetinin oluĢmasında ekonomik, sosyal, hukuk, eğitim ve 

kültür alanında geliĢmesinde Türk Ġdarecisinin çok büyük katkıları olmuĢtur. Ġdarenin 

yeniden düzenlenmesiyle devletin taĢrada temel taĢı konumundaki Kaymakamlarımıza 

kaynak oluĢturularak inisiyatif verildiği takdirde, yetki ve sorumluluğumuzun bilinci 

içerisinde Cumhuriyetimizin kurucusu Büyük Önderimiz Mustafa Kemal Atatürk‘ün 

ilke ve inkılaplarının gösterdiği yolda daha çok çalıĢarak geliĢme ve kalkınma kapılarını 

mutlaka açacağız.  Bu duygularla Ġdarecilerimizin bu mutlu gününü kutlar, ebediyete 

intikal etmiĢ Ġdarecilerimiz ile vatan ve millet hizmeti yolunda hayatını feda ederek Ģehit 

olmuĢ Ġdarecilerimizi rahmetle Ģükranla anar hepinize saygılar sunarım. 

Bu durum benim daha çok çalıĢıp hizmet etmem için vicdani sorumluluğumu daha da 
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arttırdı. Gece gündüz Aliağa‟ya dolayısıyla Ülkemize hizmet etmek için çalıĢıyordum. Vali 

Hüseyin ÖĞÜTCEN Ödülüne layık görülmeme iliĢkin basında yer alan haber aĢağıdadır; 

Ġdareciler günü kutlandı 

Meslekte 50 yılını dolduranlar için vilayette tören düzenlendi. 

Geleneksel Ġdareciler Günü dolayısıyla düzenlenen meslekte 50 yılını dolduran idarecilere 

plaket verme törenine katılan Vali Erol Çakır,  atanmıĢ idarecilerin, sürekli değiĢen seçilmiĢlere 

göre ülkenin istikrarı olduğunu söyledi. 

Vilayet Toplantı Salonunda düzenlenen ve çeĢitli ilçelerden gelen kaymakamlarla emekli 

idarecilerin katıldığı törende konuĢan Vali Çakır, günümüzde atanmıĢlarla seçilmiĢler arasında 

bir gerginlik varmıĢ gibi gösterilmeye çalıĢıldığını söyleyerek, ”Böyle bir Ģey kesinlikle yok. Bu 

düĢünce atanmıĢları yok etmeyi amaçlayanlara hizmet etmektedir. Türkiye, atanmıĢ idarecilerle 

seçilmiĢ idareciler yan yana çalıĢmasıyla bir yerlere varabilir” diye konuĢtu. 

 

BaĢarı Ödülü… Emekli olan Dr. ġerif Tüten, Ali Kemal Birol, Hüseyin Aydemir, Recai 

Arpat, Faik Yücel, Kemal Doğrusöz, Agah BüyüksağıĢ ve ġeref Müftüoğlu‟na plaketlerini Vali 

Çakır verdi. Aliağa 

Kaymakamı Mustafa Kemal Keskin‟e de Vali Hüseyin Öğütcen BaĢarı Ödülü ve 

Belgesini verdi. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



97 

 

 

 

 

 

 

Vali Erol Çakır ile Türk Ġdareciler Derneği Ġzmir ġube BaĢkanı Sayın Nihat ETĠZ 

tarafından meslekte 50 yılını dolduran Mülki Ġdare Amirlerine plaket verilmesi  

 
 

 

 

Ġzmir Valisi Erol ÇAKIR ile Vali Hüseyin ÖĞÜTCEN‟ĠN EĢi Hanımefendinin BaĢarı Ödülü ve 

Belgesini verirken. 
 

 

 

 

 

 

 

 

    Ġdareciler Derneği Ġzmir ġubesinin organizesinde, Ġzmir'deki Emekli Mülki Ġdare Amirleri 

EĢli olarak Ġlçemize günübirlik gezi düzenlediler. EĢimle birlikte en iyi Ģekilde karĢılayıp, 
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ağırlayarak uğurladık. Merkez Valileri Ġzmir grubu,  eĢli olarak Ġlçemize bir hafta sonu 

geldiklerinde, PETKĠM ve PETROL OFĠSĠ sosyal tesislerinde en iyi Ģekilde ağırlamaya çalıĢtık. 

Cumhuriyet BaĢsavcısı Sait KADIOĞLU, PETKĠM Genel Müdürü Mehmet YILMAZ; Mustafa 

Kemal MUTLU ile TÜPRAġ Müdürü ve Petrol ofisi Bölge Müdürü Mustafa Kemal 

ERDOĞAN'LA ĠliĢkilerimiz çok iyiydi. Her ay bir kuruluĢta üst düzeyde yemekli toplantı 

yaparak Ġlçenin sorunları ile kurumlar arası koordineyi gerektiren hususları değerlendiriyorduk 
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Aliağa'da özellikle Gemi Söküm bölgesinde kuruluĢların sahipler ile çalıĢanların 

çoğunluğu Sivaslıydı. Üç Yıldız Demir Çelik Fabrikası da Sivaslılarındı. HemĢerimiz 

Ekrem SARIGÖL'ÜN önderliğinde bizimde desteğimizle Aliağa Sivaslılar YardımlaĢma 

ve DayanıĢma Vakfını kurdurduk. O yıllarda Ġzmir Merkezinde sadece Sivaslılar Derneği 

vardı. Ġzmir‟de yolda parasız kalanları dahi Aliağa Vakfına yardım için gönderiyorlardı. 

Kaymakamlık Makam aracı Doğan L olup ekonomik ömrünü doldurmuĢtu. 

Bakanlıktan talep ettik olumlu sonuç alamayınca, OluĢturduğumuz heyet marifetiyle, 

Köylere Hizmet Götürme Birliğine Fabrikalardan bağıĢ alarak, Opel Vectra Makam aracı 

satın aldık. En iyi Makam Otomobili Aliağa Ġlçesinin oldu. Diğer Ġlçeler de bizi örnek 

alarak Makam araçlarını yenilediler. 

1998 yılında Cumhuriyetimizin KuruluĢunun 75. Yılı etkinlikleri için 

Kaymakamlığımız baĢkanlığında kutlama komitesi oluĢturduk. Alt komiteler kurduk. Yıl 

boyunca çok mükemmel 75. Yıl etkinlikleri planladık Sosyal kültürel, sanatsal, sportif 

içerikli Cumhuriyetimizin 75. Yıl Dönümüne yaraĢır programlar yaptık. Mali kaynağı 

Ġlçedeki sanayi kuruluĢlarından temin etmeye çalıĢıyorduk. Genel olarak her kuruma bir 

takım görev ve sorumluluklar yükledik, her etkinliğin giderlerini bir kurum üstleniyordu. 

Büyük kuruluĢlardan PETKĠM‟e 75. Yıl Ġlköğretim Okulu ĠnĢa ettirdik. Valimiz Sayın 

Erol ÇAKIR‟IN desteğiyle Bir köyümüzde 75. Yıl Fidanlığı oluĢturduk. Her kuruluĢa 

“Cumhuriyetimizin 75. Yılı Kutlu Olsun” içerikli ıĢıklı veya ıĢıksız 75. Yıl logoları 

yaptırdık.  Adeta her kuruluĢ 75. Yılda daha mükemmel iĢler yapmak için birbirleri ile 

yarıĢırcasına çalıĢıyorlar. Alt komiteler verilen görevleri en iyi Ģekilde yerine getirmeye 

çalıĢıyorlardı. 

 Aliağa deniz kenarında bir ilçe olduğu halde, Kaymakam lojmanı denize 150 metre 

mesafede olmasına karĢın denizi görmek için balkonun kenarından denize ayakta bakmak 

gerekiyordu, çünkü önüne iki katlı bir bina yapılınca denizi gören lojman görmez olmuĢtu. 

Öndeki binanın ikinci katının yapılmasının önlenmesi için önceden yapılan çaba ve çalıĢmalar 

sonuçsuz kalmıĢ. “Kaymakam denizi görecek diye biz arsamıza inĢaat yapmayacak mıyız” 

diye vatandaĢ konuyu basına kadar intikal ettirilerek kıyameti koparmıĢ. Ben Çözümü 

balkondan yukarıya ahĢap merdivenle çıkıĢ yapılarak, çatı katında bir çalıĢma ve dinlenme 

odası inĢa etmekte buldum. Ġçinde mutfağı, Ģöminesi balkonunda barbeküsü, lavabosu, 

tuvaleti olan bir mekân yaparak, böylece, denize nazır Çandarlı Körfezine kadar denizi gören 

bir lojman haline dönüĢtürdüm, ama hiç yararlanmadım. 

 

Ġlçedeki çalıĢmalar çok iyi, Cumhuriyetimizin 75. Yılı Kutlama ve Etkinlikleri 

mükemmel bir Ģekilde gerçekleĢti. Cumhuriyet Bayramının 75. Yılı Töreninde aĢağıdaki 

konuĢmayı yaptım;. 

 

Bugün Ulu Önder Mustafa Kemal ATATÜRK‟ÜN en büyük eseri olan “Türkiye 

Cumhuriyeti Devleti‟nin KuruluĢu‟nun 75. Yıldönümünü” gurur ve heyecanla kutluyoruz. 

1914 yılında baĢlayan I. Dünya SavaĢının içinde ve devamında Osmanlı Ġmparatorluğu‟nun 

yenilmesi ile bütün orduları dağıtılmıĢ, tersanelerine girilmiĢ, Anadolu‟da iç ve dıĢ düĢmanlar 

yer yer ayaklanmalar çıkartarak Vatan toprakları Ġngilizler, Fransızlar Ġtalyanlar, Yunanlılar 

ve Ruslar tarafından iĢgal edilmiĢ, Milleti savaĢa sürükleyenler kendi canlarının kaygısına 

düĢerek kaçmaya baĢlamıĢ, padiĢah tahtını ve saltanatını koruyacak tedbirlere baĢvurarak 
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kurtuluĢu Ġngiliz himayesinde, bazı aydınlar da Amerikan Mandasında aramıĢ. Bu korkunç 

durum karĢısında Türk Milleti ĢaĢkına dönmüĢ açlık sefalet ve savaĢ yorgunluğu had safhaya 

ulaĢmıĢtır. 

Yurdumuzun üzerine kara bulutların çöktüğü bir ortamda Mustafa Kemal ATATÜRK 

iĢgalleri ve yenilgiyi kabul etmeyip, 19 Mayıs 1919 Sabahı Samsun‟dan bir güneĢ gibi 

parlayarak, Erzurum ve Sivas Kongreleri sonucu “YA ĠSTĠKLAL YA ÖLÜM” parolasıyla 

Milli Mücadeleyi baĢlatmıĢ, 23 Nisan 1920‟de Ankara‟da Büyük Millet Meclisini toplamıĢ, 

Osmanlı Egemenliğine gerçekte son verilerek Türkiye Büyük Millet Meclisinin kararları ve 

ATATÜRK‟ÜN direktifleri ile toplanan düzenli ordularla Ġnönü ve Sakarya SavaĢları 

kazanılmıĢ, BaĢkomutan ATATÜRK‟ÜN bizzat yönettiği 30 Ağustos 1922 tarihinde Büyük 

Taarruzla düĢman denize dökülerek 29 Ekim 1923‟de Cumhuriyet ilan edilmiĢ ve egemenlik 

kayıtsız Ģartsız millete verilerek imparatorluk yönetimi son bulmuĢtur. Yüzyıllardır özlemi 

duyulan Cumhuriyete kavuĢulmuĢtur. Böylece Bağımsız Ulusal Egemenliğe dayalı 17. yeni 

bir Türk Devletinin kurulması tamamlanmıĢtır. 

Cumhuriyet son dört yüz senelik idareler içinde beĢeriyetinin çırpına çırpına bulduğu 

son çaredir. Cumhuriyet Halkçılık esasına dayanan demokrasinin ulusçuluk kavramı ile 

birleĢmesinden ortaya çıkmıĢ bir yönetim anlayıĢıdır. Türk Ulusunun doğa ve törelerine 

uygun demokrasinin en yeni ve akılcı uygulanmasını sağlayan hükümet biçimi yine 

cumhuriyettir. 

Türkiye Cumhuriyetinin vatan evlatlarının can ve kanları pahasına kurulmuĢ 

Cumhuriyet sistemiyle tüm vatandaĢlara, milletvekili, Bakan, BaĢbakan hatta CumhurbaĢkanı 

seçme ve seçilme hak ve ödevi verilmiĢtir.  Devletin ülkesi ve Milletiyle bölünmez bütünlüğü, 

Türkiye Cumhuriyeti hudutları içerisinde yaĢayan vatandaĢları dil, din, ırk, siyasi düĢünce ve 

felsefi inanç ayrımı gözetmeksizin kaderde, kıvançta tasada ortak ve bölünmez bütün olarak 

değerlendirilmesi ilkeleri Cumhuriyet Anayasalarının baĢta gelen değiĢmez prensiplerini 

oluĢturmuĢtur.  Türkiye Cumhuriyeti parlamenter sisteme dayalı olarak çağın gereklerine ayak 

uyduramayan bir imparatorluğun enkazı üzerine kurularak Dünya Ülkelerine de örnek 

olmuĢtur.      

Cumhuriyetimizin kurucusu, Büyüm Kurtarıcımız Siyasal, Sosyal ve Kültürel 

Devrimleri ile Türk Tarihinin akıĢına yeni bir yön vererek uygarlık ufuklarımızı 

ıĢıklandırmıĢtır. Ulusumuzu çağdaĢ Uluslar düzeyine çıkarıp mutlu, zengin ve refah içerisinde 

bir yaĢam Ģekline kavuĢturmak amaçlanarak köklü reformlara giriĢilmiĢ, Cumhuriyetçilik, 

Milliyetçilik, Halkçılık, Devletçilik, Laiklik, ÇağdaĢlaĢma, Ġnkılâpçılık, Bağımsızlık ve 

Ulusal Egemenlik Cumhuriyetin temel ilkelerini oluĢturmuĢtur. 

Türk Milleti, Zekâsı, çalıĢkanlığı, milli birlik ve beraberliği, elinde ve kafasında 

tuttuğu müspet ilim meĢalesiyle her türlü güçlükleri yenmesini bilmiĢtir. 

Az zamanda çok ve büyük iĢler yapılmıĢ bu iĢlerin en büyüğü Türk kahramanlığı ve 

yüksek Türk kültürü olan Türk Cumhuriyetidir. Bu nedenle Türk Milletinin büyük millet 

olduğunu bütün medeni âlem bir kere daha tanımıĢtır. 

Cumhuriyetin damgasını taĢıyan bu inkılâp ve eserlerle ne kadar övünsek azdır. 

1920‟li yılların Ģartlarını göz önünde tutacak olursak Türk Milletinin 75 yıl içerisinde 

gerçekleĢtirmiĢ olduğu bu baĢ döndürücü geliĢmenin önemini ve büyüklüğünü daha iyi 

anlarız. Cumhuriyetle birlikte ekonomik, sosyal, hukuk, eğitim, teknik, bilim, sanat, kültür 

alanında ve çağdaĢ medeniyet yolunda büyük adımlar atılmıĢtır. Kahraman Türk Milleti 

tükenmez kararlılık ve inançla Atatürk Ġlke ve Ġnkılâplarının gösterdiği yolda daha çok 

çalıĢarak Cumhuriyetin güçlü kanatlarında çağdaĢ uygarlığa mutlaka ulaĢacaktır.  Demokratik 

düzen içinde durmadan ilerleyen Türkiye Cumhuriyeti daima yükselen heybetli bir varlık 

olacak uygarlık âleminde bir güneĢ olarak parlayacaktır.  

“Birinci vazifemiz, Türk Ġstiklal ve Cumhuriyetini, Büyük devrim ve eserlerini 

ebediyen muhafaza ve müdafaa etmektir.” Andımızı ve Ulu Önderimizin 10. Yıl Nutkundan 
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aldığımız mesajı; 

Türk Milleti, 

Ebediyete akıp giden her 10 senede bu büyük millet bayramını daha büyük Ģereflerle, 

saadetlerle, huzur ve refah içinde kutlamanı gönülden dilerim.  

“Ne mutlu Türküm diyene” bu mutlu günde bir kere daha Milli gurur ve heyecanla 

tekrarlamaktayız. 

 

Kan döktük, can verdik, kurduk temelden  

Yücelttik yıllarca medeniyeti  

YetmiĢ beĢinci yıl kutlu olsun 

YaĢasın Türkiye Cumhuriyeti  

 

Yüzyıllar sürecek bu mutlu bayram 

Milletim el ele çalıĢ ve övün 

YetmiĢ beĢinci yıl kutlu olsun 

YaĢasın Türkiye Cumhuriyeti 

 

Atatürk meĢale kalplerimizde  

Yolumuz daima çizdiği izde  

YetmiĢ beĢinci Yıl kutlu olsun 

YaĢasın Türkiye Cumhuriyeti  

 

Dalgalan göklerde ey Ģanlı bayrak 

Türkiye‟m gölgende mutludur ancak 

YetmiĢ beĢinci yıl kutlu olsun 

YaĢasın Türkiye Cumhuriyeti  

 

En büyük Millet Bayramı olan Cumhuriyet Bayramı ile Cumhuriyetimizin YetmiĢ 

beĢinci Yılını saygı ve sevgilerimle kutluyorum. 

 

 Bu MuhteĢem Cumhuriyet Bayramı Töreninden sonra denize sintine döken bir gemi 

çevreyi kirlettiği için Çevre Denetim Birimince tutanak düzenlenmiĢ. Resmi tatil olduğu için 

geminin cezası yatırılamıyor, yatırılamadığı içinde geminin seyrine izin verilemiyor. Bu 

durum Kaymakamlığımıza kadar intikal etti. Kanun Hükmü “Ya ceza nakit olarak Maliye 

veznesine yatırılacak, ya da teminat mektubu verilecek” Geminin ancak o Ģekilde serbest 

bırakılması mümkün oluyordu. Kanun Hükmü açık ve kesin olduğundan ilk mesai günü 

cezayı Maliye Veznesine yatırıldıktan sonra gemi serbest bırakıldı. Bu olaydaki bizim kesin 

tavrımız Kanunları uygulamamız 10 gün sonra çıkacak Ara Kararnameye girmemizin bir 

baĢka sebebi olabileceğini tahmin ediyorum. Çünkü daha 3 yıl görev yapmamız gerekiyordu.  

Diğer taraftan “ zatı muhterem” bizimle sürekli uğraĢıyordu. Ġl Genel Meclisi Üyesi 

iken ANAP‟ın Ġlçe BaĢkanı seçilmiĢti. Hedefi Belediye seçimlerinde Belediye BaĢkanı 

seçilip, Aliağa gibi rantı bol bir ilçede köĢeyi dönmekti. Tüm il ve ilçe teĢkilatlarını tarafıma 

karĢı yönlendiriyordu. “Bu Kaymakam burada olursa biz seçimi kaybederiz.” Söylentileri bize 

kadar duyuluyordu. O arada erken seçim kararı alındı. Daha önce Ġzmir Valisi iken yaklaĢık 

bir yıl beraber çalıĢtığımız Ġstanbul Valisi Kutlu AKTAġ tarafsız ĠçiĢleri Bakanı olarak atandı. 

Öyle olunca ben kendimi daha da güvencede hissetmeye baĢladım. Çünkü bizi tanıyan Vali 

çalıĢmalarımızı biliyor, sicilimizi biliyor, hizmetten baĢka düĢündüğümüz bir Ģey yok, bize 

artık kimsenin dokunamıyacağını düĢünmüĢtüm. Meğer yanılmıĢım güvendiğimiz Sayın 

Bakanımız bizi Ara Kararnamenin sonuna ekledi ve MustafakemalpaĢa Ġlçesine atandım. 

Sayın Valimiz Aykut OZAN'IN organizesinde merkez Valileri bize ilk defa Ġzmir Ġdareciler 



100 

 

evinde eĢli olarak veda yemeği verdiler.  Aliağa Halkı, Bürokratlar, Esnafı, Ticaret ve Sanayi 

Erbabı bizi uğurlamaya geldi. Çünkü kimse ile bir sorunumuz olmadan sebepsiz yere tayin 

edilmiĢtik. Veda mesajımı aĢağıdaki Ģekilde kaleme alarak ilgili kurumlara gönderdim;  

 

―Mülki Ġdare Amirleri Atama Değerlendirme ve Yer değiĢtirme Yönetmeliği 

gereğince 1. sınıf Aliağa Ġlçesi Kaymakamlığından 1. sınıf MustafakemalpaĢa 

Kaymakamlığına atanmam nedeniyle Aliağa‘daki görevimden ayrılıyorum.  

10 Ekim 1996 tarihinde göreve baĢladığım Aliağa Ġlçesinde; Genel Ġdarenin, Ġl 

Özel Ġdaresinin, Kaymakamlığımız baĢkanlığında Köy Hizmet Birliğinin, Belediye 

BaĢkanlarının, Köy ve Mahalle Muhtarlarının VatandaĢlarımızın iĢbirliği, dayanıĢması, 

mali kaynakların birleĢtirilmesiyle, gece gündüz mesai mefhumu gözetilmeden 

çalıĢarak, Ġlçe Merkezi, Kasaba ve Köylerimizde;  

Özetle; Devlet otoritesi her kademede hâkim kılınarak, vatandaĢlara eĢit ve 

Ģefkatle yaklaĢım sağlanarak Kamu Hizmetlerinde verimlilik temin edilmeye çaba 

gösterilerek dürüstlük, çalıĢkanlık, tarafsızlık, kanunlara bağlılık temel hizmet 

anlayıĢımı oluĢturmuĢtur. Verilen konferanslarla, Cumhuriyet Sevgisi, Atatürk Sevgisi 

ve Milli Birlik ve Beraberlik ruhu verilmeye çalıĢılmıĢtır. Çevre konusunda önem arz 

eden ilçemizde, çevre Koruma Ünitesi ve Çevre Koruma Vakfı ġubesi oluĢturularak, 

tüm denetim araç ve gereçleri temin edilerek uyarıcı, eğitici ve yol gösterici çalıĢmalarla 

çevre kirliliği en aza indirilmeye çalıĢılmıĢtır. Köylere Hizmet Götürme Birliğince 

düzenli hizmet verilmesi sağlanmıĢ, Sosyal YardımlaĢma Vakfı faaliyetleri düzenlenerek 

Vakfın amacına uygun hizmet sunulmaya özen gösterilmiĢtir. Sporun anlam ve amacı 

doğrultusunda yapılması için gerekli çaba gösterilmiĢtir. Türk Silahlı Kuvvetleri 

Güçlendirme Vakfının Aliağa Fahri Yardım Heyeti oluĢturularak Silahlı 

Kuvvetlerimize gerekli destek verilmeye çaba gösterilmiĢ, Yeni Foça‘daki askerlerin 

tatil günleri Aliağa‘ya geliĢi sağlanarak esnaflar için önemli bir canlılık kazandırmıĢtır. 

Hükümet Konağı çevresi ve içi en iyi duruma getirilerek, kamu kuruluĢları bilgisayarlı 

sisteme geçirilmiĢ, Kaymakamlık Makamına makam aracı kazandırılmıĢtır. Bayram ve 

Törenler amacı ve anlamına uygun bir Ģekilde organize edilerek daha coĢkulu, Milli 

Birlik ve Beraberlik ruhu içerisinde, Atatürk, Cumhuriyet ve Vatan sevgisi ile 

kutlanmıĢtır. 8 yıllık kesintisiz Temel Eğitime önemli bir sorunla karĢılaĢılmadan 

geçilmiĢ. Halk Eğitim çalıĢmaları en iyi duruma getirilmiĢtir. Gençlik Kurulu 

oluĢturularak gençlerin zararlı alıĢkanlıklardan korunması yolunda eğitici, spora 

yönlendirici ve denetleyici çalıĢmalar yapılmıĢtır. Ġlçede emniyet ve asayiĢin, huzur ve 

güvenin sağlanmasına yönelik çalıĢmalar yapılmıĢtır.  

Cumhuriyetimizin 75. Yılı kutlamaları anlam ve önemine uygun olarak en iyi 

Ģekilde gerçekleĢtirilmiĢtir. Aliağa Kaymakamlık Bülteni çıkarılarak yayın yolu ile 

kamu hizmetlerinin daha da verimli hale getirilmesine çaba gösterilmiĢtir. ġehit 

ailelerine gerekli yardım ve desteğin verilmesi yolunda gayret gösterilmiĢ olup, çeĢitli 

dernek ve vakıflar kanalıyla baĢta eğitim, sağlık olmak üzere çeĢitli konularda 

yardımlaĢma ve dayanıĢma hizmetleri verilmiĢtir.  Kaymakamlığımız BaĢkanlığında 

Köy Hizmet Birliğince oluĢturulan kıt kaynakla köylerimize inĢaat malzemesi verilerek, 

nakdi yardımda bulunularak köy çalıĢmaları teĢvik edilmiĢ asfaltlanan yolların mıcır 

malzemesi olanaklar ölçüsünde karĢılanmıĢtır. Ġl Özel Ġdaresi Köylülere yardım 

fonundan verilen yardımlarla 19 köyümüzde okul, sağlık evi, mezarlık duvarı, köy 

konağı, köy odası misafirhane, içme suyu deposu yapım ve bakım ve onarımları 

gerçekleĢtirilmiĢ, çam fıstığı fidanlığı oluĢturulup fıstık çam aĢılaması 

yaygınlaĢtırılmıĢtır. Özel Ġdare Dinlenme Tesisleri onarılarak en iyi Ģekilde kamp 

hizmeti verilmeye çalıĢılmıĢ, Kaymakamlık Lojmanı tadil ve onarımla mükemmel bir 

duruma getirilmiĢtir. Alp Oğuz Anadolu Lisesi ile Çamlık Ġlköğretim Okulunun kaba 
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inĢaatı tamamlanmıĢtır. Aliağa Ġlköğretim Okulu ve TED Lisesi baĢlatılıp bitirilerek 

hizmete verilmiĢ olup, Ġlçe Halk Kütüphanesi hizmete hazır hale getirilmiĢtir. Petro-

Kimya Ġlköğretim Okulu inĢaatı baĢlatılmıĢtır. Devlet Hastanesi ĠnĢaatı sürdürülmüĢ, 

Aliağa - Menemen arası demiryolu istasyon tesisleri yol ve kent geçiĢ çalıĢmaları devam 

ettirilmiĢ, Karayolları Aliağa-YeniĢakran ve Bergama arası yol geniĢletme çalıĢmaları 

gerçekleĢtirilmiĢtir. Yeni Foça kavĢağına sinyalizasyon konulması çalıĢması 

baĢlatılmıĢtır. Aliağa Organize Sanayi yer tespiti ve kamulaĢtırma çalıĢmaları yapılmıĢ, 

küçük sanayi sitesi inĢaatları tamamlanması yolunda çaba gösterilmiĢtir. MKE 

Kurumuna ait 48 dairenin 0–18 yaĢ arası kimsesiz çocukların eğitilip barındırılabileceği 

tesise dönüĢtürülebileceği yolunda devir çalıĢması baĢlatılmıĢtır. Nemrut Körfezindeki 

Ġskelelerin hudut kapısına dönüĢtürülmesi için çaba gösterilmiĢtir. 1997 yılında 6 köyün 

yaklaĢık 15km. Yolu asfalt yapılmıĢ, 1998 yılında 30 km. Karaköy, Güzelhisar, Samurlu, 

Karakuzu, Uzunhasanlar, Çaltılıdere, Pınarcık ve AĢağıĢakran köy yolları asfalt 

yapılmıĢ, mıcır malzemesi Köy Hizmet Birliği, Çevre Koruma Ünitesi ve köylerin 

iĢbirliği ile sağlanmıĢtır. Yukarı ġehitkemal ve Samurlu Köylülerine içme suyu, depo ve 

hatları, Güzelhisar ve Hacıömerli Köylerinin kanalizasyonu yapılmıĢ, Çıtak 

kanalizasyonu devam etmektedir. Aliağa Belediyesince kanalizasyon çalıĢması, cadde ve 

sokak düzenlemesi müze inĢaatı, toplu konut inĢaatları sürdürülmekte olup, Demokrasi 

Meydanı hizmete sunulmuĢ olup, terminal binası da hizmete hazır hale getirilmiĢtir. 

ġakran Belediyesince yol düzenleme ve park yapım çalıĢmaları, Helvacı Belediyesince de 

belediye hizmet binası, Kütüphane ve yol düzenleme çalıĢmaları gerçekleĢtirilmiĢtir. 

Bu güne kadar olduğu gibi bundan böyle de baĢlatılmıĢ hizmetlerin 

sonuçlandırılacağına, ilçeye kazandırılması zaruri olan diğer hizmetlerin milli birlik ve 

beraberlik, kardeĢlik içerisinde ve Atatürkçü DüĢünce ıĢığında çok çalıĢarak elde 

edileceğine inancım tamdır.  

Her çalıĢmamızda büyük desteğini gördüğümüz baĢta Sayın Valilerimiz, Bakan 

ve Milletvekillerimiz, Pektim Genel Müdürümüz, Bölge ve Ġl Müdürlerimiz, Ġlçe 

Jandarma Komutanı, Belediye BaĢkanları, Hâkim ve Savcılarımız, Ġlçe 

Müdürlüklerimiz, Müftümüz, Genel Meclis Üyeleri, Muhtarlarımız, Memur ve 

Müstahdemlerimiz ile Ticaret Odası BaĢkanımız, Meslek KuruluĢlarımız, Demirçelik, 

Gemi Söküm KuruluĢları ile diğer Tesislerimiz, Derneklerimiz, Basın Radyo ve 

Televizyon mensupları ile Saygıdeğer Aliağa halkına Ģükranlarımı, teĢekkürlerimi iletir 

bundan sonraki çalıĢmalarınızda baĢarı dileklerimle özel yaĢantınızda mutluluklar 

temenni eder en içten saygı ve sevgiler sunarım.‖                        

          

                                                      

Ancak,  Ne yazık ki “ zatı muhterem” Belediye BaĢkanlığına aday oldu. Biz Aliağa‟da 

olmadığımız halde partisi 5. sıraya ancak girebildi ve kaybetti. Söz konusu Ģahsın mallarına 

haciz kararları geldiği söyleniyordu. Ġlçeyi terk etmek zorunda kaldığını öğrendim. Sayın 

Kutlu AKTAġ Valimiz, Ġzmir Belediye BaĢkanlığına aday oldu, kaybetti, milletvekilliğine 

aday oldu. Onu da kaybetti. Ġzmir ve Ġstanbul Valisi hatta tarafsız ĠçiĢleri Bakanı olup sevilip 

sayılan, koskoca Kutlu AKTAġ maalesef bu hale düĢtü… 
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 X-    MUSTAFAKEMALPAġA ġEHĠTLĠĞĠ, ÖĞRETMENEVĠ, HĠZMETLERĠMĠZ 

VE BÜYÜKÇEKMECE KAYMAKAMLIĞI 

           
1) MUSTAFAKEMALPAġA KAYMAKAMLIĞI 

 

               Ġzmir‟in Aliağa ilçesinde,  yılın baĢarılı Kaymakamı olarak, Vali Hüseyin 

ÖĞÜTCEN ödülünü almama rağmen,  5 yıllık süremi tamamlamadan 2 yılda tarafsız ĠçiĢleri 

Bakanımız Sayın Kutlu AKTAġ döneminde, haklı sebebe dayanmadan MustafakemalpaĢa 

ilçesine, 11 Kasım 1998 tarihli ara kararname ile atandım. Ailece çok sıkıntılı günler 

yaĢadığımız halde, derhal hizmetlere baĢladım. Ziyarete gelen vatandaĢların, kiĢi ve 

kuruluĢların,  taleplerinden önem arz eden iki önemli sorunu tespit ettim. Birisi; Ġlçeden 1. 

Dünya savaĢında, Çanakkale‟de, KurtuluĢ savaĢında, Kore, Kıbrıs ve Güneydoğuda, 238 ġehit 

verilmesine rağmen, ġehitliğin olmaması, ikincisi ise emeklilerle birlikte iki bine yakın 

Öğretmen olup Öğretmen Evi olmamasıydı. Aliağa Ġlçesinde kısa zamanda ġehitlik 

yaptığımızdan tecrübe kazanmıĢtım. Öncelikle ġehitlik sorununu çözmek için BaĢkanlığımda 

MustafakemalpaĢa ġehitliği yaptırma komitesi oluĢturduk. Yer tespiti için birkaç alternatif 

üzerinde çalıĢtık. Sonuçta Hükümet Konağına iki yüz metre mesafede MustafakemalpaĢa 

Çayı‟nın kenarındaki Osmanlı döneminde 1. Murat'ın komutanlarından Edirne ve çevresini 

fetheden Lala ġahin PaĢanın mezarı bitiĢiğindeki önceden park olarak kullanılıp daha sonra 

terk edilen yerde yapılmasına karar verdik. Söz konusu yerin bir kısmı Belediyeye bir kısmı 

da Vakıflara ait olduğundan ġehitlik için müsaade almak amacıyla Ankara‟ya gidip Vakıflar 

Genel Müdürlüğü ile görüĢmelerde bulundum. Tahsisi mümkün olmayınca, çözümü, bu yerin 

Belediyeye, bedeli karĢılığı devredilmesinde bulduk. Vakıflardan sorumlu Devlet Bakanı 

Balıkesir‟den Bursa‟ya geçerken yolunu kesip MustafakemalpaĢa‟ya davet ederek 

MustafakemalpaĢa tatlısı ikram ettik. Orada ġehitlik yeri konusunu arz ettim. Belediye 

BaĢkanı da Vakıflara ait pazaryeri ile Belediyenin bazı gayrı menkullerinin takas edilmesini 

istedi. Sayın Bakan söz verdi. Sağ olsun kısa zamanda her iki sözünü de yerine getirdi. Bedeli 

karĢılığında Vakıflara ait ġehitlik yerinin Belediye ye devrettirdik. Sayın Bakandan doğrudan 

bir istekte bulundum. Derhal yerine getirildiği için çok sevindim. ġehitlik için Ġlçeden bir 

mimara proje yaptırarak Kültür ve Tabiat Varlıkları Kurulundan izin almaya çalıĢtık. 

Yaptırdığımız projeye göre; bizzat Belediye BaĢkanıyla, Bursa‟daki Kültür ve Tabiat 

Varlıkları Kuruluna giderek, gerekli izahatlarda bulunarak büyük uğraĢı ile  onay kararını 

çıkardık. Sıra inĢaat için kaynak oluĢturmaya gelmiĢti; Ġlçe merkezi, bağlı kasaba ve 

köylerden yardım toplamaya baĢladık. Amir, memur ve MustafakemalpaĢalı vatandaĢlar çok 

duyarlı davranarak, gerekli maddi,  manevi yardıma koĢtular. Önce ġehitlik kaidesi inĢasına 

baĢladık aynı Çanakkale ġehitliğindeki gibi bir kaide olacaktı… 

 ġehitlik çalıĢmalarına baĢlarken aynı zamanda Öğretmen evi iĢine de el attık. 

Ġlçe merkezinde Almanlar tarafından çok önceleri değirmen olarak inĢa edilmiĢ, daha sonra 

Milli Eğitim Bakanı Hasan Ali YÜCEL döneminde sanat okuluna dönüĢtürülmüĢ ve en son 

iĢitme engellileri okulu olarak kullanılmıĢ. Yangın sonucu dördüncü katı iptal edilerek üç 

katta ĠĢitme Engellileri Okulu olarak hizmete devam edilmiĢtir.  ĠĢitme Engellileri Okulu yeni 

binası yapılarak oraya okulu taĢımıĢlar,  eski bina adeta yıkılmaya terk edilmiĢ. Ġlçe 

merkezinde harabe olarak duruyordu. Çok geniĢ asırlık çınar ağaçları bulunan bahçesi de 

vardı. Bahçe de prefabrik bir binada sadece Öğretmen lokali olarak hizmet veriliyor, Belediye 

mensupları, burasının altı iĢ merkezi üstününde kültür merkezi olması için Milli Eğitimden 

devralmaya uğraĢıyor. Ġl Milli Eğitim Müdürlüğü de O bölgede zaruri ihtiyaç olmadığı halde 

Ġlköğretim Okulu yapmak istiyordu. Bu yerin onarılarak Öğretmen evine dönüĢtürülmesinin 
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uygun olacağını düĢünüyordum. Öğretmenlerle bir toplantı yaptım. Görev yaptığım her Ġlçe 

de Öğretmen evi yaptığımızı,  bu binanın da yer bakımından Öğretmen evi için en ideal yer 

olduğunu belirterek Öğretmenlerin maddi ve manevi desteğini istedim. Onlar da bu 

davranıĢım karĢısında çok mutlu olmuĢlardı. Hemen BaĢkanlığımda bir komite de Öğretmen 

evi için oluĢturduk, öncelikle Öğretmenlerin iĢ bitimine kadar her ay bir milyon lira yardımda 

bulunmalarını istedik. Bu arada Vilayetin de iznini alarak eski binayı tadil ve onarmaya 

baĢladık. Birinci kata idari kısım, oyun salonu, dinlenme, kitap, gazete okuma salonları, 

kuaför gibi bölümler, ikinci katı tamamen misafirhane, üçüncü kata da restoran ve toplantı 

salonu olarak planladık. Alt kattan çalıĢmayı baĢlattık.  

Eğitim öğretim hazırlıkları yoğun bir çaba ve çalıĢmayla tamamlanarak açılıĢ töreni 

düzenlendi. Törende aĢağıdaki konuĢmayı yaptım;  

 

 Bu gün Yirmi birinci yüzyılın baĢlangıcında 2000-2001 Eğitim ve Öğretim 

dönemine ve Ġlköğretim haftasına baĢlamanın sevinci, heyecanı, coĢkusu içerisindeyiz. 

Bilindiği gibi çocuklarımız, yavrularımız gençlerimiz geleceğimizdir. 

Geleceğimizin teminatıdır. Bütün çocuklarımızın yeteneklerini en üst düzeyde 

geliĢtirmelerine fırsat verecek ve bunu teĢvik edecek eğitim imkânı ve ortamını 

hazırlamak ve onların bundan faydalanabilmelerinin Ģartlarını yerine getirmek 

zorundayız. Dünya Milletleri arasında sürdürülen ekonomik kültürel bilimsel ve 

teknolojik içerikli acımasız yarıĢta yerimizi ancak böyle alabiliriz. Bunun için geleceğe 

hazırlayabileceğimiz çocuklarımızı faydasız geçerliliğini yitirmiĢ ezbere dayalı, yaratıcı 

gücü köreltici, ölü bilgilerle doldurmak yerine, onlarda mevcut üretici ve yaratıcı 

güçleri geliĢtirici ve objektif gözlemlere, araĢtırmalara ve denemelere dayalı bir 

öğretme ve öğrenme sistemini bütün unsurlarıyla gerçekleĢtirmek durumundayız. 

Okullarımızdaki, eğitim öğretim faaliyetlerini, ürkütücü, engelleyici ve cezalandırıcı 

değil, öğrenmeyi teĢvik edici, çocuklarımızın üretme ve yaratma güçlerini geliĢtirici ve 

pekiĢtirici yönde sürdürmeliyiz. Öğretmen, öğrenci, yönetici, Veli ve çevre iliĢkilerini bu 

anlayıĢa uygun olarak geliĢtirmeliyiz. 

Gençlerimizi, yavrularımızı, Atatürk ilkelerine bağlı Türk Milletinin kültürel 

değerlerini benimseyen, koruyan ve geliĢtiren hür düĢünceli insanlar olarak 

yetiĢtirmeliyiz. 

Eğitim sistemimiz, milli bir kiĢilik ve karaktere, hür ve bilimsel düĢünme 

gücüne ve geniĢ bir dünya görüĢüne sahip, insan haklarına saygılı kiĢisel mutluluğun 

yanında toplumun ve insanlığın refah ve mutluluğundan da sorumlu olduğuna inanan, 

sağlıklı, disiplinli, çalıĢkan, dürüst, kendine güvenen, üretken, yaratıcı milli dayanıĢma 

ve uzlaĢma içinde yaĢayan nesiller yetiĢtirmekle de görevlidir. 

Atatürk ün belirlediği ÇağdaĢ uygarlık düzeyinin üstüne çıkma amacına 

ancak bu yolla ulaĢabiliriz. Sizlere BaĢöğretmen Ulu Önderimiz Mustafa Kemal 

ATATÜRK ün Eğitim AnlayıĢını özetleyerek hatırlatmak istiyorum;  

Milletimizin, siyasi içtimai hayatında milletimizin fikri terbiyesinde de 

rehberimiz ilim ve fen olacaktır. Mektep sayesinde mektebin vereceği ilim ve fen 

Sayesinde ki Türk Milleti, Türk Sanatı Ġktisadiyatı Türk Ģiir ve Edebiyatı bütün 

yenilikleriyle ortaya çıkar. En mühim ve feyizli vazifemiz maarif iĢleridir. Maarif 

ĠĢlerinde behemehâl muzaffer olmak lazımdır. Bu zaferin temini için hepimizin yek can 

- yekfıkir olarak sosyal hayatımızın, ihtiyaca uyması gereken zamana uyması için 

çalıĢmalıyız. Bu Hayat ancak ilim ve fen ile olur. Ġlim ve Fen nerede ise oradan alacağız 

ve milletin Her kiĢisinin kafasına koyacağız. Ġlim ve fen için kayıt ve Ģart yoktur. 

Öğretmenler, her Ģeyden evvel cehaleti, bilgisizliği yok etmek lazımdır. Binaenaleyh 

Maarif programımızın maarif siyasetimizin temel taĢı cahilin izalesidir. Bu izale 

edilmedikçe yerimizdeyiz. Yerinde duran Bir Ģey ise geriye gidiyor demektir,  Katiyen 
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bilmeliyiz ki iki parça halinde yaĢayan milletler zayıftır, hastadır, çocuklarımıza ve 

gençlerimize vereceğimiz tahsilin hududu ne olursa olsun onlara esaslı olarak Ģunları 

öğreteceğiz. Milletine, Türkiye Devletine, Türkiye Büyük Millet Meclisine düĢman 

olanlarla mücadele silah ve araçlarıyla hazırlanmıĢ olmayan milletler için hayat hakkı 

yoktur. Mücadele lazımdır. 

Ulu Önderimiz Kemal ATATÜRK ün aydın izinde yeni Eğitim Öğretim Yılının, 

Ġlköğretim Haftasının Ulusumuza uğurlu olmasını temenni eder, yaĢamınızda mutluluk 

göreviniz ile derslerinizde baĢarılar diler Saygı ve sevgiler sunarım. 

ġehitlikteki çalıĢmalarda hızlı bir Ģekilde sürüyor her gün ġehitlik ve Öğretmen 

evindeki çalıĢmaları zevkle takip ediyordum. Adeta iĢin müteahhitliğini yapmaya 

baĢlamıĢtım. Önce ġehitlik kaidesini ve ġehitlik platformunun çimento ve demirle kaba 

inĢaatını yaptık. ġehitlik kaidesini MustafakemalpaĢa mermeriyle kaplayacak en üstünün dört 

cephesine, Türk Bayrağı iĢlenen mermerleri monte edecektik. Tüm mermer fabrikaları 

istediğimiz mermeri para istemeden gönderiyorlardı. Bayrak iĢli mermerleri Konya‟daki 

mermer iĢleme fabrikasında yaptırdım. Ġlçe den mermer döĢeme ustası bulduk, mermer 

döĢeme iĢini pazarlıkla ona verdik. ġehitlik platformu üzerine de ġehitlerin ġehit olduğu tarih 

sırasıyla mermer üstüne resimleriyle birlikte künyelerini Ġlçedeki bir mermerciye ücreti 

karĢılığı yazdırmaya baĢladım. Her gün hem resmi görevlerimi yapıyorum. Kasaba ve köylere 

gidiyorum. Köylerde Cumhuriyet Meydanı düzenlemesi, köy içi parke taĢla yol yapımı, okul, 

içme suyu, kanalizasyon, fosseptik çukuru gibi çok geniĢ çalıĢmalara baĢladık. Tüm 

çalıĢmaları takip ediyorum ama ġehitlik ve Öğretmen evi inĢaatlarına uğramadan eve 

gitmiyordum. ġehitlik kaidesini, ġehitlik platformunu en güzel Ģekilde gerçekleĢtirdik. Dört 

tarafa Bayrak gönderleri diktik, çevresini hiç ağaç kesmeden belediyeden temin ettiğimiz 

parke taĢla düzenledik mükemmel bir aydınlatma oluĢturduk. ġehitlik platformundaki resim 

ve künyeli mermerleri monte ederken çok duygusal anlar yaĢadık. ġehitliğin inĢasını 

tamamen mahalli imkânlarla tamamladık. 

 En iyi Ģekilde açılıĢ töreni düzenlemeye sıra gelmiĢti. MustafakemalpaĢa ġehitliği açılıĢ 

törenini 14 Eylül Ġlçenin KurtuluĢ Gününe denk getirerek kurtuluĢ törenlerinden sonra 

planladık. Tören programı; önce Ġlçenin KurtuluĢ Töreni daha sonra MustafakemalpaĢa 

ġehitliği açılıĢ töreni, öğle yemeğinden sonra da Ġbrahim Önal Anadolu Öğretmen Lisesi, 

Mehmet Akif Ersoy Ġlköğretim okulu ile Bilim ve Sanat merkezi açılıĢ törenlerini kapsıyordu. 

Törene Sayın Valimizi, Tugay Komutanını, Milletvekillerini ve ġehit yakınları ile tüm 

MustafakemalpaĢa halkını davet ettik. Davet edilenlerin hepsi gelmiĢti, çok kalabalık tarihi 

bir gün yaĢandı. ġehitlik açılıĢ törenini anlam ve önemine yaraĢır bir Ģekilde gerçekleĢtirdik. 

Törende aĢağıdaki konuĢmayı yaptım; 

Bugün Ġlçemizin DüĢman ĠĢgalinden kurtuluĢunun 78. yıldönümünde en çok arzu 

ettiğimiz MustafakemalpaĢa ġehitliğini inĢa ederek törenle açmanın engin mutluluğu 

içerisindeyiz 

MustafakemalpaĢa ġehitliği; Yurdumuzu bölüp parçalamak isteyen düĢmanlara 

karĢı Birinci Dünya, Çanakkale ve KurtuluĢ savaĢlarında ―Ya Ġstiklal Ya Ölüm‖ 

parolasıyla canını, kanını feda eden ġehitlerimizi,  uzak diyarlarda Kore‘ ye, yavru 
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Vatan Kıbrıs‘a özgürlük ve barıĢ getirme yolunda hayatını veren Vatan evlatlarını, 

Doğu ve Güneydoğuda Türkiye Cumhuriyeti Devletinin bölünmez bütünlüğünü 

sağlamak için göğsünü siper eden Ģehitlerimizi sonsuza kadar yaĢatarak onları bir kez 

daha ölümsüzleĢtirecektir. 

Özgür ve Bağımsız yaĢadığımız Vatan topraklarımız milletimizin büyük evladı 

Mustafa Kemal ATATÜRK ve ġehitlerimizin bize en büyük armağanıdır Ulu 

Önderimizin iĢaret ettiği gibi ― ġehit ruhları semalarımızda dolaĢtıkça, ġanlı 

Bayrağımız Vatan toprakları üzerinde dalgalandıkça milletimiz ilelebet hür ve 

müstakil yaĢayacaktır.‖ 

Türkiye Cumhuriyeti, Vatan evlatlarının kan ve canları pahasına kurulmuĢ, 

Devletin Ülkesi ve Milletiyle bölünmez bütünlüğü, Türkiye Cumhuriyeti toprakları 

içerisinde yaĢayan vatandaĢları dil, din, ırk, siyasi düĢünce ve felsefi inanç ayrımı 

gözetmeksizin kaderde, kıvançta, tasada ortak ve bölünmez bir bütün olarak 

değerlendirilmesi ilkeleri Cumhuriyet Anayasaların baĢta gelen değiĢmez prensipleri 

olmasına karĢın ne yazık ki Cumhuriyetimizi ve Atatürk‘ ün gerçekleĢtirdiği 

devrimleri bir türlü içine sindiremeyen Vatan hainleri fırsat buldukça her dönemde 

ortaya çıkmıĢtır. Cumhuriyetimizi ortadan kaldırmayı ve Atalarımızın kanlarıyla 

sulanan bu kutsal Vatan topraklarımızı parçalamayı hedef alan bölücü ve irticai 

akımlar ile terörist örgütleri ezerek, çiğneyerek Atatürk Ġlkeleri ıĢığında durmadan 

ilerleyen Türkiye Cumhuriyeti daima yükselen heybetli bir varlık olarak uygarlık 

âleminde bir güneĢ olarak parlayacaktır. 

 

Toplam 238 ġehidimizin anısını ölümsüzleĢtirecek MustafakemalpaĢa ġehitliği 

Kaymakamlığımız baĢkanlığında, Garnizon Komutanı, Belediye BaĢkanı, Jandarma 

Komutanı, Emniyet Müdürü, Müftü, Mal Müdürü, Yazı ĠĢleri, Milli Eğitim, Orman 

ĠĢletme Müdürleri, Sağlık Grup BaĢkanı, Ticaret ve Sanayi Odası BaĢkanı, Esnaf 

Odaları BaĢkanı ve Mimar Bülent ÇAKAN‘ dan oluĢan Komitenin önderliğinde, asker, 

sivil, amir ve memur, iĢçi ve MustafakemalpaĢa halkının maddi ve manevi dayanıĢması 

ve olağanüstü çabalarıyla kısa bir zamanda gece gündüz çalıĢmalar sonucu 

gerçekleĢtirilmiĢtir. 

MustafakemalpaĢa ġehitliğinin ilçemizde inĢa edilmesinde büyük yardım ve 

desteğini gördüğümüz baĢta Devlet Bakanı Sayın Yüksel YALOVA‘YA,  ġehitlik 

Yaptırma Komitesi Üyesi arkadaĢlarıma, Merkez Belediyemize, Köy Hizmet Birliğine, 

Ticaret ve Sanayi Odasına, Esnaf Odalarına, Kızılay Ģubesine, Tunç, Yıldız, Aksoy, 

Canel, Meram, Topkara, Karadeniz, Erdem Mermer ĠĢletmelerine, Kasaba 

Belediyelerimiz ile Köy ve Mahalle Muhtarlarımıza, Ġmamlarımıza, EriĢsan ve Yılmaz 

kum ocaklarına, Bursa MustafakemalpaĢalılar Derneği, Kamu Hizmetlerine Yardım 

Derneği, Emniyet Hizmetlerine Yardım Derneği Yöneticilerine, TEDAġ, ETĠBOR, 

Foto rekor, TAT Konserve, Hande otel, Banvit, GültaĢ, Matlı, Aysan, Halil ġengül, 

Görbil Koban, Ali EkĢi, Endüstri Meslek Lisesi, Belediye temizlik Ģirketi, Ertan, 

Erdem ve Alpaslan ustalara, ayni ve nakdi yardımda bulunan resmi ve özel 

kuruluĢlarımız ile tüm çalıĢanlarına, ayrıca basın mensuplarına emeği geçen herkese 

Ġlçemiz adına Ģükranlarımızı iletip teĢekkür etmek istiyorum. 

Tüm ġehitlerimizi rahmet ve Ģükranla anarken törenimizi onurlandıran baĢta 

Sayın Valimiz, PaĢamız, Millet Vekillerimiz olmak üzere tüm davetlilerimize 

Ģükranlarımızı arz eder, saygı ve sevgiler sunarım. 

Sayın Valimiz, PaĢamız, Millet Vekillerimiz ve Ģehit aileleriyle birlikte, ġehitlik 

Kaidesi üzerindeki Türk Bayrağının kordelası kesilerek ġehitlik Anıtı açıldığında, çok duygulu, 
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heyecanlı anlar yaĢandı. Üzerinde nakıĢ nakıĢ Ģehitlerin resim, künye ve Türk Bayrağı iĢli 

Ģehitlik platformu gezilirken baĢta Ģehit yakınları olmak üzere törene katılanların gözyaĢları sel 

olup aktı. Daha sonraki günlerde MustafakemalpaĢa ġehitliğini Koruma, ġehit Aileleri 

YardımlaĢma ve DayanıĢma Derneğinin kuruluĢunu gerçekleĢtirerek ġehitliği öncelikle onlara 

emanet ettik. MustafakemalpaĢa ġehitliğini, MustafakemalpaĢa‟ya kazandırmayı mesleki 

yaĢamımda unutulamayacak en anlamlı anı olarak değerlendiriyorum... 

 

ġehitlik çalıĢmalarımızla paralel bir Ģekilde Öğretmen evi tadilatı da devam ediyordu. 

Birinci katın düzenlemesini yaptık. Öğretmenlerin dinlenmesi, oyun oynaması ve gazetesini ve 

kitabını okuyacağı bir yer oluĢmuĢtu, birinci katı bitirince diğer katların bitmesini beklemeden 

hemen hizmete sunduk. Ġkinci katın onarılıp hizmete verilebilmesi amacıyla Hayırsever 

MustafakemalpaĢalıların yardımına baĢvurduk.  En az beĢ yüz milyon yardım edenin adına, 

içinde banyosu, tuvaleti, televizyonu, mobilya ve mefruĢatı olan bir yatak odası 

düzenleyecektik. Bizzat bu yöntemle, MustafakemalpaĢalılar, Köy Hizmet Birliği ve diğer kiĢi 

ve kurumlar, birbirleriyle yarıĢırcasına yardıma koĢtular. Yardım edenlerin adına en iyi Ģekilde 

birer  oda düzenleyerek ikinci katı tamamladık.. En önemlisi de üçüncü kat ve çatı yapımıydı. 

Çatıya öncelik vererek ikince katla birlikte çatıyı yeniden yaptık. Katlar ve tavan ray 

demirleriyle döĢeliydi. Ankara‟ya gidip, Milli Eğitim Vakfından, Vakıf BaĢkanı Eski MüsteĢar 

Sayın Cemil ÇETĠN‟LE görüĢerek on milyar aldığımız ödeneği peyder pey gönderdiler ama 

ödemesi de çok sıkıntılı oldu. Ġl Milli Eğitim Müdürlüğü arzu edilen desteği veremediği gibi, 

gelen parayı ödemede de bazı güçlükler çıkarıldı. Sonuçta üçüncü katıda restoran olarak 

düzenledik döĢeme ve demirbaĢlar harikaydı.  24 Kasım Öğretmenler Gününde coĢkulu bir 

törenle MustafakemalpaĢa Öğretmen Evini de hizmete açtık; törende Ģu konuĢmayı yaptım: 

 

 

Bugün,24,Kasım,Öğretmenler,Gününde;                                                                                                                                                                                                                                                

BaĢta Öğretmenlerimizin katkıları, Yardımsever MustafakemalpaĢalılar ve Milli Eğitim 

Vakfı Genel Müdürlüğünün, Sayın Valimizin, Milletvekillerimizin, Ġl ve Ġlçe Milli 

Eğitim Müdürlüğümüzün, Belediye BaĢkanlarımız, Resmi ve Özel KuruluĢlarımızın, 

Ticaret Erbabımızın desteği, Öğretmen evi Müdürlüğümüzün yönetim Kurulunun 

yaklaĢık 10 aylık kısa süre içerisinde gece gündüz çalıĢarak, harabe bir durumda 

yıkılmaya yüz tutmuĢ eski ĠĢitme Engellileri Okulunu MustafakemalpaĢa Öğretmen 

Evine dönüĢtürerek Öğretmenlerimizin hizmetine sunmanın engin mutluluğu 

içerisindeyiz. 

Öğretmenlerimiz, böylece sadece lokal hizmeti veren baraka gibi sağlıksız bir 

binadan kurtarılarak, meslek onuruna yaraĢır en çok özlem duyulan,  içerisinde, lokali, 

kuaförü, okuma, dinlenme ve toplantı salonları, misafirhanesi, kreĢi ve de restoranı 

bulunan bir yuvaya kavuĢturulmuĢtur. 

Öğretmen Evinin oluĢturulmasında temel amaç, Öğretmenlerimiz arasında 

saygı ve sevgi bağlarını canlandırmak, güçlendirmek ve Öğretmenlerimizin kaderde, 

kıvançta bölünmez bir bütün olarak mutluluk içerisinde yaĢamalarını 

sürdürmelerini temin etmek, Öğretmenliğin yüceliğini saygınlığını yaĢatmaktır. 

Atatürk‘ün doğumunun 100.yılı olan 1981 Yılında Milli Eğitim 

Bakanlığının genelgeleri doğrultusunda açılmaya baĢlanan Öğretmen evi ve 

lokallerinin, Sarıoğlan, LalapaĢa, Karayazı, Derik, Nizip ve MustafakemalpaĢa 

Ġlçelerinde hizmete verilmesinin görev yaptığım dönemde gerçekleĢtirilmesinden 

büyük mutluluk ve gurur duyuyorum. 

Hepimizi yetiĢtiren Öğretmenlerimize,  Öğretmenlik mesleğine ne kadar 

hizmet etsek yeridir. Öğretmenlerimizin statüsüne yaraĢır huzur ve mutluluk 

verecek bir mekana kavuĢturulmasını Mülki Ġdare Amiri olarak baĢta gelen 
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önemli görevlerimizden birisi olarak telakki ediyorum. 

Çünkü  

Cumhuriyetimizin kurucusu Ulu Önderimiz BaĢöğretmen Mustafa 

Kemal ATATÜRK kurmuĢ olduğu Türkiye Cumhuriyeti Devletini Türk 

Gençliğine emanet etmiĢ, yeni neslin yetiĢtirilme görevini de Cumhuriyetin 

saygıdeğer Öğretmenlerine vermiĢtir. 

—Öğretmeni sevmek, Milleti sevmektir. 

—Öğretmenlik mesleğini yükseltmek, Milleti yüceltmektir. 

—Öğretmeni sevmek ATATÜRK‘Ü de sevmek demektir. 

Atatürk en büyük öğretmendir. Türkiye Cumhuriyetinin ve Türk 

Milletinin ilk, tek ve ebedi BaĢöğretmenidir. 

Burası Öğretmenlerimizin Okulu ve evinden sonra üçüncü bir yuvası 

olacaktır. Yaratılan bu olanağı en iyi Ģekilde kullanmanızı kendi malınız gibi 

koruyup gözetmenizi arzu ediyoruz. 

Öğretmen evimizin Ġlçemize kazandırılmasında, inĢaat malzemesi 

yardımı, döĢeme ve tefriĢ edilmesinde, maddi ve manevi anlam ve önemi büyük 

yardım ve desteğini gördüğümüz baĢta Sayın Valimiz olmak üzere, Millet 

Vekillerimiz, Milli Eğitim Vakfı Genel Müdürlüğü, Ġl ve Ġlçe Milli Eğitim 

Müdürlüğümüz, ġube Müdürlerimiz, Öğretmen Evi Müdürümüz Öğretmen Evi 

Yönetim Kurulumuz, Tüm Öğretmenlerimiz, Köy Hizmet Birliği Yönetim 

Kurulu, MustafakemalpaĢa Belediye BaĢkanımız, Ġsmail Hakkı ġen Pamukçu 

Vakfı, Kamu Hizmetlerine Yardım Derneği Yönetim Kurulu, Ġlçe Milli Eğitim 

Vakfı, MustafakemalpaĢa Meslek Lisesi, Ġbni Sina ĠĢitme Engelliler Ġlköğretim 

Okulu Müdürlüğü, Esnaf Odaları, Orman ĠĢletme Müdürlüğü, DSĠ 

BaĢmühendisliği, Damızlık Sığır YetiĢtiricileri Kooperatifi, Yalın TaĢ, Tat 

Kavaklı, Çeltikçi Belediye BaĢkanları, MustafakemalpaĢalı ticaret erbabımızdan 

Ahmet ÇĠVĠCĠ, Mustafa YALÇINKAYA, Mesut KARAN, Mehmet MECĠT, 

Halil GÖK, Halil Ġbrahim AHMETOĞLU, Türel ġENGĠRGĠN, Osman AYAN, 

Kemal ġENTÜRK, Cemil SERTELLĠ, Osman SEZER, Sadi KURTULAN, Kadir 

EFE ve Beygirciler Un Fabrikası,  UlutaĢ Eczanesi, Saraçoğlu Ticaret, Kafkas 

Halıcılık, Yalçın Ticaret, Onur Bilgisayar, Uğur ve Ayar Kırtasiye, Yapım 

Onarım Komisyonunda görev alan Nazım TERZĠ, Recep TURHAN, Muharrem 

KOÇ, Öğretmenler ile Basın mensuplarına, tüm çalıĢan usta ve iĢçilere, emeği 

geçen herkese ayrıca törenimizi onurlandıran davetlilerimize Ģükranlarımızı, 

teĢekkürlerimizi iletir, Öğretmenlerimizin Öğretmenler Gününü kutlar, baĢarı ve 

mutluluk dileklerimle saygı ve sevgiler sunarım. 

 

O gün Öğretmenlerle mutluluktan uçuyorduk. BaĢta karĢı çıkanlar da Öğretmen 

Evinin restorasyonu tamamlanınca ĢaĢırdılar. Sevincimiz kısa sürdü.  Ġki ay sonra, Öğretmen 

evi ve Okul inĢaatlarını yürüttüğümüz Ġlçe Milli Eğitim Müdürü Cevdet NERSE, ilçeye 

normal teftiĢe gelen Milli Eğitim MüfettiĢleriyle Kaymakamlığa gelirken yüksek tansiyondan 

kalp krizi geçirdi gözümüzün önünde Kaymakamlık giriĢinde koltuğun üzerine yığıldı kaldı. 

Hemen ambulansla Devlet Hastanesine oradan da Uludağ Üniversitesine yetiĢtirmemize 

rağmen maalesef kurtaramadık. O gece yoğun bakımda iken vefat etti. Milli Eğitim 

Müdürümüzü görev ġehidi olarak telakki ettik. Hem Öğretmen evinde, hem de Milli Eğitim 

Müdürlüğü önünde cenaze törenini gözyaĢlarıyla yaptıktan sonra, memleketi olan Balıkesir 

Erdek‟e götürdük. Bu olay ilçemizde büyük bir matem havası oluĢturdu. Tanrıdan rahmet 

diliyorum. Öğretmen Evi ve Bilim-Sanat Merkezinde çok katkısı olduğundan Öğretmen 

Evinde oluĢturduğumuz muhteĢem toplantı salonuna Cevdet NERSE Toplantı Salonu adını 

verdik. Bilim ve Sanat Merkezinin ismini de Cevdet NERSE Bilim ve Sanat Merkezi olarak 
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önerdik onu da Milli Eğitim Bakanlığı uygun gördü. Öğretmen evi bahçesini de en iyi Ģekilde 

projelendirerek düzenledik. Türkiye‟de mahalli imkânlarla yapılan Öğretmen Evleri arasında 

ilk ona girecek nitelikte muhteĢem bir Öğretmen Evini MustafakemalpaĢa Ġlçesine 

kazandırdık. 

 

Görev yaptığım her ilçede olduğu gibi MustafakemalpaĢa da  da  merkez kasaba ve 

köylerde çok anlamlı ve önemli hizmetler kazandırarak süremizi doldurmadan 2002 yılı mart 

kararnamesiyle Zonguldak Ereğli  Ġlçesine atandım. Ereğli Kaymakamını, Bakanlığımız 

yerinden oynatamayınca, Ġstanbul Büyükçekmece Ġlçesine geçici görevle görevlendirildim. 

Mustafa KemalpaĢa Ġlçenden aĢağıdaki Veda mesajımı vererek ayrıldım; 

         Mülki Ġdare Amirleri Atama Değerlendirme ve Yer değiĢtirme Yönetmeliği gereğince 
1.sınıf Ġstanbul Büyükçekmece Kaymakamlığına atanmam nedeniyle 
MustafakemalpaĢa‟daki görevimden ayrılıyorum. 

            14 Arılık 1998 tarihinde göreve baĢladığım MustafakemalpaĢa Ġlçesinde; Genel 
Ġdarenin, Ġl Özel Ġdaresinin,  Kaymakamlığımız BaĢkanlığında Köy Hizmet Birliğinin, 
Belediye BaĢkanlarının, Köy ve Mahalle Muhtarlarının, VatandaĢlarımızın iĢbirliği, 
dayanıĢması,  Mali kaynakların birleĢtirilmesiyle Gece gündüz mesai mevhumu 
gözetilmeden çalıĢılarak Ġlçe Merkezi, Kasaba ve Köylerimizde; 

              Özetle Devlet Otoritesi her kademede hâkim kılınarak, VatandaĢlara eĢit ve Ģefkatle 
yaklaĢım sağlanarak Kamu hizmetlerinde verimlilik temin edilmeye çaba gösterilerek, 
dürüstlük. ÇalıĢkanlık. Tarafsızlık. Kanunlara bağlılık temel hizmet anlayıĢımızı 
oluĢturmuĢtur. Bayram ve törenler amacı ve anlamına uygun bir Ģekilde organize edilerek 
daha coĢkulu. Millî birlik ve beraberlik ruhu içerisinde, Atatürk. Cumhuriyet ve Vatan 
sevgisiyle kutlanmıĢtır. Kültürel, Sanatsal çalıĢmalara özen gösterilerek sanat ve 
sanatçılara gereken destek verilmiĢtir. 

               Tüm Kamu görevlileri. Belediye BaĢkanları. Köy ve Mahalle Muhtarları hizmetçi 
eğitimden geçirilerek eğitici ve yönlendirici bilgiler verilmiĢtir. Ġlçe Ġdare Ģube baĢkanlar:. 
Belediye ve Köy Muhtarları denetlenerek noksanlıklara giderilmesi yolunda çaba 
gösterilmiĢtir. Merkez Kasaba ve Köylerde Emniyet AsayiĢin sağlanması. Huzur ve 
güvenin temin edilmesi. Cumhuriyete yönelik bölücü ve irticai akımların önlenmesinde 
gereken çaba ve çalıĢmalar gösterilmiĢtir. Deprem Bölgesine her türlü yardım 
gönderilmiĢtir. Ġnsan Hakları Ġlçe Kurulu olarak Ġnsan Hakları konusunda eğitici, 
bilgilendirici etkinlikler gerçekleĢtirilmiĢtir. Ġlçemizde Profesyonel ve amatör sporun 
geliĢtirilmesi yönünde önemli ve anlamlı hizmet verilmiĢtir. Gençlik kurulları 
oluĢturularak gençlerin zararlı alıĢkanlıklardan korunması yolunda eğitici spora 
yönlendirici çalıĢmalar yapılmıĢta

-
.Hükümet Konağı koruma ve Kamu Hizmetlerine 

Yardım Demeği kurularak, resmi kurumlar araç gereç yönünden desteklenerek tüm 
kurumlar bilgisayarlı sisteme geçirilmiĢtir. MustafakemalpaĢa ġehitliğini Koruma ġehit ve 
Gazi Aileleri YardımlaĢma Derneği kurulup gerekli mekân sağlanarak ġehit Ailelerinin 
dayanıĢması temin edilmiĢtir. Merkez Kasaba ve Köylerde halk eğitim çalıĢmaları en iyi 
Ģekilde gerçekleĢtirilmeye özen gösterilmiĢtir. Kamu Ağaçlandırma Kurulu oluĢturularak 
ağaçlandırma çalıĢmalarına büyük önem verilmiĢtir. Orman yangınlarına karĢı amansız 
mücadele verilmiĢtir. Tarım ve Hayvancılığın geliĢtirilmesi yönünde çaba ve çalıĢmalar 
gösterilmiĢtir. MustafakemalpaĢa Köylere Hizmet Birliği Bülteni çıkarılarak yayın yoluyla 
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Kamu Hizmetlerini ve köye yönelik hizmetleri en iyi duruma getirme yolunda çaba 
gösterilmiĢtir. 

        Mehmet Akif Ersoy. Demireli Ġlköğretim Okulları, Ġbrahim Önal Anadolu Öğretmen 
Lisesi inĢaatı tamamlanarak hizmete sunulmuĢtur. Ġlçe Düzeyinde Türkiye de ilk olarak 
Cevdet Nerse Bilim ve Sanat Merkezi Ġlçemize kazandırılmıĢtır. 10 köy okulu onarılarak 
yeniden öğretime açılmıĢtır. Yardımsever MustafakemalpaĢalılar ile Öğretmenlerimizin çaba 
ve katkılarıyla MustafakemalpaĢa Öğretmenevi Öğretmenlerimizin ve Ġlçe halkının hizmetine 
verilmiĢtir. Züferbey pansiyonu açılarak okulu olmayan öğrenciler ile sokakta çalıĢan ve 
güreĢçi öğrencilerin barındırılması sağlanmıĢtır. Güner ġenpamukçu Ġlköğretim Okulu 
onarılmıĢ olup, Hamzabey Ġlköğretim okulu inĢaatı baĢlatılmıĢtır. Devecikonağı. Güllüce 
Ġlköğretim Okulları ve Merkez Anaokulu 2002 yatırım programına alınmıĢtır.Çakallar, 
Çiviliçam, Karapınar, Soğucak, Ġncilipınar, Killik, Kocakoru, Körekem ve TaĢpınar 
Köylerine içme suyu temin edilmiĢtir. Hisaraltı içme suyu grubu onarılmıĢ. Karadere içme 
suyunun Ģelaleden sonra kirlenen bölümün kapalı hale getirilmesi için proje yaptırılmıĢtır. 
TaĢpınar. Kumkadı köylerine kanalizasyon, Lütfiye ġapçı TaĢköprü, Soğukpınar, Doğanalan 
ve Bostandere köylerine Foseptik çukur yapılmıĢtır.TaĢpınar, Güllüce, Çördük, Karaoğlan. 
Demireli,  Kumkadı, Yamanlı, PaĢalar, Karaorman. Ayaz. Kabulbaba ve Kömürcükadı 
Köylerine Cumhuriyet Meydanı, Atatürk Büstü; Çaltılıbük, Ocaklı, Kara orman, 
Sincansarnıç köylerine futbol sahası yapılmıĢtır. YaklaĢık 38 Köy yolunun 150 km I. ve 2.kat 
asfaltı yapılmıĢtır. Doğancı ve Ġncilipınar köprüleri onarılmıĢtır.Söğütalan, Devecikonak, 
Çaltılıbük bucak yollarında 40 km civarında karayollannca asfaltlanmıĢtır. DSĠ Bölge 
Müdürlüğünce Devecikonağı Kız Kayası Barajları sondaj etüt çalıĢmaları sürdürülmekte 
olup Çınarcık barajı sulama projesi baĢlatılmıĢtır Sulama Birliği BaĢkanlığınca gerekli araç 
gereçle donatılarak suyun en kıt olduğu dönemde bile ciddi sorunla karĢılaĢılmadan gereken 
sulama hizmeti verilmiĢtir. TEDAġ Müdürlüğünce elektrik ihtiyaçları giderilmiĢtir. Ġlçede 
Telekom Müdürlüğü kurularak Ġlçemizde telefon sorunları önemli ölçüde çözümlenmiĢtir. Eti 
bor ĠĢletme Müdürlüğümüzce bor madeni iĢletmesinin geliĢtirilmesi, geniĢletilmesi yönünde 
önemli çaba ve çalıĢmalar gerçekleĢtirilmiĢtirĠller Bankası Köy kalkınma fonundan alınan 
yardımlarla; TaĢpınar. Doğanalan Ağaçlı, Hamidiye, Bahariye, Söğütalan Hisaraltı , Döllük 
, Çakallar Çaltılıbük , Adaköy , Eskikızılelma köylerine köy konağı düğün salonu, konserve 
evi, un değirmeni ve sosyal tesisler inĢa edilmektedir.Ġl Özel Ġdaresince 73 köye toplam 30 
milyar civarında yardım yapılarak okul, sağlık ocağı, köy konağı, cami, minare, köprü 
fosseptik çukur gibi köy muhtarlığı çalıĢmalarına katkıda bulunulmuĢtur. 

MustafakemalpaĢa Köylere Hizmet Birliği hizmetleri düzenlenerek üretilen sütlerin 
ihale ile satıĢı yapılmıĢ bedelleri tahsil edilerek üreticilere ödenmiĢtir. Üreticilere ucuz yem, 
hayvanlar için ilaç temininde bulunulmuĢtur. Elde edilen gelirlerle köy konağı, okul, 
Cumhuriyet Meydanı, yol, içme suyu, kanalizasyon ve Foseptik çukur yapımında köylerimiz 
ile Kamu KuruluĢlarımıza inĢaat malzemeleri ve nakdi yardımlarda bulunulmuĢtur. 
Karadere ve Hisaraltı içme suyu gruplarının depolarına sayaç takılarak düzenli su dağıtım 
sistemi kurulmuĢ, okullarımızın ve resmi. KuruluĢlarımızın kömürleri temin edilmiĢtir. 

Sosyal YardımlaĢma ve DayanıĢma Vakfı büroları ve aĢevi düzenlenerek fakru 
zaruret içerisinde muhtaç durumda bulunan vatandaĢlarımıza sera kurularak, fidan 
dağıtılarak iĢ kurma yardımı yapılmıĢ, ayni, nakdi ve sağlık yardımları yapılarak 
vatandaĢlarımıza destek olunmakta, fakir öğrencilere giyecek, kırtasiye, nakit ve aylık burs 
yardımı yapılmaktadır. ġehit Ailelerine yiyecek, yakacak yardımı yapılarak 8 yıllık kesintisiz 
eğitime devam eden öğrencilerin öğle yemeği karĢılanmaktadır. 
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Hükümet Konağı onarılıp salonları mermer ile döĢenerek hizmete elveriĢli hale 
getirilmiĢtir. Lokal binası düzenlenerek Vakıf, YeĢil kart. AĢevi ve Ġcra Müdürlüğü hizmetine 
verilmiĢtir. Kaymakamlık Lojmanı onarılıp restore edilerek Kaymakamlığın statüsüne uygun 
hale getirilmiĢtir 

MustafakemalpaĢa ġehitliği tamamen mahalli olanaklarla inĢa edilerek 238 Ģehidimiz 
bir kez daha ölümsüzleĢtirilmiĢtir.Devlet Hastanesi Acil binası zemin hafriyatı mahalli 
olanaklarla kazılarak temel ve l. kat betonu atılmıĢtır. Güllüce. Çaltılıbük Sağlık Ocakları 
onanmıĢ,2 Nolu Sağlık Ocağı binası yapılması için çalıĢmalar baĢlatılmıĢtır.Organize 
Sanayi Bölgesinin yol, içme suyu, elektrik ve kanalizasyon gibi altyapı çalıĢmaları 
tamamlanmıĢtır.Ticaret ve Sanayi Odamızca Modern Ticaret ve Sanayi Odası idari ve sosyal 
tesisllerinin kaba inĢaatı tamamlanmıĢtır. 

MustafakemalpaĢa Belediyesince içme suyu çalıĢmaları son hızla sürdürülmekte 
olup hayvan pazarı yeri yapılmıĢ meydan, yol, cadde, sokak düzenlemeleri 
gerçekleĢtirilmiĢ, Pazaryeri inĢaatı baĢlatılmıĢtır. Kriz Merkezi hizmete sunulmuĢtur. 
Atatürk Meydanı düzenlenerek Ġ.H.Lisesindeki Atatürk Heykeli nakledilmiĢ. Bitki, çiçek ve 
fidan üretim merkezi oluĢturulmuĢtur.Çeltikçi Belediyesince, Belediye binası Atatürk 
Heykeli, Meydan, cadde sokak ve açık hava tiyatrosu inĢa edilerek hizmete 
sunulmuĢtur.YalınlaĢ kasabasında Atatürk heykeli inĢa edilerek, Tatkavaklı. Ovaazatlı. 
Tepecik. YeĢilova Beldelerinde yol. Cadde sokak düzenlemesi yapılmıĢtır. Basketbol 
Voleybol sahaları, Hal binası, düğün salonu rampa yapılmıĢtır. 

Bu güne kadar olduğu gibi bundan böyle de baĢlatılmıĢ hizmetlerin 
sonuçlandırılacağına, Ġlçeye kazandırılması zaruri olan diğer hizmetlerin milli birlik ve 
beraberlik. KardeĢlik içerisinde ve Atatürkçü düĢünce ıĢığında çok çalıĢarak elde 
edileceğine inancım tamdır. 

Her çalıĢmamızda büyük desteğini gördüğümüz baĢta savın Valilerimiz. Bakan ve 
Milletvekillerimiz Jandarma Bölge ve Alay Komutanlarımız, Bölge ve Ġl Müdürlerimiz. 
Askerlik ġubesi BaĢkanı. Ġlçe Jandarma Komutanı, Belediye BaĢkanları Hâkim ve 
Savcılanmız Ġlçe Müdürlerimiz, Müftümüz, Genel Meclis Üyeleri MuhtarIanmız, Memur ve 
Müstahdemlerimiz ile Ticaret ve Sanayi Odası BaĢkanımız, Esnaf Odaları, ġoförler 
Cemiyeti gibi meslek kuruluĢlarımız Derneklerimiz, Basın, Radyo ve Televizyon 
Mensupları ile saygıdeğer MustafakemalpaĢa Halkına Ģükranlarımı, teĢekkürlerimi iletir 
bundan sonraki çalıĢmalarınızda baĢarı dileklerimle özel yaĢantınızda mutluluklar temenni 
eder en içten saygı ve sevgiler sunarım. 

ÇalıĢmalarımızı yakından takip edip çok mutlu olan, Emekli Öğretmen Musa 
Hoca, Gerek görevli olduğum dönemde gerekse MustafakemalpaĢa'dan ayrıldıktan 
sonra vefatına kadar, özellikle MustafakemalpaĢa ġehitliği ve Öğretmenevi baĢta olmak 
üzere MustafakemalpaĢa'daki hizmetlerimizi mahalli gazetelerdeki köĢe yazılarında, 
Bunları 'Kaymakamımız Mustafa Kemal KESKĠN'E borçluyuz' manĢetleriyle sürekli 
minnet ve Ģükranlarını yazarak vurguladı. Kendisine Allahtan rahmet diliyorum. Nur 
içinde yatsın, mekânı cennet olsun. 



111 

 

 

 

 

2) BÜYÜKÇEKMECE KAYMAKAMLIĞI  

Ve spor Bayramında Büyükçekmece Ġlçesinde Lojman boĢalmadığı için beĢ ay 

ailece misafirhanede kaldık. On beĢ sene olmuĢ Ġlçe olalı nüfusu belde ve köyleriyle toplam 

yarım milyona yaklaĢan Büyükçekmece Ġlçesinde, Belediye den devreden küçük bir binada 

hizmet veren Kaymakamlığın, Hükümet Binası sorununu çözdük.  BeĢ ayda kaba inĢaatı 

bitirildi. Sosyal YardımlaĢma ve DayanıĢma Vakfını yeni bir mekâna kavuĢturduk. 

Mütevelli heyeti toplantı salonu oluĢturarak tefriĢ ettik. Tüm kasaba ve köyleri, resmi 

kurumları denetleyerek, sorunlarını çözmeye çalıĢtık. Ayrıntılar veda mesajında 

açıklanmıĢtır. BeĢ ayda belki beĢ yılda yapılmayan hizmetleri yaptık. Kendimizi öyle 

çalıĢmaya kaptırmıĢtık ki gece gündüz hizmet ediyorduk ki Kayın Validenin cenazesine bile 

gidemedim. EĢim bu durumu zaman zaman sitemle vurgular. 

19 Mayıs Atatürk'ü Anma, Gençlik Ģöyle konuĢtum; 

            19 MAYIS 1919, Türk Tarihinin mutlu bir baĢlangıcıdır. Milletimizin en büyük evladı, 

ebedi önderimiz Mustafa Kemal'in Anadolu topraklarına ayak bastığı gündür. 83 Yıl önce 

Karadeniz‟in coĢkun dalgaları arasında Bandırma vapurunun Türk Ulusuna getirdiği 

büyük saadeti bir ideal, bir sevgi ve bir minnet halinde her zaman yüreklerimizde 

yaĢatacağız.Asırlardan beri hür ve bağımsız bir ulus olarak yaĢayan Türk milleti 

bağımsızlığını ve egemenliğini elinden almaya, vatanın ve milletin bölünmez bütünlüğünü 

parçalamaya kalkıĢan iç ve dıĢ düĢmanlara karĢı bağrından bir kahraman, büyük bir 

kurtarıcı lider Mustafa Kemal'i çıkardı. Milletine güvenen ve seven kendisini vatanı ve 

milletine adayan bu aziz kahraman, ulusuna bir yol gösterici, önder, parlayan bir güneĢ 

oldu. Orduları dağıtılmıĢ, tersanelerine girilmiĢ, her Ģeyi elinden alınmıĢ yoksul bir milletin 

yedi düvelle baĢa çıkması büyük bir mucizeyi gerekli kılıyordu, iĢte ulusuna güven ve 

inançla aziz milletini etrafında toplayıp " Ya istiklal Ya ölüm " parolasıyla, topyekûn 

baĢlatılan Milli Mücadele, zaferle sonuçlandırılıp, memleketin üstüne çöken kara bulut-

lar dağıtılarak, ufuklar güneĢin nuruyla yeniden aydınlandı. ġehitlerin tertemiz kan-

larıyla yıkanan bayrağımız Ģanla Ģerefle yeniden bu aziz vatanın üstünde dalgalandı. 

            ġimdi özgür ve bağımsız bir vatan olarak üstünde dimdik durduğumuz bu aziz 

topraklar onun bize ölmez yadigârıdır. Onu vatanımız kadar sevmek vatanımızı onun 
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kadar sevmek olmuĢtur. 

             Ey yiğit Yurtsever Türk Gençliği, özgürlük tarihimizin baĢlangıcı sizin 

bayramınızdır. Yürekleriniz vatan sevgisi, dimağınız ilim aĢkı, benliğiniz fazilet nuru ile 

dolu ol sun. 

19 MAYIS 1919'dan bugüne güçlenerek geliĢerek gelen ve size emanet edilen modern ve 

genç cumhuriyetimizi sizler yücelteceksiniz. Ġstiklaline ve cumhuriyetimize, vatanın ve 

milletin bölünmez bütünlüğüne kastedecek dahili ve harici düĢmanlara karĢı sizler koru-

yacaksınız. Size verilen o kutsal emaneti koruyup yüceltirken vatan sevginiz, tarih sevginiz, 

insan sevginiz çağdaĢ bilim ve teknoloji, yüksek akıl ve idrakiniz asil kanınız gücünüzün 

kaynağı olacaktır. Yolunuz yüce Atatürk'ün yoludur. Bu aziz millet bu güzel vatan 

topraklarında siz gençlerin omuzlarında ebediyete kadar yaĢayacak ve payidar olacaktır. 

" Birinci vazifemiz, Türk Ġstiklal ve Cumhuriyetini, büyük devrim ve eserlerini ebediyen 

muhafaza ve müdafaa etmektir." andını bu mutlu günde bir kere daha milli gurur ve 

heyecanla tekrarlamaktayız. 

Bu büyük bayramımız kutlu, gelecek günlerimiz mutlu olsun. Hepinize saygı 

ve sevgiler sunuyorum. 
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Uluslar Arası Kültür ve Sanat Festivalindeki konuĢmam; 

 

Ġlçemizde bu yıl Uluslararası kültür ve sanat festivalinin 3.sünü düzenlenmesinin engin 

sevinci heyecanı ve mutluluğu içerisindeyiz. 

17.06.1988 tarihinde ilçe hüviyeti kazanan Büyükçekmece yaklaĢık 14 yıl içerisinde her 

yönden büyük bir geliĢme kaydedip alt ve üst yapısını önemli ölçüde tamamlayarak 

yurdumuzun her tarafından göç almasına karĢın gecekondusuz 500 bine yaklaĢan 

nüfusuyla Denizi, tarihi ve kültürel değerleri, turistik, doğal güzellikleriyle modern ve Ģirin 

çağdaĢ bir Ģehir olma yolunda hızla ilerlemektedir. 

Düzenlenen Uluslararası Festivallerle, Sosyal, kültürel ve sanatsal etkinliklerin 

düzenlenmesi, Ülkemizin mozaiği niteliğindeki Büyükçekmecelileri yurtiçi ve yurtdıĢından 

gelen sanat ve kültür sevenlerle birleĢtirici bütünleĢtirici kaynaĢtırıcı barıĢ ve kardeĢlik 

içerisinde yaĢamaya yönlendirici, hayatın zevk ve hazını tattırıcı etkileriyle büyük anlam 

ve önem kazanmaktadır. 

Türkiye Cumhuriyeti Devletinin Kurucusu ebedi önderimiz Mustafa Kemal 

ATATÜRK‘ÜN iĢaret ettiği çağdaĢ medeniyet seviyesine ulaĢmak için; ekonomik yönden, 

sosyal yönden, eğitim ve kültürel bakımdan daha çok çalıĢarak geliĢme ve kalkınma 

kapılarını açmalıyız. 

― -Yoksulluktan kurtulmamız için iktisaden güçlenerek ekonomik zaferler kazanmalıyız, 

-Milli kültürümüzü çağdaĢ uygarlık seviyesinin üstüne çıkarmalıyız, 

-Kültür seviyemizin aynasını teĢkil eden güzel sanatlara, tiyatroya daha çok önem 

vermeliyiz, 

-Sanata, sanatçıya sahip çıkmalıyız, 

-Müziği hayatın neĢesi, ruhu, sevinci haline getirmeliyiz, 

-Spor hayatını, spor âlemini uygarlık yolunda daha çok geliĢtirmeliyiz, 

-Zamanın gereklerine göre bilim ve teknikten her türlü uygar buluĢlardan 

yararlanmalıyız, 

-Ġlçemizi; barıĢ ve kardeĢlik içerisinde, sağlığın, temizliğin, güzelliğin modern kültür ve 

sanatın parlayan yıldızı yapmalıyız.‖ 

DüĢünce ve anlayıĢı, Uluslararası kültür ve sanat festivalinin temel amacını oluĢturmasını 

diliyorum. 

Tüm Büyükçekmece halkına Yurdumuzdan ve DıĢ ülkelerden festivale iĢtirak eden kültür 

ve sanatsever davetlilere, karĢılıklı sevgi ve saygı bağları içerisinde birlik ve beraberlik 

huzur ve güven dolu neĢeli mutlu günler temenni ediyorum. 

Uluslararası Kültür ve Sanat festivalinin düzenlenmesinde büyük emek veren katkı ve 

destekte bulunan baĢta Belediye BaĢkanımız olmak üzere tertip komitesi üyelerini, 

sanatçıları, folklor ekiplerini tüm kiĢi ve kuruluĢları Ġlçemiz adına tebrik ediyorum 

Ģükranlarımızı teĢekkürlerimizi iletmek istiyorum. 

3.Uluslararası kültür ve sanat festivalimiz kutlu gelecek günlerimiz mutlu olsun, 

BaĢarı ve mutluluk dileklerimle saygı ve sevgiler sunuyorum. 
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                 2002 Eylül kararnamesinde, Bakanlığımız, Ereğli Kaymakamlığı atamamı iptal ederek, 

Büyükçekmece Kaymakamlığı yerine Ġstanbul Vali Yardımcılığına atadı. Gece gündüz çalıĢarak 

Vatana, Millete hizmet edip, mesleki hayatta 70‟in üzerinde takdir, teĢekkür ve Ģükran belgesi gibi 

çeĢitli ödül alıp sicil ortalamasının 93 olması sonucunun böyle mükâfatlandırıldığını anladım. 

                   En çok üzülüp zoruma giden hususlar Ģunlar oldu; 

                   Bizden önceki kaymakam açığa alınmıĢ soruĢturma sonucu Tekirdağ Vali Yardımcılığına. 

Görevlendirildi.5 ay Hem Büyükçekmece Kaymakam Lojmanını kullandı. Hem de Tekirdağ 

lojmanını kullandı. 

                   Kaya Ramada oteli hazinenin yerine yapılmıĢ. Mal Müdürlüğü tecavüzün meni için 

kaymakamlığa baĢvurunca men kararı verip Cumhuriyet Savcılığına Suç duyurusunda bulundum. 

Biz 5 ay ailece misafirhanede kalmamıza rağmen, yerimize gelen Kaymakam Kaya Ramada da 

kalmaya baĢladı. 

                   Meslekte doğruluktan ĢaĢmadan kanunlara göre görevini yapan Mülki Ġdare Amirleri her 

zaman baĢkalarının zararını görmüĢtür. 

                   Büyükçekmece Kaymakamlığından‟ da aĢağıdaki veda mesajıyla ayrılarak Asli 

Kaymakamlık görevine veda ettim; 

 

Mülki Ġdare Amirleri Atama Değerlendirme ve Yer değiĢtirme Yönetmeliği gereğince Ġstanbul Vali 

Yardımcılığına atanmam nedeniyle Büyükçekmece‟deki görevimden ayrılıyorum. 

29.Nisan.2002 tarihinde göreve baĢladığım Büyükçekmece Ġlçesinde; yaklaĢık beĢ aylık 

görev süresinde, gece gündüz mesai mefhumu gözetilmeden çalıĢılarak; 
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Özetle; Devlet otoritesi her kademede hâkim kılmaya, VatandaĢlara eĢit ve Ģefkatle 

yaklaĢım sağlanmaya, Kamu hizmetlerinde verimlilik temin edilmeye çaba gösterilerek, 

dürüstlük, çalıĢkanlık, tarafsızlık, kanunlara bağlılık temel hizmet anlayıĢımızı oluĢturmuĢtur. 

Bayram ve törenler amacı ve anlamına uygun bir Ģekilde organize edilerek daha coĢkulu, milli 

birlik ve beraberlik ruhu içerisinde, Atatürk, Cumhuriyet ve Vatan sevgisiyle kutlanmaya 

Kültürel, Sanatsal çalıĢmalara özen gösterilerek sanat ve sanatçılara gereken destek verilmeye 

çalıĢılmıĢtır. 

Tüm Kamu görevlileri, Belediye BaĢkanları, Köy ve Mahalle Muhtarlarına eğitici ve 

yönlendirici bilgiler verilmiĢtir. Merkez Kasaba ve köyler de inceleme gezileri düzenlenerek, 

sorunları yerinde görülerek, tespit edilip ilgili üst makamlara iletilmiĢtir. Merkez Kasaba ve 

köylerde Emniyet AsayiĢin sağlanması, huzur ve güvenin temin edilmesi, Cumhuriyete yönelik 

bölücü ve irticai akımların önlenmesinde gereken çaba ve çalıĢmalar gösterilmiĢtir. Ġnsan 

Hakları Ġlçe Kurulu olarak Ġnsan Hakları konusunda eğitici, bilgilendirici etkinlikler 

gerçekleĢtirilmiĢtir. Merkez Kasaba ve köylerde halk eğitim çalıĢmaları. Ulusal Eğitime destek 

amaçlı okuma yazma kurs ve törenleri en iyi Ģekilde gerçekleĢtirilmeye özen gösterilmiĢtir. Ġyi 

Yönetimin oluĢturulması yönünde iĢi basitleĢtirme kolaylaĢtırma, 4483 ve 3091 Sayılı yasaların 

en iyi Ģekilde uygulanması için çalıĢmalar yapılmıĢtır. Kamu mallarının iĢgal edilmemesi ve 

gecekonduların önlenmesi için tedbirler alınmıĢtır. Valilik Yönergelerinin uygulanması yönünde 

çaba gösterilmiĢtir. 

Afet Yönetim Merkezi düzenlenmiĢ olup, Ġlçe Sosyal YardımlaĢma ve DayanıĢma 

Vakfının BedaĢ‟tan boĢalan yer tefriĢ edilerek daha rahat ve huzurlu bir ortamda hizmet vermesi 

sağlanmıĢtır. BaĢta fakir, muhtaç ailelere ayni, nakdi ve sağlık yardımı yapılarak, Ulusal 

Eğitime Destek Kampanyasına katılan, selden zarar gören muhtaç ailelere gereken yardım 

edilmiĢtir. Vakfın 1998 yılından beri Belediyelerden tahsil edilmeyen 608 Milyar alacağının 433 

milyarı Kaymakamlığımızca tahsil edilerek fakir vatandaĢlara yardım için kaynak 

oluĢturulmuĢtur. Nüfus Müdürlüğünün daha geniĢ mekânda araç gereç ve personel takviyesi 

yapılarak Nüfustaki korkunç izdiham önlenmeye çalıĢılmıĢtır. 

Ġlçemizin en önemli Hükümet Konağı sorununun çözülmesi amacıyla; Sayın Valimizin 

büyük desteği ile Ġl Özel Ġdaresi ve Büyükçekmece Belediyesi arasında protokol yapılarak 

Belediye BaĢkanımızın olağanüstü çaba ve gayretleriyle Belediyemizin öncülüğünde ve mahalli 

olanaklarla inĢaat çalıĢmaları baĢlatılmıĢ hızlı bir Ģekilde sürdürülmektedir. Belediyemizce 

Kültür Merkezi inĢası baĢlatılmıĢ olup, Anfi Tiyatronun kapasitesi kısa bir zamanda beĢ bin 

kiĢiye çıkarılmıĢtır. BahçeĢehir Belediyemizce kavĢak ve yol geniĢletme, Yakuplu Belediyemizce 

alt geçit, inĢa çalıĢmaları sürmektedir. Tepecik Belediyemizce karakol inĢaatı tamamlanmıĢ olup, 

Ġl Jandarma Komutanlığınca mahalli imkânlarla yaptırılan Güzelce Karakolu inĢaatı devam 

etmektedir. 
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Ġlimiz Özel Ġdaresi ve Milli Eğitim kaynaklarıyla Mimaroba Ġlköğretim Okulu 

baĢlatılarak kaba inĢaatı tamamlanmıĢtır. Çakmaklı Ġlköğretim Okulu, Cumhuriyet Lisesi 

inĢaatı, Dr. Hasan AKGÜN Ġlköğretim Okulu Ek binası, Yusuf AktaĢ Ġlköğretim Okulu Ek 

binası inĢaatı tamamlanarak hizmete sunulmuĢtur. Dr. Hasan AKGÜN Ġlköğretim Okulu 

bahçesi ve tören alanı Belediyemizce en iyi Ģekilde düzenlenmiĢtir. Gürpınar'da; Hayırsever 

Hasan SEVER tarafından yaptırılan NeĢe SEVER Ġlköğretim Okulu inĢası ile Esenyurt‟ta 

Finans Kapital tarafından yaptırılan ve Kavaklıda Fatma ġENSOY tarafından yaptırılan 

Ġlköğretim Okulları inĢaatları baĢlayarak devam etmektedir. 

Milli Eğitim Bakanlığınca Kumburgaz‟da Turizm Otelcilik Meslek Lisesi, ĠMKB. 

Tarafından Kıraç ve Gürpınar‟da yaptırılan Endüstri Meslek Liseleri inĢaatları hızlı bir Ģekilde 

devam etmektedir. Kıraç Belediye BaĢkanının öncülüğünde, Kıraçtaki Sanayicilerin katkılarıyla 

yapılan Ġlköğretim Okulu inĢaatı sürmektedir. Ayrıca Ġlimiz Özel Ġdaresince, AĢiret Dalcı 

Ġlköğretim Okulu ihata duvarı, Halil Fahri ORMAN, BüyükĢehir ve Dr. Sadık Ahmet Ġlköğretim 

Okulları onarımları devam etmektedir. Ġlçe Tarım Müdürlüğü‟nce mahalli imkânlarla Tarım 

Müdürlüğü binası inĢası tamamlanmak üzeredir. BüyükĢehir Belediyesi ĠSKĠ, ĠgdaĢ Genel 

Müdürlüğü‟nce Belediyelerimizle iĢbirliğinde, Ġçme Suyu Arıtma ve Doğalgaz Ģebekesi 

konularında önemli altyapı çalıĢmaları gerçekleĢtirilmektedir. Köy Hizmetleri Ġl Müdürlüğü‟nce 

Eskice, Karaağaç yolu altyapı ve sanat yapıları yapılmaktadır. 

Bugüne kadar olduğu gibi bundan böyle de baĢlatılmıĢ hizmetlerin sonuçlandırılacağına, 

Ġlçeye kazandırılması zaruri olan diğer hizmetlerin milli birlik ve beraberlik, kardeĢlik içerisinde 

ve Atatürkçü düĢünce ıĢığında çok çalıĢarak elde edileceğine inancım tamdır. 

Her çalıĢmamızda büyük desteğini gördüğümüz baĢta Sayın Valimiz, BüyükĢehir 

Belediye BaĢkanımız, Jandarma Bölge, Zırhlı Tugay, Ġl Jandarma Komutanımız,, ĠSKĠ, ĠgdaĢ 

Genel Müdürlerimiz, Bölge ve Ġl Müdürlerimiz, Askerlik ġube BaĢkanımız, Belediye 

BaĢkanlarımız, Savcı ve Hakimlerimiz, Ġlçe Müdürlerimiz, Müftümüz, Genel Meclis Üyeleri, 

Muhtarlarımız, Memur ve Müstahdemlerimiz ile Esnaf Odaları, ġoförler Cemiyeti gibi meslek 

kuruluĢlarımız, Derneklerimiz, Basın, Radyo ve Televizyon Mensupları ile Saygıdeğer 

Büyükçekmece Halkına Ģükranlarımı, teĢekkürlerimi iletir bundan sonraki çalıĢmalarınızda 

baĢarı dileklerimle özel yaĢantınızda mutluluklar temenni eder en içten saygı ve sevgiler 

sunarım. 
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XI-   ĠSTANBUL, NEVġEHĠR, BOLU VALĠ YARDIMCILIĞI 

 
1) ĠSTANBUL VALĠ YARDIMCILIĞI 

Ġstanbul Vali Yardımcılığı görevine baĢlayınca, Ġstanbul Valisi Erol ÇAKIR‟DI. Ġzmir 

Valisi Olduğu dönemde Aliağa Kaymakamlığı görevi yaparken Yılın Ġdarecisi seçilip Vali Hüseyin 

Öğütcen ödülünü elinden almıĢtım. Vali Yardımcıları Görev Bölümünde tarafıma ġefkat Yuvası 

Darülaceze Müessesi ile Ġstanbul Trafik Vakfının sorumluluğu verdi. 

Ġstanbul Trafik Vakfı Vali Hayri KOZAKÇIOĞLU tarafından kurulmuĢ. Önemli gelirleri 

olan park yerleri vardı. Usulsüz park eden araçlar çekicilerle çekiliyordu.  Trafik hizmetleri araç 

gereçle destekleniyordu. Trafikte çalıĢanların çocuklarına burs bile veriliyordu. Rahmetli Sakıp 

Sabancı, Jak Kami gibi ünlü ĠĢadamları da Mütevelli heyeti üyesi olarak aylık toplantılara 

katılıyorlardı. Siyasilerin kurallara uymadığı için aracı çekilse ya Valiyi, ya da beni arıyordu. 

Sıkıntılı zor bir görevdi. YaklaĢık bir yıl hizmet verdikten sonra bu görevi Vali Yardımcısı Cumhur 

Güven TAġBAġ'A valilik onayı ile devrettim. 

Darülaceze Kurumu 1896 yılında PadiĢah Ġkinci Abdülhamit Han tarafından kendi 

bütçesinden masrafları karĢılanarak Sadrazam Ünlü Valilerden Halil Rıfat PaĢa tarafından inĢa 

edilmiĢtir. Bir dönem Sağlık Bakanlığı, Ġstanbul Belediyesi bünyesinde hizmet vermiĢ. Bizim 

dönemimizde, DanıĢtay Kararıyla ĠçiĢleri Bakanlığına bağlı olarak hizmet veriliyordu. Mütevelli 

Heyeti BaĢkanı ĠçiĢler Bakanıydı. Bakan‟ı da Ġstanbul Valisi temsil ediliyordu. Darülacezede 

kalmanın temel Ģartı Ġstanbul‟da doğmak veya BeĢ yıldır Ġstanbul'da Ġkamet etmek ve bulaĢıcı 

hastalığı bulunmamak, Kimi, Kimsesi olmamak, fakrü zaruret muhtaç durumda bunmaktı. 

Ġçerisinde Camisi, Havrası ve Kilisesi mevcut olup Dünyaya örnek teĢkil etmektedir. 600 civarında 

acezesi vardı, Kadınlar, erkekler, Yatalak ve çocuk bölümleri vardı. Yeni doğan cami avlusuna terk 

edilen çocuklardan Ölünceye kadar orada kalan acezeler vardı. Bünyesinde Hastanesi, 

Rehabilitasyon Merkezi de vardı.600 civarında personelle 24 saat hizmet veriliyordu. Belediyeden 

borçla devralınmıĢ, Benden öce iki Vali Yardımcısı sorumluluk almıĢ, Parasal mevcudunu 2002 

yılında 12 trilyona çıkarmıĢlar, bende 2 yıl içerisinde yaklaĢık 34 trilyona çıkardım. Hizmetlerini en 

iyi Ģekilde düzenlemeye çalıĢtım. Makam odası tarihi mekândı. Aynı zamanda Mütevelli Heyeti 

toplantıları da burada yapılıyordu. Depoya atılan antika masa ve koltukları çıkarttım cilalattım. 

Yeniden koltukları döĢettim. Tam tarihi mekân oldu. Ġki yıllık dönemde en çok önem vererek 

koĢturduğumuz iĢlerden birisi, Erzincanlı Hayırsever Merhum Mehmet Hayrettin 

TĠRYAKĠOĞLU'NUN Darülacezeye, DarülĢafaka‟ya, Erzincan Valiliği'ne Kemaliye 

Kaymakamlığı ile Ġstanbul Üniversitesine Vasiyetle bağıĢladığı Orta köydeki arsanın değerinde 

satılarak, bağıĢlanan kurumlar arasında paylaĢtırılmasıydı. Erzincan Valisi Refik ÖZTÜRK 

yakından takip ediyor. Her ay yapılan toplantıya mutlaka geliyordu. Birlikte Ġstanbul BüyükĢehir 

Belediye BaĢkanlığına, BeĢiktaĢ Belediye BaĢkanlığına giderek imar planında değiĢiklik yaptırmaya 

çalıĢtık. Amacımız daha yüksek bedelle satıĢ iĢlemini gerçekleĢtirmekti. Ġmar tadilatı yapılarak 

benden sonraki dönemde ancak satılabildi. Ġdari hizmetlerden Baki Görgülünün, Rehabilitasyon 

Merkezinden Havva Gürak hanımın, Mali ĠĢlerden sorumlu Gülten YılmaztaĢ Hanımın, Sosyal 

hizmetlerden Murat Konanın, Dr. Sabri Erdöl ile diğer doktorların, hemĢirelerin ve tüm çalıĢanların, 

Darülaceze Vakfının, Derneğinin, hizmetlerimize anlam ve önemi büyük katkıları olmuĢtur. Kurban 

Bayramında Kurban BağıĢlarını kabul etmek çok önemli bir faaliyetti. Her yıl ramazan ayında Ġl 

protokolü ve Hayırseverlerin davet edildiği Acezelerle birlikte iftar yemeği düzenleniyordu. 2003 

yılı baĢlarında Vali Erol Çakır yerine Nizip Kaymakamı olarak birlikte çalıĢtığım Muammer Güler 

Ġstanbul valiliğine atanmıĢtı.  

Darülaceze Ġftar yemeğinde yaptığım konuĢma aĢağıdadır; 

 

 Bu akĢam, iftar yemeğinde tarihi Ģefkat yuvası ―DARÜLACEZE ― de ACEZELERLE 

birlikte olmanın mutluluğu içerisindeyiz. 
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Darülaceze, PadiĢah II. Abdülhamit Hanın fermanıyla Sadrazam Halil Rıfat PaĢa 

tarafından inĢa edilerek, 1896 yılından itibaren Dâhiliye Nezareti bünyesinde hizmet vermeye 

baĢlamıĢtır. Önce Hükümetçe bizzat, Cumhuriyetle birlikte Sıhhiye ve Muaveneti Ġçtimaiye 

Vekâletine bağlı olarak idare edilen kurum, 1924 yılında Ġstanbul Belediyesine devredilerek 

1999 yılına kadar hizmetlerini Belediye bünyesinde sürdürmüĢtür. DanıĢtay kararıyla ĠçiĢleri 

Bakanlığına doğrudan bağlanarak 1916 yılında yürürlüğe giren Darülaceze Nizamnamesine 

göre yönetilmektedir. 

Darülacezede, Dil, Din Irk, Sınıf ve cinsiyet farkı gözetilmeksizin, bakıma muhtaç, 

kimsesiz yaĢlı ve engelli vatandaĢlarla, sokağa terk edilmiĢ çocuklar barındırarak, sağlık ve 

rehabilite hizmetleriyle birlikte her türlü ihtiyaçları karĢılanmaktadır. 

KuruluĢundan beri ibadete açık olan cami, kilise ve havrasıyla Dünya tarihinde eĢi 

benzeri olmayan hoĢgörü ve merhamet sembolü bu hayır kurumunda yaklaĢık 100 bin aceze 

barındırılmıĢ olup, Ģu anda 47 çocuk, 213 kadın,352 erkek olmak üzere toplam 612 

yurttaĢımıza sevgiyle, saygıyla ve Ģefkatle hizmet verilmektedir. 

Gelir kaynakları, Ġstanbul‘daki Belediyelerin tahsil ettiği eğlence vergisinin %10‘u, 

kuruma bağıĢlanan gayrimenkullerin kira gelirleri, Poliklinik gelirleri, Rehabilitasyon 

servisinde sakinlerin tedavi amaçlı ürettikleri ürünlerin gelirleri, Aceze maaĢları ile 

hayırsever kiĢilerle, kuruluĢların ayni ve nakdi bağıĢlarından oluĢmaktadır. 

Cumhuriyetimizin kurucusu Mustafa Kemal ATATÜRK‘ÜN ―Bir Milletin YaĢlı 

VatandaĢlarına ve Emeklilerine KarĢı Tutumu, O Milletin YaĢama Kudretinin En Önemli 

Kıstasıdır.‖ Sözüyle sözlerimi tamamlarken iftar yemeğimizi onurlandıran, her zaman maddi 

manevi desteğini esirgemeyen baĢta Ġdare Meclisimiz baĢkanı Sayın Valimiz olmak üzere tüm 

hayırseverlerimiz ile konuklarımıza Darülaceze kurumu adına Ģükranlarımızı iletir ramazan 

Bayramınızı kutlar saygı ve sevgiler sunarım. 

 

                 ġefkat Yuvasında Anneler Günü, Babalar Günü en iyi Ģekilde kutlanıyordu. Babalar 

Gününde Yaptığım KonuĢma Ģöyledir; 

                  Bu gün 15 Haziran Babalar günü; Din, Dil, ırk, sınıf ve cinsiyet farkı gözetmeksizin, 

bakıma muhtaç, kimsesiz, yaĢlı ve engelli insanlarla sokağa terk edilmiĢ çocukları barındırarak 

baĢta sağlık ve rehabilite hizmetleri olmak üzere her türlü ihtiyaçlarını karĢılayan tarihi Ģefkat 

yuvası “DARULACEZE” DE BABALAR GÜNÜNÜ kutlamanın engin mutluluğu içerisindeyiz. 

Bu mutlu günümüze; her zaman Darülacezeye daha iyi hizmet etmek için çaba ve çalıĢma 

içerisinde, her türlü desteği esirgemeyen Sayın Valimiz Muammer Güler‟in onurlandırmaları, 

ayrıca Tarihi ġefkat Yuvası Darülacezenin Babalığı gibi anlam ve önemi büyük bir görevi kabul 

buyurmaları mutluluğumuzu daha da arttırmıĢtır. Darülaceze sakinleri adına Ģükranlarımızı 

sunmak istiyorum. 

Anneler gününde Sayın Valimizin Saygıdeğer eĢleri Neval GÜLER Hanımefendi 

Darülacezenin Anneliğini üstlenmiĢlerdir. ġimdi Darülacezenin Hem annesi hem de babası 

oldu. Ne mutlu bizlere. Görev yaptığı her Ġlde baĢarılı hizmetler vererek Yılın Valisi de seçilen 

Sayın Valimizin ve tüm babaların babalar, gününü, Kutlar, sağlık, esenlik, baĢarı ve mutluluklar 

diler saygı ve sevgiler sunarım. 

Bilindiği gibi Darülaceze PadiĢah II Abdülhamit Han‟ ın fermanıyla Sadrazam Halil 

Rıfat PaĢa tarafından inĢası tamamlanarak 1896 yılında hizmete baĢlamıĢtır. KuruluĢundan beri 
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ibadete, açık cami, kilise ve havrasıyla Dünya tarihinde eĢi benzeri olmayan hoĢgörü ve 

merhamet sembolü bu hayır kurumun da yaklaĢık 100 bin aceze barındırılmıĢ olup, Ģu anda 27 

çocuk 210 kadın 354 erkek olmak üzere toplam 591 insanımıza sevgiyle, saygıyla ve Ģefkatle 

hizmet verilmektedir. 

107 yıllık Ģefkat kapısı ümitsizlik kapısı hiçbir zaman olmamıĢtır. Kimsesi kalmamıĢ PaĢa 

hanımlarından, Rus Prenslerine, emekli Devlet adamlarından meĢhur bestekârlara, cami 

kapılarına terk edilen bebeklerden, Bosnalı çocuklara kadar bu Ģefkat kapısından girip huzur ve 

güven içerisinde yaĢayarak ayrılmıĢlardır. Darülaceze kendisine sığınanlara kol kanat geriyor, 

darda kalan insanlara ömürleri boyunca hizmet vermenin gönül rahatlığını duyuyor. ĠĢte böyle 

bir Ģefkat yuvasında, huzur ve sükûn içerisinde örnek davranıĢlar göstererek Darülaceze 

sakinimiz Hüseyin KAYA, yatalak dairelerde uzun süre görev yaparak anlamı ve önemi büyük 

hizmet veren Baki YILDIZ personelimiz yılın babası seçilmiĢlerdir. Ayrıca rehabilitasyonda 

çalıĢan Metin Sultan ERDEM sakinimizde SarıkamıĢ'ta donarak Ģehit olan askerlerimizi 

simgeleyen bir halı tablo dokuyarak örnek çalıĢma göstermiĢtir. Kendilerini Darülaceze adına 

kutlar yaĢamlarında sağlık ve mutluluklar 'dilerim. 

Sözlerimi Cumhuriyetin kurucusu Mustafa Kemal ATATÜRK‟ÜN “Mazide 

Muktedirken Bütün Kuvvetiyle ÇalıĢmıĢ Olanlara KarĢı Minnet Hissi Duymayan Bir Milletin 

Ġstikbale Güvenle Bakmaya Hakkı Yoktur.” sözüyle tamamlarken babalar günümüz kutlu 

gelecek günlerimiz mutlu olsun, Sevgi ġefkat ve merhametle nice yıllar dileğiyle hepinize Saygı 

ve Sevgiler sunuyorum. 

 

 Ġki yıl hizmet verdikten sonra, tayin döneminde görevi devretmek istediğimi Valimiz 

Muammer Gülere arz ettim. Görevlendirme Bakanlık onayı ile olduğu için ĠçiĢleri Bakanlığına 

Ġzmir Vali Yardımcılığından Ġstanbul'a atanan Hikmet DĠNÇ teklif edilerek onay alındı. Görevi 

Kazasız belasız teslim ederek 2004 Yılında Cağaloğlu‟ndaki Vilayet Binasına döndüm. Görev 

Bölümünde Bayındırlık Ġl Müdürlüğü, Karayolları Bölge Müdürlükleri ile Ġller Bankası Bölge 

Müdürlüğü ve TOKĠ benim sorumluluğuma verildi. Önce Vali yardımcıları için ayrılan Eminönü 

Kaymakamlığındaki odada çalıĢmaya baĢladım. Lojman Ataköy 5. kısım A 11 de 14. kattan tahsis 

edilen lojmanın temizliğini, boya, badana ve bakımını yaptırarak, Modadaki Darülaceze 

lojmanından taĢındık. Vali yardımcılığı lojmanında demirbaĢ eĢya olmadığı için Aliağa'daki 

eĢyalarımızı, Köylümüz aynı zamanda akrabamız HeykeltıraĢ Mücahit ÖZEL'ĠN kamyonuyla 

taĢıyarak yeniden eĢya temin ettik. Vali Yardımcılığının en kötü tarafı Devletçe DemirbaĢ eĢya 

verilmemesidir. Kamu Konutları Kanununa göre Kaymakam ve Vali Konutlarının DemirbaĢları 

Devletçe karĢılanmakta, Vali Yardımcılığı, Kaymakama göre üst görev olduğu halde Vali 

Yardımcısı Lojmanı demirbaĢları karĢılanmamaktadır. Vali Yardımcılığına atanınca yeni eĢya 

almak zorunda kalınmaktadır. Ġki sene sonra Kaymakamlığa atanınca alınan eĢyalarda baĢına bela 

olmakta, koyacak yer sorun olmaktadır. Ataköy de, Mülkiye MüfettiĢleri, Vali yardımcıları, 

Kaymakamlar, Hâkim, Savcılar ve Ġl müdürleri gibi kamu görevlilerinin lojmanları vardı. Yunus 

Emre Kültür Merkezi, AlıĢveriĢ Merkezi ve YürüyüĢ Yolları gibi sosyal kültürel donatı alanları 

bulunmaktaydı. YaklaĢık yarım saatte Vilayete gidiliyordu.  Vilayet ana binasında bir makam odası 

boĢalmıĢtı, Ġstanbul‟daki kıdeme göre benim hakkım olmasına rağmen, Vali Yardımcıları Hamza 

Duygun ve Hasan Bağcıya kura çekmeyi önerdim. Kurada Önce Hamza çekince kazançlı çıktı. 

ġener Can Ağabeyimiz emekli olunca Bende Merkez Valileri Odasının yanındaki odasına taĢındım. 
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Vilayete Öğleyin Özel Ġdareden Yemek geliyor, zemin kattaki yemekhanede yemeğimizi yiyorduk. 

Yemekten sonra, Sultan Ahmet ve Gülhane Parkına veya Galata Köprüsüne doğru tur atıyorduk. 

Bayındırlık Müdürlüğü Benim görev alanımda olduğundan Bakırköy ve Kartaldaki Adliye 

Saraylarının inĢası sırasında Bayındırlık Müdürü Ercan YAZICI ile kontrole gittik. Kara Yolları 

Bölge Müdürü Yakup DOST'LA oto yollardaki çalıĢmaları kontrol ettik. Ġller Bankası Bölge 

Müdürüyle Ġçme Suyu ÇalıĢmalarını Denetledik. Arsa Ofisi Bölge Müdürüyle TOKĠ konutlarını 

kontrol etmeye çalıĢtık. TOKĠ‟DEN sorumlu Vali Yardımcısı olduğumdan, MeslektaĢlar, TOKĠ 

emniyet mensuplarına, hâkim ve savcılara ucuz konut vermiĢ, bizde alalım dediler. Bende bir 

toplantıda TOKĠ baĢkanı Erdoğan BAYRAKTAR‟A talebimizi ilettim. Hayhay, verelim dedi. 

Yardımcılarına gerekli çalıĢma yapılması için talimat verdi. Projesini ve fiyatlarını gönderdiler, çok 

hesaplıydı. Ben Ġl Koordinasyon toplantısında arkadaĢlara müjdeyi verdim. Bir hafta içinde 

Görevdeki tüm Mülki Ġdare Amirleri, Bölge ve Ġl müdürleri dilekçelerini verdiler. Hemen TOKĠ ye 

ilettik. Takriben bir ay sonra TOKĠ‟den cevap geldi. Fiyatlar üçe katlamıĢtı. O tarihteki 

maaĢlarımızın tamamını versek ancak taksitler karĢılayabiliyorduk. Ankara‟ya görüĢmeye gittim. 

Projeyi küçülterek,2+1 e çevirip 75 metrekareye dönüĢtürüldü. Fiyatlar biraz indi ama MeslektaĢlar 

biz emeklilikte kümeste mi yaĢayacağız diyerek itiraz edip genelde vazgeçtiler. 

 

 Kadıköy ve Üsküdar Kaymakamları Vali olunca Vali Bey her iki Ġlçeye de beni 

görevlendirdi. Her sabah 08 de Ataköy'den Yola çıkıyorum. Eminönü‟nden Arabalı Vapurla 

karĢıya geçiyorum. Öğleye kadar Üsküdar Kaymakamlığının iĢlerini yapıyorum öğleyin yemek 

yemeye bile vaktim olmuyordu. Personele gelen tabldot yemeği ile idare ediyordum. Saat 13 de 

Kadıköy Kaymakamlığına geçiyorum. Ziyaretler, toplantılardan ancak mesaiden sonra resmi 

yazılara vakit ayırabiliyordum. AkĢam simitle idare edip gece 22,23,24 de ancak lojmana 

dönebiliyordum. YaklaĢık 5 ay bu çalıĢma temposu sürdü. AkĢamları fırsat buldukça Üsküdar 

Musiki Cemiyetine uğrayıp Cemiyet BaĢkan Yardımcısı Alaeddin PAKYÜZ hocadan ders alarak, 

Çok sevdiğim Türk Sanat Müziği Sanatçısı Semahat ÖZDENSES‟ĠN Ģarkılarını, söylerken 

yaptığım hataları telafi etmeye de gayret ettim. Üsküdar Hükümet Konağının yer konusunun 

çözülmesine benimde önemli katkım oldu. Ancak Kadıköy Hükümet Konağında geliĢme 

sağlayamadık. 

                  Uluslararası Üsküdar Sempozyumunda Ģu konuĢmayı yaptım;  

Bugün, Belediye BaĢkanlığımızın koordinesinde düzenlenen 4. Üsküdar 

Sempozyumunun açılıĢ programında buluĢmanın, sevinci, heyecanı ve mutluluğunu yaĢıyoruz. 

Ġlçemiz adına sizleri saygı ve sevgilerimle selamlıyorum. 

Üsküdar tarihiyle, doğasıyla ve dünyaya mal olmuĢ eserleriyle, geçmiĢi nice asırlara 

uzanan bir Ģehir, kocaman bir kıta olan Asya, elini buradan Avrupa‟ya uzatmıĢtır. Üsküdar, 

Ġstanbul‟un fethinden bir buçuk asır önce Türk egemenliğine girmiĢtir. Tarihi yarımadanın 

karĢısında, alabildiğine geniĢ bir Ġstanbul peyzajına açılan müstesna konumuyla Üsküdar, 

Asya topraklarının baĢladığı, bir köprübaĢıdır. Antik çağlardan beri doğal dokusunun güzelliği 

sayesinde ön Asya- Avrupa arası ulaĢım kolaylığı sağlayan Boğaziçi‟nin açılım noktasında 

bulunan Üsküdar, her zaman cazibe merkezi olmuĢtur. “Altın ġehir” “kalkan ġehir” anlamına 

gelen adı da tarihi kadar kadim olan Üsküdar, gelecek zamanlara doğru yürüyüĢünü aynı 

güzellikler içinde sürdürüyor. 
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Üsküdar‟da, birçok medeniyetler iç içe girmiĢ ve üst üste yığılmıĢ gibidir. Bilinen tarihi 

süreçte; Persler, Makedonyalılar, Romalılar, Bizanslılar, Araplar ve Haçlılar bu topraklara 

hâkim olmuĢlardır. Üsküdar, en medeni çehresini, Osmanlı Devleti ve Cumhuriyet döneminde 

almıĢtır. BeĢ buçuk asra yakın bir zamandan beri Osmanlı‟larına Üsküdar ve çevresinde 

yaptıkları saraylar, köĢkler, külliyeler, yalılar sayılamayacak kadar çoktur.Mimar Sinan‟ın 

Ġstanbul‟dan sonra Osmanlı Ġmparatorluğunun içinde en çok yapı, mimari eser bıraktığı yer 

Üsküdar‟dır. Kız Kulesi‟nden Çamlıca Sefa Tepesine, beylerbeyi Sarayına, camilerinden, 

medreselerine, koru, yalı ve konaklarından, ünlü Ģahsiyetlerine, adına nice Ģiirler, romanlar, 

Ģarkılar yazılan Üsküdar, gelmiĢ, geçmiĢ birçok Ģaire ve dâhilere ilham kaynağı olmuĢtur. 

Üsküdar, bir ulu rüyayı görenler Ģehri! 

Seni gıptayla hatırlar vatanın her Ģehri, 

Hepsi der: “hangi Ģehir görmüĢ onun gördüğünü? 

Bizim Ġstanbul‟u fethettiğimiz mutlu günü!” 

Y.K. BEY ATLI 

Milli ġairlerimizden Yahya Kemal BEYATLI Ģiirlerini Üsküdar‟ın müstesna tabii 

güzelliklerinden ilham alarak yazmıĢtır. Ayrıca Kralların, Kraliçelerin, Osmanlı 

PadiĢahlarının ve Cumhuriyetimizin Kurucusu Büyük Devlet Adamı Mustafa Kemal 

ATATÜRK‟ÜNDE hayranlığını kazanmıĢ bir Ģehirdir Üsküdar. Bugün, Üsküdar denilince 

akla; müziği, kültürü, mimarisi, folkloru ve adetleriyle birikimi günümüze ulaĢtıran ve 

yarınlara taĢıyacak bir Türk Ģehri gelir. Üsküdar‟ın geçmiĢini özlemle hatırlarken gelecekte de 

Üsküdar‟ın bugününün aynı güzel duygularla hatırlanması için gerekli sosyal, kültürel, 

sanatsal ve tarihi bilimsel etkinliklerin yapılması gerekmektedir. GelenekselleĢen “kâtibim 

Kültür ve Sanat ġenliğinin”, Üsküdar Sempozyumlarının uluslararası platformlara taĢınması, 

Üsküdar‟ın gelecekte daha iyi tanıtılması açısından çok büyük önem taĢımaktadır. 

Tarihi geçmiĢiyle, asırların birikimini günümüze taĢıyan, stratejik konumu ve doğal 

güzelliği ile özel bir öneme sahip Üsküdar'ın gelecek kuĢaklara bir kültür hazinesi olarak 

aktarılması yolunda düzenlenen Üsküdar Sempozyumlarının anlam ve önemi çok büyük 

olacaktır. 

Bu nedenle sempozyumun GerçekleĢmesinde, organizasyonunda büyük katkılarda 

bulunan baĢta Üsküdar Belediye BaĢkanlığına, katılımcı Bilim Adamlarına, Tarihçilere, 

ilçemiz adına Ģükranlarımızı, takdir ve teĢekkürlerimizi bildirir saygı ve sevgilerimi sunarım. 
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Üsküdar da Cumhuriyet Bayramını anlam ve önemine uygun olarak kutladık. AkĢam eĢli 

olarak Cumhuriyet resepsiyonu düzenledik. 

 

              10 Kasımda Atatürk'ü anma töreninde ise Ģöyle hitaba ettim; 

 

Bugün, Vatanının bağrından yetiĢmiĢ Milli Kahraman, BaĢkomutan, Büyük Devlet Adamı, 

Türkiye Cumhuriyetinin Kurucusu Mustafa Kemal ATATÜRK‘Ü ebediyete intikalinin 68. 

yıl dönümünde saygı ve sevgiyle minnetle anıyoruz. 

 
Şimdi özgür ve bağımsız bir vatan olarak üzerinde dimdik 

durduğumuz bu aziz topraklar Milletimizin En Büyük evladı, ebedi 

önderimiz Mustafa Kemal ATATÜRK’ÜN bize ölmez yadigârıdır. Onu 

vatanımız kadar sevmek, vatanımızı onun kadar sevmek olmuştur. 

ATATÜRK, tam bir asker, kendisini dünya uluslarında kabul ettirmiĢ büyük bir devlet 

adamıydı. Onun ilkesi yurtta ve uluslararası toplumda barıĢ içinde yaĢamaktı. Cumhuriyetçilik, 

Milliyetçilik, Halkçılık, Devletçilik, Laiklik ve Ġnkılapçılık, tam bağımsızlık, ulusal egemenlik ve 

medeniyetçilik Ulu Önderimizin temel ilkeleriydi. Büyük Önderimiz zor ve çetin Ģartlar altında 

Türkiye Cumhuriyetini kurduktan sonra, az zamanda, ekonomik, sosyal, kültür, hukuk alanında 

ve çağdaĢ medeniyet yolunda önemli adımlar atmıĢtır. Ulusumuz için en iyi hareket Büyük 

Önderi bütün düĢünce, fikir ve ilkeleriyle tanımak, kaderde kıvançta, tasada ortak ve bölünmez 

bir bütün olarak onun aydın izinde gitmektir. ÇağdaĢ medeniyet seviyesine ancak bu Ģekilde 

ulaĢabiliriz. 

“Bugün aynı inanç ve katiyetle söylüyorum ki milli ülküye, tam bir bütünlükle 

yürümekte olan Türk Milletinin, büyük millet olduğunu bütün medeni âlem az mananda bir 

kere daha tanıyacaktır. Asla Ģüphem yoktur ki Türklüğün unutulmuĢ büyük medeni vasfı ve 

büyük medeni kabiliyeti, bundan sonraki inkiĢaf ile atinin yüksek medeniyet ufkunda yeni bir 

güneĢ gibi doğacaktır.” , “ Benim naçiz vücudum elbet bir gün toprak olacak lâkin Türkiye 

Cumhuriyeti ilelebet payidar kalacaktır” Ulu Önderimizin veciz sözlerini bir kez daha 

vurgularken daima büyük azim ve kararlılıkla ATATÜRK‟ÜN ilkelerini, vatanın ülkesi ve 

milletiyle bölünmez bütünlüğünü, Türkiye Cumhuriyetini sonsuza dek yaĢatacağız. 

ATATÜRK‟ÜN sevgi ve saygısı her zaman artarak devam edecektir. 

Ey Ulu ATATÜRK; 

Hakikatte yattığın yer, Türk Milletinin, senin aĢkın ile dolu kahraman ve vefalı 

göğsüdür. 

Kahraman ATATÜRK, 

Vatan sana minnettardır. 
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Bütün ömrünü hizmetine verdiğin Türk Milleti ile beraber Türk gençliği olarak 

emanetlerine yürekten bağlı kalarak, senin manevi huzurunda tazim ile eğiliyoruz. Aziz hatıran, 

sönmez bir meĢale olarak ruhumuzu daima ateĢli ve uyanık tutacaktır. 

Ruhun Ģad olsun.... AZĠZ ATAM. 

Ulu Önderimiz Gazi Mustafa kemal ATATÜRK‟Ü Ebediyete intikal etmiĢ silah 

arkadaĢlarını ve vatanı uğruna canlarını, kanlarını feda etmiĢ olan tüm Ģehirlerimizi rahmetle 

Ģükranla ve minnetle anıyor hepinize sevgi ve saygılar sunuyorum. 

Her iki ilçenin Garnizon Komutanı Tuğgeneraldi. BaĢbakan ve dört BeĢ Bakan 

Üsküdar‟da ikamet ediyorlardı. Selimiye kıĢlası Üsküdar‟daydı. Sorumluluğumuz o ölçüde büyüktü. 

Üsküdar Kadıköy, Kartal metro hattı temeli ben görevdeyken atıldı. Bir hafta sonu yeraltı treni 

hattında göçük oldu. Hemen Kadıköy'de ilgililerle toplantı yaparak tedbir aldık. 

Üsküdar ve Kadıköy Kaymakamlığını yürüttüğüm esnada, Karayazı Kaymakamıyken 

Valimiz olan çok saygı duyduğum Sayın Recep Birsin ÖZEN'ĠN kalp rahatsızlığından DR SĠYAMĠ 

HERSEK HASTANESĠNDE yattığını öğrenince hemen ziyaretine gittim. BaĢhekim HemĢerim Prof. 

Dr. Ġbrahim YEKELER ile görüĢtüm. Ciddi bir kalp ameliyatı için önemli miktarda kan 

gerekiyordu. Garnizon Komutanımız Tuğ General Sayın M. Tevfik BEDÜK paĢayla görüĢerek çok 

sevdiğim, saydığım Valimiz için kan ihtiyacı olduğunu belirterek Mehmetçiklerden kan verilmesini 

istedim. PaĢamız sağ olsun imdadımıza yetiĢti. Yeterli kanı temin ettik. BaĢhekimimiz ameliyatla 

bizzat ilgilenerek baĢarılı bir ameliyat sonucu Mehmetçik kanıyla Sayın Valimiz sağlığına 

kavuĢturuldu. Böyle bir görev bana kısmet olduğundan çok mutlu oldum. 

 

Her iki ilçeye Kaymakam görevlendirilince ben Vilayetteki görevime döndüm. 

Üsküdar‟daki veda mesajımda Ģöyle oldu; 

10.10.2006 tarihinden itibaren Valilik ve Bakanlık Makamının onayı ile vekâleten 

görevlendirildiğim Üsküdar Kaymakamlığı görevini, ĠçiĢleri Bakanlığı‟nın 28.02.2007 tarih ve 

B050PGM0710001-A/ sayılı Onayı ile vekâleten atanan Ġnegöl 'Kaymakamı „Erdoğan 

BEKTAġ'A 12.03.2007 tarihinde devrederek asli görevim olan Ġstanbul Vali Yardımcılığına 

dönüyorum. 

Üsküdar „Kaymakamlığı görevini yürüttüğüm sürede gece gündüz mesai mefhumu 

gözetmeden çalıĢarak kamu hizmetinin vatandaĢlarımıza en iyi Ģekilde sunulmasında büyük 

desteğini gördüğümüz baĢta Sayın Valimiz olmak üzere, Askeri, Adli KuruluĢlar, BüyükĢehir ve 

'Üsküdar Belediye BaĢkanlığımız, Ġl ve Ġlçe Müdürlerimiz, Muhtarlarımız ile Saygıdeğer 

Üsküdarlılara Ģükranlarımı ve teĢekkürlerimi iletir, Milli birlik ve beraberlikle memleketimize 
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hizmet yolunda çalıĢmalarınızda baĢarı dileklerimle, özel yaĢamınızda sağlık ve mutluluklar 

temenni eder, en içten saygı ve sevgiler sunarım. 

 

O sıralar Kayseri Valiliği boĢ bulunuyordu. Sayın Abdullah Gül DıĢiĢleri Bakanı 

olarak Ġstanbul'a geliyordu. Havaalanına karĢılamaya giderken önceden hazırladığım dosyamı da 

aldım. Uçaktan iniĢinde karĢıladım VĠPE gelirken '' Nazmi Toker ortaokulu ve Kayseri Lisesinde 

aynı dönemde okuduğumuzu, sicilimin çok düzgün olduğunu, Dosyamdaki CumhurbaĢkanlığından, 

Bakanlardan, Valilerden aldığım takdir, teĢekkür ve Ģükran belgelerini göstererek, Kayseri‟de 

okudum. Kayseri‟ye Uygun görürseniz hizmet etmek istiyorum. ġu an Kayseri Valiliği BoĢ'' 

dediğimde. Neden olmasın dedi ve dosyamı aldı. Çok ümitlenmiĢtim. Daha sonra ġırnak Valisi 

Osman GüneĢ Kayseri‟ye Vali olarak atandı. Bu durum üzerine Ġstanbul'daki sürem dolunca 

Kayseri ye hizmet amacıyla Melikgazi veya Talas Kaymakamlığına atanmak için Bakanlığa dilekçe 

verdim. Maalesef her iki ilçede boĢaldığı halde Kararnameyle NevĢehir vali Yardımcılığına 

atandım. Ġstanbul Vali Yardımcılığından NevĢehir Vali Yardımcılığına atanmama BaĢta Ġstanbul 

Valisi olmak üzere herkes ĢaĢırdı. Ailece çok üzülmüĢtük. 

Ġstanbul Vali Yardımcılığı görevinde bulunduğumuz sürede, uzun yıllar 

görüĢemediğimiz sevip, saydığımız, akraba ve arkadaĢlarımızla ailece zaman zaman beraber olma 

imkânı bulduğumuzdan mutluluk duyuyorduk. Bunlar Mobilyacı Erdal, Murat ĠNAN ağabeyler ve 

Mustafa AKSOY ağabey, Acıbadem Hastanesinde Operatör Doktor Armağan ÖZEL ağabey, 

HeykeltıraĢ sanatçı Mücahit ÖZEL, Emekli Lise Müdürü Ali ERDEM ağabey, Karayolları Sosyal 

ĠĢler Müdürü Halil ÇELĠK ağabey, Emekli Trafik Polisi Haydar DEVECĠ Ağabey, Demircilerden 

Güner DEMĠR ağabey, Dursun, Yusuf, EĢimin yeğeni TEKFEN Muhasibi Fikret ÖNAKIN, Dayıkızı 

ġengül, Halakızı Ayten, Köyümüzün Halaoğlusun Ali YAġAR ve diğer köylülerimizdir. Bu dönemde 

ortaokula beraber baĢladığımız Ziraat Bankası Müdürü Müslim ÇAKIRI'N kalp krizi sonucu ölümü 

ile Çocukluk arkadaĢımız Dursun DEMĠR'ĠN iĢ yerinde bıçaklanarak öldürülmesi üzüntüsünü 

yaĢadık. Allahtan rahmet diliyorum. 

Ġstanbul Vali Yardımcısı olduğum dönemde kulaklarımda çınlama oluĢtu. Çapa Tıp 

Fakültesi KBB Bölüm BaĢkanı Prof.Dr. Kemal DEĞER ameliyatla kulak zarı oluĢturdu. Oğlum 

Halil Alpay'ı da burundan ameliyat etti kendisine müteĢekkiriz. Dünya Göz Hastanesinde de bir 

gözümden kataraktan ameliyat oldum. 

Ġstanbul Vali Yardımcısı ġakir ÖZDĠKĠCĠ'NĠN oğlunun tüp gazdan zehirlenerek vefat 

etmesi meslektaĢları üzüntüye gark etti. Gece haber alır almaz ailece arkadaĢımızın lojmanına 

gittiğimizde Mehmet SEYMAN, Cezmi TÜRKGÖÇER, Hayrettin BALCIOĞLU vb. arkadaĢlarımız 

oradaydı. Ertesi gün Cenaze merasimine katıldık. Çok acı bir olaydı. Allah rahmet eylesin. Gazi 

KAYA, Mehmet Fahri CAN; ġener CAN, Haluk SAYGI, Abdulkadir BAKAN, Fikret KASABOĞLU, 

Mehmet Ali ÇEVĠKER, Hüseyin Avni MUTLU, Hikmet DĠNÇ, Hamza DUYGUN, Levent GÜNÇAL, 

Murat YILDIRIM, Celal DĠNÇER, Saim ESKĠOĞLU, Vedat MÜFTÜOĞLU, Selman YENĠGÜN, 

Mehmet Ali ULUTAġ, Sabahattin YÜCEL, Mustafa KARSLIOĞLU, Dursun Ali ġAHĠN, Mevlit 

KURBAN, Mustafa GÜNĠ, Kadir ÖNER, Yüksel AYHAN, Cengiz GÖKÇE, Ahmet Ertan YÜCEL, 

Hasan BAĞCI, Mehmet DEMĠR, Mehmet DEMĠREZER, Ahmet NARĠNOĞLU, Cumhur Güven 

TAġBAġ, Ergün GÜNGÖR, Ali SÖZEN, DurmuĢ GENCER, Nihat NALBANT, Hasan DURAN, 

Hüseyin ECE, Âdem KARAHASANOĞLU, Ġrfan BALKANLIOĞLU, Sabit KAYA, Kaya ÇITAK, 

Gürbüz KARAKUġ, Hikmet ÇAKMAK, Saffet KARAHĠSARLI, Hürrem AKSOY, Erdoğan ÜLKER, 
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Selim PARLAR, Hasan DURUER, Kemal BAġAR, Yıldırım KADIOĞLU, Kasım ESEN, Selim 

CEBĠROĞLU, Mehmet ERSOY, Turhan AYVAZ vb. Mülki Ġdare amirleriyle birlikte görev yaptık. 

Gazi KAYA, Ağabey Törenlerde yan yana oturduğumuzda hemen biz Ģimdi ne olduk sorusunu 

soruyordu. Kimse bilemediği için cevabı da Kendisi veriyordu. CEVAP ;''GAZĠ MUSTAFA 

KEMAL'' 

 Ġstanbul‟da, Gemerekli hemĢerimiz Emekli Askeri SAVCI Necdet 

BAYRAKTAROĞLU'NUN organize ettiği Sivaslı hemĢerilerle tanıĢama yemeğine, Gemerek‟leler 

Dernek toplantısına katıldım. Ġstanbul‟daki Sivaslı ĠĢadamlarının verdiği iftar yemeklerine ailece 

katıldık. Sivaslı iĢadamları ve bürokratlarla tanıĢma ortamı oluĢtu. Ġl Genel Meclisi Üyesi Ġsmail 

KARABĠBER ile Sancaktepe Belediye BaĢkanı Ġsmail ERDEM'ĠN organize ettiği Sivaslılar 

Platformuna katıldım. Sivaslıların sorunlarıyla mevzuatın öngördüğü ölçüde yardımcı olmaya 

çalıĢdım. Ahmet ÇETĠNSAY'A ile Fikret HELVACIOĞLU'NUN organize ettiği KAYSERĠLĠLER'ĠN 

toplantı ve iftar yemeği davetlerine icabet ettim. Kayserili hemĢerilerin de sorunlarına gereken 

alakayı gösterdim. Karayazıdaki Müftümüz Ġsmail ĠPEK Ġstanbul Müftü Yardımcısı olmuĢtu, daha 

sonra Amasya, Tekirdağı Ġl Müftüsü oldu. Yılar sonra görüĢme imkânı oldu. MustafakemalpaĢa 

Müftüm Veysi PATIR Önce BayrampaĢa, sonra Tuzla ve Ġstanbul Müftü Yardımcılığı yaptı, Emekli 

olduktan sonra vefat ettiğini üzüntüyle öğrendim. Allah rahmet eylesin. Her iki Müftümüz de çok 

çalıĢkan ve düzgün din adamıydı. Ġl Müftüsü PROF Dr. Mustafa ÇAĞRICI ile Kadıköy Müftüsü 

Avni ġAHĠN'DE ġarkıĢlalı hemĢerimdi çalıĢkan ve baĢarılı din adamlarıydı. 

Aliağa Kaymakamlığından, MustafakemalpaĢa Kaymakamlığına atanmamız ile 

Büyükçekmece Kaymakamlığından, Ġstanbul Vali Yardımcılığına atanmamızla haksızlığa 

uğradığımızda, Sineye çekmiĢtik. Ġstanbul Vali Yardımcılığından, NevĢehir Vali Yardımcılığına 

atanmam üçüncü haksızlık olup bunları hak etmemiĢtim. Haklı sebebe dayanmayan atamanın 

yürütmesinin durdurulması ve iptali için Ġstanbul Bölge Ġdare Mahkemesi BaĢkanlığına BaĢvurdum. 

Aldığım takdir, teĢekkür ve Ģükran belgelerimi, 30 yılın sicil ortalamamın 92,Ġstanbul'daki sicil 

ortalamamın 97,Aliağa Kaymakamıyken Yılın Ġdarecisi seçildiğime ait belgeleri dilekçeme ekledim. 

Yürütmeyi Durdurma Kararı çıkmayınca NevĢehir Vali Yardımcılığı görevime baĢladım. Mahkeme 

Kararında, Mahkeme BaĢkanı kıdemli hâkim, benim üstün baĢarılı bir idareci olduğumu 

vurgulayarak, Ġstanbul Vali Yardımcılığından NevĢehir Vali Yardımcılığına atanmamın uygun 

olmadığını belirterek karĢı oy kullanmasına rağmen,2 genç hâkim her ne kadar üstün baĢarılı 

idareci olsa da, Ġstanbul Vali Yardımcılığı ile NevĢehir Vali Yardımcılığı görevi yönetmeliğe göre 

eĢ görev olduğundan atama iĢlemi BaĢkana karĢı iki oyla mevzuata uygun kararı çıkıyor. 

DanıĢtay‟a temyiz ettim. DanıĢtay kararı Ģeklen bozdu. Ġdare Mahkemesi yine bire karĢı iki oyla 

önceki kararı doğrultusunda kararını verdi. Tekrar temyiz ettim. DanıĢtay yine baĢka bir Ģekil 

noksanlığından kararın esasına girmeden bozdu. Bu arada Mahkeme BaĢkanı da Ġzmir'e 

atandığından emekli oldu. Yeni atanan Mahkeme BaĢkanı da iki genç hâkime uyunca oybirliği ile 

aleyhimde yaklaĢık dört buçuk yıl sonra karar çıkınca doğrusu pes ettim. NevĢehir deki görev 

süremin dolmasına altı ay kalmıĢtı. DanıĢtay‟a tekrar temiz etmedim. Aile huzurumuzun bozulması 

yanımıza kar kaldı. Ġstanbul‟a bir giden, birde gitmeyen piĢman derler. Bende mahkemeye bir 

baĢvuran, birde baĢvurmayan piĢman diyorum. 
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         2) NEVġEHĠR VALĠ YARDIMCILIĞI 

 

NevĢehir Kapadokya Hava Limanına THY dan bilet aldım. Kasım ayının son haftası gece 

saat 23 sıralarında uçak havalimanına geldiğinde aĢırı fırtına nedeniyle iniĢ yapamadı. Kayseri 

Erkilet Havaalanına iniĢ yaptık. Otobüsle NevĢehir'e saat 01 sularında ancak gelebildik. Kar 

atıĢtırıyor soğuk, fırtınalı bir gecede Gençlik ve Spor Müdürlüğünün Misafirhanesine ulaĢtım. 

Misafirhanede tek kiĢilik küçük bir oda hazırlanmıĢtı. Sabah Vilayete giderek görev baĢladım. 

Valimiz Sayın Asım HACIMUSTAFAOĞLU Salihli kaymakamıyken, ben Kırkağaç 

Kaymakamıydım, çok sıcak karĢıladı. Emniyet, Jandarma görevlerini bana vermiĢti. EĢimde 

geldiğinde, Konağa kahvaltıya davet ettiler. Sayın Valimizin ve Saygıdeğer eĢlerinin bu daveti 

anlamlı olduğu kadar önemliydi. Unutmak mümkün değil. 

Derik Kaymakamıyken beraber çalıĢtığımız ve çok saygı duyduğum Aykut OZAN NevĢehir 

Valiliği' de yaptığı için telefonla arayarak bir emri olup olmadığını sorduğumda Özel Kalem 

Müdürü Nurettin Beyin mükemmel bir kamu görevlisi olduğunu söylemiĢti. Böyle bir müdürle 

karĢılaĢınca daha da moral bulmaya baĢladım. Ġlerleyen günlerde, gerçekten Nurettin Beyin gece 

gündüz, her iĢi koordine eden, gereğini hemen yapmak için severek koĢturan bir müdür olduğunu 

bizzat bende müĢahede ettim.    

10 Ocak Ġdareciler Gününde eĢli olarak güzel bir gece düzenledik. Gecede Ģu konuĢmayı 

yaptım; 

 Bilindiği gibi, 19. yüzyılın ortalarında, Devlet görevlilerinin çok dal-budak saldığı, 

karmaĢıklaĢtığı bir çağda yurdun her Ģeyden önce, her bakımdan iyi yetiĢmiĢ yöneticilere olan 

ihtiyacı kavranmıĢtır. 

Tanzimat döneminin bütün davranıĢ ve giriĢimlerinde baĢlıca iki amaç izlenmiĢtir. 

Bunlardan biri Devlet örgütünü, yönetim ve yöntemlerini, Batılı Anlamda yenileĢtirilerek, 

Devletin çalıĢmalarını sistemleĢtirmek; öteki de, kurulan yönetim mekanizmasının bilgi ve 

beceriyle iĢletecek gücü ve kafaları yetiĢtirmekti. 

   ĠĢte böyle bir anlayıĢ içinde, bu mesleki ihtiyaçları karĢılamak üzere ilk Maarif Nazırı olan Sami 

PaĢa zamanında mezunları Kaymakamlık, Müdürlük gibi yönetim görevlerinde çalıĢtırılmak 

amacıyla Ġstanbul‟da bir Mektebi Mülkiye kurulması kararlaĢtırılarak Mektep 4 Aralık 1859 da 

öğretime baĢlamıĢtır. 

PadiĢah II. Abdülhamid döneminde Mektebi Mülkiye gibi bir ocağın çekinilmeden 

kapatılması yoluna bile gidilebilmiĢtir. Sadrazam ve Dâhiliye Nazırı bulunan Talat PaĢa; Doğu 

Vilayetlerine yaptığı bir geziden dönüĢünde, Mektebi Mülkiyenin Türk Toplumunda o zamanki 
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yerini ve gerekçesini Ģu sözlerle belirtmiĢtir. ”Her tarafı harabezar olan memleketin neresinde 

bir ümran ve temeddüm eseri gördümse bunu orada hizmet eden Mülkiyeli bir Kaymakamın, bir 

mutasarrıfın, bir Valinin eseri hizmeti ve gayreti olduğunu takdir ettim, Anladım ki Mülkiye 

mezunları kadar bu memlekete hizmet eden, yurdun en uzak ve mahrum köĢelerinde nur hayat 

medeniyet ve ümran hak eden kimse yoktur”. Bunun üzerine yapılan hareketin yanlıĢ bir 

davranıĢ olduğu anlaĢılarak düzeltilmesi yoluna gidilerek Mektebi Mülkiye Dâhiliye Nezaretine 

bağlı 3 sınıflı bir yüksekokul halinde açılmıĢtır. 

Cumhuriyet ile birlikte, Mektebi Mülkiye yeni bir hız ve ileri AtılıĢ aĢamasına girmiĢtir. 

1935 de Ġstanbul‟dan Ankara‟ya nakledilerek Cebeci‟deki yerindeki Mustafa Kemal 

ATATÜRK‟ÜN isteğine uygun olarak adı “Siyasal Bilgiler Okulu‟na çevrilerek en son Ankara 

Üniversitesine bağlı ” Siyasal Bilgiler Fakültesi ” ne dönüĢtürülmüĢtür. 

4 ARALIK‟TA kuruluĢunun 149. yıl dönümü kutlanılan böyle bir Ġlim Ġrfan yuvasının 

mensupları olarak Türkiye Cumhuriyeti Devletinin çağdaĢ medeniyet seviyesine ulaĢması için bu 

güne kadar olduğu gibi bundan böyle de hiçbir fedakârlıktan çekinmeme azim ve kararı ile 

üzerimize düĢen görevi severek yapma arzusu içerisinde olduğumuzu burada bir kez daha ifade 

etmek istiyorum. 

Sözlerimi tamamlarken Büyük Önder Atatürk‟ün Mülkiyelilere hitabını anımsatmayı arzu 

ediyorum. “ Bana Ġçten Haykıranlar, Büyük Türk Ulusunun Tam Anlamı ile Millet olmasını 

isteyen, onunla en modern bir Türk Devleti kurmak için insanlık fedakârlıklarının hiç birini 

esirgemeyen, kültür, idare, intizam ve Devlet Anlamlarının son Ġlme Telakkilere göre tebellür 

ettirmeye çalıĢmıĢ ve çalıĢan arkadaĢlarımdır. Tatbik eden, icra eden karar verenden daima daha 

kuvvetlidir”. 1935 Kemal Atatürk.  

Hepinizi Saygı ve Sevgilerimle selamlarım. 

 

Benimle aynı kararnamede atanan Ruhi Paker ağabey Bayındırlık lojmanına yerleĢti. 

Lojman olmadığı için yaklaĢık altı ay misafirhanede kaldım. Hafta sonları Kayseri'de oturan Anne 

ve Babamı ziyarete gidiyordum. Ġki gün beraber oluyoruz çok seviniyorlardı. ÇamaĢırlar birikince 

Ġki ayda bir Ġstanbul'a gidip geliyorum. 

Ġstanbul'daki lojmanda oturma süremiz doldu. Oğlumuz Ġstanbul'da çalıĢtığı için ya ev 

kiralayacaktık, yada satın alacaktık. Satın almayı tercih ettik. Kadıköy Küçükbakkalköy'de 

internetten bulduğumuz yeni yapılmıĢ binada üçüncü kat 3+1 yüz metrekarelik bir daireyi Hiç 

tanımadığımız Karslı bir müteahhitten satın aldık. 30 bin lira birikmiĢ paramızı, Ġdareciler 

vakfından çektiğim 20 bin lirayı verdik.163.500 lirada Ziraat Bankasından 10 yıllığına toplu konut 

kredisi çektik. Piyasayı bilmediğimizden müteahhit bizden on beĢ, yirmi bin lira fazla almıĢ. Bir ay 

içinde Ataköy‟deki lojmandan taĢındık. Benim maaĢın dörtte üçü kredi taksitlerine gidiyordu. 

Oğlumuz çalıĢtığı için destek oldu. Fazla zorlanmadık. Faizler düĢünce iki defa yeniden 

yapılandırdık. Süreyi de 7 yıla indirdik. 

NevĢehir'de Özel Ġdarenin boĢalan lojmanı bize tahsis edildi. Bakım ve tadilatını yaptırarak 

Vali Konağı ile Özel Ġdare deposundan zaruri demirbaĢları temin ederek, Nisan ayında taĢındık 

arada Özel Ġdare Genel Sekreterliği boĢaldı. Vali bey vekâleten beni görevlendirdi. Köy yollarının 
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asfaltlanması, Ürgüp ilçesine bölünmüĢ yol yapılması gibi hizmetlere kendimizi kaptırınca biraz 

moral kazandık. Kapadokya bölgesini görüp tanıdıkça NevĢehir'e ısınmaya baĢladık. Özel Ġdare 

görevi yaklaĢık üç ay sürdü. Bayındırlık Müdürü Genel Sekreter olarak atanınca vilayetteki 

görevime döndüm. 

Ertesi yıl SBF de beraber okuduğumuz, Ben Nizip Kaymakamı iken Kilis Kaymakamı, 

daha sonra Kilis Ġl olunca Kurucu Vali Vekili olan Vural DemirtaĢ Trabzon Vali Yardımcılığından 

NevĢehir'e atandı. Önce ev kiralayarak NevĢehir'e taĢındı. Özel Ġdareden lojman boĢalınca Vural 

Beyde lojmana taĢındı. Lojmanlar ve Özel Ġdare Hizmet Binaları Köy Hizmetleri Ġl Müdürlüğünden 

devredilmiĢti. GeniĢ bahçe düzenlemesi ve çam ağaçları ile meyve ağaçları çok iyiydi. Lojmanda 

oturanlar için hobi bahçesi olarak yer tahsis edilmiĢ. Kürek, çapa gibi tarım aletleri de aldık. Köylü 

çocuğu olduğumuz için, kendimize ayrılan yeri kazarak dikime hazır hale getiriyoruz. Nisan ayında, 

domates, biber. Salatalık, nane, dereotu, soğan, hatta kavun, karpuz fide veya tohum alarak ekim, 

dikim yapıyorduk. Mesai bitiminde, cumartesi, pazar günleri çapalama, damla sulama sistemi 

kurarak sulama, Domatesleri çıta üzerine alma vs. gibi çalıĢmalar yaparak tüm mesai stresi ve 

yorgunluğunu atıyorduk. Vural Bey birde radyo almıĢ, kaysının dalına asıyor, Türkü ve Ģarkıları 

sonuna kadar açıyor herkes dinliyordu. Hasat dönemi Temmuz ayı itibariyle baĢlıyor, domatesler 

kızarıyor. Salatalık, biber, soğan, marul, maydanoz, dereotu, kavun karpuz olgunlaĢıyor. Dalından 

koparıp sofraya koymak çok zevkli ve yemesi lezizdi. KomĢular arası davetlerde baĢka bir 

güzellikteydi. 

 

 
 

Bahçede yaklaĢık 500 metre yürüyüĢ yolu vardı yemekten sonra, cumartesi, pazar dört beĢ 

kilometre yürüyorduk. 

Vilayette yemek yapılıyor, Bodrum kattaki yemekhanede yaklaĢık beĢ yüz kiĢi yemek 

yiyor. Yemek sonrası Tanrımıza Hamdolsun, Milletimiz Varolsun, Afiyet Olsun dediğimde Vural 

Bey burası askeri kıĢlamı? Diyerek tepki gösterince ben bir daha tekrar ederek Vuralı 

kızdırıyordum. Vural beyle Mülkiyeden sınıf arkadaĢı olduğumuz için Birbirimize devre diye hitap 

ediyorduk. ġakalarımız dokunmuyordu. Fakültede ders notlarını Vural bastırıp öğrencilere 

dağıtıyordu. Bizim teksir paralarımızla okudun. Dediğimizde mülkiye rozetlerinizi de Ulusta 

yaptırıp ben satıyordum diyordu. Teksirce Vural unvanını almıĢtı, ama Rozetçi olduğunu 

bilmiyorduk. Yemekten sonra Ruhi ağabi ve Vural Beyle birlikte mesai baĢlayıncaya kadar 

yürüyüĢe çıkıyoruz. Valilik önüne indiğimizde Ruhi Ağabey ya telefonunu, gözlüğünü, yâda 
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bastonunu, Ģemsiyesinden birkaçını almayı mutlaka unutuyordu. ġoför almak için birkaç kez yukarı 

çıkıp iniyordu. Haftada bir gün öğle yemeğini dıĢarıda yiyorduk. Hamsi balığı yapan bayan 

köftecide veya Konyalı Ömer'in yerinde bıçak arası pide yiyorduk. Çok leziz oluyordu. Sırayla 

birimiz ödemede bulunuyorduk. 

Avanos, Ürgüp ilçeleri kaymakamsız kalmıĢtı dört beĢ ay Vali bey görevlendirdi. Hem Vali 

yardımcılığı, hemde Kaymakamlık görevi yaptım. Hatta kısa süreli de olsa Acıgöl ve GülĢehir'de de 

kaymakamlık yaptım. ÇalıĢma prensiplerimi oralarda da gösterdim. Köy ve kasabaların hepsini 

dolaĢtım.  

 

Avanos Ġlçesinde 23 Nisan Ulusal Egemenlik ve Çocuk Bayramında aĢağıdaki konuĢmayı 

yaptım; 

 Bu gün Egemenliğin kayıtsız Ģartsız millete veri1digi, padiĢahlık yönetiminin sona 

erdirildiği ve demokrasiye davalı Türkiye Cumhuriyeti devletinin temelinin atıldığı günün. 89.yı1 

dönümünü kutlamanın engin mutluluğu içerisindeyiz.  

Bu gün ġanlı ATATÜRK ün çocuklara en büyük armağanıdır. Kutladığımız bu bay-

ramın anlamı çok büyüktür. Mustafa Kemal Pasa 23 Nisan 1920 de yurdun dört köĢesinden 

gelen Milletvekillerine Türkiye Büyük Millet Meclisinin kapılarını açarken bu günü Türk 

çocuklarının her yıl aynı coĢku ile kutlamalarını istiyordu. Atanın çocuklara sonsuz sevgisi ve 

sarsılmaz güveni vardı. Çünkü Türkiye Cumhuriyetini. Egemenlik, Bağımsızlık ve Laik1ik ilke-

lerini geleceğin büyükleri olacak, çocukların koruyacağına inanıyordu. 

 “Ulusal Egemenlik ve Çocuk Bayramlımızın Uluslararası bir nitelik kazanmasıyla Mil-

letçe duyduğumuz gurur ve iftihar her gün daha da artmaktadır. Bu hazzı bize tattıran Büyük ön-

deri, tüm Ģehitlerimizi ve gazilerimizi Ģükran ve minnetle anıyoruz. Sevgili çocuklar; Bu gün sizin 

bayramınızdır. Milli birlik ve beraberlik içerisinde Mustafa Kemal ATATÜRK‟ÜN yolunda 

sonsuza dek bu günü yaĢatınız.89 yıl önce zor ve vahim Ģartlar altında, iç ve dıĢ düĢmanların 

haince emellerini gerçekleĢtirmek üzere harekete geçtikleri bir anda Türkiye Büyük Millet 

Meclisinin açılıp M i l l i  Egemenlik ilkesinin kabul edilmesiyle halkın Devleti Türkiye 

Cumhuriyetinin temelleri atılmıĢtır. Bu sağlam temeller üzerine Bağımsız, Egemen, Demokratik, 

Laik ve Sosyal Hukuk Devleti inĢa edilerek Milletin bölünmez ve sınırlanmaz iradesi Devlet 

Yönetiminin temel taĢı haline getirilmiĢtir. Böylece çağın gereklerine ayak uyduramayan bir im-

paratorluğun enkazı üzerine demokratik parlamenter sisteme dayalı olarak kurulan Türkiye 

Cumhuriyeti Dünya ülkelerine de örnek olmuĢtur. "Özgürlüğün de, EĢitliğin de, Adaletin de 

dayanağı ulusal egemenliktir. “sözünü asla unutmayınız. M i l l i  irade toplumda en büyük 

güçtür. Bunu yanına alanların aĢamayacağı engel yoktur. Mili irade meĢalesinin tutuĢturulduğu 

bu güne sımsıkı sarılınız. Ona sahip çıkınız. Geleceğin teminatı sizlersiniz. Bu yüce emanet size 

devredilecektir. Milletimizin geleceği çağdaĢ medeniyet seviyesine ulaĢması sizin elinizde 

olacaktır. Cumhuriyetin kurucusu Büyük Devlet Adamı Mustafa Kemal ATATÜRK‟E ve Türk 

Milletine layık ve hayırlı evlatlar olarak yetiĢmek için çok çalıĢınız. ATATÜRK ilkelerini her 
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zaman rehber alınız. Ailenizi, ArkadaĢlarınızı, öğretmenlerinizi, Okulunuzu, Milletimizi, 

Vatanımızı ve Bayrağımızı daha çok seviniz. Hepinizin bayramını kutlar, saygı ve sevgilerimi 

sunarım. 

 

 

Atatürk'ü Anma, Gençlik ve Spor Bayramını da anlam ve önemine uygun olarak çeĢitli 

etkinliklerle kutladık. 

Valimiz Sayın Asım HACIMUSTAFAOĞLU, Almanya‟daki NevĢehirli Mümin Uluç‟un 

organize ettiği Kapadokya'nın tanıtılması günlerine Vilayeti temsilen beni görevlendirdi. EĢimle 

birlikte gittik. Duesseldorf, Essen, Köln ve çevresindeki Ģehirleri gördük. Çok sıcak karĢılandık. 

Türklerin yaĢantısını yakından görmüĢ olduk. Çok soğuk ve yağıĢlı kasım ayıydı. Düzenlenen 

etkinliklerde NevĢehir'deki hizmetleri anlattık. Kapadokya‟yı tanıtmaya yönelik televizyon 

programına katıldık. Essen Konsolosunu, Ģehrin belediye BaĢkanını ziyaret ettik. DönüĢte, EĢe 

dosta baĢta çikolata olmak üzere çeĢitli hediyeler aldık. 

 

Valimiz her ay kaymakamlar ile Emniyet ve Jandarmayla güvenlik toplantısı yapar, öğleyin 

de polis evinde yemek verirdi. Bu uygulamayı Sayın Osman AYDIN valimiz de sürdürdü. YaklaĢık 

Ġki yıl Asım beyle çalıĢtık. Valimiz, Vali Yardımcısı, Alay komutanı, Emniyet Müdürü ve Özel 

Ġdare Genel Sekreterinden teĢkil olan bisiklet gurubu oluĢturmuĢtu. Yaz aylarında GüneĢ doğmadan 

NevĢehir'den çıkıp, Avanos, Göreme, Uçhisar güzergâhını dolaĢarak NevĢehir'e dönüyorduk. Tam 

balonların havalanıp gökyüzünü süslediği zamana denk geliyordu. Çok keyifliydi. 
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Valimizin, beyefendi kiĢiliği vardı. Emekliliğine bir yıl kalmıĢtı, Merkeze alındığı için çok 

üzülmüĢtük. Sayın Valimiz Asım HACIMUSTAFAOĞLU Ġle EĢi Hanımefendiye, Vali 

Yardımcıları ve Kaymakamların öncülüğünde Polis evinde eĢli veda yemeği düzenlendi. 

Kapadokya Hava Limanına kadar NevĢehirlilerin yoğun katılımıyla uğurladık.  

 NevĢehir'e Konya Valisi Osman AYDIN atanmıĢtı. Büyük Ģehirden küçük bir ile geliyordu 

baĢlangıçta moralinin bozuk olduğunu duruĢundan sezinliyorduk. Kapadokya'yı tanıdıkça ısındı. 

Oda saygıdeğer bir valiydi. Sayın Osman AYDIN Valimiz, YaklaĢık bir buçuk yıl görev yaptıktan 

sonra emekliliğine bir yıl kalmıĢtı ki merkeze alındı. 2010 yılı temmuz ayında Babamın 

rahatsızlanmasında Gemerek Ġlçesinden Kayseri‟ye sevkinde katkıları olmuĢtu. Vefat ettiğinde 

acımızı paylaĢarak çelenk gönderdi. Ayrıca NevĢehir Belediye BaĢkanı Hasan ÜNVER ile Emniyet 

Müdürümüz Ömer GURULKAN ve Ticaret ve Sanayi Odası BaĢkanı Arif PARMAKSIZ da çelenk 

göndermiĢlerdi kendilerini saygı ve sevgiyle anıyorum.. Her iki Valimiz de ayrılırken tarafıma 

takdirname verdi. 

            Abdurrahman SAVAġ ilk defa NevĢehir valiliğine atandı. Bu arda Ruhi Paker 

Ağabey 65 yaĢını doldurarak emekli oldu. Emniyet Müdürü Ömer Gürkan‟ın inĢa ettiği Topuzlu 

handa veda yemeğini Vural Beyle organize ettik. BoĢ zamanlarda Belediyenin Türk Sanat Müziği 

ÇalıĢmalarına katılıyordum. Geceye ġef Ayhan BOLATOĞLU Hoca ve ekibini de davet ettim. 

Birlikte, çok güzel konser verdik. Daha önce, Asım Valimizin veda gecesinde de konser vermiĢtik. 

Veda gecesinde aĢağıdaki konuĢmayı yaptım; 

 

 Sizleri saygı ve sevgilerle selamlıyorum. HoĢ geldiniz. Sizlerle birlikte bu geceyi Ģahsına 

düzenlediğimiz Vali Yardımcısı Ruhi PAKER ağabeyimiz 43 yıllık Mülki Ġdare Amirliği görevine 

veda ederek 28 Mart tarihi itibariyle emeklilik hayatına baĢlayacaktır. 
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Ruhi PAKER 28 Mart 1946 tarihinde Mudanya‟da doğdu. Ġlkokul ve ortaokulu 

Mudanya‟da okudu. Lise eğitimlini Bursa Erkek Lisesinde baĢarıyla tamamlayıp, 1964 yılında 

girdiği Mektebi Mülkiyeden 1968‟de mezun olmuĢtur. Aynı yıl Bursa Maiyet Memuru olarak 

Mülki Ġdare Amirliği mesleğine baĢlamıĢtır. Yurdumuzda sırasıyla Çatalzeytin Kaymakam 

Vekilliği, YeĢilova, Göksün, Posof, Koçarlı, Dörtyol Kaymakamlık görevinden sonra, Siirt Vali 

Yardımcılığı, Sakarya, Giresun Hukuk ĠĢleri Müdürlüğü görevlerinde bulundu. Daha sonra 

Ġstanbul, Ankara, Mersin, Kocaeli Vali Yardımcılığı görevlerinde bulunmuĢ olup, Ekim 2007‟de 

NevĢehir Vali Yardımcılığı görevine baĢlayıp, Vali Yardımcılığı, bazen de Vali Vekilliği hizmeti 

vermiĢtir. Vatan ve milletimize hizmet aĢkıyla görev yaptığı her yerde kamu düzen ve 

güvenliğinin sağlanması, vatandaĢların huzur ve sükûn içerisinde yaĢaması, kamu hizmetlerinin 

en etkin Ģekilde yürütülmesi, memleketimizin kalkınması, güçlenerek yücelmesi ile çağdaĢ 

medeniyet seviyesine ulaĢması yolunda özverili çaba ve çalıĢmalar içerisinde bulunmuĢtur. 

NevĢehir‟e geldiği günden beri zorunlu olmadıkça izin dahi kullanmadan hizmet aĢkını 

hiçbir zaman yitirmeden, bilgi ve tecrübe birikimini, baĢta tüm kamu görevlileri olmak üzere 

NevĢehirlilerin hizmetine sunmuĢtur. Ağabey ve babacan kendine özgü tavırlarıyla, hizmetleri 

her zaman Ģükranla anılarak örnek alınacaktır. 

Emeklilik hayatında uzun ömür dilerken,. Ailesiyle birlikte sağlık, esenlik ve mutluluk 

içerisinde yaĢamasını temenni eder, saygı ve sevgiler sunarım. 

  Valimizin de izlediği Türk Sanat Müziği Konserinde sahnede „Sensiz Kalan Gönlümde 

Bilki Hayat Virane „ġarkısını okudum. Konsere, Bizim lojmanda ikamet eden tüm komĢular gelerek 

Ģarkıdan sonra alkıĢ yağmuruna tuttular.  Basın ve televizyonda yer almıĢtı. 

 

      Peri kızı Unvanı verilen AyĢe Paslanmaz Hanım, her yıl Valilik iĢbirliğinde Kapadokya 

Uluslararası ġiir ġöleni düzenliyor. Yurt içinden Yurt dıĢından ünlü Ģairler geliyor, Ģairler 

arasında Yavuz Bülent Bakiler, Abdullah Satoğlu ile Azerbaycan'dan, Almanya'dan gelen Ģairlerde 

vardı. Kapadokya'da üç günlük etkinlik oluyordu. Genelde Valimiz Kültür ĠĢlerine bakmadığım 

halde bu etkinlikte beni görevlendiriyordu. ġiir Ģöleninde Valilikçe Topuzlu Han‟da Ģairlere verilen 

yemekte, TĠD Genel BaĢkanı Emekli Vali Sayın Saffet Arıkan BEDÜK'ÜN Ġdarecinin Sesi 

Dergisinde yayınlanan konuĢmasını aĢağıdaki Ģekilde paylaĢtım; 

 

        ġĠĠR, BĠR NOKTADA ġAĠRĠN RUHUNUN BĠR RESSAM GĠBĠ ĠġLENMĠġ, NAKIġLANMIġ 

ĠFADESĠDĠR.” 
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Milletleri millet yapan ülküleri, inançları, düĢünceleri, millî ve manevi değerleri vardır ve milletin 

en önemli güçlerinden bir tanesi de kültürdür. Tarih, bizim en köklü ve her zaman istifade 

edebileceğimiz örnek olaylarla doludur ve baĢarılarımız gerçekten dünya tarihine de tescil 

edilmiĢtir. 

"Ama kültürdeki zenginliğimiz de bizi biz yapan değerler ve milletimizi geleceğe taĢıyan en önemli 

değerlerimizdir, konularımızdır. Kültürümüzün içerisinde yer alan edebiyat, Ģiir ve sanat 

özellikle önemli bir yer alır. Dolayısıyla Ģunu özellikle belirtmek istiyorum ki, zengin bir kültüre 

sahip olan aziz milletimizin bugüne kadar yetiĢtirmiĢ olduğu çok değerli edipleri, Ģairleri vardır. 

ġiirlerle bizi geleceğe taĢıyan, bizim ruhumuzu okĢayan en önemli eserlerdir. 

Herkes Ģair olmaz, herkes Ģiir yazar, ama Ģiir yazmak demek Ģair olmak demek değildir. Onun için 

de, Ģairleri Ģiir yazan kiĢi ile aynı kefede tutmayı da doğru bulmadığımı belirtmek istiyorum. ġair 

Ģiir yazar. ġiirin tarifi de zordur çünkü her Ģiir yazan kiĢi kendine göre Ģairliğini tescil eder ve 

kendine göre de bir Ģiir yazar. Ama bence Ģiirin en önemli özelliği, kelime ve dil üzerinde önemle 

çalıĢmıĢ ve sözcükleri estetik bir Ģekilde kullanıp geleceğe taĢıyan dünyadaki gerçekleri en güzel 

Ģekliyle ifade eden, gerçeği gerçekle dillendiren kiĢidir. 

O sebeple de biz Ģunu belirtmek istiyoruz: ġiir, bir noktada Ģairin ruhunun bir ressam gibi iĢlenmiĢ, 

nakıĢlınmıĢ ifadesidir. Ressam diyorum, çünkü kelimeleri en güzel Ģekliyle bulan, kullanan ve 

onu bir eserle topluma mal eden kiĢidir. 

 

O halde, sözcük bizim için son derece önemlidir. Konfüçyüs'ün söylediği çok güzel bir söz vardır: 

"Sözcüğün gücü, insanın gücünü de ortaya koyan en önemli nesnedir." Dolayısıyla sözcük ve 

sözcü aynı zamanda Ģairin de en önemli gücüdür Sözü, sözcüğü en güzel Ģekilde kullanan, en 

estetik Ģekliyle değerlendiren ve topluma mal eden kiĢi Ģairdir. O halde kelimelerin üstadı, 

kelimeleri en güzel Ģekilde nakĢeden, bir sanat esprisiyle nakĢeden Ģiirleri dinlemek de bizim için 

büyük bir zevk olacaktır. Biz, Ģiiri dinlemek isteriz. 

Tabii bu Ģiir dinlerken de özellikle birkaç sözü hatırlatmakta fayda görüyorum: Yahya Kemal 

Beyatlı'nın söylediği, "Bir milletin Ģiiri devirler arası elden ele gezen bir meĢaledir." diyor Evet, 

meĢaledir çünkü o meĢale, biraz evvel de ifade ettiğim gibi yaĢadığımız olayları acısıyla, tatlısıyla, 

güzelliğiyle en güze Ģekilde dillendirilen ve bu dillendirilen zamanındaki de, o havayı bize 

teneffüs eden bir olaydır. 

Çünkü Ģair, yaĢadığı olaylardan etkilenir. Ġster buna aĢk deyin ister buna acı olaylar deyin, ister 

buna öfke deyin, ama Ģairin kullandığı sanat, ister buna teĢbihle baĢlayın, edebiyatın her türlü 

güzelliklerini Ģiirlerde görmek mümkündür ve onun için de Ģairin yazdığı Ģiirler bizim için 

vazgeçemeyeceğimiz, ruhumuzu okĢayan ve bizi geleceğe taĢıyan mevcudu en güzel Ģekliyle 

değerlendiren kiĢidir. 
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Yine, Goethe'nin söylediği çok güzel bir söz var: "Bir Ģairi anlayacaksan, onun ülkesine gidip onu 

yaĢayacaksın, onu göreceksin. Ülkesini görmen gerekir." diyor çünkü ülkesinin Ģaire yansıttığı 

duygular ve hisler aynı zamanda onun Ģair olmasına neden olur ve dolayısıyla yazdığı eserleri 

daha iyi anlamak mümkün olur. Onun için de, biz her zaman Ģairlerimizi Ģükranla yad ediyoruz. 

 

“Hangi mahsul iyidir, tohumu ekene sor. 

YeĢilin kıymetini ağacı dikene sor. 

Cefayı çekmeyenler anlamazlar sefayı, 

Derdi yaĢayan bilir acıyı çekene sor. 

 

Daha sonra, Bu Vatan Kimin ġiirini okudum; 

 

Bu Vatan Kimin? 

 

Bu vatan, toprağın kara bağrında 

Sıra dağlar gibi duranlarındır. 

Bir tarih boyunca onun uğrunda 

Kendini tarihe verenlerindir. 

TutuĢup kül olan ocaklardan, 

ġahlanıp köpüren ırmaklarından, 

Hudutlarda gaza bayraklarından, 

Alnına ıĢıklar vuranlarındır. 

Ardına bakmadan yollara düĢen, 

Huduttan hududa yol bulup koĢan, 

ġimĢek gibi çakan, sel gibi coĢan, 

Cepheden cepheye saranlarındır. 
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Ġleri atılıp sellercesine, 

Göğsünden vurulup tam ercesine, 

Bir gül bahçesine girercesine 

ġu kara toprağa girenlerindir! 

Tarihin dilinden düĢmez bu destan, 

Nehirler gazidir, dağlar kahraman. 

Her taĢı bir yakut olan bu vatan 

Can verme sırrına erenlerindir. 

Gökyay'ım desem ziyade değil 

Bu sevgi bir kuru ifade değil. 

Sencileyin hasmı rüyada değil 

Topun namlusundan görenlerindir. 

Orhan ġaik GÖKYAY 

 

 

 

NevĢehir'de zaman zaman Valiliğe vekâlet ettim. Ruhi Ağabey emekli olunca Vali Vekâleti 

de bana sürekli verilmeye baĢlandı. Orman Su ĠĢleri Bakanını karĢılayıp uğurladık. Orman iĢletme 

Müdürlüğünün binası yoktu. Yer gösterip yeni bina yapılması sözünü aldık. Kent Ormanının 

tamamlanması konusunda yardım ve destek olunmasını arz ettik. Ayrıca 112 Binası yapılması için 

de hayli emek sarf etik. 

 

Valimiz Abdurrahman SAVAġ Bakanlıktan geldiğinden gerekli ödenekleri temin ederek 

Valilik bölümünden baĢlayarak, Hükümet Konağını tamamen restore ederek yeniledi. BaĢta Valilik 

makamı, toplantı salonları ve Vali Yardımcılarının makam odaları çok güzel olmuĢtu. Bir üst kata 

taĢındık. Bu güzel mekânda hizmet vermeye baĢladık. 

 

NevĢehir hızlı bir geliĢme sürecine girdi. Üniversite kampüsünde Rektörlük ve Fakülte 

binaları inĢa edildi. Öğrenci sayısında büyük artıĢ oldu. Ġlçe Garajı gibi terminal binası yıkılarak 

yerine FORUM AVM açıldı. Yeni bir ġehir Terminali yapılarak faaliyete geçirildi. Modern Devlet 

Hastanesi kısa zamanda inĢa edilerek sağlık hizmetine verildi. Daha önce modern Kapadokya 
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Kültür Merkezi yapılarak Kültür Hizmeti vermeye baĢlamıĢtı. Kültür Merkezinde Türk Halk 

Müziği, Türk Sanat Müziği, Tiyatro ve Folklor Gösterileri vb. sanatsal kültürel etkinlikler 

düzenleniyordu. NevĢehir hızlı bir Ģekilde ĢehirleĢmeye baĢlamıĢtı.  Tüm ilçe yolları BölünmüĢ yola 

dönüĢtü. Kapadokya‟ya Dünyanın dört tarafından Turist akıyor, yılda üç milyon turisti geliyordu. 

BaĢta Sayın Valilerimiz olmak üzere Belediye BaĢkanı ve Milletvekilleri ile Rektör, Ġl Özel Ġdaresi, 

Ticaret ve Sanayi Odası BaĢkanı, Borsa BaĢkanı, Hayırsever ĠĢadamlarının önemli katkıları 

olmuĢtur. 

 

NevĢehir'de son yıl Rahmetli anamı, göz doktoru Sıtkı BALKANLIOĞLU'NA kataraktan 

ameliyat yaptırdım. Çok sevindi. Bir yıl öncede kataraktan ben ameliyat olmuĢtum. Göz Doktoru 

Sıtkı Bey mükemmeldi. MeslektaĢımız Ġrfan BALKANLIOĞLU‟NUN da kardeĢiydi 

 

Ankara'da Sivaslı Bürokratların toplantısına davet edilmiĢtim. Toplantıya Mili Savunma 

Bakanı Ġsmet YILMAZ, Sivas Valisi, Milletvekilleri, Belediye BaĢkanı, Rektör, Ticaret ve Sanayi 

Odası BaĢkanı, MüsteĢarlar, Genel Müdürler ve Ankara'da, Ġstanbul'da bulunan bürokratlar ile STK 

temsilcileri katılmıĢtı. Protokol konuĢmalarından sonra söz aldım Doğuda, Güneydoğuda, Ġç 

Anadolu‟da, Batıda gece gündüz çalıĢarak Memleketimize hizmet ettiğimi, kendi alın terimle 

Ġstanbul Vali Yardımcılığına kadar yükseldiğimi, Valilerden, Bakanlardan, hatta 

CumhurbaĢkanından,70 in üzerinde takdir, teĢekkür, Ģükran belgesi aldığımı, Aliağa 

Kaymakamıyken Yılın Ġdarecisi seçildiğimi ifade ederek destek olmadığından Valilik görevini hak 

ettiğim halde atanamadığımı belirttim. Sivaslı Mülki Ġdare Amirlerinin genelde, Vatan ve Millet 

sevgisiyle dolu olduğunu, dürüst ve çalıĢkan olduğunu vurgulayarak, Sayın Bakanın KardeĢi Adnan 

YILMAZ bile vali olamadı dedim. Bu toplantıdan sonra ilk çıkan kararnamede Adnan, Düzce 

Valiliğine atandı. O kararnamede bir Sivaslı daha Vali oldu Ama yine bana sıra gelmedi. Ġdealim 

uğuruna kaymakamlık mesleğini seçerken, iyi bir kaymakam olmak istiyordum. Mesleki hayatımda, 

gece gündüz, tarafsızca, dürüstçe kanunlardan ĢaĢmadan Mülki Ġdare Amirliğinin anlam ve önemine 

yaraĢırcasına Ġlçelerde hizmet ederek, Devletin, milletin Kaymakamlığını yaptım. Valilik Makamını 

gözümde çok büyüttüğüm için Valiliği hedef olarak düĢünmemiĢtim. Ancak, 1.2.3. sınıf Ġlçelerde, 

doğru dürüst görev yapmadan, parti veya cemaatlere dayanarak Valiliğe atananları üzüntüyle 

müĢahede ediyorum. 

NevĢehir'deki sürem dolduğundan, Oğlum Ġstanbul da çalıĢtığı için Ġstanbul'un boĢalan 

kaymakamlıklarını veya Ġstanbul'a yakın Ġllerin Vali Yardımcılığını isteyince Bolu'ya atandım. 

Emniyet Müdürü de merkeze alınmıĢtı. Valimiz Dedeman Otelinde ikimize birlikte Veda gecesi 

düzenledi. 

NevĢehir‟den 2012 yılı Eylül Ayında ayrıldık. Önce Uçakla Ġstanbul'a geldik, mehil 

müddetini kullandıktan sonra Bolu'da göreve baĢlamaya gittim. 
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3) BOLU VALĠ YARDIMCILIĞI: 

 

 

EĢim ve Oğlumla 2012 Eylül ayının son Cumartesi günü Bolu'ya geldik. Lojmana baktık. Hanım 

Lojmanı beğendi ama kapılar boyanmamıĢ, demirbaĢ eĢya yok. Bolunun her tarafında cadde ve yol 

düzenlemesi olduğundan toz duman içindeydi. Tarihi Valilik binası çok hoĢumuza gitti. Mülkiye 

MüfettiĢi Yusuf GÜNEY Bolu'da teftiĢteydi. Abant'ta buluĢtuk. Valilik sosyal tesislerinde kalıyorlardı. 

AkĢam yemeğinde beraber olduk gece polis evinde kaldık. Geçici kalacak yer araĢtırdık.  Polis evi 

merkeze uzaktı, Öğretmen evi pahalı geldi. Turizm Otelcilik Misafirhanesi Vilayete yakındı. Orada 

kalmaya karar kıldık. Pazar günü oğlum ve eĢim Ġstanbul'a döndüler. Ben Turizm Otelcilikte kalmaya 

baĢladım. Ertesi sabah Vilayete gelip 1 Ekim 2012 tarihinde göreve baĢladım. Vali Ġbrahim ÖZÇĠMEN'Ġ 

ziyaret ettim. Lojmanda demirbaĢ olmadığını söyleyerek. Vali Konağından kullanılmayan demirbaĢlardan 

verilip verilemeyeceğini sordum. Sessiz kaldı. 

Görev Bölümünde yine Emniyet, Jandarma, Özel Kalem, Yazı ĠĢleri, Sağlık Müdürlüğü, 

Karayolları, UlaĢtırma HaberleĢme Bölge Müdürlüğü görevleri tarafıma verilmiĢti. En Kıdemli Vali 

Yardımcısıydım. Bir taraftan makam odamı boyatarak temizlettim. Bir taraftan da Özel Ġdarenin 

Deposundan atılmıĢ demirbaĢlardan, ihtiyacımız olanları seçtirdim. Temizlettik. Sanat okulunda tamir 

olacakları tamir ettirdim. Lojmandaki kapı ve pencereleri boyatarak, temizletip demirbaĢ eĢyaları 

yerleĢtirdik. Ġhtiyacımız olan Yatak odası takımı, yemek masası ile beyaz eĢyaları, lamba ve avizeleri 

piyasadan satın aldık. Hanım Ġstanbul‟da yaptırdığı perdeleri ve koltuk örtülerini, Oğlumuz kendi 

televizyonu ile yollukları getirdi. Kendi eĢyalarımızı da açarak yerleĢtirdik. Lojman Vali Konağına 

bitiĢik. Vilayete yürüyerek beĢ dakika mesafede olup öğleyin rahatlıkla yemeğe gidip gelebiliyordum. 

Göreve baĢlayınca ilk iĢ olarak Protokol düzenini yönetmeliğe uygun duruma getirdik. Bayrak 

Kanunu ve Tüzüğünün önem arz eden maddelerini resmi kurumlara hatırlattık, dağıtım planını 

uygulamasını baĢlattık. Bayram ve Tören programlarını anlam ve önemine uygun olarak icra etmeye 

özen gösterdik. Kıdemli Vali Yardımcısı olarak Valiliğe Vekâlet görevi bana verilmekteydi. Bilgi ve 

tecrübe birikimimden herkesin faydalanmasını sağlamaya çalıĢıyordum. Bolu Valiliğine Vekâlet ettiğim 

zaman Göynük AkĢmsettin Hazretlerini anma etkinliklerinde BaĢbakan Yardımcısı Sayın Bekir Bozdağ'ı 

karĢıladık. Düzenlenen törende Ģöyle konuĢtum; 

Bugün, on beĢinci yüzyılda yaĢayan en büyük din bilgini, evliya, Ģair, zamanın tabibi, 

eczacısı, Fatih Sultan Mehmet Han gibi yeni bir çağ açan Türk PadiĢahının hocası, Ġstanbul‘un 

fethine katılıp savaĢın en ciddi ve moral bozucu anlarında padiĢaha ve askerlere moral verip 

destek olmuĢ AkĢemsettin Hazretlerini, anmanın engin gururu, heyecanı ve mutluluğu 

içerisindeyiz. 

Bu yıl 26.sı düzenlenen anma etkinliklerini Ģereflendiren baĢta BaĢbakan Yardımcımız 

olmak üzere tüm davetlileri Ġlimiz adına saygı ve sevgilerimle selamlıyorum. HoĢ geldiniz, sefalar 

getirdiniz. 

Anadolu, bin yıldan fazla süreçte büyük komutanlar ve devlet adamları önderliğinde 

fethedilerek alınmıĢ, ancak Anadolu topraklarını bize vatan yapanlar, AkĢemsettin, Mevlana, 

HacıbektaĢ'ı Veli, Hacı bayramı Veli ve ġeyh Edebali, Yunus Emre gibi, gönül sultanları 

olmuĢtur. 
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Milli manevi kültürümüzün mimarı bu büyük Ģahsiyetlerin insanlığı kucaklayan evrensel 

fikir ve görüĢlerine sadece bizlerin değil bütün insanlığın sonsuz ihtiyacı vardır. Onlar sürekli 

halkın içinde olmuĢ düĢünce, fikir ve davranıĢlarıyla önderlik etmiĢlerdir. 

Fatih Sultan Mehmet‘in Hocası AkĢemsettin Hazretleri, kadirĢinas kıymet bilir 

Göynüklülerce, her yıl törenlerle anılarak, gelecek kuĢaklara tanıtılmaktadır. 

GeçmiĢi ulvi Ģahsiyetlerle dolu Türk Milletinin seçkin simalarından biri olan, gönüller 

mimarı ve Fatih Sultan Mehmet Han‘ın Hocası olma bahtiyarlığına ermiĢ, bu büyük gönül ve 

aksiyon insanını rahmet ve minnetle anıyoruz. 

―AkĢemsettin Hazretleri‖ adlı tiyatro oyunuyla, bu yüce insanın, düĢüncelerini, sevgi, 

hoĢgörü yardım, çalıĢma anlayıĢını, bizlere ve gelecek kuĢaklara ıĢık olacak yaĢantısını ortaya 

koyan meslektaĢımız Vali Yardımcısı Ömer ERU‘ya huzurunuzda takdir ve teĢekkürlerimizi 

iletmek istiyorum. 

Böyle anlam ve önemi büyük anma törenini organize eden baĢta Göynük Kaymakamı, 

Belediye BaĢkanı, AkĢemsettin Hazretleri Vakıf BaĢkanı ve Göynük Halkı ile maddi manevi 

katkıda bulunanları kutlar saygı ve sevgiler sunarım. 

 

17 Temmuz 2013 Günü, Atatürk‟ün Bolu‟ya geliĢinin 79. yıldönümü, anlam ve amacına uygun 

Etkinliklerle kutlanarak anılmıĢtır; 
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Bolu Valiliği ve Bolu Belediye BaĢkanlığı‘nın ortaklaĢa düzenlediği 17 Temmuz 

Atatürk‘ün Bolu‘ya geliĢinin 79‘nci yıldönümü kutlama etkinlikleri Vali Vekili Mustafa 

Kemal Keskin‘e Türk Bayrağı verilmesiyle baĢladı. 

 

 

 

Programa Vali Vekili Mustafa Kemal Keskin, Bolu Milletvekili Ali ErcoĢkun, Belediye 

BaĢkanı Alaaddin Yılmaz, Garnizon Komutanı Tuğgeneral Bilgehan Saymaz, AĠBÜ 

Rektörü Prof. Dr. Hayri CoĢkun, Ġl Genel Meclis BaĢkanı Mücahit Kutlu, Daire 

Müdürleri, Sivil Toplum Örgütlerinin temsilcileri, öğrenciler, öğretmenler, sporcular 

ve vatandaĢlar katıldı. 

 

 

 

Kutlama etkinlikleri, Akdeniz Oyunlarında Altın madalya kazanan milli jimnastikçi 

Ümit ġamiloğlu‘nun Vali Vekili Mustafa Kemal Keskin‘e Türk Bayrağı vermesi ile 

baĢladı. Türk Bayrağını büyük bir gurur ile aldığını söyleyen Vali Vekili Mustafa 

Kemal Keskin, ―Bugün Cumhuriyetimizin kurucusu Mustafa Kemal Atatürk‘ün Bolu 

iline geliĢinin 79. yıldönümünün gururunu, heyecanını ve mutluluğunu yaĢıyoruz. 

Bağımsızlığımızın simgesi bayrağımızı teslim alırken, büyük önderimizi saygıyla, 

minnetle anıyorum‖ Ģeklinde konuĢtu. Daha sonra ise Gençlik Merkezi Halk Oyunları 

ekibinin gösterisinin ardından Atatürk‘e saygı yürüyüĢüne geçildi. 
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Uğur Mumcu Parkı‘ndan baĢlayan ve Belediye Bandosu ile Bayrak ve flamaların da 

yer aldığı ―Atatürk‘e Saygı YürüyüĢü‖ Ġzzet Baysal Caddesi‘nden geçilerek Anıt 

Park‘ta son buldu. 

 

 

 

Atatürk Anıtı‘na çelenklerin sunulması ile baĢlayan Anıt Park‘taki Bolu Valiliği çelengi 

Vali Vekili Mustafa Kemal Keskin tarafından, Garnizon Komutanlığı‘nın çelengi 

Garnizon Komutanı Tuğgeneral Bilgehan Saymaz tarafından, Bolu Belediyesi 

BaĢkanlığı‘nın çelengi de Belediye BaĢkanı Alaaddin Yılmaz tarafından konuldu. 
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Çelenklerin sunulmasından sonra saygı duruĢu ve Ġstiklal MarĢı‘nın okunmasıyla 

devam eden programda Anıt Özel Defteri Vali Vekili Mustafa Kemal Keskin ve Bolu 

Belediye BaĢkanı Alaaddin Yılmaz tarafından imzalanarak okundu. 

 

Anıt Özel Defteri‘ne yazdıklarını okuyan Vali Vekili Mustafa Kemal Keskin 

―Cumhuriyetimizin Kurucusu Aziz Atam, Bolu‘yu ziyaretinizin 79‘uncu yılını 

kutladığımız bu gün sizi bir kez daha sevgi, minnet ve saygıyla anıyoruz. Türk milleti 

olarak bizlere bıraktığınız bu güzel vatanın, gösterdiğiniz yolda muasır medeniyetler 

seviyesine yükselmesini, emanet olarak bizlere bıraktığınız cumhuriyetimizin en ileri 

demokratik hukuk devleti seviyesi ile taçlandırılmasını hedefliyoruz. ―Cumhuriyetin 

devamının sağlanması ile vatanın ve milletin huzur ve refahını her Ģeyden üstün 

tutarak, toplumsal anlamdaki refahın milletçe el ele verip çok çalıĢarak elde 

edilebileceği‖ sözünü düstur edinen Baysallar, göller ve gönüller diyarı Bolumuz, 

insanına, geleceğine yatırım yaparak marka bir kent olma yolunda emin adımlarla 

ilerlemektedir. Bu anlamlı günde aziz hatıran önünde saygıyla, eğiliyor, sizi ve bu ülke 

için canlarını feda eden Ģehitlerimizi rahmet, gazilerimizi minnetle anıyoruz.‖ 

ifadelerini kullandı. 

 

Anıt Park‘ta yapılan tören esnasında Türk Hava Kurumu Yamaç ParaĢütü Pilotu 

tarafından gökyüzünde Türk Bayrağıyla yapılan gösteri programa katılanlar 

tarafından büyük bir beğeni ile izlendi.  

 
 

 

  

Uluslar Arası Köroğlu Sempozyumunda konuĢmam Ģöyleydi; 

 

Bugün, Belediye BaĢkanlığımızın koordinesinde düzenlenen 4.Uluslararası Bolu Halk 

Kültürü ve Köroğlu sempozyumunun açılıĢ programında bulunmanın sevinci, heyecanı ve 
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mutluluğunu yaĢıyoruz. Ġlimiz adına sizleri saygı ve sevgilerimle selamlıyorum. HoĢ geldiniz. 

Bolu Coğrafi konumu, doğal zenginlikleriyle olduğu kadar, kültürel zenginliği ile de 

ülkemizde baĢta gelen illerden biridir. AkĢemsettin, Davudi-i Halveti, Ġshak bin Murat, ġair Dertli, 

ÂĢık Figani gibi Türk Kültür ve DüĢünce hayatında önemli izleri olan dehaların yetiĢtiği bu 

coğrafya, Çin‘den, Afganistan‘dan Ermenistan‘a, Türkmenistan‘dan Ġran‘a Sibirya‘dan 

Balkanlara yayılarak geniĢ bir kültürel zemin bulan Köroğlu gibi destan kahramanını da 

yetiĢtirme ayrıcalığına sahiptir. 

Köroğlu, gerek Türk Bilim adamları gerekse baĢka milletlerden bilim insanları tarafından 

ilgi odağı olmuĢ hakkında çok sayıda kitap ve makalenin yayımlanmasıyla uluslararası bir Ģahsiyet 

niteliği kazanmıĢtır. 

Bu güne kadar düzenlenen seminer ve sempozyumlar, Akademisyenler ile Bolu halkının 

Köroğlu‘na gösterdikleri ilginin açık bir kanıtıdır. 

Bolu‘nun sembollerinden biri haline gelmiĢ Köroğlu Ģairliği, ozanlığı, haklının ve mazlumun 

yanında, güçsüz ve düĢkünü koruyan, yiğitliği, insanlığın dimağında yerini her zaman muhafaza 

etmiĢtir. 

Sadece Anadolu‘da değil tüm Türk Cumhuriyetlerinde destan kahramanı Köroğlu‘nun 

tarihi kiĢiliğini düzenlenen festival ve sempozyumlar ile basın yayınla yeni kuĢakların, daha 

yakından tanınmasına çaba göstermek hepimizin baĢta gelen görevi olmalıdır. 

Köroğlu, AkĢemsettin, Dertli ile birlikte Abant‘ı, Gölcüğü, Kartalkayası, Yedigöller‘i, 

konakları, kültürü, folklarıyla, tarihi geçmiĢiyle asırların birikimini günümüze taĢıyan stratejik 

konumuyla özel bir öneme sahip Bolu‘nun gelecek kuĢaklara bir kültür ve doğa hazinesi olarak 

aktarılması yolunda, sosyal, kültürel sanatsal ve bilimsel etkinlikler ile düzenlenen Uluslararası 

Bolu Halk Kültürü ve Köroğlu Sempozyumlarının anlam ve önemi çok büyük olacaktır. 

Bu nedenle sempozyumun gerçekleĢmesinde, organizasyonunda büyük katkılar da bulunan 

baĢta Bolu Belediye BaĢkanına, Üniversitemize, katılımcı bilim adamlarına, tarihçilere, katkıda 

bulunan tüm kiĢi ve kurumlar ile sempozyumu onurlandıran davetlilere Ġlimiz adına 

Ģükranlarımızı, takdir ve teĢekkürlerimizi bildirir saygı ve sevgilerimi sunarım. 

 

Köroğlu Festivalinde de yine Vali Vekiliydim. BaĢbakan Yardımcısı Sayın Bekir Bozdağ festival 

törenini Ģereflendirdi. Törendeki konuĢmam Ģöyle; 
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 Bugün ilk defa Belediyemizin Organizesinde Ġlimizde 1. Uluslararası KÖROĞLU 

FESTĠVALĠ düzenlemenin engin sevinci, heyecan ve mutluluğu içerisindeyiz. Ġlimiz adına saygı ve 

sevgilerimle selamlıyorum. 

Benden selam olsun Bolu Beyi‘ne, 

Çıkıp Ģu dağlara yaslanmalıdır. 

At kiĢnemesinden, kalkan sesinden, 

Dağlar seda verip seslenmelidir. 

DüĢman geldi Tabur Tabur dizildi, 

Alnımıza kara yazı yazıldı. 

Tüfek icat oldu mertlik bozuldu, 

Eğri kılıç kında paslanmalıdır. 

Destan dörtlüklerinin sahibi, 

Anadolu Türklüğünün yüreğinde, zalimlere baĢkaldırması, mazlumların yanında olması ile 

destansı bir kahraman olarak kabul edilen Köroğlu, Halk arasında yaĢlılara, zayıflara 

dokunmamayı, dertlilerin derdine derman olmayı öğütleyen bir yiğit olarak bilinmektedir. Ünü, 

Kafkaslardan Rumeli‘ye kadar yayılan Köroğlu hem ünlü bir Koçyiğit hem de sazıyla, sözüyle bir 

halk ozanı olarak efsaneleĢiyor. 

DestanlaĢarak, Türk Dünyasının önemli bir kültürel mirası olan Köroğlu, adalettir, 

mertliktir, yardımlaĢmadır, kardeĢliktir, cesarettir ve mazlumların sesidir. 
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Sadece Anadolu‘da değil tüm Türk Cumhuriyetlerinde destan kahramanı Köroğlu‘nun 

tarihi kiĢiliğini, kültür hazinesini gelecek kuĢaklara aktarılması yolunda, Sosyal, Kültürel, 

Sanatsal etkinlikler ile düzenlenen Uluslararası Köroğlu Festivalinin anlam ve önemi çok büyük 

olup bu konuda çaba ve çalıĢma göstermek hepimizin baĢta gelen görevi olmalıdır. 

Festival etkinlikleri içerisinde düzenlenecek Köroğlu Parkı, Köroğlu‘nun inĢa edilecek 

devasa heykeli, Türk Cumhuriyetlerindeki bütün Köroğlu karakterlerinin birleĢtirilerek Köroğlu 

Parkında resmedilmesi, heykelleĢtirilerek süslenmesi, Ġlimizin, Köpoğluyla özdeĢleĢen, Köroğlu 

dünyasının merkezi haline gelmesine önemli katkıda bulunacaktır. 

Köroğlu‘nun UNESKO KÜLTÜR mirasına alınmasıyla, evrensel kültürel değer olarak 

Köroğlu efsanesinin geçtiği Ģehirlerle Köroğlu kardeĢliği oluĢturulması yolunda ortak çaba ve 

çalıĢma göstermeliyiz. 

Türk dünyası ile ortak kültürel değerlerin daha da canlandırılması, güçlü kalıcı iliĢkilerin 

yaygınlaĢtırılması Ģehrimizin kültür, ticaret sanat ve turizm alanına Köroğlu‘nun yerleĢtirilerek 

markalaĢtırılması, festivalin baĢlıca amaçlarını oluĢturmaktadır. Özellikle ilgili tüm kiĢi ve 

kurumlar ile Bolu Halkının gayretli çalıĢmalarıyla Bolu, ekonomik, sosyal ve kültürel yönden 

ayrıca turizm açısından büyük geliĢme ve kalkınma göstererek ülkemizde hak ettiği konuma ulaĢıp 

memleket ekonomisine daha çok katkıda bulunacaktır. 

Festivalin her yıl geliĢtirilerek yenilenmesi arzusuyla, bu festivalin düzenlenmesine önderlik 

ederek özverili çaba içerisinde olan Belediyemize, katkıda bulunup emeği, geçen, tüm kiĢi ve 

kurumlara ayrıca, baĢta baĢbakan yardımcımız olmak üzere yurt içinden ve yurtdıĢından gelerek 

festivalimizi onurlandıran misafirlerimize Ġlimiz adına Ģükran minnet, tebrik ve teĢekkürlerimi 

huzurlarınızda iletir, BaĢarı dileklerimle saygı ve sevgiler sunarım. 
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O yıl Bakanların geliĢleri hep benim vekâlet ettiğim günlere denk geldi. Aile ve Sosyal 

Politikalar Bakanı Sayın Bayan Fatma ġAHĠN‟Ġ karĢıladım. Aile ve Sosyal Politikalar Bakanı Sayın 

Fatma ġAHĠN Bolu'da incelemelerde bulundu. 

Aynı gün Milli Savunma Bakanı hemĢerimiz Sayın Ġsmet YILMAZ da Ġlimize teĢrif etti 

karĢıladık. Ġl Merkezindeki ziyaretlerden sonra Mudurnu'da inĢa edilecek termal tesisin temel atma 

törenine birlikte iĢtirak ettik. Törende aĢağıdaki konuĢmayı yaptım;  

 

Bugün, Ġlimizin Mudurnu ilçesinde kiĢiye özel sağlık anlayıĢını evlere taĢıyacak borvo 

termal rezidans tesisinin temelini atmanın gururu, heyecanı ve mutluluğu içerisindeyiz. Ġlimizi 

Ģereflendiren baĢta Milli Savunma Bakanımız olmak üzere tüm davetlileri saygı ve sevgilerimle 

selamlıyorum. HoĢ geldiniz, sefalar getirdiniz. 

Dünyadaki hızlı ekonomik, siyasai, teknolojik geliĢmeler ve değiĢmelere paralel olarak 

turizmin tüketim kalıplarında önemli değiĢimler gözlenmektedir. 

Turist profilindeki ve tüketim kalıplarındaki değiĢikliklerin oluĢturduğu yeni eğilimlere 

cevap verebilmek, dünya turizm hareketlerinden daha fazla pay alabilmek için turizmi 

çeĢitlendirmek gerekli olmuĢtur. Memleketimiz, coğrafi konumu dolayısı ile sahip olduğu doğal 

güzellikleri yanı sıra, tarihi ve kültürel değerleri ile de turizm potansiyelleri açısından dünyada 

önemli bir konumdadır. Ülkemizin sahip olduğu turizm kaynaklarından birisi de, Ģifa verici 

özellik taĢıyan termal sularıdır. Tedavi ve tatil amaçlı, Ģehirlerarası veya ülkelerarası yapılan 

seyahatler olarak ifade edilen sağlık turizmi, dünya ülkeleri açısından oldukça önemli bir gelir elde 

etme aracı haline gelmeye baĢlamıĢtır. Kendi ülkesi dıĢındaki baĢka ülkeyi sağlık amaçlı ziyaret eden 

kiĢi sayısında her geçen gün artıĢ kaydedilmektedir. Bu durum ülke ekonomilerine ciddi derece katkı 

sağlamaktadır. Ülkemizde ise sağlık turizmi, son yıllarda popüler bir alan haline gelmiĢtir. Gerek 

coğrafi yapısı, iklimi, doğal zenginlikleri ve gerekse de göreceli olarak ucuz ve kaliteli sağlık 

hizmetleri ile pek çok ülke vatandaĢının dikkatini çekmektedir. Bolu Merkezi ve Ġlçeleri doğal 

güzelliklerinin yanı sıra ulaĢım bakımından son derece elveriĢli bir konumda olması nedeniyle baĢta 

doğa turizmi olmak üzere, yayla turizmi, kıĢ turizmi, spor turizmi ve sağlık turizminde çok önemli bir 

potansiyele sahiptir. Son yıllarda inĢa edilen tesislerle sağlık turizminin geliĢtirilmesine gayret sarf 

edilmektedir. Temeli atılan bu tesisin ilimiz turizmine, ekonomik geliĢmesine, istihdamına katkıda 

bulunması temennisiyle vatanımıza ve milletimize hayırlı ve uğurlu olmasını diler BEN GRUP LTD. 

Ģirketi yöneticileri ile emeği geçenlere teĢekkür eder, temel atma törenini onurlandıran baĢta sayın 

Bakanımız olmak üzere tüm davetlilere saygı ve sevgiler sunuyorum. 

 

Bolu'ya 1976 yılında Banka MüfettiĢi olarak gelmiĢtim. Kebap 14 yeni açılmıĢtı nefis tandır 

yapılıyordu. Yemekleri orada yiyorduk. Bolu'da damatlık elbisemi diktirip, düğün davetiyelerini 

bastırdım. Abant ve Gölcüğü o zaman gördüm. Doğal haliyle çok güzeldi. Yıllar sonra mesleğin 

sonunda yine Bolu Ya geldiğimde, Kebap 14 ün adı var kendisi yok. Sahipleri ve yeri değiĢmiĢ, eski 

halinden bir eser kalmamıĢtı. 

 

Oğlum zaman zaman Bolu'ya arabasıyla hafta sonları gelerek, genellikle Gölcüğe pikniğe 

götürüyor. GiriĢ ücretini de mutlaka ödüyor. Vali Yardımcısı olduğumuzu söylemeden vatandaĢ gibi 

giriyoruz. Birer defa da Abant, Yedigöller ve Gölköy'e  Sarıalan gölü kenarına pikniğe gittik. Yedi 

göllere geldiğimiz yılın son aylarında gittik. Çok mükemmeldi ama çok uzak ve yolar henüz yapılmamıĢ 

bozuktu. Karanlığa kalmamak için mangal yakmadan döndük. YemyeĢil Orman içerisindeki piknik 

alanlarında mangalda kebap çok keyifli oluyordu. 
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Babam Vefat ettikten sonra rahmetli anama kardeĢlerimizle üç aylık dönemler halinde bakmayı 

kararlaĢtırdık. Nisan ayında bizim yanımıza getiriliyor, Temmuz ayına kadar bizimle kalıyordu. Ben 

Vilayete gidip gelirken mutlaka pencereden bakarak el sallardı. Pencerenin önündeki ıhlamur ağacı 

yapraklanınca görüĢ alanını kapattığından çok kızıyordu. Son geldiği yıl ağacın kesildiğini görünce 

sevindi. Mutlu etmek için elimizden gelen her Ģeyi yapıyorduk. Bazen konuĢturup, türkü söyletip 

kameraya alıyordum. Pazardan aldıklarımı getirip gösteriyorum. Bizim bağ ve tarlaların adını 

söyleyerek bahçemizden getirdiğimi söylediğimde, çok hoĢuna gidiyordu. EĢim de Ġstanbul, Kadıköy, 

Eminönü‟nden her yıl giyeceklerini çeĢit çeĢit alır getirirdi. Önce rengine itiraz eder sonra kısalttırır ve 

cep diktirip giyinerek sevinirdi. MaaĢını çeker,5,10,20,50 liralık yeni para olarak Bankada 

bozdururdum. Köye gittiğinde yeni paraları dağıtmayı çok severdi. Temmuzda Köydeki baba ocağına 

götürürdük. Getirip götürme iĢlerini genellikle KardeĢimiz Ġsmet yapardı. Köye Urfa'daki Öğretmen Kız 

KardeĢim, Belçika‟daki ablam gelirdi. Babamın 19 Temmuz ölüm yıldönümünde tüm kardeĢler bir 

araya gelir, Köylüye Babam için yemek verip, bir hafta kalıp ayrılıyorduk. Anam, 1 Aralık 2015 de 

vefat ettiğinden 2016 yılı ramazan ayı arife gününde Anamız için de iftar yemeği verdik. 

2010,2011,2012,2013,2014 yılları Ağustos ayında Anamur'daki yazlığımıza götürdük. Benim ve iki 

bacımın kooperatif yazlığı olduğundan Orada iki hafta yine beraber olurduk. Anamı, sık sık akĢam 

yemeğine alır, yemek masasının baĢına oturttuğumuza, çok sevinirdi. Yemeğe kardeĢlerimizi de davet 

ederdik. GeniĢ aile yemeği olurdu. Eylülden Nisan ayına kadar  erkek kardeĢlerim Ġsmet ve Necati'nin 

yanında, Manavgat ve Antalya'da kalırdı. Babam vefat ettikten sonra Anamıza bu Ģekilde baktık. Bu 

uygulamadan baĢta anam olmak üzere herkes memnundu. Bolu‟da güzel günlerimiz olduğu gibi hüzünlü 

günlerimizde oldu. PeĢ peĢe yaprak dökümünü burada yaĢadık. Benim taraftan, Anamı, Türkan Halamı, 

Möhteber Ameyi, Dayımın kızı Nurgül‟ü, EĢimin Zeycan Ablasını, Ġsmet Ağabeyini, Yeğeni Hamiyeti 

kaybettik. Allahtan rahmet diliyorum. Mekânları cennet olsun.                                                           

NevĢehir'de baĢladığım Türk Sanat Müziği koro çalıĢmalarını, Bolu'da Belediyenin Sanat 

Merkezine devam ederek sürdürdüm.2013, 2014 yılında Türk Halk Müziği koro çalıĢmalarına da 

katıldım. Babamın severek söylediği „Pencereden Kar Geliyor‟ Türküsünü, arkasından „Mektebin 

Bacaları‟ Türküsünü sahnede söyledim. Çok alkıĢ aldık ve Yerel Televizyon ile gazetelerde de haber 

olarak yer aldı. Türk Sanat Müziği korosunda, Semahat ÖZDENSES‟den „Dün Gece Mehtaba Dalıp 

Seni Andım‟ ġarkısını Sahnede söyledim. Yine basın ve Televizyonda yer aldı. Bir sonraki 

çalıĢmalarda, Türk Halk Müziğinden, „Kara Sevda ile Geceler Yârim Oldu „Türkülerini sahnede 

söyledim. Türk Sanat Müziğinden ise „AkĢam Oldu Hüzünlendim Ben Yine‟ ġarkısını söyledim. 

ġefimiz, Tahsin ARSLAN, Rıfat GÜNEN ve Hocaların Hocası, kanun sanatçısı Tahsin DOĞANÖZ ile 

sunucu Saliha AKġEMSETTĠNOĞULLARI' NA takdir ve teĢekkürlerimi bildirmek istiyorum. Yine 

Basın ve yerel televizyonlarda yer aldı. Koro ÇalıĢmalarına Vali Yardımcısı Ömer Eru'da katılıyordu. 

Ġkimize de Belediye BaĢkanı Alaaddin YILMAZ ile BaĢkan adına BaĢkan Yardımcısı Emine 

DAVARCIOĞLU, Belediye Kültür Müdiresi Güler MERT,  üç defa teĢekkür belgesi ve Ģükran 

plaketleri verdiler. Ġl Kültür Müdürlüğü ġube Müdiresi Neriman GÜNER Hanım Kültür 

Müdürlüğündeki konserde, Sekreterimiz Zuhal Hanım ve ġengül Hanım da Belediye Kültür 

Merkezindeki konserde birer buket çiçek sunmuĢlardı. TeĢekkürlerimi bildirmek istiyorum. 

 Bolu Kalkınma ve Tanıtma Vakfının Desteğiyle, Genel Sekreter Hocaların Hocası Mustafa 

NAMDAR'IN gayretli çaba ve çalıĢmalarıyla, AyĢegül ĠLTĠR'ĠN ġefliğinde, sunuculuğunu Hocaları 

Hocası Hikmet MANAZ yaptığı Türk Sanat Müziği ve Klasik Türk Musikisi konserlerini zevk alarak 
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izliyorduk. Üniversitede Kemal Birsel SARISÖZEN, merhum Muzaffer SARISÖZEN'ĠN yıllar önce 

radyolardan dinlediğimiz Yurttan Sesler Korosu Türkülerini maziye dalarak büyük zevk alarak 

dinletiyordu. Üniversitede Öğretim görevlisi Ġsmail Hakkı AKYOLOĞLU‟NUN halk müziği çalıĢmaları 

ile Besteleriyle, Emekli Emniyet Müdürü Uğur GÜR‟ÜN,  Hocaların Hocası Raif KIRLIOĞLU, Siyami 

PALAZOĞLU, Gökhan ULUBAY'IN Türk Sanat ve Türk Halk Müziği Hizmetlerini de vurgulamak 

istiyorum. Koroların çalıĢmalarında, adeta birbiriyle yarıĢırcasına tatlı bir rekabet vardı. Her meslek 

gurubundan genç, yaĢlı Sazendeler; Gazeteci Yazar Erol YILDIZ, E. Öğretmen Zeki ÖZEN, Enver 

ERTEN, Özcan TÜRKCAN, Birdal ESEN, Bahattin KARTALLIOĞLU, GülĢen EVREN, Sabri 

ÖZGÖREN, Orhan ġANVER, Ġ. Hakkı ÖZERSĠN, Ertuğrul SAĞLAM, ġerafettin ġENYÜZ, Ender 

ORHUNER, Nurcan PAġALI, Trafik Polisi Salim ALTUN, Orhan GÜLMEZ, Ġbrahim KARABELEN, 

Muhsin ÖZYAMAN, Bekir BAYAR, Ġhsan SARIKAYA, Hamza DEMĠREL, Bora ATEġ, Hanendeler; 

Prof. Dr. Fahri YILMAZ, Dr. MEHMET SUVARĠEREL, Ahmet Tekin KOÇER, Ahmet GÖREN, Erdal 

MÜHÜRCÜOĞLU, Selma ġAHĠNOĞLU, ġafak NAMDAR, Seval-Arda TEKMAN, Asuman SARI, 

Güler GÜNEN, Azerbaycanlı Bayan San ALR, Oya YILMAZ, Nalan HEDEF, ġükran ÖZTÜRK, 

Nurbanu ISINIK, Ramazan YERLĠKAYA, Sefa AKSOY, Turgut EKER, Ceyhan SUSUZLU, Hülya 

AKSOY, Fatma GÜNAL, Kadriye DERĠCĠ, Senem TUNAY, Küçük Solist Ada TUNAY, Güler UZUN,  

Sami HOLAT, Müzik Öğretmeni Bahri MELEKENOĞLU, E. Jan. Kom. Polat POLAT, E. Ast Sb 

Faruk GÜNAL, M. Mesut KARA, Ġsmail SARIKAYA, Emre BEYRET, Murtaza MERESOĞLU, 

Ahmet Deniz SAPMAZ, amatör solistler, profesyonel sanatçıları aratmayacak Ģekilde müzik ziyafeti 

veriyorlardı. Diğer sanatçıların isimlerini burada ayrıntılı yazamadığım için üzgünüm.     Korolara Çay 

servisi yapan Hasan GÜRBÜZ‟ÜN de hizmetlerini burada vurgulamak istiyorum.  

 Valiliğe vekâlet ettiğim dönemde. Kurban bayramında Ģöyle konuĢtum; 

Sevgi, kardeĢlik, hoĢgörü ve yardımlaĢma duygularının tazelenmesine vesile olan bir bayramı daha 

birlikte kutlamanın mutluluğunu yaĢıyoruz; Bilindiği gibi bayramlar, geçmiĢ ile gelecek arasında 

güçlü bir bağdır. Milli ve dini değerlerin, gelenek ve göreneklerin günden güne unutulduğu 

günümüzde, bayramlar sayesinde insanlar arasındaki yardımlaĢma ve dayanıĢma duyguları 

kuvvetlenmekte, birlik ve beraberlik Ģuuru güçlenmektedir. Bayram demek, sevinç demektir. Bayram 

demek, mutluluk demektir. Bayram demek, dayanıĢma demektir. Sevincimizi bayramlar vesilesiyle 

çoğaltmak, neĢeyi yediden yetmiĢe, konu komĢu herkese ulaĢtırmak, baĢkasının mutluluğu ile mutlu 

olmayı bilmek, acılarını paylaĢmak milletimizin asli karakteridir. Bu kutsal günleri fırsat bilerek, 

tarih boyunca olduğu gibi bizleri bir arada tutan milli ve manevi değerleri yaĢatmak, birlik ve 

beraberliğimizi korumak, huzur ve barıĢ ortamını sürdürmek ve kardeĢlik duygularımızı geliĢtirmek 

için daha çok çaba göstermeliyiz. Bayramda, aile büyüklerine, akrabalara, komĢulara, arkadaĢ ve 

dostlara hürmet ve muhabbetimizi gösterelim. Yetimlerin, gariplerin, yaĢlıların ve kimsesizlerin 

bayramlarını tebrik edip, onların tebessümüyle bayramımızı aydınlatalım. Yaralı gönüllere, 

umutsuzluğa kapılanlara sevgi ve Ģefkat eli uzatıp manevi Ģifa sunalım. Yüreklerin en ağır yükü olan 

küskünlüklere son verelim. Muhtaç ve kimsesizlere yardım eli uzatalım. Bu güzel duygularımızı 

yalnız dini bayramlarımızla sınırlı tutmayıp yaĢadığımız her gün, her an devam ettirmeliyiz. Kurban 

Bayramı'nın tüm insanlığa, ülkemize ve ilimize huzur, mutluluk ve bereket getirmesini temenni eder, 

sağlık, esenlik, baĢarı ve mutluluk dileklerimle bayramınızı kutlar, saygı ve sevgiler sunarım
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              Vali Ġbrahim ÖZÇĠMEN merkeze Valiliğine alınınca, Ahmet ZAHTEROĞULLARI 

MüsteĢarlıktan Bolu Valiliğine atandı. Vali Vekili olarak, Ġl protokolüyle, Vilayet önünde 

karĢıladık. Genç, dinamik, zeki, bilgili ve çalıĢkan, projeci bir Valiydi. Daha önce Bolu'da 

görev yaptığından bölgeyi, kurum ve kiĢileri tanıyordu. Ankara‟daki üst düzey Bürokratlar, 

Bakan ve Milletvekilleriyle iyi iliĢkiler içerisindeydi. Göreve baĢlar baĢlamaz hızlı bir Ģekilde 

çalıĢmaya koyuldu. Önce Vali Konağını restore ettirdi. Valilik Binasının tamir onarımı için 

ödenek temin edip ihale aĢamasına getirmiĢtik. Valilik binasının çatı onarımından baĢlayarak, 

içi ve dıĢı boyanıp cilalandı. Toplantı ve makam odası yenilendi. Mera ve Yaylalara Kaçak 

yapılan Villalara karĢı topyekûn mücadele baĢlattı. Valilik emir ve yönergeleri yayınladı.1 

Marttan itibaren yapılan kaçak inĢaatları yıktırmaya baĢladı. Her konuda projeler baĢlatıldı. 

Benim görev alanında da Trafikte Önce Yaya Projesini baĢlattık. Bu proje büyük ilgi gördü. 

ĠçiĢleri Bakanlığına bağlı tüm kurumlar benim görev alanımda toplandı. Ġdare Kurulu, Mahalli 

Ġdareler, Köylere Hizmet Götürme Birliği, Planlama, etüt Projeler Müdürlüğü de görev 

alanıma katılınca görev yüküm çok ağırlaĢmıĢtı. Bu dönemde de yoğun bir çalıĢma 

temposuyla hizmetleri aksatmadan yürütmeye çaba gösterdim. Karayolları Yol Güvenliği ve 

Trafik Haftasındaki konuĢma metnim aĢağıdadır;  

Hızla geliĢen dünyada, ulaĢım; bazen temel bir stres sebebi, bazen de hayata mâl 

olan bir yolculuk olmaktadır. Trafik sorunlarına sebep olan insan unsurunun oranı yol 

ve çevre unsurlarına göre çok yüksektir. Bu oran Türkiye‘de % 95 civarındadır. Bu 

nedenle, insanlara güvenli trafik ortamını sağlayacak, yanlıĢ hareketlerini düzeltecek, 

doğru alıĢkanlıklar ve davranıĢlar kazandıracak çalıĢmalar yapılmalıdır. Güvenli 

ulaĢımı sağlamak için, insanı merkeze alan onun davranıĢlarını, içinde yaĢadığı 

kültürü, çevreyi ve toplumsal yaĢayıĢını iyi değerlendiren sosyal psikolojik bir bakıĢ 

açısı gerekir. 

Dünya nüfusunun artması ve teknolojik geliĢme toplum yapısında ekonomik, 

sosyal değiĢmelere neden olarak büyük kentleri ve metropolleri birbirine bağlayan 

karayollarının önemini artırmıĢtır. Ülkemizde de son yıllarda endüstriyel ve teknik 

geliĢmelere bağlı olarak motorlu taĢıt miktarındaki artıĢın diğer ulaĢım araçlarına göre 

daha fazla olması, yüksek standartlı yol yapımına geçilmesi karayollarını ön plana 

çıkartmaktadır. Ġlimiz, ülkemizin 2 büyük metropol Ģehrin geçiĢ noktasında 

bulunduğundan karayolu ulaĢımı ve güvenliği ayrı bir önem taĢımaktadır. 

Ġnsan yaĢamı bakımından trafik, çağımızın en önemli sorunudur. Trafiğin 

unsurları araç, yol ve çevresi ile insandır. Bunlardan sürücü, yaya ve yolculardan 

oluĢan insan unsurunun, trafik kurallarını bir yaĢam biçimi olarak kabullenmesi ve bu 

kurallar demetine uyma alıĢkanlığı kazandırılması; eğitim, denetim gibi yöntemlerle 

olabilmektedir. 

Hızlı kentleĢme, nüfus artıĢları, endüstrileĢme, ticaret ve tarım konularındaki 

önemli sayılabilecek ilerlemeler, karayolu ulaĢımının giderek hızlı, konforlu ve güvenli 

bir biçimde yürütülmesini gerektirmektedir. 
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Karayolu Trafik Güvenliği Haftası; uzun araĢtırmalar ve deneyler sonucu ortaya 

çıkan trafik kurallarının anlatılmasında önemli bir zaman dilimidir. Trafik kurallarını 

öğrenerek ve çevremizdeki insanlara öğreterek, bu haftanın amacına ulaĢmasına 

yardımcı olabiliriz. 

Ülkemiz karayolu trafiğinde güvenliğin sağlanması, ilgili kurumlar arasındaki 

mevcut olan iĢbirliğin artırılması, yol ve çevresinin geliĢtirilmesi, yol kullanıcıların 

eğitimi ve kurallara uyma konusunda gösterdikleri hassasiyet sayesinde mümkün 

olacaktır. 

Karayolu Trafik Güvenliği Haftası münasebetiyle; Tüm halkımızın trafik 

kurallarına daha çok uyacağı günlere süratle ulaĢmak arzusuyla saygılar sunuyor, 

hepinize kazasız günler diliyorum. 

 

2014 yılı Haziran ayında Ankara'da bir toplantıya katılmıĢtım. Toplantı esnasında 

kardeĢlerim kadar sevip, saydığım arkadaĢım emekli Mülki Ġdare Amiri Ramazan 

AKSOY'UN emekliliğini yaĢamadan vefat ettiği mesajını aldım. Cenaze törenine yetiĢmem 

zaman bakımından mümkün olmadığı için çok üzüldüm. Ramazan' a yakıĢacak Mersin 

Valiliğinin,  Vali Vekili Cezmi TÜRKGÖÇER in organizesinde düzenlediği cenaze törenine 

çok memnun oldum. Acımızı bir nebzede olsa hafifletti. Daha sonra uygun bir zamanda 

mezarını ziyaret edip, ailesine tekrar taziye dileklerimi ilettim. Mezarı „da çok güzel olmuĢ. 

Allahtan rahmet diliyorum. Nur Ġçinde yatsın. Ramazan‟la 4 yıl Mülkiyede beraber okuduk, 

aynı yurtta kaldık. Son derece dürüst, çalıĢkan, oturduğu sırayı, sandalyeyi temizlemeden 

oturmaz, dört yıl aynı takım elbiseyi giymesine rağmen çok temiz ve her zaman ütülü 

giyinirdi. Çevre temizliğine çok dikkat eder, otobüsten inince kesinlikle biletleri yere atmaz, 

çöp kutusu yoksa cebine koyardı. Çok tasarrufluydu, aldığı bursla idare eder, Babasının 

gönderdiği tüm paraları Ankara Tıp Fakültesinde okuyan kardeĢi Cumali' ye verirdi, 

arkadaĢlardan kimin harçlığı bitse Ramazan'a baĢvurur, kendisinde olmasa bile 

arkadaĢlarından alır verirdi. Babam Almanya'da olduğundan Benim durumum iyiydi. Çoğu 

zaman bana müracaat ederdi. O bakımdan arkadaĢımız Sabahattin, Ramazana Banker 

unvanını vermiĢti. Mülki Ġdare Amirliğinde Tonya, GercüĢ, ViranĢehir, Pınarhisar, Develi 

Kaymakamlıkları ile Sinop, Denizli, Samsun Vali Yardımcılığında da çok baĢarılı hizmet 

vermesine rağmen maalesef oda benim gibi hak etiği yere gelemediği gibi hasta olduğu halde 

Adana, Mersin Vali Yardımcılığı bile çok görüldü. 
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  2014 yılı 30 Ağustos Zafer Bayramı Töreninden sonra ġehit ve Gazi Ailelerine 

Orduevinde Valilikçe verilen yemekte Vali Vekili olarak aĢağıdaki konuĢmayı yaptım; 

 

Bugün, Gazi Mustafa Kemal Atatürk'ün önderliğinde kazanılan 30 Ağustos 

Zaferinin 92.yıldönümünü kutlamanın sevinci, heyecanı, gururu ve mutluluğu 

içerisindeyiz. 

Bilindiği gibi, asırlarca üç kıtaya hükmetmiĢ Çanakkale'de de destanlar 

yaratmasına rağmen ecdadımız Osmanlı Ġmparatorluğu 1.Dünya SavaĢının içinde ve 

devamında ittifak ettiği devletlerle birlikte yenik düĢünce bütün orduları dağıtılmıĢ, 

tersanelerine grilmiĢ, Anadolu'da iç ve dıĢ düĢmanlar yer yer ayaklanmalar çıkararak 

vatan toprakları iĢgal edilmiĢ, açlık, sefalet, savaĢ yorgunluğu hat safhaya ulaĢmıĢtır. 

Yurdumuzun üzerine kara bulutların çöktüğü bir ortamda Mustafa Kemal PaĢanın 

önderliğinde, Türk Milleti, iĢgalleri ve yenilgiyi kabul etmeyip Samsun'dan Anadolu'ya 

çıkıp Amasya toplantısı, Erzurum ve Sivas kongreleri sonucu "Ya Ġstiklal Ya Ölüm" 

parolasıyla Milli Mücadele baĢlatılmıĢ, Ankara'da Türkiye Büyük Millet Meclisinin 

kararları ve Atatürk'ün Direktifleri ile toplanan düzenli ordularla Ġnönü ve Sakarya 

SavaĢları kazanılmıĢ, BaĢkomutan Atatürk'ün bizzat yönettiği Büyük Taarruz, 30 

Ağustosta zaferle sonuçlandırılarak Milli Hâkimiyete dayalı Türkiye Cumhuriyeti 

Devletinin kurulmasının yolu açılmıĢtır. 30 ağustos zaferi Türk Milletinin asla 

yenilemeyeceğini bir kez daha göstermiĢtir. 

Milletimiz, tarihin her döneminde tüm zorluklara ve engellere karĢın vatanını 

sevmeyi, bağımsız yaĢamayı, vatanın ve milletin bölünmez bütünlüğünü korumayı, 

canları ve kanları pahasına ilke edinmiĢtir. ġehitlerimiz, gazilerimiz, 

bağımsızlığımızın, egemenliğimizin, milli birliğimizin ve Cumhuriyetimizin Ģerefli, 

onurlu sembolleridir. Onların gösterdikleri fedakârlıklar hiçbir zaman hafızalardan 

silinmeyecektir. ġehit aileleri ile gazilerimize sahip çıkmak huzurlu yaĢamalarını 

sağlamak hepimizin öncelikli görevi olmalıdır. Devletimiz ve milletimiz Ģimdiye kadar 

gerekli duyarlığı ve özeni göstermiĢ olup ebediyen devam ettireceğinden kuĢkumuz 

yoktur. 

Bugün, millet olarak baĢta gelen görevimiz, Milli Birlik ve Beraberlikle barıĢ ve 

kardeĢlik içinde daha çok çalıĢarak memleketimizi Ekonomik, Sosyal, Hukuk alanında 

ve ÇağdaĢ Medeniyet yolunda geliĢtirip kalkındırarak en güçlü ve medeni milletler 

arasında yer almasını sağlamaktır. 

Bu duygularla, Büyük Önder Gazi Mustafa Kemal Atatürk'ü ve silah arkadaĢları 
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ile kahraman gazilerimizi, Ģehitlerimizi Ģükranla, minnetle anıyor, Ģehitlerimiz ile 

ebediye göçen gazilerimize Tanrıdan rahmet diliyor, 30 Ağustos zafer bayramınızı 

kutlayarak saygı ve sevgiler sunuyorum. 

                                                                                          

                                                                                                                                                                                     

Yeni Vali Yardımcılarının atanmasıyla görevlerimin bir kısmı devredilince biraz rahatlama 

ortamı oluĢtu. Mudurnu Ġlçemizde düzenlenen festivale Ana Muhalefet Partisinin Genel 

BaĢkan Yardımcısı da gelmiĢti. Vali Vekili olarak konuĢmam Ģöyleydi; 

Mudurnu ilçemizde bu yıl Uluslararası Ġpek yolu kültür, sanat ve turizm 

festivalinin, 13.sünün düzenlenmesinin engin sevinci, heyecanı ve mutluluğu 

içerisindeyiz. 

Bilindiği gibi Mudurnu ilçemiz tarihi kültürel değerleri, turistik doğal güzellikleri 

ve  

Zenginlikleriyle ilimizin hızla geliĢen ilçelerinden birisidir. 

Uluslararası festivallerle, sosyal, kültürel ve sanatsal etkinliklerin düzenlenmesi; 

Mudurnu halkını yurtiçi ve yurtdıĢından gelen sanat ve kültür sevenlerle birleĢtirici, 

bütünleĢtirici, kaynaĢtırıcı, barıĢ ve kardeĢlik içerisinde yaĢamaya yönlendirici, hayatın 

zevk ve hazzıni tattırıcı etkileriyle, büyük anlam ve önem kazanmaktadır. 

Türkiye Cumhuriyeti Devletinin Kurucusu ebedi önderimiz Mustafa Kemal 

ATATÜRK'ÜN iĢaret ettiği çağdaĢ medeniyet seviyesine ulaĢmak için; ekonomik 

yönden, sosyal yönden, eğitim ve kültürel bakımdan daha çok çalıĢarak geliĢme ve 

kalkınma kapılarını açmalıyız. 

Yoksulluktan kurtulmak için iktisaden güçlenerek ekonomik zaferler 

kazanmalıyız, 

-Milli kültürümüzü çağdaĢ uygarlık seviyesinin üstüne çıkarmalıyız, 
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-Kültür seviyemizin aynasını teĢkil eden güzel sanatlara, tiyatroya daha çok önem 

vermeliyiz, 

-Sanata, sanatçıya sahip çıkmalıyız, 

-Müziği hayatın neĢesi, ruhu, sevinci haline getirmeliyiz, •Spor hayatını, spor 

âlemini uygarlık yolunda daha çok geliĢtirmeliyiz, 

-Zamanın gereklerine göre bilim ve teknikten her türlü uygar buluĢlardan 

yararlanmalıyız, 

-Mudurnu ilçemizi; barıĢ ve kardeĢlik içerisinde, sağlığın, temizliğin, güzelliğin, 

turizmin, modern kültür ve sanatın parlayan yıldızı yapmalıyız." 

DüĢünce ve anlayıĢı; Uluslararası Kültür ve Sanat Festivalinin temel amacını 

oluĢturmasını diliyorum. 

Tüm Mudurnu halkına Yurdumuzdan ve DıĢ ülkelerden festivale iĢtirak eden 

kültür ve sanatsever davetlilere, karĢılıklı sevgi ve saygı bağları içerisinde birlik ve 

beraberlik huzur ve güven dolu neĢeli ve mutlu günler temenni ediyorum. 

Uluslararası Ġpek yolu Kültür, Sanat ve Turizm Festivalinin düzenlenmesinde, 

büyük emek veren katkı ve destekte bulunan baĢta ilçe Kaymakamımız, Belediye 

BaĢkanımız olmak üzere tertip komitesi üyelerini, sanatçıları, folklor ekiplerini tüm kiĢi 

ve kuruluĢları ilimiz adına tebrik ediyorum, Ģükranlarımızı teĢekkürlerimizi iletmek 

istiyorum. 

13.Uluslararası Ġpek yolu Kültür Sanat ve Turizm Festivalimiz kutlu gelecek 

günlerimiz mutlu olsun, 

BaĢarı ve mutluluk dileklerimle saygı ve sevgiler sunuyorum. 
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Gerek Belediye BaĢkanlığı, Gerekse Milletvekilleriyle herhangi bir sorun yaĢamadan 

hızlı tempoyla çalıĢmalar sürdürülürken bir yıl geçmeden Sayın Valinin merkez valiliğine 

alınmasına herkes ĢaĢırdı. BaĢta merkezde önemli bir göreve getirileceği Ģeklinde yorumlandı 

ama sonucu öyle olmadı. 

 

Yeni Vali Aydın BARUġ ĠçiĢler Bakanlığı Mahalli Ġdareler Genel Müdürlüğünden atandı. 

Vilayet önünde Vali Vekili olarak Ġl Protokolüyle karĢıladık. Kaymakamlar ve Birim Amirleri 

ile toplantılar yaparak prensiplerini bildirdi. Vali Yardımcıları ve Kaymakamlarla birlikte 

akĢam yemeğinde beraber olduk. Yeni atanan her Valinin yaptığı gibi. Tüm kurumlardan 

brifing aldı. Ġlçeleri dolaĢarak Çevreyi tanıdı. Birkaç ay görev dağılımında bir değiĢiklik 

yapmadı. Yeni Vali Yardımcıları atanınca önce görev dağılımında değiĢiklik yapıldı. ĠĢ 

Yoğunluğum biraz daha azaldı. Daha sonra Ġmza Yetkiler Yönergesinde değiĢiklik yapılarak 

detaylı bir yönerge uygulamaya konuldu. Özellikle Önemli Yetkiler Valide toplanarak 

Mevzuatçı bir idarecilik icra edilmeye baĢlandı. Daha sonra Kanunen bizzat Vali tarafından 

imzalaması zorunlu olanların dıĢındaki yetkiler devredildi. Verilen görevleri en iyi Ģekilde 

yapmaya devam etmeye özen gösterdim. Vali Bey görev dağılımında yaptığı değiĢikliklerle 

baĢta emniyet asayiĢ olmak üzere sıkıntılı görevleri genç arkadaĢlara verdi. Mesleğin 42. 

Yılında nihayet görev yüküm hafiflediğinden emekliliğe hazırlanmaya yöneldim.   

 

Bolunun ve Memleketimizin Medarı iftiharı, Gönüllerde Taht kuran, Hayırsever 

Sanayici, Mimar ĠZZET BAYSAL'IN Bolu'ya Hizmetlerini özetlemek istiyorum; Merhum 

ĠZZET BAYSAL Mimar Mühendisi olup Sanayi ve Ticarete hayatına atılınca Mütevazı 

yaĢantısıyla tasarrufa önem verip, gece gündüz çalıĢarak alın teriyle kazandığı Tüm 

Servetini, ĠZZET BAYSAL VAKFINI kurarak Bolu‟nun, Milli Eğitim, Sağlık, Ekonomik, 

Sosyal, Kültürel bakımdan geliĢmesi, kalkınması ve çağdaĢ medeniyet yolunda ilerlemesi 

için maddi ve manevi bakımdan anlam ve önemi çok büyük katkılarda bulunarak 

harcamıĢtır. Ġzzet Baysal Vakfı 2016 Yılına kadar 140 tesis meydana getirmiĢ olup 2016 yılı 

rayiç değerleriyle 440 Milyon TL değerindedir. Vakıf Hizmetleri, Yeğeni Ahmet BAYSAL‟IN 

baĢkanlığında artarak sürdürülmektedir. Hayırları Köy sağlık evinden, tam teĢekküllü 

hastanelere, camilerden, huzurevlerine, kreĢlerden Üniversiteye kadar uzanır. KreĢe giren 

çocuk, ilk, orta, lise ve Üniversiteye kadar vakfın eserlerinde eğitim görebilir. YaĢlılıkta 

huzurevinde kalabilir. Üniversitede eğitim öğretim gören öğrenci 30 bini aĢmıĢtır. Ġzzet 

BAYSAL' T.C.  Devlet Üstün Hizmet Madalyasıyla' onurlandırılmıĢtır. Üniversite 

Senatolarınca Abant Ġzzet Baysal Üniversitesine, „Eğitimde Onursal Doktora' payesi 

verilmiĢtir. TBMM, Ġzzet Baysal Vakfına 'Üstün Hizmet Ödülü'nü' vermiĢtir. Bolunun 

Caddesine, Mahallesine ismi verilmiĢ. Ġzzet Baysal Caddesine ve Üniversite Kampusuna 

Ġzzet BAYSAL heykelleri dikilmiĢ. 5 Mart 2000 tarihinde hayata Ġstanbul' da gözlerini 

yummuĢ olup. Bakanlar Kurulu Kararıyla, Üniversite Kampusu içerisine defnedilmiĢtir. Her 

yıl ölüm yıldönümünde anıt mezarı baĢında resmi anma töreni düzenlenmekte,  Mayıs 

Ayında Ġzzet BAYSAL Ģükran günleri etkinlikleri yapılmaktadır. Ġzzet BAYSAL‟I Ģükran ve 

minnetle anıyoruz. Allah rahmet eylesin mekânı cennet olsun. Büyük Hayırsever Ġzzet 

BAYSAL‟A hayatı boyunca yaptığı hayırlardan hangisinin anlamlı olduğu sorulduğunda; 

„Halkımızın ve Gençlerimizin bakıĢlarında hissettiğim sevgi bunların hepsine bedeldir.' 

cevabını vermiĢtir. Çok sevdiği gençlere Ģöyle seslenmiĢtir; Sevgili Gençler, size 

sunabildiğim bu imkânları dürüst ve gayretli çalıĢmaya, tasarruflu davranmaya ve sebatkâr 

olabilmeye borçluyum. Sizin de aynı ilkelerle benzer imkânlara eriĢebileceğinizden eminim.' 
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Sevgili Gençler! Ġçinizden nice Baysallar çıkacağına yürekten inanıyor ve sizleri 

seviyorum.' Bolululara ise; 'Bolulular Bu Vakıf Sizindir. Ona sahip çıkınız ' demiĢtir. 

 

 

 

 

ĠZZET BAYSAL'DAN ON ALTIN ÖĞÜT; 

  

- DüĢünmeye vakit ayır, düĢünce güç için kaynaktır. 

 

- Eğlenmeye vakit ayır, eğlence gençliğin sırrıdır. 

 

- Okumaya vakit ayır, okuma bilginin pınarıdır. 

 

- Duaya vakit ayır, dua güç anlarda direnmenin desteğidir. 

 

- Sevmeye vakit ayır, sevme yaĢamı tatlı kılan Ģeydir. 

 

- AnlaĢmaya vakit ayır, anlaĢma yaĢama güzel bir tat verir. 

 

- Gülmeye vakit ayır, gülme ruhun müziğidir. 

 

- Vermeye vakit ayır, verme günün aydınlığıdır. 

 

- ĠĢini iyi yapmaya vakit ayır, iyi iĢ kiĢiyi kendine saygın yapar. 

 

- TeĢekküre vakit ayır, teĢekkür yaĢam pastasının kremasıdır. 

 

ĠZZET BAYSAL, '' Türkiye'de benim mali durumumda en az bir milyon insan var. 

Bu bir milyon insanın yarısı, benim yaptığımın yarısı kadar hayır iĢi yapsa, bu memleket 

dünyanın en büyük memleketlerini bile geride bırakır. „demiĢtir. 

 

Bilindiği gibi 15 Temmuz 2016 gecesi Memleketimizde Fetullahçı Terör Örgütünce 

darbe teĢebbüsünde bulunulmuĢ olup, millî Birlik ve Beraberlik ruhuyla geri 

püskürtülmüĢtür. Vatanın ve Milletin Bölünmez Bütünlüğüne göz diken iç ve dıĢ 

düĢmanlara, vatan hainlerine, her zaman hak ettikleri ders verilmiĢtir. Türk Milleti, Milli 

Birlik ve Beraberlik Ruhuyla, zekâsı, çalıĢkanlığı, elinde ve kafasında tuttuğu müspet ilim 

meĢalesiyle her türlü güçlükleri yenmesini bilmiĢtir. Vatanımızın Kurum ve KuruluĢuna 

yerleĢen vatan hainlerini Türk Adaleti, Hukukun Temel Ġlkelerinden ĢaĢmadan ayıklayıp 

cezalandırarak, Türkiye Cumhuriyeti Devleti, Cumhuriyetin güçlü kanatlarında geliĢme ve 

kalkınmasını çağdaĢ medeniyet yolunda devam ettirecektir. Vatanımız ve Milletimiz için 

canını feda eden ġehitlerimize Allahtan rahmet diliyorum. Yaralı gazilerimize acil Ģifa 

temenni ediyorum. 
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Olağanüstü Ģartlarda hayat devam ederken, Her meslek gurubundan, tutuklananlar, 

açığa alınanlar, meslekten iliĢiği kesilenler oldu. Mudurnu kaymakamı Bakanlıkça Görevden 

UzaklaĢtırılınca Valilik Makamınca asli görevim uhdemde kalmak üzere Mudurnu 

Kaymakamlığına 24.11.2016 tarihi itibariyle Vekâleten görevlendirildim. Böylece mesleki 

hayatımda 20. Ġlçede görev yapmıĢ olacaktım. Genel olarak sabahleyin Vilayette, öğleden 

sonra Mudurnu‟da görevimi aksatmadan yürütmeye çalıĢtım. Mudurnu‟yu daha yakından 

tanımıĢ oldum. ÇalıĢma Tedbirleri ve Ġmza Yetkileri Yönergelerimi yayınladım. TaĢkesti 

Beldesini, Sarot ve Babas Kaplıcalarından faydalanma olanağı olmasa da, görmüĢ oldum. 

Kaymakamlık Kursundan Kaymakam atanınca yaklaĢık 35 gün görev yaparak, 02.01.2017 

tarihinde tekrar Vilayetteki görevime döndüm. 

Kasım 2016 ayında TaĢ Mektep Kayseri Lisesinden Emekli Öğretmenlerimiz, Hayri 

AKIġ, Kayser Milliği Eğitim Müdürlüğü de yapan Hayri TERZĠOĞLU, ġenol TERZĠOĞLU ve 

Nermin KURTOĞLU, Öğretmenler Günü Münasebetiyle Sınıf arkadaĢlarımızdan Emekli 

Banka Müdiresi Emiran DAĞLI‟NIN organizesinde,  Kayseri Borsa BaĢkanı ġaban ÜNLÜ, 

Nazım ÖNCEL, Meliha BESÇELĠ, AyĢe YAKUPOĞLU, Dilek YALÇINKAYA ve arkadaĢları 

ile birlikte Bolu‟ya geldiler. Gölcüğü, Abant‟ı ve Bolu Müzesini gezdirdik. Valilik ve Ticaret 

Ve Sanayi Odası ziyaret edildi. Belediye BaĢkanımız Gölcükte, Ticaret ve Sanayi Odası 

BaĢkanımız Abant‟ta öğle yemeği verdiler. Hocalarımız ve sınıf arkadaĢlarım adına teĢekkür 

ediyorum. Bolu‟dan çok memnun olarak ayrıldılar. 

              Bolu Belediyesi Türk Sanat Müziği Korosu çalıĢmalarına 2016 yılında da yaklaĢık iki 

ay süreyle iĢtirak ederek, 29 Aralık 2016 tarihi akĢamı Ġl Kültür Müdürlüğü salonunda 

düzenlenen ġef Rıfat GÜNEN yönetimindeki Hüzzam Faslı Konserinde „Beklerim Bu 

Sahillerde Mahzun Böyle Ben, Ģarkısı ile Küçük YaĢta Aldım Sazı Elime‟ Ģarkısını söyleyerek, 

meslekte 41. Yılda Türk Sanat Müziğinde Jübilemi yapmıĢ oldum. Konser sonunda Belediye 

BaĢkanı Alaaddin YILMAZ adına BaĢkan Yardımcısı Zerrin BĠÇEN tarafından, ġahsıma, Bir 

buket çiçekle, Bolu Belediye BaĢkanlığı adını ve armasını taĢıyan seramik tabak takdim edildi. 

Bolu Belediyesi Köroğlu Türk Halk Müziği Korosu çalıĢmalarına iki ay iĢtirak ederek, 

7 Mart 2017 günü akĢamı Kültür Müdürlüğü Salonunda Sevda Ġle Vatan Türküleri Konseri, 

ġefimiz Tahsin ARSLAN yönetiminde icra edildi. Konseri, Valimiz Aydı BARUġ eĢi ile izledi. 

Belediye BaĢkanı eĢi ve BaĢkan Yardımcıları Emine, Zerrin hanımlarda izleyiciler 

arasındaydı. Salon tamamen sanat ve müzikseverlerle dolmuĢtu. Programda, ġefimiz Tahsin 

ARSLAN‟IN Ud, Müzik adamı hoca Gökhan ULUBAY‟IN Kanun, Öğretmen Hasan 

DĠKAL‟IN, Kemanla taksim ile eĢliğinde Hayri ġAHĠN‟Ġ 1970 li yıllarda Ģöhrete kavuĢturan 

‟Uzaktan Uzağa Gülüp Geçerdin‟ Ģarkısı ile Orhan GENCEBAY‟I MeĢhur eden „Sevenler 

Mesut Olmaz‟ Ģarkısını okudum. Konserin sunuculuğunu Cudi ÖKTEN, Dünya Kadınlar 

Günü ile Çanakkale Zaferimize vurgular yaparak coĢkulu bir Ģekilde gerçekleĢtirdi. Ayrıca 

Emniyet ġube Müdürlüğünden emekli Hüsnü GÜREL, TÜRK BAYRAĞI ile sahneye çıkarak 

ÇANAKKALE ġEHĠTLERĠNE Ģiiriyle salonu coĢturdu. HOġ GELĠġLER OLA MUATAFA 

KEMAL PAġA, KAPANIġ TÜRKÜSÜNE DAVETLĠLER TÜRK BAYRAKLARIYLA EġLĠK 

EDEREK, SALONUN COġKUSU ZĠRVEYE ULAġTI. Artık Emekli olunca ikinci bir 

mesleğimiz oldu. Geçte olsa Ģöhret basamaklarına tırmanmaya baĢladık. Böylece Bolu 



 

156 

 

Belediye BaĢkanlığı Köroğlu Türk Halk Müziği Topluluğunun Sevda ile Vatan Türküleri 

Konserindeki baĢarılarımızdan dolayı Belediye BaĢkanı Alaaddin YILMAZ imzasıyla 

dördüncü teĢekkür Belgesini aldım. Ayrıca 3 adet de plaketi önceden almıĢtım. Bolu Belediye 

BaĢkanı Alaaddin YILMAZ baĢta olamk üzere, BaĢkan Yardımcıları ile Kültür Müdürüne, 

Kültür Sanat Merkezi Müdürüne, ġefleri ve öğretmenlerine emeği geçen herkese sanata, 

sanatçıya vermiĢ oldukları önemle, destekten ötürü takdir ve teĢekkürlerimi bildirmek 

istiyorum.  

Gökhan ULUBAY hocanın Bolu Belediyesi Sanat Merkezinde açmıĢ olduğu UD 

KURSUNA devam etmeye baĢladım. Udu da öğrenirsem çok önemli bir iĢi baĢarmıĢ 

olacağım. 

Ġl Kültür Müdürlüğü, Belediye Kültür Merkezi, Üniversite ve Halk Eğitim Merkezinde 

Türk Sanat Müziği, Klasik Türk Musikisi, Türk Halk Müziği Koroları oluĢturularak yaklaĢık 

beĢ yüz civarında amatör saz ve söz sanatçısı müzik çalıĢması yapmaktadır. Tüm Müzik 

faaliyetlerinin bir araya getirileceği Bolu‟ya YakıĢır modern bir Konservatuvar oluĢturulması 

temel arzu haline gelmiĢtir. Koro Ģeflerinden Siyami PALAZOĞLU bir konser sonunda „‟ 

Konservatuarı görmeden ölürsem gözlerim açık gider‟‟ demiĢtir. Cumhuriyetimizin Kurucusu 

Büyük Önderimiz Mustafa Kemal ATATÜRK‟ÜN „‟Sanatsız Kalan Bir Milletin Hayat 

Damarlarından Biri KopmuĢ Demektir.‟‟, „‟ Sanata Sanatçıya Daha Çok Önem Veriniz.‟‟ 

Sözlerinden ilham alınarak, BaĢta Valilik, Belediye ve Üniversitece gerekli çalıĢmanın 

baĢlatılması zamanının geldiği düĢüncesindeyim. Bolu Kalkınma ve Tanıtma Vakfı, Ġzzet 

Baysal Vakfı, BağıĢçılar Vakfı ve Diğer KiĢi ve KuruluĢların gereken desteği vermesi arzu 

edilmektedir. 

 Bolu‟da görev yaptığımız süreçte önemli geliĢmeler kaydedildi. Belediyemiz, Ġzzet 

Baysal Caddesini, Kent Meydanını yeniden düzenledi, caddedeki binaların aynı renge 

boyanması, reklam tabelalarının tek tip olarak yapılması, ağaçlandırıp, çiçeklendirilerek, 

yeĢillendirilmesi, kafeteryaların oluĢturulması, Tarihi Kültür Sanat Merkezinin restorasyonu 

kamuoyunda güzel intibalar yarattı. Hatta ġanzelize Caddesi olarak nitelendirilmeye baĢlandı. 

Ancak bir yıl geçince meydan ve caddenin bozulması memnuniyetsizlik yaratmaya baĢladı. 

Belediye tekrar düzenlemeye baĢladı. Atatürk Orman Parkı ile Karaçayır Parkındaki 

düzenlemeler memnuniyet vericidir. VatandaĢlar yürüyerek, spor yaparak, piknik yaparak 

dinleniyor. Katlı Otopark inĢası, Belediye Meydanından tünelle Pazar yerine geçiĢ yapılması, 

Fırka Tepesinin parka dönüĢtürülmesi, cadde ve sokakların geniĢletilerek yeniden yapılması 

vatandaĢlar üzerinde olumlu etkiler yaratmıĢtır. Eski binalar yıkılarak, yeni Belediye Binasına 

dönüĢtürülmesi, TAġ HAN ın tarihi yapısına uygun olarak yenilenmesi, Karadere suyunun 

tünel açarak cazibeli içme suyu olarak Ģehre getirilmesi çalıĢmaları hızla devam etmektedir. 

Gecikmeli de olsa Adalet Sarayı inĢası hızla devam etmektedir. Gençlik Merkezi, Kapalı Spor 

Salonu hizmete verildi. Olimpik Yüzme Havuzu çalıĢmaları devam etmektedir. Yeni 

Ġlkokullar, ortaokullar, liseler yapılarak eğitim öğretime açıldı. Üniversite Bünyesinde 

Rektörlük Binası, Fakülte ve Yüksek Okul Binaları, Karacasu Fizik Tedavi ve Rehabilitasyon 

Hastanesi, 112 Çağrı Merkezi, Öğrenci Yurtları inĢa edildi. ġoförler ve Otomobilciler Odası 

Eski Binası yıkılarak kısa zamanda yeniden yapılarak hizmete sokuldu. Bu hizmeti 

gerçekleĢtiren çalıĢkan, dürüst, Memlekete hizmet aĢkıyla yoğrulmuĢ ġoförler ve 

Otomobilciler Odası BaĢkanı Saygıdeğer Nihat Alpat ÖZTÜRK GeçirmiĢ olduğu kalp krizi 

sonucu hakkın rahmetine kavuĢarak, 22.10.2017 Pazar günü aramızdan ayrıldı. Allahtan 
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rahmet, kederli ailesinin acısını paylaĢarak sabır ve uzun ömür diliyorum.  

Gölcük, Abant ve Yedigöller Tabiat parklarında düzenlemeler oldu. Karacasu ve 

Yedigöller yolu geniĢletilerek asfaltlandı. Kültür ve Tabiat Parkları, tatil günlerinde Özellikle 

Ankara, Ġstanbul ve çevre illerden gelen vatandaĢların akınına uğramaktadır. NARVEN 

TERMAL TATĠL SĠTESĠ, 14 BURDA AVM, ÖZDĠLEK AVM, HĠLTON OTELĠ kısa 

zamanda tamamlanarak hizmete açıldı. Özetlenen bu çalıĢmalarda dönemin Sayın Valilerinin, 

,Millet Vekillerinin, Belediye BaĢkanı, Cumhuriyet BaĢsavcısı, Baro BaĢkanı, Rektör, Ġl Özel 

Ġdaresi, Ticaret ve Sanayi Odası BaĢkanı, ġoförler ve Otomobilciler Odası, Ġzzet Baysal Vakfı, 

BağıĢçılar Vakfı, Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği, Altındağ Belediyesi ile Hayırsever KiĢi 

ve KuruluĢların önem ve anlamı büyük katkıları olmuĢtur. 

 

                                                                             

                                                                                      

 

XII-TAKDĠRNAME VE ÖDÜLLER 

3 yıllık MüfettiĢlikten sonra Kaymakamlık gibi yüce kutsal bir mesleği 

ideal uğruna seçerek, ArdeĢen, Çamardı, Sarıoğlan, LalapaĢa, Karayazı, Derik, 

Kırkağaç, Nizip, Aliağa, MustafakemalpaĢa, Büyükçekmece, Üsküdar ve 

Kadıköy, Avanos, Ürgüp Ġlçelerinde ve Ġstanbul, NevĢehir, Bolu Vali 

Yardımcılığında, dürüstçe disiplinli gece gündüz çalıĢarak yapılan hizmetlerle 

vatandaĢların Ġl Valilerinin, Bakanların, Milletvekillerinin hatta Sayın 

CumhurbaĢkanımızın takdirlerine layık oldum, Aliağa Kaymakamıyken Yılın 

Ġdarecisi seçildim. Sicil dosyasına giren Bakan ve Ġl Valilerinin takdirnameleri 

ile alınan plaket ve ödüller Ģöyle sıralanabilir; 

1) ArdeĢen Kaymakam Vekilliği döneminde Rize Valisi Ġsmet METĠN'ĠN 

16.11.1979 tarih ve 27-3/1335 sayılı görevde dürüst, çalıĢkan, kısmi 

Senato seçimlerinde alınan güvenlik önlemlerini eksiksiz ve zamanında 

uygulayarak seçimlerin huzur ve güven içerisinde geçmesinde gösterilen 

üstün gayret ve baĢarıdan ötürü vermiĢ olduğu takdirname,  

2) Sarıoğlan Kaymakamlığında Okuma-Yazma Seferberliğinde üstün 

hizmetler için Milli Eğitim Bakanı Hasan SAĞLAM tarafından verilen 

02.06.1983 tarih ve 2319 sayılı üstün baĢarı belgesi.  

3) LalapaĢa Kaymakamlığı döneminde “Yönetim, Yürütme ve denetleme 

çalıĢmalarındaki etkinlikle, ilçe sorunlarının çözümünde baĢarı” dan 

dolayı Edime Valisi Enver HIZLAN tarafından verilen 95 sayılı 

takdirname, 

4) LalapaĢa Belediye BaĢkanlığı döneminde ĠçiĢleri Bakanı Ali TANRIYAR 

tarafından verilen takdirname, 

5) LalapaĢa Belediye BaĢkanlığı döneminde 1. Ordu ve Sıkıyönetim 

Komutanı Orgeneral Necdet ÖZTORUN'UN 24.03.1984 tarih ve 7130- 
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243-84/SYNT lK.s.K.Öz. Kal. Sayılı takdirname, 

6) Karayazı Kaymakamlığı döneminde Sayın CumhurbaĢkanımızın 

çalıĢmalardan memnun olmaları sonucu Erzurum Valisi Recep Birsin 

ÖZEN tarafından üstün gayret ve çalıĢmalardan ötürü vermiĢ olduğu 

17.07.1986 tarih ve 10/246 sayılı takdirname, 

7) Erzurum Valisi Recep Birsin ÖZEN‟ĠN 20.01.1987 tarihli takdirnamesi.  

 

8) Yine Erzurum Valisi Recep Birsin ÖZEN ĠN görevdeki üstün gayret ve 

çalıĢmalar, görevle ilgili kanun ve yönetmelikleri uygulamada, toplumun 

kalkınmasında ve yatırım programlarının gerçekleĢmesinde sağlanan üstün 

baĢarılar, Emniyet ve AsayiĢin sağlanmasındaki baĢarılar üst, ast ve bütün 

mesai arkadaĢlarıyla kurulan sağlam ve güzel diyalog nedeniyle verilen 

03.08.1987 tarih ve 10.10/249 sayılı takdirname.  

9) Derik Kaymakamlığı döneminde; Olağanüstü Hal Bölgesi Ģartları içinde son 

derece hassas bir yapıya sahip Derik Ġlçesinde görevde gösterilen üstün 

gayret, fedakâr çalıĢma ve titiz takip sonucu Devlet otoritesinin sağlanması 

ve itibarının korunmasında katkılar ile ayrıca köylünün kalkınması için kırsal 

alanda yapılan çalıĢmalar, ilçenin ekonomik ve istihdam kapasitesinin 

arttırılması yolunda sağlanan üstün çabadan ötürü Mardin Valisi Aykut 

OZAN tarafından verilen 16.06.1989 tarihli takdirname) 

10) 1985-1990 yılları Sicil Notu ortalaması 94 olması nedeniyle ĠçiĢleri 

Bakanlığınca 657 Sayılı Devlet Memurları Kanununun 64. Maddesi ve 243 

sayılı KHK‟nin 9. Maddesi gereğince 27.09.1991 tarihli onayla verilen bir 

kademe.  

11) Nizip Kaymakamlığı döneminde; 1995 yılı içerisinde görevde gösterilen 

olumlu gayret, üstün görev anlayıĢı ve baĢarılı çalıĢmalardan ötürü 

Gaziantep Valisi Muammer GÜLER tarafından verilen 29.12.1995 tarih 431 

sayılı takdirname. 

12) Sayın CumhurbaĢkanımızın, Sayın T.B.M.M. BaĢkanımızın, Sayın 

BaĢbakanımızın ve Bakanlarımızın 25 Mayıs 1996 günü Gaziantep Ġlini 

ziyaretlerinde Birecik Barajında düzenlenen programın baĢarıyla 

uygulanması ve gereken koordinasyonun sağlanmasında gösterilen yakın ilgi 

ve gayretlerden ötürü yine Gaziantep Valisi Muammer GÜLER tarafından 

verilen 28.05.1996 tarihli takdirname.  

13) Nizip Kaymakamı iken yürütülen baĢarılı çalıĢmalar, üstün vazife ve 

sorumluluk anlayıĢı ve hizmetlerinden ötürü Gaziantep Valisi Muammer 
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GÜLER tarafından 3. kez verilen 23.09.1996 tarihli takdirname, 

 13/1)NevĢehir Vali Yardımcısıyken 'Valilikçe verilen görevleri en iyi Ģekilde 

yerine getirme, Ġl Müdürlükleri üzerindeki gözetim ve denetim görevini 

baĢarıyla uygulama, Kamu KuruluĢları ve Sivil Toplum Örgütleriyle uyumlu 

çalıĢmadan dolayı NevĢehir Valisi Asım HACIMUSTAFAOĞLU tarafından 

verilen 17.06.2009 tarihli Takdir Belgesi, 

13/2)NevĢehir Vali Yardımcısı iken' Ġl Müdürlükleri Üzerindeki denetim 

görevini en iyi Ģekilde uygulayarak iĢ ve iĢlemlerini titizlikle takip edilmesi' 

takdirle karĢılanarak, NevĢehir Valisi Osman AYDIN 'ın verdiği 30.12.2010 

tarihli Takdir Belgesi, 

13/3)Bolu Vali Yardımcısıyken 'Tevdi edilen görevleri mesai mefhumu 

gözetmeksizin üstün sorumluluk ve görev anlayıĢı içine yerine getirilmesi 

'memnuniyetle müĢahede edilerek Bolu Valisi Ġbrahim ÖZÇĠMEN 'in verdiği 

26.12.2013 tarihli BaĢarı Belgesi, 

14) Nizip Kaymakamı döneminde Nizip Belediye Spora gösterilen maddi ve 

manevi destekten ötürü Nizip Belediye Spor Yönetim Kurulunca alınan Fahri 

BaĢkanlık Kararı, 

 15)Aliağa Kaymakamlığı esnasında 8. Emek ġenliklerinde gösterdiğimiz ilgi ve 

destekten dolayı Aliağa Belediyesince verilen teĢekkür belgesi, 

16) Aliağa Kaymakamlığı sırasında baĢarılı çalıĢmamızdan ötürü 1997 yılı Türk 

Ġdareciler Derneği Ġzmir ġubesince verilen Hüseyin ÖĞÜTCEN baĢarı ödülü 

belgesi, 

17)Aliağa Kaymakamlığı döneminde TOTAL OIL'in tören organizasyonu ve 

gerçekleĢtirilmesinde gösterilen ilgi ve destekten dolayı TOTAL OIL TÜRKĠYE 

A.ġ. ‟nin teĢekkür belgesi. 

18)Aliağa Kaymakamlığı sırasında 9. Emek ġenliklerinde gösterilen üstün 

yöneticilik yeteneği yakın ilgi, Ģenliklerin huzur ve güven içinde geçmesi için 

gösterilen hassasiyet için Aliağa Belediyesinin teĢekkür belgesi, 

19)Aliağa Kaymakamlığı döneminde 4. Ulusal AĢı günlerinde gösterilen ilgi ve 

destekten ötürü Ġzmir Sağlık Müdürlüğünün düzenlediği teĢekkür belgesi, 

20)Aliağa Kaymakamlığı sırasında Cumhuriyetimizin 75. Yılı Futbol 

Turnuvasına katkıdan ötürü Petkop Yönetim Kurulunun düzenlediği teĢekkür 

belgesi, 
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21)Aliağa Kaymakamlığı esnasında, Cumhuriyetimizin 75. Yılı etkinliklerinde 

gösterilen katkı nedeniyle T. E.D. Aliağa Kolaj Vakfı Genel Müdürlüğü 'nün 

düzenlediği teĢekkür belgesi. 

22)MustafakemalpaĢa Kaymakamlığı sırasında Kosova'daki savaĢ nedeniyle 

ülkemize sığınan misafirlerin ihtiyaç duyduğu insani yardım ve malzemelerin 

sağlanmasında maddi ve manevi desteğin verilmesinde gösterilen ilgiden ötürü 

Kırklareli Valiliğinin gönderdiği teĢekkür yazısı.  

23)MustafakemalpaĢa Kaymakamlığı döneminde Halk Bankasının 61. KuruluĢ 

yıldönümünde gösterilen ilgiden dolayı teĢekkür yazısı.  

24)MustafakemalpaĢa Kaymakamı olarak baĢkanı olarak bulunduğumuz 

Köylere Hizmet Götürme Birliğinin sağlık hizmetine katkılarından ötürü 

CumhurbaĢkanlığımızca Ģükran plaketi ile ödüllendirildiğine iliĢkin belge, 

 

25)MustafakemalpaĢa Kaymakamlığı sırasında Onkoday Derneğinin tiyatro 

gösterilerine yakın ilgi ve desteğimizden ötürü teĢekkür yazısı.  

26)MustafakemalpaĢa Kaymakamlığı döneminde Uluabat Gölünün korunması 

amacıyla yürütülen çalıĢmalara verdiğimiz destekten dolayı Doğal Hayatı 
Koruma Derneğinin teĢekkür yazısı. 

27)MustafakemalpaĢa Kaymakamlığı esnasında düzenlenen Futbol Turnuvasına 
katkılarımdan dolayı Tertip Komitesinin verdiği teĢekkür yazısı.  

28)Büyükçekmece Kaymakamlığı sırasındaki hizmetlerimizden dolayı Ġstanbul 

BüyükĢehir Belediyesinin teĢekkür yazısı.  

29)Kırkağaç Kaymakamlığı döneminde izcilik faaliyetlerine katkılarımızdan 

ötürü Gençlik ve Spor Bakanlığının vermiĢ olduğu plaket. 

30)Nizip Kaymakamlığı sırasında Nizip Belediye BaĢkanlığının vermiĢ olduğu 
plaket. 

31) Nizip Kaymakamlığı esnasında baĢarılı çalıĢmalarımızdan ötürü Nizip 
Ticaret Odasının vermiĢ olduğu takdir plaketi. 

32)Nizip Kaymakamlığı döneminde küçük sanayi sitesine vermiĢ olduğumuz 
hizmetlerden dolayı Nizip Sanayi Sitesi BaĢkanlığınca verilen teĢekkür plaketi. 

33)Nizip Kaymakamlığı esnasında Nizip Antepfıstığı festivalinin düzenlemesinde 

öncülüğümüz ve baĢarılı hizmetlerden ötürü Nizip Ziraat Odasınca verilen 



 

161 

 

teĢekkür plaketi. 

34)Nizip Kaymakamlığı sırasında Nizip 1. Antepfıstığı festivalinin 

düzenlenmesinde gayret ve baĢarılı hizmetlerden ötürü Nizip Fıstıkçılar 

Kooperatifince verilen Ģükran plaketi. 

35)Aliağa Kaymakamlığı döneminde, ağaçlandırma çalıĢmalarından dolayı 
Tertip Komitesince verilen plaket. 

36)Aliağa Kaymakamlığı döneminde Yardım Sevenler Derneğine desteğimizden 
ötürü Türkiye Yardım Sevenler Demeği Aliağa ġubesince verilen teĢekkür plaketi

 

 

 37)Aliağa Kaymakamlığı sırasında Halk Eğitimi çalıĢmalarına gösterdiğimiz ilgi ve 

katkılardan ötürü Aliağa Halk Eğitimi BaĢkanlığınca verilen teĢekkür plaketi. 

      38)Aliağa Kaymakamlığı esnasında, Emek ġenliklerine katkı ve yardımlarından 

dolayı Aliağa Belediyesince verilen Ģükran plaketi. 

    39)Aliağa Kaymakamlığı döneminde Türk Silahlı Kuvvetleri Güçlendirme Vakfına 

vermiĢ olduğumuz değerli hizmetler için, Türk Silahlı Kuvvetleri Güçlendirme Vakfınca 

verilen Ģükran plaketi. 

   40)MustafakemalpaĢa Kaymakamlığı sırasında Milli Eğitime gösterilmiĢ olan yakın 

ilgiden dolayı MustafakemalpaĢa Milli Eğitim Müdürlüğünce verilen teĢekkür plaketi. 

 

   41)MustafakemalpaĢa Kaymakamlığı esnasında baĢkanı bulunduğumuz Köylere 

Hizmet Götürme Birliğine, Sağlık Hizmetlerine yapılan değerli katkılardan ötürü 

CumhurbaĢkanlığınca verilen Ģükran plaketi. 

  42)MustafakemalpaĢa Kaymakamlığı döneminde yapmıĢ olduğumuz hizmet ve 

desteklerden ötürü Çeltikçi Belediye BaĢkanının verdiği Ģükran plaketi. 

  43)MustafakemalpaĢa Kaymakamlığı sırasında MustafakemalpaĢa'ya anlamlı 

hizmetlerimizden dolayı MustafakemalpaĢa Belediye BaĢkanınca verilen teĢekkür plaketi. 

  44)MustafakemalpaĢa Öğretmenevinin hizmete verilmesinde katkılarımızdan dolayı 

öğretmenevi Yönetim Kurulunca verilen teĢekkür plaketi. 

  45)MustafakemalpaĢa‟da okullar arası düzenlenen futbol turnuvasına katkılarımız için 

Milli Eğitim Müdürlüğünce verilen Ģükran plaketi. 
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46)MustafakemalpaĢa Kaymakamlığı esnasında Milli Eğitim Hizmetlerimizden ötürü 

Milli Eğitim Müdürlüğünce verilen Ģükran plaketi. 

 47)MustafakemalpaĢa'ya yapmıĢ olduğumuz hizmetlerden dolayı MustafakemalpaĢa 
Muhtarlar Derneğinin verdiği teĢekkür plaketi. 

     48)MustafakemalpaĢa Kaymakamlığı esnasında vermiĢ olduğumuz hizmetlerden dolayı 

Kahveciler Odası Yönetim Kurulunun teĢekkür plaketi.  

    49)MustafakemalpaĢa Kaymakamlığı sırasında Onkoday Derneğine katkılarımızdan 

dolayı, Onkoday Yönetim Kurulunca verilen teĢekkür plaketi. 

   50)MustafakemalpaĢa Kaymakamlığı döneminde Tüm Esnaf ve Sanatkarların 

sorunlarının çözümünde oda mensuplarına gösterdiğimiz yakın ilgiden dolayı verilen plaket 

    51)MustafakemalpaĢa'da ġehitler Futbol Turnuvasına gösterdiğimiz katkılar nedeniyle 

YeĢilova Çetinspor Yönetim Kurulunca verilen teĢekkür plaketi. 

    52)MustafakemalpaĢa Kaymakamlığı esnasında Arı Spor Kulübüne desteğimizden dolayı 

Aralık Köyü Yönetim Kurulunca verilen teĢekkür plaketi. 

   53)MustafakemalpaĢa Kaymakamlığı döneminde Ticaret ve Sanayi Odasına vermiĢ 

olduğumuz hizmetlerden ötürü MustafakemalpaĢa Ticaret Sanayi Odasınca verilen Ģükran 

plaketi. 

   54)Bursa MustafakemalpaĢalılar Derneğine katkılarımızdan dolayı 

MustafakemalpaĢalılar Derneğince verilen Ģükran plaketi. 

   55)Büyükçekmece Kaymakamlığı esnasında Milli Eğitim Hizmetlerimizden dolayı Milli 

Eğitim Müdürlüğünce verilen plaket. 

  56)Büyükçekmece Metro Mağazasının hizmete girmesinde katkılarımızdan dolayı metroca 

verilen plaket. 

   57)Darülaceze Müessesine vermiĢ olduğumuz hizmetlerden ötürü Darülaceze 

çalıĢanlarınca verilen plaket. 

   58)Kadıköy Kaymakamlığı esnasında Doğudan Batıya öğretmenlerimiz Projesine 

desteklerimizden dolayı Uluslar arası Lion Dernekleri Federasyonu Genel Yönetmenince 

verilen Ģükran plaketi. 

   59)Üsküdar Kaymakamlığım sırasında Atatürk'ün Doğumunun 125. Yılı Anısına 

düzenlenen defileye katkılarından dolayı Sabancı OlgunlaĢtırma Enstitüsünce verilen 

Ģükran plaketi. 



 

163 

 

   60)Üsküdar Kaymakamlığı görevini yürütürken Hava Savunma Okulu Eğitim 

Komutanlığının ġükran Anısı plaketi. 

   61))Ġstanbul Vali Yardımcısı iken Darülacezeyi ziyaret eden Hollanda Amsterdam 

Belediye BaĢkan Yardımcısının 31 mart 2004 tarihli teĢekkür mektubu. 

    62)) Ġstanbul Vali Yardımcısıyken28 mart mahalli idareler genel seçimlerinde yapılan 

çalıĢmalar ile alınan tedbirlerden dolayı ĠçiĢleri Bakanı Abdulkadir Aksu‟nun teĢekkür 

yazısı. 

  63) NevĢehir Vali Yardımcısıyken Kapadokya Kültür Derneğinin 20.11.2008 tarihli 

teĢekkür yazısı. 

  64)Avanos Kaymakam Vekili iken ÇEKÜK vakfının 30 Nisan 2009 tarihli teĢekkür yazısı, 

  65)NevĢehir Vali Yardımcısı iken ABD Büyükelçiliği Diplomatının 12 Mayıs 2011 tarihli 

teĢekkür yazısı. 

  66) Kızılay Genel BaĢkanlığının 2011 yılı TeĢekkür Belgesi, 

  67) NevĢehir Vali Yardımcısıyken Türk Halk Müziği ve Türk Halk Oyunları etkinliklerine 

yapılan katkılardan dolayı BAġBAKANLIK GSGM Gençlik Hizmetleri Daire 

BaĢkanlığının TeĢekkür Belgesi.  

68)NevĢehir Vali Yardımcılığı döneminde, Hatıralar Güzeldir manĢetiyle Tuner ÇalıĢkanın 

Can Akın'ın Derk Kaymakamlığım sırasında 30 Ağustos Zafer Bayramı törenindeki 

Ġstiklal MarĢının söylenmesindeki anısın kaleme alarak sosyal medyada, basında 

paylaĢtığı teĢekkür yazısı, 

69)NevĢehir Vali Yardımcılığından ayrılırken Emniyet Müdürü Ömer Gurulkan'ın teĢekkür 

Belgesi. 

70)Bolu Vali Yardımcısıyken Köroğlu Türk Halk Müziği Topluluğunun, Türkülerin Sesi 

Konserine katımızdan dolayı Belediye BaĢkanı Alaaddin YILMAZ'IN 7 ġubat 2014 tarihli 

teĢekkür belgesi. 

71) Bolu Vali Yardımcısıyken, Türk Musiki Topluluğunun CEMRE Konserine katımızdan 

dolayı Belediye BaĢkanı Alaaddin YILMAZ'IN 3 Mart 2014 tarihli teĢekkür belgesi. 

 72)Bolu Vali Yardımcısıyken Türk Sanat Musikisine verdiğimiz katımızdan dolayı 

Belediye BaĢkanı Alaaddin YILMAZ‟IN 1Haziran 2014 tarihli Ģükran plaketi 

73) Bolu Vali Yardımcısıyken Köroğlu Türk Halk Müziği Topluluğunun, Saygılarla, 

Sevgilerle, gençlik Konserine katımızdan dolayı Belediye BaĢkanı Alaaddin YILMAZ'IN 

6 Haziran 2014 tarihli teĢekkür belgesi.(EK.41) ve ġükran Plaketi. 
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74)MustafakemalpaĢa Belediyesi eski BaĢkanı Hayri ÖZTETĠKLER'ĠN birlikte çalıĢtığımız 

döneme iliĢkin duygu ve düĢüncelerini belirten ''MustafakemalpaĢa HemĢeri'de 

Kaymakamımız Mustafa Kemal Keskin baĢlığında '' yazısı. 

75Ġstanbul Vali Yardımcılığı döneminde Darülacezede korunmaya muhtaç çocuklara 

katkılarımızı vurgulayan dönemin Darülaceze personeli Havva GÜRAK'IN ''Asrın 

Ġmecesi, Sevgi Kilimi, Bin Minik El, Bir Bayrak'' adlı proje yazısı. 
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76)Bolu Vali Yardımcısıyken,2 Komando Tugay Komutanlığınca verilen komando 

plaketi. 

77) Bolu Vali Vekiliyken, Azerbaycan Milletvekili Ganire PaĢayeva'nın plaketi. 

78) Bolu Vali Vekiliyken, Sağlık ÇalıĢanlarına Yönelik, AB Belge töreninde verilen 

plaket. 

79)Bolu Vali Yardımcısıyken ġerafettin Ahmet YAMANER'ĠN verdiği Köroğlu 

heykeli. 

80)  Bolu Belediyesi Türk Sanat Musiki Topluluğunun 29 Aralık 2016 tarihindeki 

Yılın Hüzzam Faslı Son Konserinde Belediye BaĢkanlığı adına tarafıma takdim 

edilen seramik tabak.  

 

 

 

 

 

 

 

 



 

165 

 

 



 

166 

 

 



 

167 

 

 
 
 

XIII-GÖREVĠ SÜRESĠNCE VALĠLERĠN SĠCĠL, BAKANLIĞIN VE MÜLKĠYE 
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MÜFETTĠġLERĠNĠN DEĞERLENDĠRME SONUÇLARI 

 
 
         XIV-1.SINIF MÜLKĠ ĠDARE AMĠRLĠĞĠNE SEÇĠLME BELGESĠ 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

Takdirname, teĢekkür ve Ģükran belgeleri ile plaketler Baba Ocağının giriĢ 

salonunda vitrin oluĢturularak hizmet sermayesi olarak sergilenmektedir. 
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 XV-SONUÇ 
           Anadolu’nun köyünde doğup, zor ve çetin şartlar altında okuma 

imkânı bularak, Mektebi Mülkiye’den mezun olup, 42 yıllık mesleki hayatımda 

Vatan, Millet ve Atatürk Aşkıyla doğruluktan, dürüstlükten şaşmadan gece 

gündüz çalışarak, memleketimize hizmet etmeye çalıştım. Hak ettiğim yere 

gelemesem de Anadolu’muzun en ücra köşelerine götürdüğüm hizmetlerin 

mutluluğunu yaşıyorum. Vicdanen huzur içerisinde olmanın verdiği haz hiçbir 

şeyle mukayese edilemez. 

           Memleketimizin, Gelişmesi, Kalkınması ve Atatürk’ün işaret ettiği 

Çağdaş Medeniyet Seviyesinin üzerine çıkarılmasına yönelik düşüncelerimi 

aşağıda özetlemek istiyorum; 

1)            Anayasamızın 2. Maddesi :‘’   Türkiye Cumhuriyeti, toplumun huzuru, milli dayanışma ve adalet 

anlayışı içinde, insan haklarına saygılı, Atatürk milliyetçiliğine bağlı, başlangıçta belirtilen temel ilkelere 

dayanan, demokratik, laik ve sosyal bir hukuk devletidir.’’ hükmünde olup, Cumhuriyetimizin niteliklerine her 

zaman her yerde sahip çıkarak, koruyup gözetmeliyiz. Beşeriyetin çırpına çırpına bulduğu en güzel yönetim 

şeklinin Cumhuriyet Yönetimi, Laikliğin Cumhuriyetin temel harcı, Özgürlüğünde, eşitliğinde, adaletinde 

dayanağının ulusal egemenlik olduğunu, Adaletin, Mülkün temelini teşkil ettiğini aklımızdan hiçbir zaman 

çıkarmamalıyız. 

2)  Türkiye Cumhuriyeti Vatandaşları arasında, dil, din, mezhep, ırk, renk, siyasi düşünce, felsefi 

inanç ayırımı gözetmeksizin,  Anayasamızın Kanun Önünde Eşitlik İlkesi mutlaka hassasiyetle uygulamalıdır. 

Vatandaşlar, kaderde, kıvançta ve tasada ortak bölünmez bir bütün olarak değerlendirilerek, Milli Birlik ve 

Beraberlik Ruhunu korumaya gerekli özeni göstermeliyiz.  

3) SULTAN Alparslan’ın, Fatih Sultan Mehmet HAN’IN ve Mustafa Kemal ATATÜRK’ÜN 

Milletimizin bağrından yetişen Kahraman Devlet Adamlarımız olduğu bilinciyle, Tarihimizi, Milli ve Manevi 

Değerlerimizi koruyup gözeten, Atatürk İlkeleri doğrultusunda, bilim ve fenne önem veren, cehaleti yok 

edecek Milli Eğitimi mutlaka gerçekleştirmeliyiz. Milli Bayram ve Törenlerimizi anlam ve amacına uygun 

olarak kutlamalıyız. 

4) Milli Kültürümüzü, koruyup, geliştirerek, gelecek nesillere en iyi şekilde aktarmalıyız. Sanata, 

sanatçıya daha çok önem vermeliyiz. İlim ve Bilim Adamlarımıza sahip çıkmalıyız. Onların düşünce ve 

fikirlerinden en iyi şekilde istifade etmeliyiz. 

                5)       Ekonomimizin temelini teşkil eden, Tarım, Sanayi, Turizmde gelişme ve kalkınma kapılarını 

mutlaka açmalıyız. Bilim ve Teknoloji ile Altyapı yatırımlarına daha çok önem vermeliyiz.  

               6)        Vali ve Kaymakamlar, görev yaptığı İl ve İlçede Türkiye Cumhuriyeti Devletinin temsilcisi, 

Devletin temel taşı olduklarının bilinci içerisinde tüm vatandaşları şefkatle kucaklayıp,  kanunları kişi ve 

kuruluşlara eşit olarak uygulayarak hizmet etmelidir.                                                                           

                7)        Milletvekilleri, Belediye Başkanları, kendilerini seçenlere değil, hiçbir ayrım yapmadan Milletin 

ve Belediye Halkının tamamına hizmet etmelidir. Siyasi Partiler,’ Demokrasinin Vazgeçilmez Unsuru ‘ 

olduklarının sorumluluğunun idraki içerisinde hareket etmelidir. 

               8)    Yasama, Yürütme ve Yargı Erkleri kesinlikle birbirinin görev alanına müdahale etmemelidir. 

Cumhuriyet Savcıları Cumhuriyetin Yasalarının gereğini yerine getirirken gereken duyarlığı göstermeli, 

Hâkimler,  her zaman her şartlarda Vicdanlarının sesini dinleyerek adil kararlar vermelidir. 

              9)   Silahlı Kuvvetler, Savaşta ve barışta Yurt Savunmasını yapmalıdır. Polis ve Jandarma, insan 

haklarına saygılı olarak, vatandaşların, gece gündüz can ve mal güvenliğini sağlamaya yönelik gereken 

tedbirleri almalıdır. Her türlü teröre karşı topyekûn amansız mücadele, sonuna kadar sürdürülmelidir. 

Devletimizce Şehit Aileleri ile Gazilerimize maddi ve manevi desteğe devam edilmelidir.   Memurlar, Devlet 
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Memurluğunun itibar ve güven duygusunu sarsacak nitelikteki davranışlardan kaçınmalı, Kanunları tarafsız ve 

eşit olarak uygulamalıdır.  

             10)      Her kademede liyakate önem vererek, Vatan, Millet ve Atatürk Aşkıyla dolu, dürüst, çalışkan 

Kamu Görevlilerinin hak ettikleri yere gelmesini mutlaka sağlamalıyız. 

 

 


